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Poštovane kolegice i kolege,

Turistička sezona je na vrhuncu. Ljeto pokazuje svoje pravo lice. Temperature dosežu 
gotovo tropske vrijednosti, pa su već mnogi vruće gradske ulice zamijenili nekom od broj-
nih rajskih plaža na Jadranu. Za njima su krenuli i policajci. Svoj „radni godišnji“ isplani-
rali su, nažalost, i džepari, sitni i krupni kriminalci... Zato je i ovoga ljeta sigurnost turista 
najvažnija briga hrvatske policije. Tako već šestu godinu zaredom, u sklopu projekta „Si-
gurna turistička sezona“, tijekom srpnja i kolovoza, strani policajci (njih 46 iz susjednih i 
drugih europskih zemalja) zajedno s hrvatskim kolegama patroliraju jadranskim plažama 
i gradovima. Iako ne nose oružje, njihova pojava u nacionalnim policijskim odorama na 
Jadranu ulijeva dodatnu sigurnost turistima iz cijele Europe. Osim pružanja sigurnosti, 
oni stranim turistima pomažu i u komunikaciji s hrvatskim policajcima. O toj uspješnoj 
međunarodnoj policijskoj suradnji, poštovani čitatelji, možete pročitati više na sljedećim 
stranicama našeg „ljetnog“ dvobroja.

Posebno mjesto u listu zauzimaju i izvješća o našim važnim obljetnicama. U Kninu je 
održana svečana proslava 16. obljetnice VRO „Oluja“, Dana pobjede, domovinske zahval-
nosti i hrvatskih branitelja, dok je u Glini, Strugi Banskoj i Dalju obilježena 20. godišnjica 
stradanja naših hrabrih redarstvenika, heroja Domovinskog rata. 

Čuvajući uspomenu na njih, ne možemo i ne smijemo zaboraviti kako je više od 700 
pripadnika MUP-a RH poginulo u Domovinskom ratu. Hrvatski su policajci bili prvi 
branitelji hrvatske težnje za neovisnom hrvatskom državom. I danas su prvi čuvari reda 
i zakona u demokratskoj, slobodnoj i europskoj Republici Hrvatskoj. Hrvatski policajci 
čuvaju mir i sigurnost hrvatskih građana, kao i milijuna turista koji svake godine dolaze u 
Lijepu našu. Hrvatska policija danas se ponosno svrstava uz bok najuspješnijih europskih 
policija i nezaobilazni je čimbenik mira, stabilnosti i sigurnosti u regiji, spremna za nadzor 
i čuvanje schengenske, vanjske granice Europske unije.

Uz brojne članke o raznim policijskim aktivnostima u policijskim upravama, u ovom 
„ljetnom“ izdanju našeg i vašeg lista, preporučili bismo vam da pročitate i aktualne napise 
o porinuću broda „Mile Blažević-Čađo“ – novom ponosu hrvatske pomorske policije, o 
ljetovanju djece policijskih službenika u organizaciji Zaklade policijske solidarnosti, o 
daljnjoj potrazi za nestalom maloljetnicom Antonijom Bilić te članak o velebitskom trekingu 
pod naslovom „POSKOK 3 – nevjerojatna pustolovina“.
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Knin: Prošlost za budućnost
U povodu Dana domovinske 
zahvalnosti u Kninu otkriven 
Spomenik hrvatske pobjede 
»Oluja 95« na Trgu Ante 
Starčevića.

Hrvatska je i ove godine 5. kolovoza, 
proslavila Dan pobjede i domovinske 
zahvalnosti, Dan hrvatskih branitelja 

i 16. godišnjicu vojno-redarstvene 
operacije „Oluja“, kojom su od srpske 
okupacije i terora oslobođeni dijelovi 
sjeverne Dalmacije, Like, Korduna i 
Banije i deblokirano područje Bihaća. 
Oslobođeno je 10.400 četvornih kilometara 
ili 18.4 posto ukupne površine Hrvatske. 
U samoj operaciji poginula su 174 hrvatska 
branitelja, dok je njih 1430 ranjeno, a svi 

su oni svojim domoljubljem, srčanošću i 
odlučnošću izborili hrvatsku samostalnost 
i suverenost.

Već tradicionalno, Knin je bio središte 
Hrvatske. U ponosnom Zvonimirovom 
gradu okupio se cijeli državni vrh: 
predsjednik i vrhovni zapovijednik oružanih 
snaga Ivo Josipović, predsjednica Vlade 
Jadranka Kosor s brojnim ministrima, 
predsjednik Sabora Luka Bebić, ministar 
unutarnjih poslova Tomislav Karamarko, 
glavni ravnatelj policije Oliver Grbić na 
čelu izaslanstva Ravnateljstva policije, 
predstavnici vojnog vrha te brojni pripadnici 
braniteljskih udruga iz cijele Hrvatske i 
građani Knina.

Spomenik za poginule 
 Svečanost u Kninu ove je godine započela 

dan ranije, 4. Kolovoza, otkrivanjem 
spomenika „Hrvatske pobjede Oluja 95“ 
koji se sastoji od dva velika kamena stupa 
u obliku slova „V“ koja simboliziraju 
pobjedu Hrvatske vojske. Izveden je prema 
idejnom rješenju akademskog kipara Petra 
Dolića i arhitekta Tonka Zaninovića, 
izvođača radova “Graditelj svratišta” d.o.o. 
te ljevaonice A.L.U.d.o.o. Na spomeniku 
su upisane sve postrojbe koje su sudjelovale 
u VRO „Oluja 95“ kao i značajnije 
operacije koje je vodila Hrvatska vojska u 

Svečano obilježen Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, hrvatskih branitelja i 16. obljetnica VRO „Oluja”
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Domovinskom ratu. Spomenik su otkrila 
djeca šesnaestorice poginulih hrvatskih 
branitelja u vojno-redarstvenoj operaciji 
„Oluja“.

Ispred spomenika odana je počast 
polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća za 
sve poginule branitelje tijekom operacije 
„Oluja“. Vijence su položili i zapalili 
svijeće: predsjednik Ivo Josipović s 
izaslanstvom, predsjednik Sabora Luka 
Bebić s izaslanstvom, predsjednica Vlade 
Jadranka Kosor s izaslanstvom, izaslanstvo 
Oružanih snaga, dok je Ravnateljstvo 
policije predvodio glavni ravnatelj policije 
Oliver Grbić u pratnji svog zamjenika 
Mil i jana Brkića ,  te  zapovjednika 
Zapovjedništva specijalne policije Zdravka 
Janića i načelnika PU šibensko-kninske 
Ivice Kostanića.

Predsjednik Ivo Josipović tom je prigodom 
istaknuo da je obilježavanje vojno-redarstvene 
operacije „Oluja“ i otkrivanje spomenika 
jedan od najvažnijih trenutaka u hrvatskoj 
povijesti. Spomenici 
su dio našeg sjećanja, 
a naša je obaveza da 
se budući naraštaji 
sjećaju naše slavne 
povijesti – naglasio 
je Josipović.

Predsjednik Hr-
vatskog sabora Luka 
Bebić istaknuo je 
kako ovo nije samo 
spomenik operaciji 
„Oluja“, već i zahvala 
naraštaja hrvatskog 
naroda koji su sanjali 
slobodnu i neovisnu 
Hrvatsku.

U Domu Hrvat-
ske vojske organiziran 
je svečani prijem 
predsjednice Vlade, 

ministra unutarnjih poslova Tomislava 
Karamarka, ministra obrane Davora 
Božinovića, te ministra obitelji, branitelja 
i međugeneracijske solidarnosti Tomislava 
Ivića za ratne zapovjednike vojno-redarstvene 
operacije „Oluja“, te generale i admirale, a 
nazočan je bio i glavni ravnatelj policije Oliver 
Grbić s izaslanstvom.

Svečanost u Kninu je potrajala i do 
večernjih sati na Trgu dr. Ante Starčevića uz 
koncert orkestra Oružanih snaga RH i klape 
Hrvatske ratne mornarice „Sveti Juraj“.

Podignuta zastava na tvrđavi
Središnja svečanost održana je na 

stadionu nogometnog kluba Dinara gdje se 
postrojilo 16 ešalona s 1200 pripadnika svih 
rodova Oružanih snaga, pripadnika MUP-
a te hrvatski branitelji pod svojim ratnim 
zastavama, a sve je praćeno zvonjavom 
zvona kninskih crkava koja je simbolično 
obilježila i prisjetila na 1995. godinu i 
ulazak pripadnika HV-a u Knin tijekom 
VRO „ Oluja“.

U nazočnosti najviših državnih dužno-
snika na kninskoj je tvrđavi podignuta 
velika hrvatska zastava uz intonaciju državne 
himne, a tijekom same svečanosti podizanja 
državne zastave dva su borbena zrakoplova 
MIG-21 BIS izvršila prelet. 

Nakon što je vrhovni zapovjednik 
Oružanih snaga Ivo Josipović obavio 
pregled postrojbi, te je minutom šutnje 
odana počast svim poginulim braniteljima, 
pripadnici Počasne zaštitne bojne u 
svečanim odorama izveli su atraktivan 
program kojim su pokazali iznimnu brzinu, 
snagu i osjećaj za ritam.

Pozdrav hrvatskim braniteljima i 
generalima

Premijerka Kosor s govornice na 
kninskom stadionu uputila je pozdrav 
svim hrvatskim braniteljima i hrvatskim 
generalima, a osobito generalima Anti 
Gotovini i Mladenu Markaču. Podsjetila 
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Ministarstvo unutarnjih poslova Re-
publike Hrvatske i Policijska uprava 
osječko-baranjska, organizirali su 1. 

kolovoza 2011. godine u Dalju, malom 
pitomom slavonskom selu smještenom na 
desnoj obali Dunava, nadomak Osijeka, 
20 godina nakon krvave tragedija koja se 
u njemu dogodila, održana je svečanost 
obilježavanja dvadesete obljetnice tragične 
pogibije branitelja, pripadnika policijske 
postaje Dalj, koji su svoje živote ugradili u 
temelje hrvatske države braneći to mjesto od 
velikosrpske agresije. Iako je prošlo punih 20 
godina od njihove tragične pogibije, rane su 
još svježe, a sjećanja na taj 31. srpnja 1991. 
godine, kada je bivša JNA potpomognuta 
pješaštvom iz prekodunavskih sela Prigrevica 
i Srpski Miletići te drugih sela s većinskim 
srpskim stanovništvom s područja istočne 
Slavonije, započela svoj ubilački napad 
na Policijsku postaju Dalj, niti malo ne 
blijede.

Nošeni plemenitim ciljem obrane svakog 
pedlja Lijepe naše, policijski službenici 
PP Dalj. 1. kolovoza 1991., zajedno s pri-
padnicima Zbora narodne garde i Civilne 
zaštite te mještanima Dalja pokušali su 
obraniti Policijsku postaju od puno brojnijeg 
i tehnički nadmoćnijeg neprijatelja. Svjesni 
činjenice da pad postaje znači i pad samoga 
mjesta nadljudskim naporima punih su šest 
sati držali svoje položaje iako su bili izloženi 
neprekidnom granatiranju minobacačkim 
granatama i teškom topništvu bivše JNA 
i paravojnih srpskih formacija. Kada je 
granatiranje utihnulo, braniteljima u postaji 
dan je ultimatum za bezuvjetnu predaju, što 
su oni odlučno odbili. Na Policijsku postaju 
krenuli su tada tenkovi, transporteri, kamioni 
i ostala vozila prepuna neprijateljskih vojnika. 
Uslijedio je novi, snažni otpor hrvatskih 
redarstvenika, pripadnika Zbora narodne 
garde, Civilne zaštite i mještana Dalja. 
Žestoka i neravnopravna borba trajala je 
sve do deset sati kada je topnički projektil 
ispaljen iz smjera pravoslavne crkve pogodio 
Policijsku postaju i potpuno je uništio. 
Hrvatski branitelji koji nisu poginuli od 
topničkog projektila - brutalno su likvidirani. 
Nezapamćena tragedija toga dana, zavila 
je u crno ovaj pitomi slavonski kraj i cijelu 
Hrvatsku. U obrani Dalja, poginulo je 20 
policijskih službenika, 15 pripadnika Zbora 
narodne garde i 4 pripadnika Civilne zaštite. 
Uz obitelji stradalih, brojne mještane Dalja, 
predstavnike lokalne uprave i samouprave te 
predstavnike braniteljskih udruga proizašlih 
iz Domovinskog rata, komemoraciji su nazo-

je na povijesno podizanje hrvatske zastave 
na kninskoj tvrđavi prije 16. godina i 
predsjednika dr. Franju Tuđmana, istaknuvši 
kako bez branitelja koji su se odazvali 
njegovu pozivu ne bi bilo sna koji je ostvaren, 
slobodne i neovisne Hrvatske države. 

- Zahvaljujući hrvatskim braniteljima 
danas sami odlučujemo o svojoj budućnosti, 
zbog njih nemamo pravo biti neodlučni. 
Kao što smo znali na početku tako i danas 
znamo odgovoriti izazovima pobjednički i 
olujno - poručila je premijerka.

Dodala je da Hrvatska, unatoč straho-
tama koje je doživjela, danas njeguje 
suživot i suradnju sa susjedima i da je 
ponosna na svoje manjine. - Hrvatska je 
danas utemeljena na pravu, država koja se 
s ponosom naziva europskom. Mi jesmo 
i uvijek ćemo biti Europljani u najboljem 
smislu te riječi. Zločin je zločin ma s koje 
strane bio počinjen i krivci moraju biti 
privedeni pravdi, bilo da je riječ o ratnom 
zločinu, ratnom profiterstvu ili korupciji. U 
tome pokazujemo i odlučnost i spremnost 
da Hrvatsku razvijemo kao pravnu državu u 
kojoj nitko nije iznad zakona. To je Hrvatska 
za koju su se borili hrvatski branitelji - rekla 
je premijerka.

U ime Hrvatskog sabora čestitke 
braniteljima uputio je njegov predsjednik Luka 
Bebić naglasivši da nikada ne zaboravimo naše 
pobjede, jer one su čvrst temelj za budućnost 
naših mladih naraštaja te da smo ostvarili ono 
što su naši djedovi sanjali.

Čestitke braniteljima na kraju je uputio 
i predsjednik Ivo Josipović koji je ovom 

prigodom posebno istaknuo žrtvu poginulih 
branitelja, ali i civila koji su odanošću 
domovini dali svoj doprinos. 

– Oluju ne slavimo da bismo proslavili rat 
nego mir koji je pobjeda donijela. Blistava 
hrvatska vojna akcija ne smije biti dovedena u 
pitanje zbog nečasnih postupaka pojedinaca 
odgovornih za zločine protiv naših sugrađana 
srpske nacionalnosti – poručio je Josipović.

Zločin je zločin bez obzira tko je žrtva, 
a tko počinitelj i treba ga kazniti. Danas, 
zahvaljujući Oluji, Hrvatska pripada 
slobodnom i naprednom svijetu. Oluja 
nije značila samo oslobođenje Knina i 
ostalih dijelova Hrvatske nego je postavljen 
temelj za demokratsku Hrvatsku – rekao je 
Josipović.

Svečanost je na stadionu uveličana i 
prigodnim letačkim programom koji je izvela 
akrogrupa HRZ-a “Krila Oluje”.

Prijepodnevni program završio je 
svečanim misnim slavljem za sve poginule 
branitelje u crkvi Gospe velikog hrvatskog 
krsnog zavjeta koju je predvodio vojni 
ordinarij mons. Juraj Jezerinac.

U večernjim satima proslava se nastavila 
tamo gdje je i započela - na Trgu dr. Ante 
Starčevića - koncertom u organizaciji Grada 
Knina i HRT-a. Kninjani, ali i svi građani 
naše domovine koji su za ovu prigodu htjeli 
biti dijelom svečanog ozračja i prisjećanja 
na veličanstvenu pobjedu i oslobađanje 
okupiranih dijelova Hrvatske dobro su se 
zabavili.m

Mato ERNOIĆ i Sanja BALJKAS
Foto: Romeo KREČAK i Josip IVEŠIĆ
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okupatorskoj tzv. JNA i četničkih paravojnim 
jedinicama koje su te 1991., „združenim 
zločinačkim pothvatom“ čineći najgora 
zlodjela i zločine Hrvatsku i hrvatski narod 
željeli zbrisati s lica zemlje. Zato se mi 
danas na ovome mjestu stradanja daljskim 
branitelja najdublje klanjamo njihovoj 
žrtvi. Što više, dužnost nam je i čast izreći 
im zahvalnost, sjećati se tih „velikih ljudi” 
koji su svoje živote utkali u temelje naše 
države, koji su u pravom smislu riječi i djela 
pokazali što znači biti hrvatski policajac, 
čovjek i humanist, hrvatski branitelj - kazao 

je ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko, istaknuvši kako su pripadnici 
MUP-a RH dali nemjerljiv doprinos obrani, 
stvaranju i očuvanju suvereniteta i cjelovitosti 
Hrvatske tijekom cijelog Domovinskog 
rata, a posebice na njegovu početku kada su 
hrabro noseći odoru hrvatske policije jedini 
branili ustavnopravni poredak, javi red i mir 
novostvorene hrvatske države.

Domovinski rat-najsvjetliji 
događaj naše povijesti

- O hrvatskoj bremenitoj i teškoj po-
vijesti, žrtvama podnesenim za današnju 
europsku i demokratsku Hrvatsku, dodao 
je ministar Karamarko, moramo stalno 
govoriti, moramo učiti iz naše nedavne po-
vijesti. Moramo opraštati sva nam nanesena 
zla i nepravde, ali ne smijemo nikad zabo-
ravljati svoje heroje, hrvatske branitelje i 
njihovo veliko djelo, pobjedu izvojevanu u 
pravednom i obrambenom oslobodilačkom 
Domovinskom ratu. Nadalje, istaknuo je 
kako je Domovinski rat najsvjetliji i najznačaj-
nijih događaj u svekolikoj povijesti.

- Također, u tom kontekstu, iako to 
nekima nije drago, hrvatska im država nije 
na srcu, moramo se sjetiti velikog djela i za-
sluga prvog hrvatskog predsjednika Franje 
Tuđmana pod čijom je državotvornom mišl-
ju uspješno vođen i ostvaren općenarodni 
pokret, ostvarena pobjeda u Domovinskome 
ratu te stvorena naša današnja država kao 
dio demokratskih i naprednih zemalja 
Europe i svijeta. I stradanje, život kao 
trajni zalog položen na oltar Domovine 
ovih redarstvenika, policajaca, pripadnika 
ZNG, Civilne zaštite u Dalju doprinijeli 
su ostvarenju stoljetnoga sna hrvatskoga 

Svoj æivot u obrani PP Dalj 1. 
kolovoza 1991. godine izgubili su: 
Pripadnici policije: Josip GlibušiÊ, 

Slavko Putnik, Ðuro Butorac, 
Zdravko KovËalija, Zlatko TakaË, 

Dario DujmoviÊ, Ivan Horvat, 
Jovica Matin, Æeljko Svalina, Goran 
MihaljeviÊ, Stjepan PaviÊ, Mladen 

Palinkaš, Antun Mihaljev, 
Vinko DujiÊ, Mijo Dlanko, 

Josip Kemenji, Boško Paradæik,  
Stanislav GuljaševiÊ, Petar 
KovËalija, Josip Kraštek; 

Pripadnici Zbora narodne garde: 
Ivica AbramoviÊ, Tunica BeleËetiÊ, 

Dragan Cesarec, Ivan Dizdar, Æeljko 
ÐakaloviÊ, Stanislav Eljuga, Draæen 
Kiš, Dario Ligenza, Ðuro LonËarek, 

Æeljko RoguljiÊ, Branko Sabljo, 
Darko SekuliÊ, Vlado Varga, Mario 

VukniÊ, Marko Poplaša; 
Pripadnici civilne zaštite: 

Ile GaliÊ, Andrija RipiÊ, Drago 
KovËalija, Franjo KovËalija

Obilježena 20. obljetnica  
tragične pogibije pripadnika PP Dalj

čili: ministar unutarnjih poslova Tomislav 
Karamarko; ministar obitelji, branitelja i 
međugeneracijske solidarnosti Tomislav Ivić; 
župan Osječko-baranjske županije Vladimir 
Šišljagić; načelnik stožera Zapovjedništva za 
obuku i doktrinu “Fran Krsto Frankopan” 
brigadir Željko Šikić; vojni ordinarij, mons. 
Juraj Jezerinac; gradonačelnik Osijeka 
Krešimir Bubalo te zamjenik načelnika 
općine Erdut Dragan Vulin.

U ime Ministarstva unutarnji poslova 
i Ravnateljstva policije, uz ministra Kara-
marka, događaju su nazočili: glavni ravnatelj 
policije Oliver Grbić, njegovi zamjenici 
Dražen Vitez i Milijan Brkić, državni taj-
nici Ivica Buconjić i Miljenko Radnić, 
načelnik PU osječko-baranjske Željko Prša, 
zapovjednik Zapovjedništva specijalne 
policije Zdravko Janić, tajnik Kabineta 
ministra Dubravko Novak, načelnik Odjela 
za odnose s javnošću Krunoslav Borovec te 
načelnik PP Dalj Mario Marinović.

Na početku komemoracije brojna iza-
slanstva položila su vijence i zapalila svi-
jeće podno Spomen obilježja poginulim 
hrvatskim braniteljima ispred PP Dalj. 
Nakon intoniranja hrvatske himne u izved-
bi policijske klape „Vinčace”, minutom 
šutnje odana je počast svim poginulim 
pripadnicima PP Dalj, kao i svim hrvatskim 
braniteljima.

- Viteška pogibija, herojsko stradanje 
policajaca i branitelja Dalja za sve sadašnje 
i buduće hrvatske naraštaje postala je traj-
ni primjer žrtve za slobodnu i neovisnu 
našu današnju sanjanu i voljenu hrvatsku 
državu. Oni su, daljski branitelji, imali sna-
ge ponosno se oduprijeti ropstvu, nasilju i 
nepravdi, daleko nadmoćnijim neprijateljima 
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naroda za vlastitom državom - istaknuo je 
ministar Karamarko, izrazivši uvjerenje kako 
će nedavno uhićeni vođa pobunjenih Srba, 
Goran Hadžić, jedan od najgorih zločinaca 
novijeg doba, koji je svoj krvavi trag ostavio 
i u Dalju, dobiti zasluženu kaznu.

Ministar obitelji, branitelja i međugene-
racijske solidarnosti Tomislav Ivić podsjetio 
je kako je napad na Dalj označio početak 
otvorene agresije na Hrvatsku i provođenje 
zločinačkog plana etničkog čišćenja Hrvata 
i ostalog nesrpskog stanovništva iz istočne 
Slavonije i Baranje.

- Moramo uvijek imati na umu žrtvu 
svih poginulih. Ona nikada ne smije biti 
zaboravljena, jer upravo su oni ostvarili san 
svih Hrvata, a to je slobodna i demokratska 
Hrvatska.

Zločin u Dalju još uvijek traži 
istinu 

Osječko-baranjski župan Vladimir Šišlja-
gić izrazio je nezadovoljstvo činjenicom da 
ovaj zločin u Dalju još uvijek traži istinu, 
pravdu i osudu te da su egzekutori još uvijek 
na slobodi.

- Teško nam je prihvatiti da su egzekutori i 
ovog stravičnog zločina još uvijek na slobodi, 
slušati, gledati i čitati kako se Domovinski 
rat proglašava građanskim, a naša Garda, 
Hrvatska vojska i policija paravojnim forma-
cijama. Teško je i nemoguće prihvatiti veliku 
nepravdu koju proživljavaju naši branitelji, 
naši najviši časnici vojske i policije, naši heroji 
koje se optužuje, sudi i presuđuje samo zato 
što su časno i dostojanstveno branili i obranili 
svoju Domovinu i svoje ognjište. I zato je 
naša trajna moralna obveza čvrsto, ustrajno 
i odlučno čuvati, braniti i obraniti istinu 
o Domovinskom ratu, o herojskoj borbi i 
žrtvi naših branitelja za hrvatsku slobodu, ne 
dopuštajući nikome da nas učini krivcima 
umjesto žrtvama bolesne velikosrpske politike 
i četničke ideologije, kazao je Šišljagić 
poručivši da nikada ne smijemo zaboraviti da 
su naši poginuli prijatelji, očevi i sinovi sanjali 
slobodnu i neovisnu, ali i pravednu, bogatu, 
ponosnu i gospodarski jaku Hrvatsku koju 
dugujemo i njima i našoj djeci.

Izrazivši u ime svih djelatnika PU osječko-
baranjske, kao i u svoje osobno ime, vječnu 
zahvalnost svim hrvatskim braniteljima, 
hrabrim ljudima koji su svoj život ugradili 
u temelj domovine, načelnik PU osječko-
baranjske Željko Prša u svom govoru, između 
ostalog je naglasio:

- Ovdje smo zbog istine, zbog očuvanja 
od zaborava, zbog odavanja počasti, zbog 

naše djece, zbog naše budućnosti i vjere 
da se ovakve strahote više neće ponoviti. 
Nalazimo se u mjestu gdje je 1. kolovoza 
1991. godine u borbi poginulo i likvidirano 
20 policajaca PP Dalj, 15 pripadnika Zbora 
narodne garde te 4 pripadnika Civilne zaštite. 
Ovdje, na ovoj spomen ploči, zauvijek su 
zapisana njihova imena. Zapisana su kao 
znak zahvale hrvatskog naroda za žrtvu koju 
su dali, ali i kao spomen na posljedice jedne 
agresije. Načelnik Prša još je istaknuo da je 
PU osječko-baranjska do danas protiv svih 
za koje je utvrdila da su sudjelovali u ovom 
zločinu podnijela kaznene prijave, i to za 
kaznena djela: ratnog zločina protiv civilnog 
stanovništva i ratnih zarobljenika, oružane 
pobune, protupravnog ubijanja i ranjavanja 
neprijatelja, uništavanja kulturnih i povijesnih 
spomenika te za kaznena djela podrivačke 
i terorističke djelatnosti protiv državnog 
suvereniteta i teritorijalne cjelovitosti RH.

- No, sve dok i posljednji zločinac ne 
bude doveden pred lice pravde mi ćemo i 
dalje tražiti istinu. Istinu za vas i našu djecu. 
A istina i činjenica je da su neki od njih ovih 
dana uhićeni i privedeni, te će im se suditi - 
poručio je načelnik Prša.

Nakon komemoracije u župnoj crkvi 
Sv. Josipa u Dalju misu zadušnicu za sve 
poginule branitelje PP Dalj predvodio je vojni 
ordinarij, mons, Juraj Jezerinac. U nadahnutoj 
propovijedi, između ostalog kazao je:

- Spominjući se danas “Daljskih muče-
nika”, i tumačeći izvorište ovog zločinačkog 
čina, nadam se da bolje razumijemo što se to 
u stvari dogodilo te zašto je nastalo toliko zlo, 
zašto su poginuli ti naši dragi mladići i očevi. 
U pozadini svih tih nemilih događanja je zlo, 
bezboštvo, koje se zove grijeh. Dok se molimo 
za pokoj njihovih duša, molimo i za obraćenje 
onih koji su počinili zla, da ih milostivi Bog 
obrati, da spoznaju u čemu je prava veličina 
čovjeka i naroda, da čovjek ne živi samo 
o kruhu nego i o svakoj riječi što izlazi iz 
Božjih usta. Neka nam Marija majka Isusova, 
koja je doživjela najtežu bol zbog posljedice 
čovjekova grijeha, pomogne da nas dobri Bog 
očuva od svakoga zla, da poginule “Daljske 
mučenike” smjesti u prostranstva svjetlosti i 
mira, gdje ni jauka, tuge, boli više nema.

Ponosan hrvatski branitelj i 
policajac

U policijskoj postaja Dalj zatekli smo 
pomoćnika načelnika PP Dalj, Slavena 
Bakića, koji je s nama podijelio svoja bolna 
sjećanja na krvavi 1. kolovoz 1991. kada su 
tragično poginuli njegovi prijatelji i kolege. 

Bakić je tada imao 21 godinu. Hrvatskoj 
policiji pridružio se u rujnu 1990. godine, baš 
kao i brojni mladići iz sela s kojima je odrastao. 
Nakon obuke u Valbandonu, prisjeća se, 
raspoređen je u PP Dalj. Još od svibnja 1991. 
godine, prisjeća se, nakon pogibije 12-orice 
hrvatskih redarstvenika u Borovu Selu, Dalj 
je bio povremeno, a već mjesec dana poslije, i 
potpuno blokiran. Povremeno se moglo proći 
samo prema Osijeku, i to preko Bijelog Brda, 
sela sa većinskim srpskim stanovništvom. 
Žestok topnički napad na Dalj 1. kolovoza 
počeo je oko pola četiri ujutro. 

- Odmah sam se obukao, uzeo ono malo 
naoružanja što sam imao, i prema dogovoru s 
ostalim braniteljima krenuo prema tadašnjem 
mjesnom vrtiću provjeriti što se događa. 
Tamo je bilo još dvadesetak kolega policajaca 
i pripadnika ZNG-a. Satima smo se toga 
jutra pod kišom granata pokušavali probiti 
prema policijskoj postaji, ali nismo uspjeli, 
jer je neprijateljska, dobro naoružana vojska 
već zauzela mjesni park i neke daljske ulice. 
U tom pokušaju proboja poginula su trojica 
naših suboraca. Nakon nekoliko sati, dobili 
smo zapovijed da se povlačimo kako znamo 
i umijemo, jer je PP Dalj pala. Među više 
od dvije tisuće civila u Dalju, tada je bila i 
cijela moja obitelj. Nekako smo se uspjeli 
organizirati, te sa civilima krenuti put Aljmaša. 
Na glavnoj cesti naišli smo na tada još 
regularnu bivšu JNA. Tu smo noć prenoćili na 
cesti, a idućeg jutra potrpali su nas u autobuse 
te smo konačno stigli u Osijek, prisjeća se 
Bakić nemilog događaja. Kasnije je prošao sva 
hrvatska ratišta, kao i „Bljesak“ i „Oluju“. 

- Bez obzira na protek vremena, kod sviju 
nas koji smo preživjeli „Dalj“ emocije su 
uvijek jake i prisutne, a ne samo na godišnjice 
obilježavanja tog tragičnog događaja. Te 
osjećaje teško je riječima opisati, nastavlja 
Bakić, kojeg posebno smeta činjenica što 
hrvatski mediji danas vrlo malo medijskog 
prostora posvećuju ovakvim događajima. 

- Napad na PP Dalj znakovit je i po 
činjenici što je toga 1. kolovoza po prvi put 
u Domovinskom ratu bivša JNA upotrijebila 
tenkove da savlada otpor hrvatske policije. 
Policijsku postaju nisu uspjeli osvojiti 
pješaštvom kako su planirali, pa su upotrijebili 
tenkove. Kao hrvatskog branitelja, najviše ga 
pogađa činjenica što danas u Hrvatskoj ima 
puno lažnih branitelja i invalida. Ali, kaže, 
život ide dalje. Danas je ponosan hrvatski 
branitelj i policajac koji bi da treba, kaže, opet 
sve ponovio bez sekunde razmišljanja.m

 
Marija ŽUŽUL

Snimio Zoran KON
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Struga Banska: Obilježena 20. obljetnica pogibije desetorice hrvatskih redarstvenika

Njihovo iskreno domoljublje zaslužuje naše 
najdublje poštovanje i vječnu zahvalnost

Braneći mještane  
Struge Banske,  
26. srpnja 1991.  

poginulo je deset pripadnika 
MUP-a RH,  

dvojica pripadnika  
PU sisačko-moslavačke  

Mile Blažević – Čađo  
i Mile Pušić  

te osmorica pripadnika  
PU zagrebačke  
Davor Vukas,  
Branko Vuk,  
Ivica Perić,  

Žarko Gundić,  
Željko Filipović,  
Mladen Halapa,  

Zoran Šaronja  
i Goran Fadljević
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obljetnice pogibije desetorice hrvatskih 
redarstvenika. Odlučan i požrtvovan 
otpor tih hrvatskih  redarstvenika daleko 
nadmoćnijim neprijateljima toga 26. srpnja 
1991. u Strugi Banskoj označio je  i početak 
oružanog otpora srpskom agresoru  u selima 
hrvatskog Pounja.

Polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća 
najprije su brojna izaslanstva odala počast 
poginulim redarstvenicima, a potom su 
se prigodnim govorima nazočnima pored 
ministara Tomislava Karamarka, obratili 

načelnik PU sisačko-moslavačke Marko 
Rašić te županica Županije sisačko- 
moslavačke  Marina Lovrić Merzel. 

Istinski heroji  
Domovinskog rata

Ministar Karamarko istaknuo je još u 
svom izlaganju kako su upravo zastrašujući 
događaji u Strugi Banskoj pokazali koliko 
će trebati trpjeti, podnijeti boli u borbi 
za hrvatsku neovisnost i slobodu te da te 
činjenice potvrđuju hrabrost Mile Blaževića 
Čađe, njegovih kolega koji su vršeći svoju 
časnu policijsku i humanu zadaću obrane 
ustavnog poretka i cjelovitosti naše države, 
obrane svojih sumještana po cijenu 
vlastitoga života postali pravi i istinski heroji 
Domovinskog rata, naše novije povijesti, naš 
i vaš ponos. Govoreći o današnjoj hrvatskoj 
zbilji podsjetio je: “Neki i danas pokušavaju 
izjednačavati prevladane socijalističke 
vrijednosti s onima koje su stvorene u 
Hrvatskoj devedesetih prošloga stoljeća, a 
na tim vrijednostima „ranih devedesetih“ 
pomirbe, jedinstva i zajedništva hrvatskoga 
naroda ostvarena je veličanstvena  pobjeda u 
pravednom i obrambenom Domovinskome 
ratu. Ti isti „vječni osporavatelji, zloguki 
suci Hrvatske“ pokušavaju na sve načine 
obezvrijediti to vrijeme kao i ulogu prvog 
hrvatskog predsjednika dr. Franju Tuđmana, 
sam naš obrambeni Domovinski rat. I s 
ovoga mjesta, mi im ponosno poručujemo 
kako je Domovinski rat prijelomni i 
najveći, najsvjetliji trenutak svekolike 
hrvatske povijesti,  kako je nepobitno da je 
dr. Franjo Tuđman nošen državotvornom 
idejom stvorio i vodio općenarodni pokret 
zahvaljujući kojem imamo Hrvatsku. Na 

“Danas s iznimnim ponosom i pije-
tetom odajemo počast, iskreno se kla-
njamo neizmjernoj žrtvi desetorice naših 
redarstvenika što su braneći dostojanstvo 
i čast svoga doma, zavičaja, hrvatskoga 
naroda, tek uskrsle suverene i neovisne 
hrvatske države, dali ono najvrednije što su 
imali, svoje mlade živote. Njihovo odlučno 
odazivanje pozivu Domovine, njihova 
hrabrost, požrtvovnost, iskreno domoljublje 
zaslužilo je naše najdublje poštovanje i 
vječnu zahvalnost. Ne zaboravimo nikad što 
se prije dvadeset godina ovdje zbivalo, što su 
sve samo zbog opredjeljenja za samostalnu 
i neovisnu Hrvatsku tada proživljavali i 
doživljavali naši ljudi i zemlja. Naime, tih 
dana srpnja 1991. pobunjeni Srbi, srpski 
agresori na čelu s četnicima kapetana 
Dragana pristiglima iz Srbije, nakon mjeseci 
provokacija započeli su niz minobacačkih 
napada, akciju kodnog imena „Žaoka“ na 
ova mjesta Dvorskog Pounja. Pobješnjeli 
pobunjeni Srbi i četnici potpomognuti tzv. 
JNA nošeni patološkom mržnjom prema 
svakome i svemu što je hrvatsko sijali su 
za sobom smrt, zlo, razarali su do tada 
pitoma ova sela i mjesta hrvatskog Pounja 
uz proganjanje, mučenje i zlostavljanje 
njihovih stanovnika. Svojim nesmiljenim 
činima pokazali su svu okrutnost i bes-
kurpuloznost u ostvarenju „sna o velikoj 
Srbiji“. U sukobima s tim i takvim četnicima, 
osvajačima braneći mještane Struge Banske, 
na sv. Anu  26. srpnja 1991. poginulo je 
deset pripadnika MUP-a RH”, riječi su 
ministara unutarnjih poslova Tomislava 
Karamarka kojima se obratio okupljenima 
u utorak, 26. srpnja u Strugi Banskoj na 
prigodnoj svečanosti obilježavanja dvadesete 

BraneÊi mještane Struge Banske, 
26. srpnja 1991. poginulo je deset 
pripadnika MUP-a RH, dvojica  

pripadnika PU sisaËko-moslavaËke 
Mile BlaæeviÊ - »ao i Mile PušiÊ te 

osmorica pripadnika PU zagrebaËke 
Davor Vukas, Branko Vuk, Ivica 

PeriÊ, Ðarko GundiÊ, Æeljko FilipoviÊ, 
Mladen Halapa, Zoran Šaronja i 

Goran FadljeviÊ.  
Branitelji iz Struge Banske Mile 
BlaæeviÊ - »ao i Æeljko FilipoviÊ 

ærtvujuÊi vlastite æivote korištenjem 
eksplozivnih naprava onesposobili 
su neprijateljski kamion na kojem 

su bili topovi i dio napadaËa uz 
kamion što se pokazalo kljuËnim 

u obrani Struge Banske. I kako se 
onda tu na hrvatskoj obali Une 

sjeÊajuÊi se hrabrih redarstvenika, 
ne sjetiti stihova MihanoviÊeve 

Horvatske domovine? „Magla, što 
li, Unu skriva? Ni l’ to našiu jauk 

turobni! Tko li moleÊ smert naziva? 
Il’ slobodni, il’ su robni?“
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tim je vrijednostima stvorena današnja 
Hrvatska koja odlučno odgovara svim 
izazovima globalnoga svijeta i društva.”

Marko Rašić, načelnik PU sisačko-
moslavačke ističući herojstvo i požr-
tvovnost poginulih za domovinu hrvatskih 
redarstvenika u Strugi Banskoj kazao je 
kako je hrvatska policija za teška zlodjela 
počinjena na ovim prostorima 1991. 
godine podnijela Županijskom državnom 
odvjetništvu u Sisku pet kaznenih prijava 
prijavljujući 39 osoba za ubojstva i po-
kušaje ubojstava službenih osoba kao i 
zapovjednu odgovornost.  

Inače, samoj komemorativnoj sveča-
nosti kod spomen obilježja stradalima 
za Domovinu u Strugi Banskoj nazočili 
su, osim ministra Karamarka, glavni 
ravnatelj policije Oliver Grbić, njegov 
zamjenik Dražen Vitez, državni tajnici 
MUP-a kao i načelnici policijskih uprava, 
brojni mještani, predstavnici  lokalne 
uprave i braniteljskih udruga, županica 
Županije sisačko-moslavačke Marina 
Lovrić-Merzel te saborski zastupnici 
Ivan Šantek i Ivanka Roksandić. Molitvu 
za poginule redarstvenike predvodio 
je pater Stjepan Harjač, a nastupila je 
izvodeći hrvatsku himnu “Lijepu našu” i 
niz poznatih domoljubnih pjesama Klapa 
“Vinčace”.

Ilija Stipić: Svi smo bili 
hrabri i odlučni u obrani...
Ilija StipiÊ, mještanin Struge Banske, 

jedan od voditelja njezine obrane, 
æivo se sjeÊa samog ËetniËkog 

napada prije dvadeset godina na 
svoje selo i kraj. Bio je priËuvni 

policajac PU sisaËko-moslavaËke, 
ispostave Kozibrod  i sudjelovao u 
obrani svih sedam hrvatskih sela u 

Pounju koja su bila u neprijateljskom 
obruËu tada. Došla im je, kaæe, u 

pomoÊ i policija iz Zagreba, Siska, 
domaÊi ljudi s lovaËkim oruæjem. 

„Svi smo bili hrabri i odluËni u 
obrani, opstali bi bili ovdje da nije 

bilo „jugoarmije“, Tarbuka i njegove 
tenkovske jedinice iz Petrinje, 

BanjaluËkog korpusa, a njima se 
tako malobrojni i slabo naoruæani 

nismo mogli odupirati dugo. Morali 
smo svi odavde u progonstvo, no 

ipak nas je veÊina bila i hrvatskim 
vojnicima, osobno sam najviše 

sudjelovao u obrani Sunje jer smo 
tu branili i Sisak i Zagreb. Tijekom 

okupacije puno je naših starijih 
ljudi ovdje pobijeno. Ovaj naš kraj 
i hrvatska sela teško su stradala i u 
vrijeme tijekom i neposredno nakon 
Drugog svjetskog rata“, protumaËio 

je StipiÊ izrazivši bojazan kako 
mnogi Srbi iz ovoga kraja nikada 
nisu, a ne Êe niti danas prihvatiti 

hrvatsku dræavu kao svoju. 

Ivan Šantek preživio 
četnička mučenja u 
kninskom logoru

Prisjećajući se početaka agresije na 
Hrvatsku, na Banovinu i Pounje 1991. 

kao tadašnji pripadnik hrvatske policije 
u Glini, a današnji saborski zastupnik 
Ivan Šantek je kazao kako je ponosan 
na to što je bio u to presudno vrijeme 
pripadnik hrvatske policije te je više 
nego  ponosan i na veliku ulogu hrvatske 
policije u Domovinskome ratu, navodi 
kako te činjenice ponavlja rado u svakoj 
prigodi. „To je bilo jedno teško vrijeme. 
Obzirom da sam iz Gline, shvaćajući svu 
ozbiljnost  situacije, hrvatskoj sam policiji 
pristupio 20. ožujka 1991. godine. Već u 
svibnju te godine pobunjeni Srbi vršili 
su terorističke napade, podmetanje 
eksploziva po ovom našem kraju, aktivno 
im je pomagala tzv. JNA. Tako je MUP 
na ovom području organizirao rad po-
licijskih ispostava ovdje u Pounju u 
Kozibrodu i u Vidoševcu. Dan nakon 
proglašenja samostalnosti Republike 
Hrvatske 26. lipnja 1991. dogodio se 
pod zapovjedništvom kapetana Dragana 
poznati napad „martićevaca“ na PP u 
Glini“,  kazao je Šantek koji je tada bio 
zarobljen i odveden u kninski logor gdje je 
preživio četnička mučenja i zlostavljanja. 
Pojasnio je kako je namjera Srba tada bila 
uništiti sve hrvatsko na ovim prostorima 
kao bi oni ovdje ostvarili i iscrtali granice 
„velike Srbije“.

U Strugi Banskoj aktivno u čuvanju 
hrvatskih običaja i interesa djeluje Udruga 
Hrvatski demokratski forum. Posebice su 
ponosni ti mladi ljudi na svoje heroje iz 
Domovinskog rata, Milu Blaževića Čađu 
po kojem i jedan od novih policijskih 
brodova nosi ime.m

Biserka LUKAN
Snimila:Dubravka PAVKOVIĆ- POGAČAR
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Obilježavanje 20. obljetnice 
započelo je polaganjem vijenaca 
i paljenjem svijeća na grobu 
poginulog Tomislava Roma, u čiju 
je čast održana i 6. memorijalna 
utrka „Tomislav Rom“

Pod pokroviteljstvom predsjednika 
Hrvatskog sabora Luke Bebića, a u orga-
nizaciji Ministarstva unutarnjih poslova, 
Policijske uprave sisačko-moslavačke i Grada 
Gline, u Glini je 26. lipnja svečano obilježena 
20. obljetnica početka oružanog otpora 
srpskom agresoru na području Gline.  

U obnovljenim sjećanjima okupljeni 
su se prisjetili tih ranih jutarnjih sati 26. 
lipnja 1991., kada su samo nekoliko sati 
nakon što je Hrvatski sabor donio odluku 
o samostalnosti i suverenosti Republike 
Hrvatske, srpske paravojne formacije na 
Policijsku postaju Glina izvršile oružani 
napad. U tim trenucima prvi oružani otpor 
velikosrpskom agresoru pružili su hrvatski 
policajci iz redova aktivnog i pričuvnog 
sastava Policijske postaje Glina te je tom 
prilikom poginuo pričuvni policajac Tomislav 
Rom, šest policajaca je teže ili lakše ranjeno, a 
nakon zauzimanja policijske postaje, koju su 
naši policajci uporno i hrabro branili četiri 
sata, 16 ih je na prijevaru zarobljeno te su 
odvedeni u kninski zatvor.

Pripadnici srpskih paravojnih postrojba 
20-ak su minuta držali zaposjednutom 
glinsku policijsku postaju, nakon čega su je 
oslobodili i pod vlast hrvatske države vratili 
pripadnici ATJ Lučko i Policijske uprave 
sisačko-moslavačke te postrojbe Zbora 
narodne garde.

Obilježavanju 20. obljetnice, uz bra-
nitelje i mještane Gline te roditelje pogi-
nulog policajca Tomislava Roma, bili su 
nazočni: izaslanik predsjednika Hrvatskog 
sabora, saborski zastupnik Ivan Šantek, 
izaslanik sisačko-moslavačke županice 
Ivica Pandža, gradonačelnik Grada Gline 
Milan Bakšić s članovima Gradskog vijeća 
Grada Gline, državni tajnik u Ministarstvu 
unutarnjih poslova Vladimir Faber, načelnik 
Policijske uprave sisačko-moslavačke Marko 
Rašić s članovima kolegija načelnika i 
načelnicima svih policijskih postaja, ispred 
Ministarstva obrane, oružanih snaga i 

Hrvatske vojske brigadni general Dra-
go Matanović, predstavnici svećenstva 
predvođeni sisačkim biskupom, mons. 
Vladom Košićem, predstavnici pravosuđa, 
udruga proizašlih iz Domovinskog rata te 
predstavnici medija. 

U pozdravnom govoru okupljenima 
se u Hrvatskom domu u Glini obratio 
gradonačelnik Grada Gline Milan Bakšić 
koji se prisjetio takozvane „narodne“ JNA 
koja je prije 20 godina otvoreno krenula u 
napad protiv hrvatskih civila protjeravši ih iz 
njihovih domova, a oni koji su ostali u Glini 
i glinskom selima doživjeli su neizmjerne 
strahote. Dodao je kako danas treba dignuti 
glavu i pokazati jedinstvo kakvo je bilo 
pokazano upravo u Domovinskom ratu.  

U ime sisačko-moslavačke županice na-
zočne je pozdravio Ivica Pandža-Orkan koji 
je rekao da se danas malo govori o događa-
jima u Glini te se poimence prisjetio zaro-
bljenih i odvedenih u kninski logor pritom 
dodavši da je „Hrvatska iznad svega, samo je 
Bog od nje veći, a hrvatski narod preči.“  

Načelnik Policijske uprave sisačko-
moslavačke Marko Rašić izrazio je veliku 
zahvalnost i poštovanje policijskim služ-
benicima koji su prije 20 godina srčano 
branili policijsku postaju u Glini pritom 
naglasivši da se treba pokloniti njihovoj 
hrabrosti i odlučnosti, a pogotovo se ne 
smiju zaboraviti i svi poginuli branitelji na 
bojištima diljem naše domovine. 

Državni tajnik u Ministarstvu unutarnjih 
poslova Vladimir Faber nazočne je pozdravio 
u ime ministra i svih pripadnika MUP-a te 
se kao aktivni sudionik ratnih događanja 
upravo u redovima policije prisjetio početaka 
srpske pobune i istaknuo da je upravo 
policija stala u obranu Hrvatske pritom 
se dotaknuvši simbolike da smo upravo 
na početku svečanog obilježavanja ove 

20. godišnjice stajali pored srušene crkve i 
policijske postaje. Prisjetio se događanja u 
Glini, Petrinji, Dvoru i Hrvatskoj Kostajnici 
te dodao je da dužnu počast treba odati 
Tomislavu Romu, ali se s pažnjom i pije-
tetom treba sjetiti i svih drugih poginulih 
branitelja.  

Okupljene je u ime predsjednika Hr-
vatskog sabora, pozdravio saborski zastupnik 
Ivan Šantek, koji je i sam kao policajac 
bio neposredni sudionik u obrani glinske 
policijske postaje te zarobljen i odveden 
u kninski logor, a nazočnima prenio dio 
svog osobnog iskustva. Rekao da se njemu i 
braniteljima ta davna 1991. godina čini kao 
da je bila jučer. Tada nisu imali ni životno, ni 
vojno kao ni policijsko iskustvo te, iako su 
mogli pobjeći nisu to učinili, željeli su braniti 
svoje, što su i dokazali kada su se 15-ak dana 
nakon povratka iz logora ponovno uključili 
u policijske snage i Zbor narodne garde.   

Izvođenjem prigodnih pjesmama svečani 
program su popratili mladi tamburaši 
HKUD-a Glinska tamburica i glinski 
crkveni zbor te učenici Osnovne škole 
recitacijama.  

Samo obilježavanje 20. obljetnice zapo-
čelo je polaganjem vijenaca i paljenjem svi-
jeća na grobu poginulog Tomislava Roma, 
u čiju je čast održana i 6. memorijalna utrka 
„Tomislav Rom“. 

U spomen na poginule pripadnike ratne 
Policijske postaje Glina, ATJ Lučko te sve 
branitelje, položeni su vijenci i zapaljene 
svijeće i ispred središnjeg križa na Trgu bana 
Josipa Jelačića u Glini, a na mjestu do teme-
lja srušene glinske crkve. 

Misu za poginule hrvatske branitelje u 
Domovinskom ratu u glinskoj crkvi svetog 
Ivana Nepomuka vodio je i služio sisački 
biskup, mons. Vlado Košić.m

Natalija MEZAK-DOLENČIĆ

Glina: Obilježena 20. obljetnica početka 
oružanog otpora srpskom agresoru
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Novi policijski ophodno-patrolni 
brod dodijeljen je PU zadarskoj 
gdje će obavljati nadzor „plave 
granice“

Krajem lipnja ove godine održana 
je svečana ceremonija krštenja i 
porinuća policijskog ophodnog broda 

„Mile Blažević-Čađo“ u Vela Luci na Korčuli. 
Iako za mnoge samo još jedno porinuće 
broda, za obitelj i sumještane poginulog 
hrvatskog redarstvenika, Mile Blaževića-Čađe, 
porinuće broda koji nosi njegovo ime bio je 
vrlo emotivan trenutak koji je oživio mnoga 
bolna sjećanja. Svečanu ceremoniju krštenja 
i porinuća došla je popratiti brojna obitelj 
poginulog hrvatskog redarstvenika, supruga 
Milka, njegova djeca i njihove obitelji te brat 
koji je samo zbog ovog događaja doputovao s 
obitelji iz Kanade. Doputovali su i sumještani 
koji su u trenutku Čađine pogibije bili tek 
djeca. Niti dalek put iz Struge Banske na 
otok Korčulu nije im predstavljao problem 
kako bi iskazali počast, ali i zahvalnost čovjeku 
koji je žrtvovavši vlastiti život spasio živote 
svoje obitelji, sumještana, ali i brojnih drugih 
Hrvata na tom području. 

Tko je bio Mile Blažević-Čađo i kako 
je zaslužio da njegovo ime živi vječno u 
sjećanjima Hrvata? Prije dvadeset godina, 26. 
srpnja 1991., po prvi puta u Domovinskom 
ratu pobunjeni Srbi koristili su civile 
Hrvate kao „živi štit“. Nakon šest sati 

bjesomučnog maltretiranja i brutalnog 
zlostavljanja civila, dolaskom do potpornog 
zida u Strugi Banskoj, dogodio se povijesni 
okršaj. Dvadesetak metara od kuće u kojoj 
su se nalazila njegova supruga i mala djeca, 
policajac Mile Blažević Čađo, koji se tog 
trena nalazio na straži u rovu iza potpornog 
zida, čekao je da živi štiti prođe te je izašao 
pred neprijatelje i svojim životom spasio svoje 
sumještane. Ljudima u živom štitu viknuo 
je „Lezite!“. Opasan eksplozivom zagazio je 
na oklopljeni kamion, koji je bio naoružan 
sa dva protutenkovska topa, i raznio se u 
komadiće. Po prvi puta u Domovinskom 
ratu, Srbi su poraženi i natjerani u bijeg te 
se neprijatelj povukao iz sela.

Istinski heroj Domovinskog rata
Ministar unutarnjih poslova Tomislav 

Karamarko koji svakom prigodom ističe 
važnost očuvanja uspomene i sjećanja na sve 
branitelje, posebno hrvatske redarstvenike, 
koji su zadužili Hrvatsku i njene građane 

svojom hrabrošću i žrtvom i ovaj put je 
izrazio razočaranje činjenicom što većina 
ljudi koje je pitao znaju li tko je bio Mile 
Blažević-Čađo, nikada nisu čuli za tog 
istinskog heroja Domovinskog rata. U svom 
obraćanju okupljenima prisjetio se događaja 
otprije dvadeset godina, a koji je zauvijek 
obilježio život obitelji Mile Blaževića-Čađe. 
Prisjetio se žrtve koju je podnio i kojom je 
spasio brojne živote, ali i promijenio ishod 
tog stravičnog agresorskog napada. Svojim 
herojskim pothvatom spriječio je daljnje 
napredovanje agresora na tom području i po 
prvi puta tijekom Domovinskog rata, Srbi su 
bili poraženi i natjerani u bijeg. “S pravom 
podsjećamo i ovom prigodom koliko je 
u stvaranju Hrvatske bila nezamjenjiva 
braniteljska uloga. Koliko je bila zahtjevna 
i bolna, ali i vrijedna borba za Hrvatsku. 
Neovisnu i slobodnu Hrvatsku. Sjećamo 
se tako s dužnim pijetetom velikog i 
kolosalnog Čađinog djela i odricanja tisuća 
hrvatskih branitelja tijekom Domovinskog 

Novi ponos hrvatske pomorske policije

Porinut brod ‘Mile Blažević-Čađo’
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rata jer da nije bilo njihovog iskrenog 
domoljublja, snage i požrtvovnosti, danas 
ni Hrvatske ne bi bilo. Stoga nas ta i takva 
žrtva hrvatskih redarstvenika, našeg Čađe, 
obvezuje, opominje da nikad ne smijemo 
zaboraviti to teško, ali herojsko razdoblje 
naše povijesti dok je stvarana suverena, 
neovisna, moderna hrvatska država.“ 

Ovaj događaj od velike je važnosti za 
obitelj i prijatelje poginulog junaka, ali i 
za sve ostale građane Hrvatske koji upravo 
zahvaljujući ljudima kao što je bio Čađo, 
danas žive u slobodnoj i neovisnoj državi. 
Ministarstvo unutarnjih poslova već duže 
vrijeme ulaže napore da se imena ljudi kao 
što je bio Čađo ne zaborave i da ostanu 

trajno upisana u našem sjećanju. Ministar 
Karamarko više je puta istaknuo namjeru 
ovog ministarstva da policijski objekti i 
plovila nose imena poginulih junaka pa je 
tako ovaj brod drugo policijsko ophodno 
plovilo koje nosi ime poginulog hrvatskog 
redarstvenika.

Samo dva mjeseca ranije u ovom istom 
brodogradilištu održana je ceremonija 
krštenja i porinuća policijskog plovila „Josip 
Jović“, prvog u nizu policijskih plovila 
koja će nositi imena poginulih hrvatskih 
redarstvenika. Kao i „Josip Jović“ i „Mile 
Blažević-Čađo“ proizvod je hrvatskog 
brodogradilišta Montmontaža Greben d.o.o. 
i kao takvo njegova uloga predstavnika 

hrvatske povijesti time je značajnija. Direktor 
brodogradilišta, Mladen Žanetić u svom je 
govoru istaknuo značaj činjenice da je upravo 
njima, hrvatskom brodogradilištu, dodijeljena 
zadaća za izradu ovog, ali i drugih plovila koja 
će ponosno ploviti pod hrvatskom zastavom, 
a u službi hrvatske policije. Istaknuo je 
iskustvo njenih zaposlenika, značaj koji ovo 
brodogradilište ima za stanovnike Korčule, 
ali i kvalitetu plovila koja izlaze iz ovog 
brodogradilišta: “Ovaj brod je u potpunosti 
hrvatski proizvod. Posebno ovo naglašavam 
jer ovaj brod niti po opremljenosti, niti po 
kvaliteti niti po tehničkim karakteristikama 
ne zaostaje za sličnim brodovima u zemljama 
EU.“

Krštenju i porinuću broda nazočio je i 
predsjednik Republike Hrvatske, prof. dr. 
sc. Ivo Josipović koji nam je iznio i svoje 
mišljenje o ovoj inicijativi:

MUP: Kakvo je vaše mišljenje 
o inicijativi ministra Tomislava 
Karamarka da policijski objekti i 
plovila nose imena poginulih hrvatskih 
redarstvenika i na taj im se način oda 
trajna počast?

Predsjednik Josipović: Inicijativa je 
odlična. To je nešto čime zaista država i po-
licija odaju priznanje i počast onima koji su 
dali najviše za našu slobodu i obrani slobode 
pa prema tome dajem punu podršku.

MUP: Ministar Karamarko osobno je 
napravio kraću „anketu“ i iznenadio se 
kad je shvatio da većina ljudi ne zna tko 
je bio Mile Blažević-Čađo. Mislite li da 
bi i druge institucije trebale uložiti veće 
napore da se imena tih ljudi i njihova 
priča ne zaborave?

Predsjednik Josipović: Sigurno, ali 
nije dovoljno samo istaći ime na nekom 
brodu ili na nekoj ploči. Potrebno je pričati 

Odlična inicijativa ministra Karamarka

o njihovom životu. Potrebno je, posebno 
mladim ljudima, reći tko su bili ti ljudi, što 
su učinili i zašto ih slavimo.

MUP: MUP je nedavno izdao 
monografiju Domovinskog rata 
„Hrvatska policija u Domovinskom 
ratu“ u kojoj iznosi kronologiju 
događaja, ali i svjedočanstva samih 
sudionika. Mislite li da je to dobar način 
da se sačuva dio hrvatske povijesti koji se 
odnosi na Domovinski rat?

Predsjednik Josipović: Sigurno. 
Znamo da je jezgra hrvatske vojske nastala 
iz policije na samom početku rata. Odlično 
je da to policija radi, trebali bi i drugi i tu 
bi trebalo imati, naravno, i jasne kriterije, 
krenuti k tome ranije sa informacijama i 
slavljenjem onih koji su najviše dali.

MUP: Policijski brod nosit će ime 
poginulog redarstvenika, a turistička 
sezona je tek počela i očekujemo brojne 
turiste. Mislite li da bi se na ovaj način 
saznanja o Domovinskom ratu mogla 
prenijeti i izvan granica RH? Jer barem 
netko će sigurno pitati tko je bio taj 
čovjek.

Predsjednik Josipović: Naravno, ali 
ističem, netko tko je stranac, za njega nije 
dovoljno da vidi naprosto ime na brodu. 
Prema tome, isto kao što se meni dopada 
da kada naiđete na neku ulicu koja se zove 
po ovom ili onom pa postoji kratko obrazlo-
ženje o kome je riječ, tako bi i ovdje nešto 
trebalo smisliti da oni koji jesu zainteresirani, 
recimo u nekoj luci, mogu pročitati zašto se 
taj brod zove baš tako.

Blagoslov i krštenje broda
Nakon prigodnih obraćanja uslijedio je 

blagoslov i krštenje broda. Kuma novog broda 
bila je supruga poginulog redarstvenika, Milka 
Blažević, koja prilikom porinuća nije mogla 
sakriti suze. U presijecanju užeta pomogao joj 
je unuk Mihael kojemu su, iako nikad nije 
upoznao svoga djeda Čađu, u očima blistale 
suze dok je brod lagano klizio u more.

Nakon porinuća broda, ministar Tomislav 
Karamarko i direktor brodogradilišta Mladen 
Žanetić potpisali su primopredajni zapisnik 
kojim je brod „Mile Blažević-Čađo“ postao 
novi policijski ophodno-patrolni brod koji 
će služiti u floti hrvatske policije. Brod je 
dodijeljen PU zadarskoj gdje će obavljati 
nadzor „plave granice“.

Svečana ceremonija završena je pokaznom 
vježbom Zapovjedništva specijalne policije. 

Mile Blažević-Čađo, Josip Jović i mnogi 
drugi poginuli branitelji i redarstvenici 
zadužili su sve generacije koje nakon njih, 
danas i u budućnosti, žive u slobodnoj 
Hrvatskoj. Najmanje što mi za njih možemo 
učiniti jest pamtiti njihova djela i njihove 
zasluge. Neka im je vječna slava i hvala!m

Vlatka POTOČIĆ
Foto: Dario HLADILO
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Na području Policijske uprave 
dubrovačke-neretvanske od 4. 
srpnja do 5. kolovoza borave i 
rade dva francuska policijska 
službenika, Vesna Milenković i 
Marko Pernar 

Vesna Milenković ima četiri, a Marko 
Pernar 17 godina staža u francuskoj po-
liciji. Ona inače radi u predgrađu Pariza, 
a on u Marseilleu. 

Prema planu njihovog rada na području 
PU dubrovačke-neretvanske, oni su 
zajedno u ophodnji s dvojicom kontakt 
policajaca Policijske postaje Dubrovnik 
kojima pomažu u obavljanju njihovih 
svakodnevnih poslova, posebno u odnosu 
na unaprjeđenje komunikacije i suradnje 

su ugodno iznenađeni kad ih vide što 
svakako pozitivno utječe na sam osjećaj 
sigurnosti turista. 

Dubrovnik doživljavaju kao vrlo 
siguran grad, kažu da se to jednostavno 
osjeća na svakom koraku. 

Sigurna turistička sezona

Francuski policajci i službenici Interpola 
pomažu kolegama u Dubrovniku

Njihove aktivnosti su planirane i na 
graničnim prijelazima s obzirom na veliki 
broj francuskih turista koji dolaze u 
Dubrovnik avionom odnosno cruiserima, 
potom na prometnicama radi preventivnih 
upozorenja odnosno uputa stranim 
vozačima. 

Ovih dana posjetili su i Županijski centar 
112 Dubrovnik kojem pružaju i dodatnu 
pomoć u komunikaciji s francuskim 
turistima. Prilikom prijema i koordiniranja 
zahtjeva za pomoć pristiglih od francuskih 
turista s nadležnim žurnim službama, 
operateri ŽC 112 mogu u konferencijsku 
vezu uključiti i francuske policajce.   

sa svojim državljanima na turističkom 
boravku u našoj zemlji. Dosadašnja 
iskustva su vrlo pozitivna, oduševljeni 
su Dubrovnikom i hrvatskim kolegama, 
na ulici ih prepoznaju ne samo francuski 
nego i turisti iz drugih zemalja koji 

U sklopu projekta „Sigurna turistička 
sezona“ na području PU dubrovačko-
neretvanske tijekom srpnja i kolovoza 
borave i rade, već drugu godinu zaredom, i 
službenici Interpola i to po dva službenika 
u četiri termina. Dimitrios Souxes  i 
May Taha Amin su 1. srpnja započeli s 
radom, a nakon 15-tak dana dolaze druga 
dvojica.  

Njihov zadatak je da iz sjedišta u 
Dubrovniku pružaju logističku podršku svim 
mješovitim policijskim ophodnjama diljem 
naše obale povezujući ih s INTERPOL-
ovim bazama podataka. Oni su tu i radi 
potpore i pomoći hrvatskoj policiji u 
ostvarivanu i jačanju sigurnosti svih građana 
za vrijeme turističke sezone.m

Marija GJENERO 



17
mup 50 m srpanj/kolovoz 2011.

MEĐUNARODNA SURADNJA

Sigurna turistička sezona

Ivica Tolušić, načelnik 
Policijske uprave splitsko-
dalmatinske, sa suradnicima 
primio je 4. srpnja 2011., u 
sklopu provedbe projekta 
međunarodne policijske 
suradnje „Sigurna turistička 
sezona “ („Međunarodna 
policijska suradnja policije u 
odori“), policijske službenike 
Republike Češke i Republike 
Slovačke koji će svoju službu 
obavljati na području Uprave 
tijekom turističke sezone

Slovački policijski službenici por. 
Miroslava Adamovičova i npor. Marko 
Kmec službu će u prvoj smjeni od 4. 

do 30. srpnja obavljati na području PP 
Makarska dok će u drugoj smjeni biti 
zamijenjeni zaključno s 30. kolovoza sa 
dva nova policijska službenika.

Češki policijski službenici nar. Darko 
Stankovič i por. Luboš Turek, službu će u 
prvoj smjeni od 3. do 30. srpnja obavlja-
ti na području PP Omiš dok će u drugoj 
smjeni biti zamijenjeni zaključno s 30. ko-
lovoza s dva nova policijska službenika.

Prilikom upoznavanja istaknuti su 
dobri primjeri dosadašnje suradnje te je 

istaknuto zadovoljstvo i državljana Slova-
čke i Češke.

Strani policijski službenici službu 
obavljaju u odori i bez naoružanja, a u 
zajedničke ophodnje odlaze s hrvatskim 
policajcima sa zadaćom ostvarivanja di-
rektnog kontakta sa svojim državljanima 
na turističkom boravku u našoj zemlji. 
Njihova dodatna uloga je i ostvarivanje 
što bolje komunikacije između hrvatske 
policije i njihovih državljana i obrnuto, 
a sve s ciljem ugodnijeg boravka i većeg 
osjećaja sigurnosti stranih gostiju te izbje-

gavanja eventualnih, svakako neželjenih, 
konfliktnih situacija.

Za vrijeme boravka na području PU 
splitsko-dalmatinske strani policijski 
službenici dostupni su stranim turistima 
na svim pozicijama za slučaj potrebe jer se 
navedeni kreću uz pratnju hrvatskih policajaca 
i angažiraju se po traženju žurnih službi 
koje imaju brojeve za kontakt, a posebno 
OKC PU splitsko-dalmatinske. Posebno 
će se intenzivirati njihova nazočnost i na 
prometnicama s ciljem izdavanja preventivnih 
upozorenja i uputa stranim vozačima.

Češki policijski službenici u  
PP Omiš

Policijski službenik Darko Stanković 
ima 12 godina rada u policiji, u zvanju 
stari asistent, bac. ekonomije, radi u službi 
zaštite u zračnoj luci Ruzinje u Pragu, 
četvrti put dolazi u Republiku Hrvatsku u 
sklopu međunarodne policijske suradnje, 
dok hrvatskim jezikom komunicira bez 
poteškoća. On je nekoliko puta, kao dijete, 
dolazio u Republiku Hrvatsku na području 
grada Makarske i Rijeke. Što se tiče hrane 
i smještaja, zadovoljan je, odnosno nema 
nikakve primjedbe. Prema navodima 
Stankovića, susret sa češkim državljanima 
je uglavnom pozitivan, odnosno češki 
državljani su iznenađeni prisutnošću 
njihovih policijskih službenika, posebice u 

Češki i slovački policajci pomažu tijekom 
turističke sezone u PU splitsko-dalmatinskoj
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nadzoru prometa, kada dolazi i do smiješnih 
situacija (često se događa da češki državljani 
misle da vide policijskog službenika iz 
Republike Hrvatske, sve do trenutka 
kada započnu razgovor s njima, a neki i 
nakon samog razgovora), dok je generalno 
mišljenje čeških državljana, izuzetno 
pozitivno, odnosno oni smatraju da je 
dobro što su tu policijski službenici koji 
im mogu olakšati boravak u RH, u smislu 
lakše komunikacije i snalaženja u lokalnoj 
sredini. Također navodi da ga i prilikom 
izlaska u civilu po gradu Omišu i Dugom 
Ratu, s obzirom da već 4 godine radi na 
području PP Omiš, prepoznaju i javljaju se, 

Policijski službenik Dragan Stanković 
većinu radnog vremena radi na II. kon-
taktnom rajonu u mjestu Dugi Rat, zajedno 
sa kontakt policajcem Stankom Miljkom 
i to u zonama gdje se zadržava veći broj 
domaćih i stranih gostiju, te su isti aktivno 
sudjelovali u ukupnom dijelu prevencije 
kriminaliteta i smanjenja počinjenja 
kaznenih djela i prekršaja na području 
grada Omiša.

Policijski službenik Luboš Turek, 28 
godina rada u policiji, u zvanju poručnik, 
na radnom mjestu komesar - pirotehničar, 
doktor prava, radi u Pragu, četvrti put 
dolazi u Republiku Hrvatsku u sklopu 

međunarodne policijske suradnje. Tako 
je bio u Šibeniku, Trogiru i dva puta u 
gradu Omišu. Ističe najbolju suradnju 
s policijskim službenicima i građanima  
Omiša. Od 1995. godine po tri puta 
godišnje dolazi u Republiku Hrvatsku, 
te je obišao gotovo cijelu obalu i to: grad 
Pulu, Murter, Drage Pakoštane, Pelješac, 
Orebić i dr.. Kazuje nam, također, kako 
se u Republici Hrvatskoj osjeća dobro, 
zadovoljan je hranom i smještajem, dok 
nema problema u svladavanju jezične 
barijere, odnosno bez poteškoća komunicira 
hrvatskim i češkim jezikom. Primijetio 
je, kaže, da su “po gradu” oduševljeni 
prisutnošću čeških policijskih službenika, 
posebice strani državljani. Nadalje ističe 
postupanje čeških policijskih službenika od 
prije dvije godine kada su bili angažirani u 
vrijeme očevida prometne nesreće u kojem 
je sudjelovao autobus čeških nacionalnih 
oznaka, kao i postupanje kada se češki 
državljanin izgubio na području planine 
Biokovo te njegovo uspješno pronalaženje, 
pa odlazak čeških državljana sa pedalinom 
na područje otvorenog mora bračkog 
akvatorija i njihovo uspješno pronalaženje. 
Ističe i suradnju u kriminalističkom istra-
živanju u trenutku prijave kaznenih djela 
i prekršaja, kao i u obradama kada su 
u pitanju češki državljani i to u smislu 
aktivnog prijevoda. Na kraju ističe kako je, 
osim njegove obitelji koja je u više navrata 
boravila u našoj zemlji, otkrio ljepote 
Hrvatske i svojim kolegama – policijskim 
službenicima te ih je preko 100 doveo 
u Lijepu na, a koji su zajedno sa svojim 
obiteljima postali stalni posjetitelji Pule, 
Malinske, Murtera, Omiša, Pelješca, 
Orebića i drugih krajeva Hrvatske. 

Policijski službenik Luboš Turek većinu 
radnog vremena radi na I. kontaktnom 
rajonu u gradu Omišu, zajedno s kontakt 
policajcem Ivicom Milićem i to u zonama 

odnosno da lokalno stanovništvo smatra 
da ovakav način međunarodne suradnje 
umnogome olakšava mnoge dvojbene 
situacije, te samim time stječe se dojam 
brige za svakog turista u sklopu cjelokupne 
turističke usluge. Nadalje, kolega smatra 
kako je ovakav jedinstveni projekt u svijetu 
izuzetno pozitivan i da ima budućnost. 
Ujedno navodi kako osobno ne može 
dolaziti na ljetovanje, jer godišnji odmor 
koristi za daljnje obrazovanje, ali da je 
u proteklih nekoliko godina preporučio 
nekolicini svojih kolega ljetovanje u RH, 
te da i njegov zapovjednik ljetuje na 
području grada Omiša. Od konkretnih 
postupanja tijekom 2011. godine navodi 
postupanje prema češkim državljanima 
koji su prevareni od strane češke agencije, 
a koja im nije ugovorila smještaj kakav 
je naveden u ugovoru (agencija nije 
uopće ugovorila smještaj – iako su češki 
državljani došli na ugovorenu adresu na 
području ove Policijske postaje – događaj 
je medijski popraćen na češkoj Nova tv 6. 
srpnja 2011.), dok od ostalih postupanja 
navodi svakodnevnu komunikaciju sa 
češkim turistima, u smislu svladavanja 
jezične barijere, kao i pomoći bilo kojeg 
oblika. 
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gdje se zadržava veći broj domaćih i stranih 
gostiju. Oni su aktivno sudjelovali u 
ukupnom dijelu prevencije kriminaliteta 
i smanjenja počinjenja kaznenih djela i 
prekršaja na području Omiša.

Iz razgovora sa policijskim službeni-
cima ove Policijske postaje stječe se 
dojam uspješnosti projekta, dok je su-
radnja sa policijskim službenicima iz 
projekta međunarodne suradnje na vi-
sokoj razini. Nepobitna činjenica je da 
češki policijski službenici sasvim sigurno 
opravdavaju boravak, jer aktivno sudjeluju 
u kriminalističkom istraživanju nad češkim 
državljanima, od zaprimanja obavijesti i 
obrade, pa sve do privođenja, odnosno 
isti su od pomoći u nadzoru prometa u 
smislu sudjelovanja u rješavanju prometnih 
nesreća, prometnih gužvi i preusmjeravanju 
prometa te davanju bilo kakve vrste 
informacija i upozorenja, a sve u sklopu 
potreba službe. 

Također, policijski službenici ove Poli-
cijske postaje, neovisno o potrebama služ-
be u smislu izvršenja službenih zadaća, sa 
kolegama iz Republike Češke održavaju 
aktivan kontakt i izvan službe tijekom 
cijele godine.

Češki policajci posjetili otok 
Brač

Dana 14. srpnja 2011. češki policijski 
službenici, nar. Darko Stankovič i por. Lu-
boš Turek zajedno s policijskim službeni-
kom Odsjeka za prevenciju obišli su otok 
Brač, gradove Supetar i Bol.

Prilikom obilaska, zajedno s policij-
skim službenikom PP Brač Mirkom Mar-
tinovićem, u zajedničkoj ophodnji obišli su 
grad Supetar i mjesto Bol gdje su ostvarili 
kontakt s nekoliko državljana Češke kojima 
u davali potrebne informacije i odgovarali 
na njihove upite. 

Slovaci pomažu kolegama u 
Makarskoj

U Policijskoj postaji Makarska od 
4. srpnja 2011. borave slovački policij-
ski službenici: poručnik Miroslava Ada-
movičova (PU Nitra) i nadporučnik 
Marko Kmec (PU Košice). Gospođa Ada-
movičova je tijekom 2010. godine u sklo-
pu policijske suradnje bila na području 
PP Crikvenica, a u svojstvu gosta je više 
puta posjećivala RH te bi željela nastaviti 
s tom praksom. Gospodinu Kmecu je ovo 
prvi dolazak u RH u sklopu međunarod-
ne policijske suradnje, dok je kao gost 

već dolazio te bi i ubuduće htio sa obitelji 
doći u RH kao gost. Isti su zadovoljni 
sa smještajem i hranom, a u ophodnju 
odlaze s kontakt policajcima ove PP 
radeći u smjenama od 07-15 i od 14-
22 sata opservirajući Šetalište dr. Franje 
Tuđmana tj. pojas glavne gradske plaže te 
ulicu Obala kralja Tomislava (gradska riva) 
u Makarskoj radi prevencije KD krađa. 
Istom prilikom ostvarili su mnogobrojne 
kontakte sa slovačkim gostima kojima 
pružaju potrebite informacije glede što 
sigurnijeg i ugodnijeg boravka u RH, a 
po povratnoj informaciji ističu da je do 
sada njihovim sunarodnjacima uvijek 
bilo ugodno vidjeti da mogu računati na 
pomoć slovačkih policajaca. 

Tako su 19. srpnja 2011. slovački 
policijski službenici dio službe obnašali na 
policijskom plovilu djelujući na akvatoriju 
u blizini grada Omiša gdje su se upoznali 
sa zadaćama koje obnašaju pol. službenici 
Pomorske policije te ostvarili i kontakte 
sa nekoliko vozača češkog govornog 
područja zatečenih u upravljanju vodenim 
skuterima.

Slovačka policijska službenica Miroslava 
Adamovičova asistirala je 17. srpnja kao 
prevoditeljca tijekom krim. istraživanja. 

Policijski službenici ove PP, pogotovu 
kontakt policajci koji s njima provode 
najveći radnog vremena, ističu kako su 
zadovoljni dosadašnjom suradnjom sa 
slovačkim policajcima sa kojima nema 
nikakvih većih problema u verbalnoj 
komunikaciji, te da im oni umnogome 
olakšavaju rad kada su u pitanju kontakti 
sa slovačkim državljanima. 

Slovački policajci posjetili Hvar
Slovački policijski službenici por. 

Miroslava Adamovičova i npor. Marko 
Kmec, zajedno sa policijskim službenicima 
Odsjeka za prevenciju, boravili su 12. 
srpnja na otoku Hvaru. 

Prilikom obilaska posjetili su djecu 
slovačkih policajaca koja su smještena u 
hotelu “Amfora” u Starom gradu o kojima se 
brinu policijski kapelani Slovačke policije.

Zajedno sa kontakt policajcem PP Hvar 
Tonijem Lučićem, u zajedničkoj ophodnji 
obišli su i uže područje otoka Hvara gdje 
su ostvarili kontakt sa slovačkim državlja-
nima te odgovarali na upite i pružili tra-
žene informacije.

U prilogu fotografije: Hvar Slovački 
policajci 1,2,3.m Pol. službenici i  

Odsjek za odnose s javnošću PU S-D
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Temeljem potpisanog 
Memorandum o razumijevanju 
o suradnji između 
Ministarstava unutarnjih 
poslova Republike Hrvatske 
i Češke Republike u sklopu 
projekta Sigurna turistička 
sezona 2011, u PU šibensko-
kninskoj od 1. srpnja – 31. 
kolovoza  boravit će ukupno 
četiri češka policijska 
službenika i to po dvojica u 
intervalima od po mjesec dana.

Zadaće stranih policijskih službeni-
ka je da pomažu domaćim policijskim 
službenicima u vrijeme njihova svako-
dnevnog obavljanja poslova na području 
Šibenika i Vodica, a posebice u odnosu na 
unaprjeđenje komunikacije i suradnje s 
turistima iz njihovih zemalja te prevenciji 

kaznenih djela i prekršaja, kao i u una-
prjeđenju sigurnosti prometa.

Tijekom obavljanja njihovih poslova 
strani policijski službenici će biti odjeveni 
u svoje službene odore, bez oružja i 
neće primjenjivati policijske ovlasti, niti 
poduzimati nikakve policijske mjere i dužni 
su se pridržavati svih pozitivnih propisa u 
Republici Hrvatskoj.

Prvog srpnja su u PU šibensko-kninsku 
stigli Martin Matloch i Petar Hoznauer  koji 
će s kontakt policajcima Policijske postaje 
Šibenik i Policijske postaje Vodice obilaziti 
plaže Primoštena, Rogoznice i Vodica kao 
i druga javna mjesta i biti na raspolaganju 
svojim sunarodnjacima. Petar Hoznauer će 
s policijskim službenicima Postaje pomorske 
policije Šibenik obilaziti i otoke šibenskog 
arhipelaga, te biti dragocjena pomoć i na 
moru.m Sanja BALJKAS

Sigurna turistička sezona Sigurna turistička sezona

Češki policajci na ispomoći u 
PU šibensko-kninskoj

Martin Matloch i Petr Hoznauer na 
tiskovnoj konferenciji u  
PU šibensko-kninskoj 5. srpnja

Na našoj su obali mađarski 
policajci odlično prihvaćeni što 
je i razumljivo s obzirom na to 
da kod nas boravi velik broj 
mađarskih turista

PU zadarska 7. srpnja ove godine 
na konferenciji za novinare javnosti je 
predstavila dvojicu policijskih službenika 
iz Mađarske, Lajosa Vereša i Tamasa 
Burgstallera, koji će tijekom ove turističke 
sezone boraviti na području zadarske 
županije. 

Na konferenciji je osim predstavnika 
PU zadarske nazočila i konzulica Re-
publike Mađarske dr. Anna Szlanyinka 
iz Konzularnog predstavništa u Splitu, 
koje djeluje pri Veleposlanstvu Republike 
Mađarske u Zagrebu. Nakon kratkog 
obraćanja načelnika PU zadarske Darka 
Cara, koji im je poželio ugodan boravak 
u Zadru, mađarski policijski službenici 
ukratko su se predstavili. 

- Na našoj su obali mađarski policajci 
odlično prihvaćeni - istaknuo je Darko 
Car, te napomenuo kako ova suradnja 
traje od 2006. godine, što je i razumljivo s 
obzirom na to da kod nas boravi velik broj 
mađarskih turista.

- Turistička zajednica Zadarske županije 
ima podatak da je prošle godine kod nas 
boravilo 46 tisuća gostiju iz Mađarske. 
Ove godine očekuje se još veći broj. Na-
damo se da će se u Zadru i Zadarskoj 
županiji osjećati sigurno, a mi im želimo 
dobrodošlicu, te ćemo nastojati biti dobri 
domaćini - kazao je Car. Kolege mađarski 
policajci su iznijeli svoja pozitivna iskustva 
budući da su obojica i ranijih godina 
pomagala hrvatskim policajcima, tako da 
su već pomalo naučili i hrvatski jezik.

Mađarski policijski službenici kazali 
su kako im je velika čast biti u našoj žu-
paniji, te će nastojati upotrijebiti svo svoje 
znanje i sposobnosti. Najčešći problemi 
s kojima se susreću su prometne nesreće 
i gubitak osobnih dokumenata. Njihov 
boravak na zadarskom području svakako 
će dati doprinos sigurnosti njihovih su-
narodnjaka.

Konzulica gospođa dr. Anna Szlanyinka 
je izrazila svoje pohvale dosadašnjim 
iskustvima ovakve međunarodne suradnje 
i naglasila da je ponosna zbog toga što je 
upravo Republika Mađarska među prvima 

Na      zadarskim orguljama kolege mađarski policajci
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potpisala Memorandum o suradnji, već od 
2006.godine, koji su slijedile i ostale zemlje. 
Nakon toga su zajedno s domaćinima i 
predstavnicima medija obišli staru jezgru 
grada Zadra, gdje su već prvog dana naišli 
na odobravanje kako stranih gostiju tako i 
zadarske javnosti.

Podsjećamo, predstavnici Ravnateljstva 
policije MUP-a RH i Sjedišta nacionalne 
policije Republike Mađarske u okviru 
projekta „Sigurna turistička sezona“ potpisali 
su u svibnju u Opatiji Memorandum o 
razumijevanju - o suradnji tijekom turi-
stičke sezone 2011. godine u Republici 
Hrvatskoj. 

Memorandumom je određeno da se 
na područje Policijske uprave zadarske u 
razdoblju od 1. srpnja do 31. kolovoza 
2011. upućuje osam mađarskih policijskih 
službenika koji će neprekidno boraviti 
na području PU zadarske i to u sastavu 
od dvoje službenika u četiri dvotjedna 
termina. Kao i prethodnih godina, 
mađarski policijski službenici službu će 
obavljati u skladu s nalozima nadležnih 
rukovoditelja u policijskim postajama, 
odjeveni u svoje službene odore i bez oružja. 
Bit će raspoređeni na području I. PP Zadar, 
II. PP Zadar, Postaje pomorske policije 
Zadar, Postaje prometne policije Zadar, PP 

Biograd, PP Pag i PP 
Obrovac. 

Njihova je zada-
ća pomaganje hr-
vatskoj policij i  u 
obavljanju njenih 
dužnosti, a posebice 
u komunikaciji i su-
radnji s mađarskim 
turistima, u preven-
ciji kaznenih djela i 
prekršaja te pobolj-
šanju sigurnosti pro-
meta.

Tijekom obav-
ljanja njihovih po-
slova mađarski po-
licijski službenici neće 
primjenjivati policijske 
ovlasti ni poduzima-
ti ikakve policijske 
mjere, a dužni su se 
pridržavati pozitivnih 
pravnih propisa u 
Republici Hrvatskoj.

Poljski 
policajci po 
drugi put na 
zadarskim 
ulicama 

Na konferenciji za 
medije u Policijskoj 
upravi zadarskoj 21. 
srpnja predstavljeni 
su poljski policijski 
službenici koji će u 
okviru projekta Sigurna turistička sezona 
boraviti na zadarskom području. 

Tako će, od 17. srpnja do 15. kolovoza 
na području zadarske županije boraviti dvoje 
policijskih službenika iz Republike Poljske 
- gđa Joanna Wilk, narednica i g. Andrzej 
Goldz, satnik - koji će pomagati hrvatskim 
kolegama idućih mjesec dana. 

Načelnik PU zadarske izrazio je svoje 
zadovoljstvo činjenicom da će uz mađarske 
kolege, ove godine, po drugi put u PU 
zadarskoj boraviti i policijski službenici 
Republike Poljske, koji će službu obavljati 
na području cijele županije. Naglasio 
je da će poljski kolege biti odjeveni u 
svoje službene odore i bez oružja te da 
će poslove obavljati u skladu s nalozima 

ispunjena na najbolji mogući način.
- Izuzetno mi je drago što sam imao 

priliku doći i predstavljati poljsku policiju 
u Hrvatskoj - kazao je satnik Goldz, ujedno 
zahvalivši hrvatskim kolegama na toploj 
dobrodošlici. Svoje zadovoljstvo boravkom na 
području PU zadarske nije skrivala ni njegova 
kolegica narednica Wilk, naglasivši da će se 
zasigurno vratiti u Hrvatsku, ali drugi put kao 
turist kako bi mogla uživati u ljepotama.

Nakon predstavljanja, skupa sa novi-
narima su obišli staru jezgru grada Zadra, 
gdje su u info-centru turističke zajednice 
ostavili letak sa svojim mobitelima kako bi 
poljski gosti koji zatraže pomoć lakše stupili 
u kontakt s njima.m

Sonja ŠIMURINA

Na      zadarskim orguljama kolege mađarski policajci
nadležnih rukovoditelja u policijskim 
postajama. 

Šef konzularne referade Veleposlanstva 
Republike Poljske g. Pawel Sokolowski 
zahvalio je u ime kolega na dobrodošlici 
i toplom prijemu, izrazio je nadu da će se 
suradnja nastaviti i sljedećih godina i to u 
još većem broju, s obzirom da u Republici 
Hrvatskoj godišnje gostuje oko pola milijuna 
poljskih turista, a u na području Zadra preko 
50 tisuća.

Pri tom je kazao: „Izuzetno mi je drago 
što smo već drugu godinu zaredom potpisali 
memorandum o razmjeni i suradnji tijekom 
turističke sezone 2011. godine te vjerujem 
da će se ta dobra suradnja na obostrano 
zadovoljstvo nastaviti i ubuduće. Naši turisti 
koji ljetuju na Jadranu već znaju da su naši 
policajci tu, što im uvelike pomaže, a daje im 
i osjećaj sigurnosti“.

Oboje poljskih kolega po prvi puta su u 
Hrvatskoj, prvi dojmovi o ljepotama grada 
Zadra i općenito Hrvatske su izuzetno 
pozitivni, a kako imaju iskustvo u radu na 
terenu, sigurni su da će njihova zadaća biti 
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Budući da se projektu Sigurna 
turistička sezona ove godine 
priključila i Ukrajina, dvojica 
ukrajinskih policijskih 
službenika - Kyrylo Barsukov 
i Roman Volkov – raspoređeni 
su u Policijskoj upravi ličko-
senjskoj, odnosno pomažu 
svojim kolegama u PP Novalja

U sklopu projekta „Sigurna turistička 
sezona“ koji se već šestu godinu provodi u 
Republici Hrvatskoj, od 1. srpnja 2011. na 
području Policijske uprave ličko-senjske, 
Policijske postaje Novalja, borave dvojica 
ukrajinskih policijskih službenika: Kyrylo 
Barsukov, glavni stručnjak za međunaro-
dne odnose i Roman Volkov, viši inspektor 
za međunarodne odnose.  

Tim povodom je s Kyrilom Barsukovom 
razgovarala Maja Brozičević, djelatnica 
Ureda načelnika u PU ličko-senjskoj. 

PU L-S: Već više od 15 dana boravite 
u Novalji, gdje obavljate poslove u 
okviru međunarodne policijske suradnje 
i sigurne turističke sezone? Kako su 
Vas prihvatili policijski službenici u 
Policijskoj postaji Novalja, a i sami 
građani i turisti koji borave na tom 
području?

Kyrylo Barsukov: Već prvog dana 
našeg dolaska u Policijsku upravu ličko-
senjsku u Gospiću, odlično smo dočekani 
i prihvaćeni od stane načelnika policijske 
uprave i njegovih najbližih suradnika. 
U Novalji smo već neko vrijeme i mogu 
reći da su nas i kolege u postaji u Novalji 
prihvatili odlično. Svi su jako ljubazni i 

prijateljski raspoloženi, što svakodnevno 
osjećamo u policijskoj postaji i na 
terenu kada s njima obilazimo Novalju 
i okolicu. 

PU L-S: S kojim problemima Vam se 
najčešće obraćaju strani turisti i kako 
po Vašem viđenju oni ocjenjuju boravak 
stranih policajaca u RH?    

K.B.: Turisti, kojih na području Nova-
lje ima jako puno, a među njima i određen 
broj ukrajinskih državljana, obraćaju nam 
se većinom za informacije općeg karakte-
ra, kao na primjer da ih uputimo gdje se 
nalaze neke ulice ili znamenitosti, gdje 
mogu promijeniti novac, prijaviti boravak 
i slično. Smatram da su naš boravak, kao 
i boravak policijskih službenika iz drugih 
država pozitivno ocijenili, što upućuje na 

suradnju među državama, a u konačni-
ci pozitivno utječe na osjećaj sigurnosti 
građana. 

PU L-S: Jeste li do sada sudjelovali 
u ovakvom obliku suradnje i kako to 
ocjenjujete?

K.B.: Ne, do sada nismo imali prilike 
sudjelovati u ovakvom tipu suradnje, jer je 
Ukrajina tek ove godine sklopila sporazum 
o suradnji s Republikom Hrvatskom kojim 
je omogućena policijska razmjena. Sma-
tram da je takav oblik suradnje pozitivan 
jer pospješuje suradnju među policijama te 
pridonosi uspjehu takvih projekata.   

PU L-S: Koliko smo upoznati, za Vaš 
boravak i rad velik interes su pokazali 
predstavnici medija, kako naših tako i 
stranih. Iznenađuje li Vas to? Možete 
li nam reći kakav je odnos policije i 
medija u Ukrajini?

K.B.: Ne, interes medija nas ne iznena-
đuje jer se radi o projektu koji je medijski 
popraćen, pa je bilo i za očekivati da će 
mediji popratiti naš boravak i rad na ovim 
prostorima. Za odnos policije i medija u 
Ukrajini mogu reći da je vrlo dobar. 

Na kraju bih istaknuo kako smo jako 
zadovoljni sa smještajem i gostoprimstvom 
Novaljaca, zbog čega bih u buduće volio 
upoznati i ostale dijelove Hrvatske.m

Maja BROZIČEVIĆ

Sigurna turistička sezona

Ukrajinci u Novalji

Kyrylo Barsukov, glavni stručnjak za međunarodne odnose i Roman Volkov, viši inspektor za 
međunarodne odnose
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Slovački turisti u Crikvenici s 
veseljem pozdravljaju policajce 
iz svoje zemlje. To govori 
kako se strani turisti osjećaju 
spokojno jer znaju da će nađu li 
se u nezgodnoj situaciji policija 
postupiti brzo i učinkovito, bez 
jezičnih i inih barijera

U okviru projekta Međunarodne po-
licijske suradnje „Policija u odori“ u 
Policijskoj postaji Crikvenica Policijske 
uprave primorsko-goranske borave policijski 
službenici Slovačke Republike Dušan 
Janura i Martin Kandrač. Njihova je zadaća 
ovog srpnja u odori slovačke policije, a bez 
naoružanja, pomagati hrvatskim kolegama 
prilikom komunikacije sa slovačkim tu-
ristima. Kratko smo porazgovarali sa 
slovačkim kolegama o tome jesu li već bili 
u našoj zemlji, kakve su reakcije Slovaka na 
njih te što misle o međunarodnoj suradnji 
policije. 

Dušan Janura je već dvadeset godina u 
policiji. Radio je u specijalnoj policiji, a 
ovo mu nije prvi međunarodni angažman. 
Više puta je bio u raznim međunarodnim 
policijskim misijama u BiH, Kosovu 
i Makedoniji. Trenutno je zaposlen u 
Ravnateljstvu policije MUP-a Slovačke 
Republike na poslovima suzbijanja trgo-
vine ljudima i ropstva. Dušan obavlja 
službene policijske zadaće u Hrvatskoj 
prvi put, ali je kao turist više puta ljetovao 
u Dubrovniku, Omišu, Puli, Rovinju, 
Splitu i Umagu.

Martin Kandrač je u policiji dvanaest 
godina. Karijeru je započeo u temeljnoj 
policiji, a sada radi u PU Košice na po-
slovima prometne policije. Ovo mu je 
druga ljetna sezona zaredom da sudjeluje 
u poslovima međunarodne policijske 
suradnje u Crikvenici. Prijašnjih godina je 
kao turist nekoliko puta boravio u Baškoj 
na otoku Krku. 

Što se tiče reakcija slovačkih turista na 
zapažanje slovačkih policajaca u odori na 
crikveničkoj rivijeri, Dušan i Martin rekli 
su nam kako su njihovom prisutnošću 
zadovoljni i gosti i lokalno stanovništvo. 
Mišljenja su da je hrvatskim policajcima 
znatno olakšan posao jer se mogu osloniti 
na pomoć slovačkih kolega pri rješavanju 

jezično-administrativnih poteškoća. To 
se posebice odnosi na postupke nakon 
prometne nesreće, kvara na prijevoznom 
sredstvu, gubitka dokumenata itd. Ob-
jasnili su nam kako je na nacionalnoj 
slovačkoj televiziji prije sezone prikazan 
broj mobitela slovačkih policajaca u 
Crikvenici. Uz smijeh dodaju kako je velik 
broj slovačkih turista taj broj i zapisao, jer 
ih često zovu na spomenuti mobitel. Čak 
ih je zvao i zabrinuti Slovak, veliki ljubitelj 
životinja, koji je u blizini apartmana 
na Pagu zatekao mačku ozlijeđenu u 
prometnoj nesreći. Martinu Kandraču 
nije preostalo ništa drugo, nego saznati 
broj veterinara na Pagu i obavijestiti ga o 
potrebi intervencije na terenu. 

Korisna razmjena podataka
Na pitanje o tome što misle o korisnosti 

međunarodne policijske suradnje, odgova-
raju kako je to danas vrlo važno i praktički 
neophodno. Dodaju kako su to spoznali 
još prije stupanja Slovačke Republike u 
Europsku Uniju kad su se i sami uvjerili 
u korisnost razmjene podataka, i načina 
postupanja te svega onoga što je posebnost 

pojedine države. Sumiranjem najboljeg od 
spomenutog unaprjeđuje se rad policije, 
što zasigurno primjećuju i građani. 

Zajednička hrvatsko-slovačka ophodnja 
(u sastavu kontakt-policajac Policijske 
postaje Crikvenica, Ivica Jerčinović i 
vježbenik Roberto Polić, odnosno, Dušan 
Janura i Martin Kandrač) uputila se 
nakon razgovora na obilazak terena na 
Strossmayerovo šetalište u Crikvenici. 
Na šetalištu uz plaže prepune turista više 
puta smo se uvjerili kako slovački turisti s 
veseljem pozdravljaju policijske službenike 
iz svoje zemlje. To je dokaz da se strani 
turisti osjećaju spokojno jer znaju da će 
ukoliko se nađu u nezgodnoj situaciji 
policija postupiti brzo i učinkovito, bez 
jezičnih i inih barijera. Osjećaj sigurnosti 
turista pri dolasku i boravku na istim 
ljetnim destinacijama može se prepoznati 
u činjenici da se zadovoljni gosti iznova 
vraćaju na iste ljetne destinacije.

Na kraju možemo reći da su dolaskom 
stranih policijskih službenika u odori na 
naše more zadovoljni svi, osim možda onih 
koji su došli u tzv. „turistički kriminal“.m

Tekst i slike: Tomislav VERŠIĆ

Sigurna turistička sezona

U ophodnji sa slovačkim policajcima



25
mup 50 m srpanj/kolovoz 2011.

MEĐUNARODNA SURADNJA

Prioritetno postupanje istarske 
policije tijekom turističke 
sezone bit će usmjereno 
na prevenciju svih oblika 
protupravnog ponašanja, 
protočnost prometa na cestama 
i na graničnim prijelazima, 
prijave nestanka osoba, 
napade na turiste, odnosno, 
uznemiravanje ili maltretiranje 
turista po bilo kojoj osnovi, 
sigurnost na moru...

Početkom srpnja, u prostorijama Poli-
cijske uprave istarske održana je konferencija 
za medije na kojoj su predstavljene pripremne 
i provedbene aktivnosti za turističku sezonu 
2011. te projekt Ministarstva unutarnjih 
poslova ‘’Sigurna turistička sezona’’, a 
u okviru kojeg su javnosti predstavljeni 
austrijski, njemački, slovenski i srpski 
policijski službenici koji će ovog ljeta 
boraviti na području Istre. 

Konferenciji je nazočio načelnik Po-
licijske uprave istarske Mladen Blašković, 
koji je naglasio kako je svrha projekta 
‘’Sigurna turistička sezona’’ kroz neposrednu 

komunikaciju sa stranim gostima, uz pomoć 
njihovih sunarodnjaka, učiniti boravak 
strancima ugodnijim i sigurnijim.

Programom pripremnih i provedbenih 
aktivnosti za turističku sezonu 2011. kao 
osnovni ciljevi hrvatskog turizma definirani 
su ostvarivanje što većeg turističkog pro-
meta, smanjenje sive ekonomije i neza-
konitog rada te poboljšanje i osnaživanje 
položaja Hrvatske na međunarodnom 
tržištu kao sigurne, privlačne, gostoljubive, 
ekološki osviještene turističke zemlje s 
prepoznatljivim turističkim proizvodom 
uz daljnju afirmaciju nacionalnog branda. 
Sukladno Programu, Ministarstvo unu-
tarnjih poslova zaduženo je za poduzimanje 

svih mjera i radnji u cilju podizanja razine 
sigurnosti za vrijeme turističke sezone, 
što uključuje niz operativnih zadaća u 
predsezoni, za vrijeme trajanja sezone te u 
posezoni na državnoj i regionalnoj razini.

Prioritetno postupanje istarske policije 
tijekom turističke sezone bit će usmjereno 
na prevenciju svih oblika protupravnog 
ponašanja (kaznena djela, prekršaji i 
prijestupi), protočnost prometa na ces-
tama i na graničnim prijelazima, prijave 
nestanka osoba, napade na turiste, od-
nosno, uznemiravanje ili maltretiranje 
turista po bilo kojoj osnovi, sigurnost 
na moru te sve oblike sive ekonomije, u 
suradnji s nadležnim službama.

Sigurna turistička sezona

Austrijski, njemački, slovenski i srbijanski 
policajci ovog ljeta u Istri
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S obzirom na povećan opseg posla 
tijekom ljetnih mjeseci, u suradnji s 
Ministarstvom unutarnjih poslova or-
ganizirana je ispomoć policijskih službeni-
ka iz unutrašnjosti u Policijsku upravu 
istarsku, dok je u sklopu međunarodne 
policijske suradnje u okviru projekta 
‘’Sigurna turistička sezona’’ organizirano 

upućivanje stranih policijskih službenika 
u Istarsku županiju.

Predstavljeni strani policajci
Projekt Ministarstva unutarnjih po-

slova ‘’Sigurna turistička sezona’’ pro-
vodi se od 2006. godine, a ovo je treća 
godina da se provodi u Istri pa će tako 

u razdoblju od 25. lipnja do 5. rujna 
u Policijskoj upravi istarskoj boraviti 
već tradicionalno policijski službenici 
Republike Austrije (2) i Savezne Re-
publike Njemačke (2), dok će po prvi 
puta boraviti i policijski službenici Re-
publike Slovenije (1) i Republike Srbije 
(1). Na tiskovnoj konferenciji javnosti su 
predstavljeni njemački policajci (Ariane 
Sachs, Dujo Gulić) koji će boraviti na 
području Policijske postaje Poreč te 
austrijski (Mirco Durinovic, Johann 
Zsifkovits) i srpski (Nebojša Pavić) 
policijski službenici, koji će službu 
obavljati na području Policijske postaje 
Pula, kao i slovenski policijski službenik 
(Antonio Jeseničnik), čiji se dolazak oče-
kuje sredinom srpnja.

Austrijski, njemački i slovenski poli-
cijski službenici obavljat će zajedničke 
službe s hrvatskim policajcima, odjeveni 
u svoje službene odore, bez naoružanja, 
osim austrijskih policijskih službenika 
kojima je to ove godine potpisanim Me-
morandumom omogućeno. Zadaća stranih 
policijskih službenika je pomoć hrvatskoj 
policiji u obavljanju svakodnevnih poslova, 
posebice u odnosu na unaprjeđenje ko-
munikacije i suradnje s turistima, kao i u 
prevenciji kaznenih djela te unaprjeđenju 
sigurnosti prometa.

Za razliku od svojih uniformiranih 
kolega, službenik kriminalističke poli-
cije Republike Srbije sudjelovat će u 
aktivnostima na uspostavljanju bolje i 
intenzivnije policijske suradnje, stručnom 
usavršavanju te potpori u sprječavanju 
kriminaliteta, osobito složenih oblika 
organiziranog kriminaliteta s elementima 
međunarodnog karaktera, kao što su 
trgovanje ljudima i ropstvo, organizirana 
prostitucija, krijumčarenje ljudima i 
nezakonite migracije, zlouporaba opojnih 
droga, različiti oblici prijevara te kaznena 
djela krađa i teških krađa.

Od ove godine, građani mogu projekt 
‘’Sigurna turistička sezona’’ pratiti i pu-
tem najraširenije društvene mreže. Na-
ime, Ministarstvo unutarnjih poslova 
otvorilo je nekoliko službenih stranica 
na Facebooku, između kojih i stranicu 
‘’Sigurna turistička sezona’’, kojoj je cilj 
promoviranje istoimenog projekta te 
stoga pozivamo građane da podrže projekt 
Ministarstva na Facebooku i na taj način i 
sami doprinesu sigurnoj turističkoj sezoni 
na Jadranskoj obali.m

Suzana SOKAČ
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Izraelski ministar javne 
sigurnosti Yitzhak 
Aharonovitch i ministar 
unutarnjih poslova RH Tomislav 
Karamarko dogovorili su 
skorašnje osnivanje zajedničkih 
ekspertnih timova koji će po 
područjima rada kao što su: 
borba protiv droga, organizirani 
kriminal, zaštita svjedoka, 
vatrogastvo, terorizam, 
trgovanje ljudima..., ostvariti 
kvalitetne kontakte, učinkovito 
razmijeniti iskustva i znanja, 
odrediti prioritete i izraditi 
planove rada

U drugoj polovici srpnja u dvodnevnom 
posjetu MUP-u RH boravio je izraelski 
ministar javne sigurnosti Yitzhak Aharo-
novitch. Riječ je o uzvratnom posjetu 
kojim se dogovorilo širenje dosadašnje 
suradnje dvaju ministarstava, započete 
prije dvije godine u Jeruzalemu, kada 
su ministri Aharonovitch i Karamarko 
potpisali Ugovor o suradnji u borbi protiv 
kriminala. Oba su ministra zadovoljna 
dosadašnjim zajedničkim radom, koji 
se, kako navode, odvija besprijekorno, 
bez zastoja, i koji može poslužiti kao 
izvanredan primjer suradnje dviju država 
koje ne graniče, ali teritorijalnu udaljenost 
uopće ne osjećaju kao prepreku. Stoga ne 
čudi što su i sada samo dva vruća ljetna 
dana bila i više nego dovoljna za planiranje, 

odnosno uvođenje noviteta u već započeto, 
jer, prema riječima ministra Aharonovitcha 
mjesta za produbljivanje suradnje uvijek 
ima. Definiravši početak prvog službenog 
sastanka u sklopu posjeta rezimeom dosad 
učinjenog, ministri su dogovorili skorašnje 
osnivanje zajedničkih ekspertnih timova 
koji će po područjima rada kao što su 
borba protiv droga, organizirani kriminal, 
zaštita svjedoka, vatrogastvo, terorizam, 
trgovanje ljudima..., ostvariti kvalitetne 

kontakte, učinkovito razmijeniti iskustva 
i znanja, odrediti prioritete i izraditi 
planove rada.

Razmjena iskustava ekspertnih 
timova

Prvi dogovor pao je za vatrogastvo. 
Prošlogodišnji se prosinac naime trajno 
urezao u pamćenje Izraelaca. Obilježio 
ga je katastrofalni požar šuma na brdu 
Carmel kod Haife. Njegovi su razmjeri 

Yitzhak Aharonovitch u MUP-u

O Yitzhaku Aharonovitchu
Yitzhak Aharonovitch dužnost ministra javne sigurnosti obnaša od 31. ožujka 2009. 

godine, a od 1995., kada je započeo policijsku karijeru, pa do 2004. godine, bio je 
zapovjednik granične policije, izraelski policijski ataše u SAD-u, Kanadi i Južnoj Americi, 
policijski predstavnik u državnom sigurnosnom vijeću, načelnik policijske uprave Judeje 
i Samarije, načelnik Južne policijske uprave i zamjenik načelnika policije. Oženjen, otac 
četvero djece, rođen je 22. kolovoza 1950. godine, a završio je dodiplomski studij iz opće 
povijesti na Sveučilištu u Haifi. Uz navedeno, u Knesetu, izraelskom parlamentu, radio 
je kao zamjenik glasnogovornika, ministar turizam i član četiriju odbora (za vanjske 
poslove i za obranu, za unutarnje poslove i za okoliš, za suzbijanje zlouporabe droga 
i odbora za financije), a od javnih dužnosti godinu je dana (2004.-2005.) bio glavni 
izvršni direktor u „Dan“, Javni transporti. 
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nalagali pomoć, a Izraelu ju je pružila i 
Hrvatska, slanjem dviju zrakoplovnih 
posada koje su sudjelovale u gašenju. Je li 
baš iz toga razloga izraelski ministar vrlo 
pažljivo slušao kako je vatrogastvo kod nas 
organizirano, ili zato što je u Izraelu do 
prije nekoliko mjeseci, kada se prešlo na 
centralno zapovjedništvo, vatrogastvo bilo 
organizirano po gradovima, ustvari nije niti 
važno. Važna je njegova najava skorašnjeg 
dolaska izraelskog predstavnika, kako bi 
proučio naš, prema ministrovim riječima, 
vrlo interesantan način organizacije i 
provedbe u ovom području rada. A o tome 
je slušao na prvom službenom sastanku, 
održanom u MUP-u u sjedištu u jutarnjim 
satima prvoga dana posjeta. Na tom su 
sastanku uz ministre Aharonovitcha i 
Karamarka sudjelovali i njihovi suradnici, 
odnosno s izraelske strane Nj. E. Yosef 
Amrani, veleposlanik Države Izrael u 
Zagrebu, Udi Salvi, šef Kabineta ministra, 
Gila Gaziel, zamjenica Ureda za ljudske 
resurse i Amit Bar Ilan, policijski ataše, 
dok su u hrvatskom izaslanstvu bili Filip 
Dragović, ravnatelj Uprave za europske 
integracije i međunarodne odnose, Dražen 
Vitez, zamjenik glavnog ravnatelja policije, 
Dubravko Novak, tajnik Kabineta ministra, 
Damir Trut, ravnatelj Državne uprave 
za zaštitu i spašavanje, hrvatski časnik 
za vezu u Izraelu i Krunoslav Borovec, 
načelnik Odjela za odnose s javnošću. 
Dakle, detalje organizacije vatrogastva 
iznio je Damir Trut, ravnatelj Državne 
uprave za zaštitu i spašavanje. Početno 
istaknuvši lijepu činjenicu o 140-godišnjoj 
tradiciji vatrogastva na našim prostorima, 
ukratko je predstavio organizaciju rada 
od lokalne do državne razine. Govorio je 
o dobrovoljnim vatrogasnim društvima, 
pripadnost kojima u hrvatskim manjim 
mjestima predstavlja veliku čast, o javnim 
vatrogasnim postrojbama, o tome da 
Hrvatska ima po dva kanadera, air-traktora 
i helikoptera, i da je najčešći uzrok požara, 
nažalost, ljudski faktor. Pred sezonu, 
kazao je Trut, svi vatrogasci u Hrvatskoj 
funkcioniraju kao jedna velika postrojba, 
oni iz kontinentalnog dijela zemlje odlaze 
na otoke i u krajeve uz obalu, za koje se 
analizama požarne opasnosti pokaže da 
su potencijalno najugroženija. „Takva 
organizacija rada pokazala se vrlo dobrom, 
jer statistike pokazuju da se smanjuju 
opožarene površine i vrijeme gašenja. 
Primjerice, od 2 500 požara u tri ljetna 
mjeseca 2010. godine, čak 95 posto 

njih ugašeno je u vremenu od 4 sata, na 
površini manjoj od pet hektara. Bez obzira 
što javnost, prvenstveno zbog takvog 
interesa medija, ima drugačiju sliku, samo 
šest posto požara gasi se iz zraka, dok sve 
ostale sa zemlje gase vatrogasci s opremom 
i kolima. Ova je godina izuzetno opasna, 
jer nije bilo kiše, pa je već u proljetnom 
razdoblju zabilježeno 1 700 požara, dok 
ih je do današnjeg dana (20. srpnja, op. a) 
bilo 2 600, što nadmašuje prošlogodišnje 
podatke, a sezona je tek pred nama“, izložio 
je Trut. 

Zaštita svjedoka
Nakon ove dotakli su se i druge vrlo 

važne teme susreta – zaštite svjedoka. 
Naime,  hrvatski Odjel za zaštitu svjedoka, 
koji je pri Upravi kriminalističke policije 
MUP-a ustrojen 2004. godine, EUROPOL 
je prepoznao i preporučio kao model za 
zaštitu svjedoka kakav bi u potpunosti 
(ustroj i organizacija rada) trebale 
primjenjivati male zemlje, a posebno zemlje 
iz regije. Predstavnici hrvatske policije u 
radu EUROPOL-ove mreže stručnjaka 

Suradnja Hrvatske i Izraela  
na području unutarnjih poslova i 

sigurnosti
Prije dvije godine, 16. rujna, u Jeru-

zalemu je potpisan Ugovor između Vlade 
Republike Hrvatske i Vlade Države Izra-
ela o suradnji u borbi protiv kriminala, 
koji uz Sporazum o zračnom prometu 
između vlada dviju država i članstva u 
Interpolu, čini pravni temelj hrvatsko-
izraelske suradnje. Ministar Karamarko 
zadovoljan je što Ugovor nije samo mrtvo 
slovo na papiru, već uistinu predstavlja 
kvalitetan temelj rada. Naime, Ugovorom 
je regulirano pitanje suradnje u prevenciji, 
suzbijanju i kažnjavanju teških kaznenih 
djela kriminala, a posebice organiziranog 
kriminala na područjima kaznenih djela 
protiv života i tijela, kaznenih djela u 
svezi s proizvodnjom i nedopuštenom 
trgovinom opojnim drogama, psiho-
tropnim tvarima i prekursorima, trgo-
vanja ljudskim bićima uključujući ne-
zakonite migracije i krijumčarenje ljudi, 
seksualnog iskorištavanja djece i dječje 
pornografije, kriminalnih radnji povezanih 
s terorizmom,  iznuđivanja novca, krađe, 
nezakonite trgovine i preprodaje oružja, 
streljiva, eksploziva i drugih opasnih 
tvari, falsificiranja (izrade, krivotvorenja, 
prepravljanja i raspačavanja) sredstava za 
plaćanje, čekova i vrijednosnih papira, 
kaznenih djela na području gospodarskih 
i financijskih djelatnosti, kaznenih 
djela protiv imovine, kao što je krađa 
i nedopušteno trgovanje umjetničkim 
djelima i povijesnim predmetima, 
krađe, preprodaje i nezakonite trgovine 
motornim vozilima te falsificiranja i 
korištenja falsificiranih isprava za vozilo 
te pranja novca. Suradnju dvije države 
ostvaruju putem nacionalnih ureda 
INTERPOL-a i putem časnika za vezu. 
Veseli podatak da je naša Uprava za 
europske integracije i međunarodne 
odnose, u okviru tečaja UNPOC Croatia 
2007 (24. rujna - 5. listopada 2007. 
godine), izvršila obuku dva izraelska 
policijska službenika za sudjelovanje u 
mirovnim misijama UN-a. Na tečaj ih je 
uputio UN-ov odjel za mirovne misije. 
Što se tiče međuagencijske suradnje,na 
području borbe protiv zlouporabe droga 
Ured za suzbijanje zlouporaba droge Vlade 
RH započeo je bilateralnu suradnju s 
Izraelskom agencijom za borbu protiv 
droga (IADA).

Prioriteti rada izraelske policije
Na prvom je mjestu borba protiv te-

rorizma, zatim borba protiv organizira-
nog kriminala i korupcije, a posebno se 
izdvaja uloga tzv. izraelskog FBI Ureda. 
Daljnja važna područja rada su krađa au-
tomobila, te suzbijanje trgovanja drogom 
i pranje novca.

za zaštitu svjedoka sudjeluju od 2005. 
godine, a godinu dana kasnije postali su i 
članovi Radne skupine za zaštitu svjedoka 
Salzburškog foruma. Osim toga, Hrvatska 
je policija članica WPCG-a (Witness 
Protection Core Group), koju su 2010. 
godine ustrojili EUROPOL i US Marshalls 
Service, a koju čine predstavnici 11 dr-
žava (Njemačka, Austrija, Nizozemska, 
Belgija, Velika Britanija, Švedska, Italija, 
Hrvatska, Australija, SAD i Kanada) i 
dvije međunarodne organizacije (ICC i 
UNODC).  S obzirom na nabrojano, kao 
i na činjenicu da se u Izraelu sa sustavom 
zaštite svjedoka započelo tek prije dvije 
godine, izraelska je strana zaštitu svjedoka 
prepoznala kao područje na kojem joj 
MUP RH može pružiti konkretnu i 
kvalitetnu pomoć. U tom kontekstu, već 
su, počevši sa prošlom godinom, realizirani 
posjeti Hrvatskoj, odnosno Izraelu. O 
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ovom području rada, članovima izraelskog 
izaslanstva na sastanku je govorio Dražen 
Vitez, koji je istaknuo kako je predstavnike 
MUP-a RH tijekom boravka u Izraelu 
oduševila želja i volja, odnosno spremnost 
izraelskih kolega da uče od nas. 

Izraelci za „Sigurnu turističku 
sezonu“

Ministar Karamarko pojasnio je tajnu 
uspjeha našeg projekta „Sigurna turistička 
sezona“ i pozvao i Izraelce da se uključe. 
Uz vidnu obostranu zainteresiranost za 
ovakvu vrstu suradnje, zaključeno je da 
je to još jedna tema za zajedničke eks-
pertne timove, a koja bi se trebala rea-
lizirati što prije, s obzirom da na Jadran 
dolaze i izraelski turisti. U tom ležernijem, 
završnom dijelu sastanka, razmijenjeni su i 
podaci o policijskom obrazovnom sustavu 
u obje zemlje, a izraelski je ministar 
hrvatskoj strani predočio njihovu uspješnu 
suradnju sa građanima, koja se ostvaruje 
kroz nekoliko projekata. Građanstvo 
se može dobrovoljno javiti i pomagati 
policiji u radu, na primjer kod kontrole 
prometa ili čak u detektivskom poslu. 
Drugi projekt je projekt protiv nasilja, 
u koji se građani također uključuju na 
dobrovoljnoj bazi i svojim sudjelovanjem 
sugrađanima pružaju osjećaj veće sigur-
nosti. U gradovima u kojima se ovaj pro-
jekt provodi vandalizam je smanjen od 20 
do 40 posto. Naposljetku, postoji i tzv. 
gradska policija, projekt u sklopu kojeg 
građani pružaju potporu policiji, nemaju 
ovlasti izvan gradova unutar kojih djeluju, 
postavlja ih gradonačelnik i bave se 
problemima vezanim uz kvalitetu života, 
koje s obzirom da je riječ o gradovima 
u kojima i sami žive, lako prepoznaju i 
rješavaju.   

U nastavku prvoga dana posjeta, izraelsko 
je izaslanstvo posjetilo i Ministarstvo pra-
vosuđa, gdje su sa ministrom Draženom 
Bošnjakovićem razgovarali o razlikama i 
sličnostima dvaju pravosudnih sustava, 
posebno se osvrnuvši na organizaciju 
zatvorskih sustava, te različitosti i novitete 
u kaznenim postupcima. Sastanak sa Sašom 
Perkovićem, savjetnikom Predsjednika RH 
za nacionalnu sigurnost bio je završni, a 
nakon zadovoljstva obavljenim dogovorima, 
Izraelci su imali prilike razgledati i Plitvička 
jezera te uživati u plovidbi brodom oko 
Kvarnerskog arhipelaga.m

Ana ODAK
Foto: Dubravka PAVKOVIĆ-POGAČAR

Tomislav Karamarko, ministar 
unutarnjih poslova RH i 
Katarina Kresal, ministrica 
unutarnjih poslova Republike 
Slovenije, dogovorili suradnju 
za vrijeme trajanja turističke 
sezone i potpisali su Sporazum 
o suradnji u zaštiti prijevoza 
novca i drugih vrijednosti

U nastavku dugogodišnje suradnje, 
u Valbandonu je 15. lipnja održan 
radni sastanak izaslanstava Ministarstva 
unutarnjih poslova Republike Hrvatske, 
na čelu s ministrom Tomislavom Kara-
markom i  Ministarstva unutarnjih po-
slova Republike Slovenije, koje je pred-
vodila ministrica Katarina Kresal.

Na sastanku je dogovorena suradnja 
dvaju ministarstava za vrijeme trajanja 
turističke sezone, a ministar Karamarko i 
ministrica Kresal potpisali su Sporazum o 
suradnji u zaštiti prijevoza novca i drugih 
vrijednosti.

Ocjenjujući sastanak i dugogodišnju 
suradnju slovenske i hrvatske policije, 
ministrica Kresal istaknula je kako 

suradnja između dviju zemalja i više 
nego zadovoljavajuća. ‘’I ove godine 
sastali smo se kako bismo dogovorili 
suradnju za vrijeme trajanja turističke 
sezone, s ciljem osiguranja da boravak 
turista protekne sigurno i u najboljem 
mogućem redu. Vjerujem da će daljnja 
suradnja dvaju ministarstava biti 
uspješna, kao i do sada’’ zaključila je 
Kresal.

Ministar Karamarko složio se s ocjenom 
dosadašnje su-
radnje te je na-
glasio kako je, 
s obzirom da u 
Republici Hr-
vatskoj ljetuje 
oko  mi l i jun 
državljana Slo-
venije, potreb-
no osigurati da 
se oni tijekom 
svog boravka os-
jećaju sigurno 
i kao kod ku-
će. Također je 

istaknuo kako će u Hrvatskoj, u okviru 
projekta ‘’Sigurna turistička sezona’’ boraviti 
i dva slovenska policijska službenika, 
od kojih će jedan biti raspoređen u 
Policijskoj upravi istarskoj, a drugi u 
Policijskoj upravi primorsko-goranskoj, 
a koji će svojim prisustvom svakako 
olakšati suradnju sa slovenskim turistima. 
‘’Dosadašnja suradnja sa slovenskom 
policijom je izrazito kvalitetna, a posebno 
bih zahvalio našim susjedima i na potpori 
koju su nam pružili u posljednjoj fazi 
priprema za ulazak u Europsku uniju, što 
je dobar temelj za predstojeći zajednički 
život u Uniji’’, zaključio je ministar 
Karamarko.m

Suzana SOKAČ

Sastanak slovenskog  
i hrvatskog MUP-a 
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Riječ je o projektu koji se 
provodio 18 mjeseci, od 7. 
siječnja 2010. godine, i u kojem 
je Hrvatskoj twinning partner 
bila Austrija. Financiran je 
u sklopu Programa EU za 
Hrvatsku IPA 2007 u vrijednosti 
od milijun eura, a pratila su ga 
četiri ugovora o nabavi tehničke 
opreme za borbu protiv 
kriminaliteta droga

„Danas završava jedan od najvažnijih 
projekata u posljednjih osam godina, o 
čemu govori i broj uključenih osoba u 
njegovu izvedbu. Podsjetio bih prisutne 
da su u tijeku izmjene Kaznenog zakona, 
oko čega se vode polemike. No, policijski 
službenici i carinici, kao i svi ostali koji 
sudjeluju u borbi protiv droge, nakon 
ovog će projekta biti puno osposobljeniji i 
stručniji, bez obzira na zakonsku podlogu. 
Osim toga, ulaskom Hrvatske u EU mijenja 
se i naša uloga i pozicija u rješavanju ove 
problematike, te se nadam da ćemo biti 
pouzdan partner u sklopu EU, ali i dobri 
u borbi protiv droge na našim, hrvatskim 
ulicama.“, riječi su kojima je državni taj-
nik MUP-a Ivica Buconjić 5. srpnja u 
Ravnateljstvu policije popratio svečano 

zatvaranje twinning projekta „IPA 2007“ 
– Jačanje kapaciteta MUP-a u borbi protiv 
krijumčarenja i zlouporabe droga, u čijoj 
su izvedbi sudjelovala 466 službenika 
sa hrvatske i 35 stručnjaka sa austrijske 
strane. 

Riječ je o projektu koji se provodio 
18 mjeseci, od 7. siječnja 2010. godine, 
i u kojem je Hrvatskoj twinning partner 
bila Austrija. Konkretno, s austrijske ga 
je strane provodila Agencija za europske 
integracije i gospodarski razvoj u suradnji 
sa Saveznim ministarstvom unutarnjih 
poslova Austrije, Saveznom upravom 
kriminalističke policije, dok su mu krajnji 
hrvatski korisnici Uprava kriminalističke 
policije i Centar za forenzična ispitivanja, 
istraživanja i vještačenja „Ivan Vučetić“.

Cilj mu je bio ojačati sposobnost našeg 
ministarstva u borbi protiv organiziranog 
kriminala, naročito u području suzbijanja 
krijumčarenja i zlouporabe droga, odnosno 
njime je EU, većom učinkovitošću pri 
usklađivanju Akcijskog plana u suzbijanju 
droga između RH i EU, pomogla hrvatskoj 
administraciji u borbi protiv navedenog. 
Financiran je u sklopu Programa EU 
za Hrvatsku IPA 2007 u vrijednosti od 
milijun eura, a pratila su ga četiri ugovora 
o nabavi tehničke opreme za borbu protiv 
kriminaliteta droga.

Odlična 
austrijsko-
hrvatska 
suradnja

Rad na njego-
voj realizaciji prven-
stveno je unaprijedio 
suradnju i koor-
d inac i ju  među 
institucijama ko-
je su nadležne za 
borbu protiv zlo-
uporabe droga u 
Hrvatskoj, ali kao 
najupečatljiviji de-
talj u prvi plan ipak 
dolazi entuzijazam 
sudionika, koji nije 

splasnuo niti nakon 18 mjeseci manje-
više danonoćnog rada. Stoga niti ne čudi 
što je na svečanosti zatvaranja pronađeno 
vremena i za dodjelu malih simbola 
prijateljstva i pažnje najistaknutijim 
članovima ovog velikog tima, nakon čega 
su se okupljenima obratili i N.E. Jan 
Kickert, veleposlanik Austrije u Hrvatskoj, 
Jean-Marie Moreau, šef Odjela za jačanje 
institucija i socijalnu koheziju pri Delegaciji 
Europske komisije, Franz Lang, direktor 
Savezne uprave kriminalističke policije 
Republike Austrije, Vitomir Bijelić, 
načelnik Uprave kriminalističke policije i 
Ivica Buconjić, državni tajnik MUP-a. Svi 
su se složili kako je riječ o projektu kojim 
se hrvatska strana treba vrlo ponositi i kako 
je njime samo potvrđena, već postojeća, 
odlična austrijsko-hrvatska suradnja. U 
tom je kontekstu veleposlanik Kickert 
naglasio kako su Austrija i Hrvatska 
prirodni partneri u ovom području 
s obzirom na tzv. balkansku rutu, te 
nam poželio nastavak dobrog rada i da 
postanemo moderna europska nacija 
kojom će se svi ponositi. „Uvjereni smo 
da je hrvatska administracija savršeno 
spremna uhvatiti se u koštac s ovim 
problemom.“, mišljenje je Jean-Marie 
Moreaua, dok je Franz Lang naglasio kako 
će Austrija način rada na ovom projektu 
kopirati za neke buduće. Vitomir Bijelić 
zahvalio je austrijskim kolegama na 
nesebičnom trudu i povjerenju koje su 
nam ukazali prepoznavši naše dosadašnje 
dosege i razvoj rada kriminalističke policije. 
„Osim ovog, i kroz druge smo projekte 
uspjeli implementirati europski standard 
i ispuniti mjerila iz poglavlja 23. i 24., te 
od korisnika pomoći postajemo aktivan 
partner u prenošenju znanja zemljama 
u regiji.“, završno je zaključio načelnik 
Bijelić. Svečanosti zatvaranja prisustvovali 
su i Dubravko Klarić, predstojnik Ureda 
za suzbijanje zlouporabe droga Vlade 
RH i Hrvoje Čović, ravnatelj Carinske 
uprave Ministarstva financija, a impresivne 
rezultate, iz kojih je vidljivo da su svi 
zadani ciljevi ispunjeni, okupljenima su 
prezentirali voditelji projekta Carmen 
Prior, stalna twinning savjetnica s au-

Zatvoren twinning projekt „IPA 2007“

Jačanje kapaciteta MUP-a u borbi  
protiv krijumčarenja i zlouporabe droga

Ivica Buconjić, državni tajnik MUP-a
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strijske, i Zoran Babić, voditelj projekta 
s hrvatske strane. Spomenut ćemo ovdje 
samo da je za potrebe Centra „Ivan Vu-
četić“ izrađen Priručnik s detaljno opisanim 
postupcima rada Odsjeka toksikoloških 
vještačenja, dok su za poboljšanje rada 
Uprave kriminalističke policije izrađene 
Smjernice za postupanje u slučajevima 
istraživanja kriminaliteta droga i Priručnik 
za školovanje i usavršavanje policijskih 
službenika vezano za zlouporabu i 
kriminalitet droga. Oba se materijala već 
od proljeća primjenjuju na Policijskoj 
akademiji. Također, stručni su timovi 
izradili i Priručnik za rad sa informatorima 
i Protokol o suradnji, komunikaciji i 
jačanju institucionalnog modela kontrole 
prekursora u Republici Hrvatskoj između 
pet ministarstava te Ureda za suzbijanje 
zlouporabe droga Vlade RH. U 18 radnih 
mjeseci održano je 58 raznih radionica, a 
o ostalim detaljima provedbe projekta i 
rezultatima razgovarali smo sa njegovim 
voditeljem, ujedno načelnikom Odjela 
kriminaliteta droga, Zoranom Babićem.

Ovaj je projekt značajan korak 
na putu Hrvatske prema EU

MUP: Zbog čega je ovaj projekt 
značajan na putu ulaska Hrvatske u 
EU? Je li značajniji od ostalih? 

ZORAN BABIĆ: Ovaj je projekt znača-
jan korak na putu Hrvatske prema Europ-
skoj uniji, jer se njime značajno doprinosi 
kvalitetnijoj borbi protiv krijumčarenja 
i zlouporabe droga. Hrvatska se ovim 

projektom svrstava u krug država Europe 
usmjerenih ka snažnijem obračunu sa zlo-
uporabom i krijumčarenjem droga. Teško 
je reći koji je projekt značajniji, jer svi pro-
jekti su koraci prema kvalitetnijoj borbi sa 
pojedinim linijama kriminaliteta, ne samo 
na lokalnoj, već i na globalnoj razini. 

MUP: Koji su razlozi njegovog 
pokretanja, odnosno provedbe?

ZB: Razlog i svrha ovog projekta bila je 
doprinijeti partnerskom odnosu prilikom 
pristupanja Sporazumu o stabilizaciji i 
pridruživanju te Nacionalnom programu 
za integraciju RH u EU, kao i poboljšanju 

sposobnosti poli-
cijskih službenika 
u području suzbija-
nja zlouporabe i 
krijumčarenja dro-
ga, te jačanju in-
stitucionalnih ka-
paciteta Centra 
za forenzična ispi-
tivanja, istraživa-
nja i vještačenja 
„Ivan Vučetić“ u 
području analize 
droga i uspostava 
nacionalne kontakt 
točke za prijenos 
uzoraka sintetičke 
droge i razmjenu 
podataka. Također, 
kroz projekt  je 
obavljena nabava 

informatičke opreme i uređaja za vje-
štačenje kojima su opremljeni: Centar 
za forenzična ispitivanja, istraživanja i 
vještačenja „Ivan Vučetić“, Odjeli Po-
licijskog nacionalnog ureda za suzbijanje 
korupcije i organiziranog kriminaliteta u 
Splitu, Osijeku, Rijeci i Zagrebu, Odjel 
kriminaliteta droga PNUSKOK sjedište 
te druge ustrojstvene jedinice koje se bave 
istraživanjem i suzbijanjem kriminaliteta 
droga u Republici Hrvatskoj. 

MUP: Tko je sve bio u timu i kako su 
točno Austrijanci i Hrvati surađivali?

ZB: Voditelji projekta su bili Christian 
Mader iz Savezne uprave kriminalističke 
policije Republike Austrije i ja, kao 
načelnik Odjela kriminaliteta droga 
Uprave kriminalističke policije. Carmen 
Prior je bila u funkciji stalne twinning 
savjetnice, a Dražen Rastović je bio 
njen suradnik. Voditelji komponenata 
za Odsjek toksikologije i vještačenja 
Centra za forenzična ispitivanja bili su 
Robert Hirz iz Austrije i Ines Gmajnički 
iz Hrvatske. Voditelj i  projekta za 
Upravu kriminalističke policije bili su 
MarkusTratting iz Austrije i Željko Petković 
iz Hrvatske. Austrijski kolege su sudjelovali 
u provedbi projekta u ulozi partnera koji 
je odabrao 35 stručnjaka, 3 službenika 
iz Policijskog forenzičnog laboratorija 
u Lyonu iz Republike Francuske te po 
jednog stručnjaka iz Europola, Kraljevine 
Belgije i Savezne Republike Njemačke za 
provođenje edukacija i posjeta. Austrijanci 

Zoran Babić, načelnik Odjela kriminaliteta droga i voditelj projekta “IPA 2007”

Franz Lang, direktor Savezne uprave kriminalističke policije Republike 
Austrije
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i Hrvati aktivno su sudjelovali u održavanju 
predavanja na osnovnim i naprednim 
tečajevima te utjecali na izradu smjernica 
i priručnika, kojima su se po prvi put na 
jedno mjesto stavile upute i metodologija 
rada istraživanja kriminaliteta droga, rada u 
zajedničkim istražnim timovima, kontroli 
prekursora, radu s informatorima. 

MUP: Kakva je bila organizacija rada i 
na koji su način djelatnici iz policijskih 
uprava bili uključeni?

ZB: Iznimno ugodno, profesionalno i 
prijateljsko ozračje olakšalo je i poboljšalo 
provedbu, pa su se seminari proveli 
uz prethodno usuglašene teme, dok je 
austrijski partner izabrao predavače iz 
austrijske policije i državnog odvjetništva. 
Na svakom trening seminaru sudjelovali su 
predstavnici Uprave kriminalističke policije 
čija zadaća je bila objašnjavanje razlika u 
zakonodavstvu i policijskoj praksi između 
država, ali i između razina unutar hrvatske 
policije. Trening seminari bili su početnog 
i naprednog karaktera. Na početnim 
trening seminarima govorilo se o vrstama 
droga, osnovnim oblicima kriminaliteta 
droga i ostalim općenitim karakteristikama 
kriminaliteta droga i istraživanja. Na ovom 
vidu seminara sudjelovali su policijski 
službenici prvenstveno iz policijskih postaja 
koji se bave istraživanjem kriminaliteta 
droga i policijski službenici koji se kraće 
vrijeme bave istraživanjem kriminaliteta 
droga. Pored početnih održani su i napredni 
seminari, na kojima su sudjelovali policijski 
službenici koji se već neko vrijeme bave 
istraživanjem kriminaliteta droga, policijski 
službenici policijskih uprava i MUP-a. Na 
naprednim trening seminarima govorilo se o 
pojmu dopinga, novim pojavnim oblicima 
kriminaliteta droga. Također, govorilo 
se o zakonskom okviru u austrijskom 
zakonodavstvu vezano za kriminalitet 
droga i o novim pojavnim oblicima, 
posebice prilikom otkrivanja novih spojeva 
sintetičkih droga. Policijski službenici 
policijskih uprava bili su educirani na 
9 treninga, od kojih su 5 bila početna, 
a 4 napredna treninga, te je ukupno 
educirano 280 policijskih službenika. 
Policijski menadžment i policijski službenici 
Ravnateljstva policije aktivno su sudjelovali 
u sastavljanju smjernica i priručnika, koji 
su bili rezultat njihove policijske prakse 
i promišljanja o metodologiji rada što je 
iskristalizirano u suradnji sa austrijskim 
kolegama. 

MUP: Pojasnite ukratko rezultate 
i korisnost projekta za Centar za 
forenzična ispitivanja, istraživanja i 
vještačenja „Ivan Vučetić“? 

ZB: Nabavljeni su novi instrumenti (GC-
MS; HPLC; GC-FID; GC-FID-HS; LC-
MS i dva zamrzivača), na kojima su razvijene 
nove metode analize, odnosno kvantitativno 
vještačenje heroina, kokaina, amfetamina 
(GC-FID), kvantitativno i kvalitativno 
vještačenje LSD-a, psilocina i psilocibina 
(LC-MS), kvalitativno i kvantitativno 
određivanje droga u biološkim uzorcima (GC-
MS), povećan je kapacitet za kvantitativno 
vještačenje raznih droga (HPLC), profiliranje 
amfetamina (GC-MS), profiliranje heroina 
(GC-FID) i profiliranje kokaina (GC-FID-
HS). Djelatnici u Odsjeku toksikoloških 
vještačenja su educirani za rad na novim 
instrumentima i metodama, napisani su 
priručnici za rad u toksikološkom laboratoriju 
i SOP-ovi (Standardne operativne procedure) 
za nove metode.

MUP: Na početku ste spomenuli da je 
uspostavljena nacionalna kontakt točka 
za prijenos uzoraka droge i razmjenu 
podataka. Gdje je uspostavljena i kako 
točno funkcionira takva vrsta rada?

ZB: Nacionalna kontaktna točka je 
uspostavljena u CFIIV-u i njen cilj je 
razmjena uzoraka droga s drugim foren-
zičnim laboratorijima u svrhu analize te 
razmjena podataka o analiziranim uzorcima. 
Njenim uspostavljanjem pojednostavljena 
je i ubrzana procedura slanja i primanja 
uzoraka droge između RH i drugih država, 
(nisu potrebne posebne dozvole od MZSS, 
Carine, špedicije). Također je napisan 
SOP za rad Nacionalne kontaktne točke u 
kojem su opisani načini primanja i slanja 
uzoraka, i kojemu priliježu dva formulara 
„Sampletransmissionform“ i „Carinski 
Obrazac 13a“ koje je potrebno ispuniti pri-
likom slanja i primanja uzoraka droge, a 
uzorci se mogu slati preporučenom poštom, 
putem ovlaštene osobe, i dr.

MUP: Za potrebe projekta izrađene su i 
analize trenutne situacije u borbi protiv 
organiziranog kriminaliteta droga i 
nacionalne procjene ugroženosti? Što je 
zaključeno?

ZB: Izvršena je Analiza stanja na području 
suzbijanja kriminaliteta droga u Republici 
Hrvatskoj kojom je utvrđeno da su zakonski 
okviri, te praksa postupanja, u skladu 
s propisima i praksom Europske unije. 

Izvršena je Analiza Nacionalne procjene 
opasnosti od organiziranog kriminaliteta 
droga (OCTA), koja je također u skladu sa 
europskim standardima. Izrađen je model za 
elektroničko upravljanje podacima.

MUP: O kakvom je modelu riječ, gdje 
se i u koje svrhe primjenjuje i kako 
funkcionira?

ZB: Elektronički model upravljanja 
podacima tzv. „Data collection“ je elektro-
ničko sučelje za unos KRIM-ova uz korištenje 
postojećeg sustava i programa. Nakon uvida 
u dio IS MUP-a vezanog za unos podataka 
temeljem obrazaca KRIM 01, 02 i 31, utvrđeno 
je da se radi o unosu veće količine često i istih 
podataka. Nakon obrade podataka, upitno 
je njihovo korištenje u kratkoj jedinici 
vremena. Zbog takvog stanja organizirana 
je radionica koja je simulirala unos podataka 
korištenjem trenutno raspoloživog softwarea i 
hardwarea ali uporabom drugačije platforme 
tj. elektroničkog sučelja za unos KRIM-ova. 
Radionicu su pohađali policijski službenici 
policijskih postaja i uprava, koji i inače rade 
iste poslove, a koji su se logirali na predmetnu 
platformu i unosili podatke u IS MUP-a. 
Pokazane su bolje i veće mogućnosti sustava 
i podataka koji su se unosili. Također je 
prikazan i isti sustav koji se koristi u Austriji 
te način povezivanja sustava s GPS-om. 
Zaključak i preporuka su sastavljeni i uvršteni 
u zadnje kvartalno izvješće. 

MUP: Nekoliko riječi o održanim 
radionicama, njihovoj uspješnosti i 
implementaciji naučenog u svakodnevni 
rad. 

ZB: O uspješnosti provedenih radionica 
govori i činjenica da su sve protekle u 
iznimno poticajnoj i otvorenoj edukativnoj 
sinergiji gdje su hrvatski polaznici, ali i 
austrijski predavači usvojili i razmijenili 
nova saznanja, ali i iskustva iz prakse. 
Polaznicima radionica predočeno znanje 
i informacije u mnogome će olakšati 
daljnji rad vezan za kriminalitet droga. 
Osim toga, ostvareni su i međunarodni 
policijski kontakti koji će poboljšati i 
ubrzati međunarodnu policijsku suradnju. 
Implementacija naučenog razvidna je 
svakodnevnim radom na suzbijanju i 
istraživanju kaznenih djela iz domene 
kriminaliteta droga što policijske službenike 
čini kvalitetnijima u svom poslu i u borbi 
protiv ove pošasti 21. stoljeća.m

Ana ODAK
Snimila: Dubravka PAVKOVIĆ-POGAČAR
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Tijekom petodnevnog tečaja 
Međunarodne policijske 
akademije ILEA u Budimpešti, 
osim općih načela i smjernica 
dobrog rukovođenja, predavači 
i instruktori su se posebno 
osvrnuli na trenutno stanje 
i željene ciljeve u pogledu 
zastupljenosti žena na 
rukovodećim mjestima u policiji

U Budimpešti je u svibnju održan 
petodnevni tečaj Međunarodne policijske 
akademije ILEA Budimpešta na kojem su 
uz hrvatske policijske službenice sudjelovale 
i policajke iz Slovačke i Mađarske. Poziv na 
tečaj stigao je iz Veleposlanstva SAD-a 
u Zagrebu i bio je to prvi tečaj te vrste 
održan na ILEA-i izvan SAD-a. Hrvatsko 
izaslanstvo činile su Zorica Laušić i Irena 
Matanić iz Ravnateljstva policije te osam 
policijskih službenica iz policijskih uprava 
IV. kategorije.  

Prije odlaska na tečaj, američki vele-
poslanik u Zagrebu James B. Foley, primio 
je na kurtoazni, kraći susret voditeljicu 
hrvatskog izaslanstva Zoricu Laušić i 
policijsku službenicu Irenu Matanić. Samu 
inicijativu dao je veleposlanik Foley, a ovom 
neformalnom gestom, veleposlanik je ukazao 
na američki interes za  ovu vrlo aktualnu temu 
u međunarodnim policijskim krugovima.

Tijekom petodnevnog tečaja, osim općih 
načela i smjernica dobrog rukovođenja, 
predavači i instruktori su se posebno osvr-
nuli na trenutno stanje i željene ciljeve u 
pogledu zastupljenosti žena na rukovodećim 
mjestima u policiji. Osim toga, raspravljalo 
se i o rodnim i kulturološkim razlikama 
u ponašanju i vrijednostima, rodnim ste-
reotipima i predrasudama, osnovnim obi-
lježjima rukovođenja iz rodne (muško-
ženske) perspektive. Bilo je riječi i o ženskom 
i muškom stilu komunikacije, katalogu 
uspješnog i dobrog rukovođenja, važnosti 
osobne introspekcije i rada na osobnom 
razvoju, emocionalnoj inteligenciji i pitanjima 
i ciljevima kod planiranja karijere te etičkim 
pitanjima i pitanjima rodne pripadnosti.

Aktivnim sudjelovanjem u radionicama 
hrvatske predstavnice na kreativan su način 
ukazale na specifičnosti pojedinih pitanja sa 
tečaja. Tako su hrvatske predstavnice prezentirale 
uratke na teme: rodne ravnopravnosti u 
policijskim službama, stereotipne predodžbe 
rodnih razlika, specifični zahtjevi rukovođenja 
za žene u policijskim službama, unaprjeđenje 
sustava mentorstva u policijskim službama, 
preporuke i metode u cilju unaprjeđenja 
novačenja, odabira, mogućnosti napredovanja 
u službi te motiviranja žena za zadržavanje u 
policijskim službama.

Hrvatske predstavnice su prezentirale 
razloge za nastanak inicijative stvaranja 

regionalne mreže žena policijskih službenica 
– WPON (Women Police Officers Net-
work), čiji je cilj upravo unaprjeđenje ak-
tivnosti rodne ravnopravnosti, potpora i 
izgradnja karijera i sustava obrazovanja po-
licijskih službenica, promoviranje načela 
ravnopravnosti spolova i demokratičnosti u 
obavljanju policijskog posla.

Izložile su i statističke podatke o broju 
policijskih službenica u sustavu MUP-a RH 
kao i zastupljenost policijskih službenica 
na rukovodnim mjestima strateške, koor-
dinativne i operativne razine, zajedno s 
preporukama s ciljem poboljšanja i una-
prjeđenja trenutnog stanja.

Ovu edukaciju organizirala je ILEA-e, uz 
potporu Ministarstva domovinske sigurnosti 
SAD-a tj. FLETC-a: Instituta za rukovođenje 
u policiji i agencijama za provođenje zakona i 
Sveučilišta Sam Houston u Teksasu.

Hrvatsko izaslanstvo činile su Zorica 
Laušić i Irena Matanić iz Ravnateljstva policije 
te policijske službenice iz policijskih uprava 
IV. kategorije: Mirjana Markešić i Barbara 
Vukalović (PU bjelovarsko-bilogorska), 
Mirjana Jakarić (PU brodsko-posavska), 
Danijela Fuček (PU koprivničko-križevačka), 
Vesna Bašić (PU krapinsko-zagorska), Silvija 
Maraković (PU međimurska), Nikolina 
Janković (PU požeško-slavonska) i Blanka 
Mikec-Jurčević (PU varaždinska).m

Zorica LAUŠIĆ

Žene u policiji Rukovođenje za žene  
u policijskim službama 21. stoljeća

Izaslanstvo policije Crne Gore posjetilo MUP RH
U razdoblju od 18. do 21. srpnja  2011. 

u studijskom posjetu Ravnateljstvu policije, 
odnosno PU zagrebačkoj i PU splitsko-
dalmatinskoj, boravila je delegacija Uprave 
policije Crne Gore i misija OSCE-a u 
Crnoj Gori. Predmetni posjet je nastavak 
dosadašnje uspješne suradnje na području 
implementacije projekta „Policija u zajednici“ 

te se nadovezuje na posjet iz  2006. godine.  
Tijekom posjeta prezentirane su aktivnosti 

vezane uz hrvatski model projekta Policije u 
zajednici te projekt „Unaprjeđenje rada na 
izgradnji sustava prevencije kriminaliteta 
i osnivanju koordinacijske jedinice za 
prevenciju kriminaliteta“, koji provodi 
Ravnateljstvo policije MUP-a RH u suradnji 

s UNDP-om (Programom Ujedinjenih 
naroda za razvoj u Republici Hrvatskoj). 

Policijski službenici Uprave policije 
Crne Gore posjetili su 19. srpnja 2011., PU 
zagrebačku, odnosno njezin Odjel prevencije, 
Prvu policijsku postaju i Informativni centar 
policije za prevencije. U PU splitskoj-
dalmatinskoj, 20. srpnja 2011. posjetili 
su Prvu policijsku postaju i Policijsku 
postaju Solin. Sastav delegacije Uprave 
policije Crne Gore sačinjavali su Željko 
Petković, rukovoditelj Odsjeka za prevenciju 
i rad policije u zajednici i Dušan Baković, 
viši policijski komesar I klase, Odsjek za 
prevenciju i rad policije u zajednici, dok 
su misiju OSCE-a u Crnoj Gori inicijatora 
posjeta predstavljali gospodin Patric McNulty 
i gospođica Albana Abazović.

www.mup.hr
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Siguran sam kako je naš model 
pristupa prevenciji  kojeg 
smo izgradili s kolegama iz 
Njemačke UNDP-a dobar model 
koji ima jasnu perspektivu 
daljnjeg razvoja -  ocijenio je 
zamjenik glavnog ravnatelja 
Dražen Vitez

U organizaciji Odjela prevencije u 
amfiteatru Ravnateljstva policije 4. srpnja 
održan je prvi seminar za rukovoditelje u 
policiji u području prevencije kriminaliteta. Na 
seminaru su, uz rukovodni kadar iz dvadeset 
policijskih uprava i Ravnateljstva policije,  
sudjelovali najbolji eksperti u području 
prevencije kriminaliteta iz Ministarstva 
unutarnjih poslova Savezne pokrajine Baden 
- Württemberg, koji su održali niz korisnih i 
zanimljivih prezentacija na temu prevencije 
kriminaliteta. Seminar je nastavak niza ranije 
održanih aktivnosti (seminara, stručnih 
radionica i studijskih posjeta) u suradnji s 
kolegama i partnerima iz njemačke Savezne 
pokrajine Baden-Württemberg, a cilj njegovog 
održavanja je senzibiliziranje rukovoditelja 
u policiji na preventivno postupanje te 
povezivanje policije sa svim drugim tijelima, 
organizacijama i udrugama civilnog društva 
radi zajedničkog provođenja preventivnih 
aktivnosti. 

U svom uvodnom obraćanju zamjenik 
glavnog ravnatelja policije Dražen Vitez 
zahvalio je kolegama iz Ministarstva unutarnjih 
poslova pokrajine Baden-Württemberg koji 
već dugi niz godina, uz izniman stručni i 
osobni angažman ulažu ogroman trud u razvoj 
sustava prevencije kriminaliteta u Republici 
Hrvatskoj te svojim aktivnim sudjelovanjem 
i u održavanju ovog seminara potvrđuju 
kvalitetan nastavak suradnje dviju država. 
Podsjetio je kako počeci ove suradnje sežu 
još u daleku 1998. godinu kada je potpisana 
zajednička Izjava o suradnji dvaju ministarstava. 
Upravo ona bila je temelj za pokretanje 
aktualnog projekta Policija u zajednici,  što je 
predstavljalo začetke prevencije u RH, naglasio 
je Vitez te dodao da je ova uspješna suradnja 
definirana i dokumentima Mješovite hrvatsko-
badenwurttemberške  komisije.

- Kroz dugogodišnju suradnju, brojne 
seminare, radionice, zajedničke projekte, 

studijske posjete , ali i prateći razvoj drugih 
europskih policija, hrvatska policija razvila se u 
modernu organizaciju s jasnim opredjeljenjem 
za sustavno bavljenje prevencijom kriminaliteta. 
U tom smislu u svojoj organizacijskoj strukturi 
u Ravnateljstvu policije i policijskim upravama 
osnovali smo specijalizirane organizacijske 
jedinice za prevenciju kriminaliteta te na 
taj način ispunili formalne preduvjete za 
sustavan i proaktivan rad. No, formalna 
uspostava samog sustava nije dovoljna.  Za 
rad u prevenciji od presudnog značaja su 
motivirani policijski službenici koji imaju 
razvijen smisao za komunikaciju s građanima, 
specifična stručna znanja iz različitih područja 
i kreativnost kao sposobnost. Ovaj model 
rada znatno je drukčiji od uobičajenog 
klasičnog represivnog postupanja policije. 
Cilj policijskog preventivnog djelovanja je 
sprječavanje i smanjenje činjenja kaznenih 
dijela. Ta nam obveza proizlazi i iz zakona 
koje smo obvezni provoditi. Djelovanje na 
prevenciji je obveza svih policijskih službenika 
specijaliziranih za prevenciju, ali isto tako 
i službenika u odori te kriminalističkih 
policijskih službenika. Nadalje, naglasio je da 
su u proteklom razdoblju na razini policijskih 
uprava kreirani i provode se brojni kvalitetni 
preventivni projekti koji polučuju odlične 
rezultate. 

- Upravo zbog toga, siguran sam kako 
je naš model pristupa prevenciji  kojeg smo 
izgradili s kolegama iz Njemačke UNDP-
a dobar model koji ima jasnu perspektivu 
daljnjeg razvoja,  ocijenio je Vitez ističući 
kako se od polaznika ovog seminara očekuje 
da kao osobe odgovorne za prevenciju u 
svojim  matičnim policijskim upravama, 
osiguraju kvalitetan rad i razvoj ove linije 

s kadrovski popunjenim kapacitetima, 
pomno odabranim, motiviranim, stručno i 
profesionalno osposobljenim kadrovima za 
obavljanje poslova prevencije te da se pored 
specijaliziranih policijskih službenika za 
prevenciju, i sve ostale specijalističke službe 
u policijskim upravama aktivno uključe 
u provođenje preventivnih aktivnosti, jer 
jedni bez drugih ne mogu opstati. Stoga je 
važno da kroz  suradnju jedni drugima budu 
međusobna podrška i potpora - zaključio je 
na kraju.  

U prvom dijelu seminara  Andreas Stenger, 
voditelj projekta “Policija u zajednici“ iz policije 
Savezne pokrajine Baden-Württemberg,  
održao je izlaganje na temu hrvatsko-njemačke 
suradnje na području prevencije kriminaliteta. 
Potom je načelnik PU Mosbach  Hans Becker 
održao izlaganje o vrijednostima prevencije 
kriminaliteta  pri čemu je iznio niz korisnih 
primjera i iskustava kako se prevencijom  
protiv pojedinih oblika kriminaliteta policija 
bori na području njegove policijske uprave.

Nadalje, Tamara Karaica iz UNDP-a i 
načelnica Ureda glavnog ravnatelja policije 
Sandra Veber u svom zajedničkom izlaganju 
dale su pregled suradnje na području prevencije 
kriminaliteta u RH između UNDP-a i MUP-
a RH. 

U drugom dijelu seminara načelnik PU 
Mosbach Hans Becker govorio je o prevenciji 
u vrijeme recesije  te o alternativnim modelima 
financiranja na primjeru prevencijskih Za-
klada. Načelnik policijskog revira Buchen,  
Joachim Schneider održao je prezentaciju o 
rezultatima provedenih edukacijskih seminara 
sa policijskim službenicima za prevenciju u 
Republici Hrvatskoj.m

 
Marija ŽUŽUL

Snimila Dubravka PAVKOVIĆ-POGAČAR

Prvi seminar za rukovoditelje u policiji  
o prevenciji kriminaliteta 
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Proizvođači tehničke opreme, 
koja je priznata diljem svijeta u 
najelitnijim vojnim, policijskim, 
specijalnim i vatrogasnim 
postrojbama, zadovoljni su 
jer su i hrvatske policijske, 
vojne i vatrogasne postrojbe 
prepoznale kvalitetu i sigurnost 
njihovih proizvoda

U lipnju je u Republici Austriji održan 
dvodnevni seminar u organizaciji Trelleborg 
Interspiro grupe. Na njemu je jedan 
od sudionika bio i policijski službenik 
Interventne jedinice policije Policijske 
uprave karlovačke Ivica Samovojska. 
Naime, osim Ivice na seminaru su sudje-
lovali i predstavnik JVP grada Karlovca, 
Vatroprometa d.o.o., Pastor grupe, Civilne 
zaštite i drugi.

 Tijekom seminara prezentirana su 
Trelleborg zaštitna odijela, Interspiro 
tehnička oprema, kao i suha Viking 
ronilačka odijela, sve namijenjeno za 
policijske, vojne i vatrogasne postrojbe, 
ali i postrojbe civilne zaštite. Prisutni 
su upoznati s prednostima najnovijih 
proizvoda navedenih proizvođača, kao i s 
iznimno visokim sigurnosnim normama 
i standardima s kojima su usklađeni. 
Proizvođači tehničke opreme, koja je 
priznata diljem svijeta u najelitnijim vojnim, 
policijskim, specijalnim i vatrogasnim 
postrojbama, iskazuju zadovoljstvo činje-

nicom da su i hrvatske policijske, vojne i 
vatrogasne postrojbe prepoznale kvalitetu 
i sigurnost njihovih proizvoda. Bitno je 
naglasiti da dio predstavljene opreme već 
godinama koriste naši policijski službenici 
u interventnim jedinicama policije te 
novine iz ovog područja u svakom slučaju 
predstavljaju napredak i za naše interventne 
jedinice.   

A u mjestu Keići na rijeci Mrežnici 
od 10. do 12. lipnja održan je i prvi ro-
nilački kamp u organizaciji JVP Karlovac 
na kojem je također, kao predstavnik 
Policijske uprave karlovačke, sudjelovao 
Ivica Samovojska. Sudionike kampa 
Ivica je upoznao s načinom rada ronilaca 

Interventne jedinice policije Policijske 
uprave karlovačke, a predstavljen je i 
djelokrug rada ronilačkog odjeljenja, 
program obuke ronilaca, kategorija stručne 
osposobljenosti i oprema koju ronioci u 
interventnim jedinicama policije duže. U 
ronilačkom kampu kao i na seminaru u 
Austriji sudjelovali su i predstavnici JVP 
iz Hrvatske i Slovenije, te predstavnici 
DUZS-a. Uz ugodno druženje međusobno 
su razmijenjena iskustva iskusnih ronilaca, 
a što će se zasigurno nastaviti i u sljedećem 
razdoblju. Ovakvi susreti svakako dopri-
nose što kvalitetnijoj suradnji policije s 
DUZS-a i JVP.  

Stručni skup pod nazivom „Prvi va-
trogasni ronilački kamp Mrežnica 2011.“ 
organiziran je sukladno planu uvježbava-
nja i usavršavanja ronilaca specijalističke 
intervencijske postrojbe za spašavanje 
iz vode regije Zagreb, ronilačkog kluba 
AdriatiCro Jastrebarsko, koji daje članove 
za specijalističku postrojbu i JVP Karlovac – 
istaknuo je pomoćnik glavnog vatrogasnog 
zapovjednika RH Mladen Vinković te 
dodao: “Kampu je nazočilo 48 ronilaca 
iz Hrvatske i Slovenije, a plan skupa bio 
je razmijeniti iskustva te usavršiti neke od 
najpotrebnijih vještina u ronjenju, poglavito 
u rijeci i pri slabijoj vidljivosti. Naglasio bi 
da se ovakvim susretima stvaraju međusobna 
poznanstva i izgrađuje povezanost između 
ronilaca, što u konačnici u slučaju potrebe 
pomaže u izvršenju potrebitih zadaća“.m

Andreja LENARD
Foto: Ivica SAMOVOJSKA

Ronilac IJP sudjelovao  
na Trelleborg Interspiro seminaru
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Predavači na Tečaju bile su 
uvažene kolege iz berlinske 
policije i to: Siegfried-Peter 
Wulff, zapovjednik specijalne 
policije, Frank Hermes, voditelj 
savjetničkih timova i Peter 
Zach, voditelj pregovaračkih 
timova

raba intervencijske tehnike koju koriste 
pregovarački timovi u svom radu.

Predavači na Tečaju bile su uvažene kolege 
iz berlinske policije i to: Siegfried-Peter 
Wulff, zapovjednik specijalne policije, Frank 
Hermes, voditelj savjetničkih timova i Peter 
Zach, voditelj pregovaračkih timova.

Na temu: „Krizno komuniciranje i poli-
cijsko pregovaranje“ predavanje je održala 

razmijenjena iskustva što se tiče praktičnog 
rada i uporabe pregovaračkih timova prilikom 
rješavanja kriznih situacija.

Na kraju Tečaja napravljena je završna vje-
žba u trajanju od tri sata na kojoj su članovi 
hrvatskih pregovaračkih timova prezentirali: 
način organiziranja pregovaračkog stože-
ra, pregovaračke strategije i tehnike, način 
uporabe intervencijske tehnike, te posebno 

Pregovaranje u kriznim situacijama

Zapovjedništvo specijalne policije po 
prvi puta organiziralo je Međunarodni tečaj 
za policijske pregovarače u Valbandonu 
od 14. do 17. lipnja 2011. pod temom: 
„Pregovaranje u kriznim situacijama“.

Cilj je tečaja bila kvalitetna obrada 
svih najznačajnijih elemenata prisutnih 
prilikom rješavanja kriznih situacija kao 
što su: problemi rukovođenja u kriz-
nim situacijama, uloga savjetnika za 
krizne situacije, zadaće 
pregovaračkih timova 
na intervenciji i druge 
zadaće pregovarača, od-
nosi s medijima i upo-

Marina Mandić iz Odjela za odnose s 
javnošću, a predavanje na temu: „Uporaba 
intervencijske tehnike u radu pregovaračkih 
timova“ održao je Dario Finderle, glavni 
intervencijski tehničar u specijalnoj policiji.

Na navedenom tečaju uz sve hrvatske 
članove pregovaračkih timova ukupno njih 
dvadesetak sudjelovalo je i šest stranih de-
legacija i to: Herbert Fuik i Werner Schlojer 
(Austrija), Elvir Džuho (Bosna i Hercegovina), 

Miodrag Drobac i Rajko Spalević (Crna 
Gora), Siegfried-Peter Wulff, Frank Hermes 
i Peter Zach (Njemačka), Miran Ozebek i 
Primož Donoša (Slovenija) i Željko Mojsilović 
i Miroljub Kolarić (Srbija).

Sva izaslanstva održala su prezentaciju 
ustroja pregovaračkih timova u svojim 
zemljama i analizu svojih najsloženijih 
izvršenih intervencija te su na taj način 

naglasili važnost koordiniranog rada ruko-
voditelja krizne situacije, savjetnika za krizne 
situacije i pregovaračkih timova.

Samo finale vježbe izveli su pripadnici ATJ 
Lučko, SJP Rijeka i Zrakoplovne jedinice, koji 
su uz uporabu helikoptera izveli desantiranje 
tankom užadi taktičke grupe na krov zgrade, 
gdje su se nalazili počinitelji s taocima. Zaje-
dno s više taktičkih timova sa zemlje izveli su 
koordiniranu akciju upada u objekt i osloba-
đanja taoca uz privođenje počinitelja.

Na kraju vježbe sva strana izaslanstva u 
završnoj analizi uputili su niz pohvala vezanih 
za ustroj i način rada ne samo pregovaračkih 
timova nego i za učinkovit ustroj specijalne 
policije u cjelini, a posebno se pohvalno 
izrazio Siegfried-Peter Wulff, zapovjednik 
specijalne policije u Berlinu, koji je i sam 
sudjelovao u ustrojavanju pregovaračkih ti-
mova u Hrvatskoj i njenom obučavanju od 
2004. do 2008. godine.

Na kraju tečaja svim polaznicima svečano 
su uručene diplome od strane zapovjednika 
specijalne policije Zdravka Janića koji je 
izrazio zadovoljstvo provedenim tečajem i 
naglasio važnost međunarodne suradnje u 
borbi protiv svih pojavnih oblika terorizma 
i organiziranog kriminaliteta koji ne poznaje 
granice.m

Damir BARIĆ
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Riječ je o opremi vrijednoj 
318.497,17 kuna koja je nužna za 
specifične zadaće interventne i 
granične policije

U Ravnateljstvu policije 6. srpnja vele-
poslanik SR Njemačke u RH Nj.E. Bernd 
Fischer i glavni ravnatelj policije Oliver 
Grbić potpisali su darovnice i izvršili svečanu 
primopredaju opreme koju je Ministarstvo 
unutarnjih poslova SR Njemačke doniralo 
MUP-u RH u prethodnom razdoblju. U 
njemačkom izaslanstvu uz veleposlanika 
Nj.E. Fischera bili su: Jürgen Schubert, 
inspektor interventne policije SR Njemačke, 
Jörg Müller, kontakt-osoba njemačke 
interventne policije za RH te Dieter Bal-
cerek, službenik za međunarodne projekte 
i financije.

Riječ je o opremi vrijednoj 318.497,17 
kuna koja je nužna za specifične zadaće 

interventne i granične policije. Darovnice 
su se potpisale za sljedeću opremu:

1. Heartbeat detector MDS mobile 
doniran od Savezne policije SRNJ 
graničnoj policiji MUP-a RH u vrijednosti 
244.105,69 kn; 

2. Alat za ulazak u objekte i savladavanje 
pasivnog otpora doniran od Interventne 
policije SRNJ Interventnoj policiji MUP-a 
RH u vrijednosti 74391.48 kn. 

Naime, temeljem Protokola o pružanju 
pomoći u obrazovanju i opremanju policije 
Ministarstva unutarnjih poslova Republike 
Hrvatske između Saveznog ministarstva 
unutarnjih poslova Savezne Republike 
Njemačke i Ministarstva unutarnjih poslo-
va Republike Hrvatske u posljednjih deset 
godina od kada datira intenzivna suradnja 
dvaju ministarstava, izvršen je znatan 
transfer opreme i znanja kroz zajedničke 
seminare i radne posjete.

Iznimni rezultati 10-godišnje 
suradnje njemačke i hrvatske 
interventne policije

Prilikom svečanog potpisivanja daro-
vnica glavni ravnatelj policije Oliver Gr-
bić osvrnuo se na dugogodišnju uspješnu 
suradnju dviju policijskih organizacija. 
Istaknuo je iznimne rezultate desetogodi-
šnje suradnje interventne policije SR Nje-
mačke s hrvatskom policijom. Naglasio je 
kako je interventna policija u RH, koja ove 
godine obilježava deset godina djelovanja, 
ustrojena na osnovama ustroja njemačke 
interventne policije. Suradnja kroz edu-
kacije, radne sastanke i donacije opreme 
iznimna je i omogućila je kvalitetan rad 
hrvatske interventne policije. Isto tako 
suradnja sa njemačkom policijom iznimna 
je i na području rada kriminalističke i gra-
nične policije, istaknuo je glavni ravnatelj 
policije, zahvalivši kolegama iz njemačke 
policijske organizacije na visokoj profe-
sionalnosti i kolegijalnosti te ogromnom 
doprinosu koji su dali tijekom proteklih 
deset godina u transferu znanja i tehno-
logije hrvatskoj policiji. Također je izrazio 
nadu da su kolege iz njemačke policijske 
organizacije prepoznali trud koji hrvatska 
policija ulaže u implementaciju znanja i 
opreme u svoj svakodnevni rad.

- Želja hrvatske policije, ali i realnost je 
da će hrvatska policija od primatelja po-
moći postati davatelj pomoći drugim po-
licijama. Stoga je želja da njemačke kolege 
u projektima koji će se u budućnosti pro-
voditi imaju na umu spremnost hrvatske 
policije za sudjelovanjem u zajedničkim 
projektima u trećim državama gdje bi 

Svečana primopredaja donirane opreme
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iskustva hrvatske i njemačke policije zaje-
dnički zasigurno dala iznimne rezultate. To 
bi za hrvatsku policiju bila iznimna čast, 
ali istovremeno, i prilika da opravdamo 
povjerenje koje ste nam ukazali, zaključio 
je glavni ravnatelj policije. 

Veleposlanik Fischer: Hrvatska 
može dati vrlo snažan doprinos 
mirnom i stabilnom razvoju 
regije

Veleposlanik SR Njemačke u RH, 
gospodin Bernd Fischer u svom prvom 
službenom obraćanju u Hrvatskoj nakon 
završetka pristupnih pregovora RH sa Eu-
ropskom unijom, istaknuo je:

- Ovim današnjim događajem zapo-
činjemo cijeli niz mjera i aktivnosti po-
drške i suradnje koju želimo pružati 
Hrvatskoj na njezinom završnom putu 
za ulazak u EU. Taj put poprimio je 
sasvim nove kvalitativne dimenzije nakon 
završetka pregovora. Suradnja na području 
pravosuđa, u što možemo uključiti i 
unutarnju sigurnost zemlje, vrlo je važan 

segment tih predviđenih mjera i aktivnosti, 
a današnja predaja opreme hrvatskoj policiji 
konkretan je primjer na koji način želimo 
provoditi te mjere i aktivnosti do konačnog 
pristupanja Hrvatske u EU. Želimo 
ostvarivati konkretne mjere suradnje. 
Iznimno nam je drago što će sada Hrvatska 
uspostaviti jednu sasvim novu kvalitetu 
suradnje ne samo s SR Njemačkom, nego 
i s ostalim članicama EU, naglasio je 
veleposlanik Fischer ustvrdivši da Hrvatska, 
MUP RH, osim što posjeduje veliko znanje 
i iskustvo, ima i vrlo dobre kontakte u 
regiji, čime može značajno doprinijeti 
stabilnosti i suradnji u regiji.

Smatram da Hrvatska može dati vrlo 
snažan doprinos mirnom i stabilnom 
razvoju regije, jer ubrzo nakon referenduma, 
za koji sam uvjeren da će imati pozitivan 
ishod, bit ćete u situaciji da ćete moći 
nazočiti radu u svim tijelima EU. Iako vaši 
predstavnici neće odmah imati pravo glasa, 
tražit će se vaše mišljenje o svim temama, 
a pogotovo vezano uz teme o regiji, gdje 
posjedujete velika znanja - zaključio je 
veleposlanik Fischer. 

U okviru suradnje između Interventne 
policije SR Njemačke i MUP-a RH koju 
obilježava partnerstvo i suradnja u trajanju 
dužem od jednog desetljeća, redovito 
se održavaju koordinacijski sastanci. 
U cilju njegovanja toga partnerstva i u 
svrhu koordinacije zajedničkih planiranih 
aktivnosti za 2011. godinu, istog dana u 
Ravnateljstvu policije održan je zajednički 
koordinacijski sastanak na kojem su 
nazočili predstavnici Ravnateljstva policije 
i predstavnici njemačke delegacije: 
inspektor interventne polici je SR 
Njemačke. Jürgen Schubert, Jörg Müller, 
kontakt osoba njemačke interventne 
policije za RH i Dieter Balcerek, službenik 
za međunarodne projekte i financije. Teme 
sastanka bile su: aktualna i planirana 
suradnja na području pomoći u opremi i 
edukaciji za interventnu policiju za 2011. 
godinu, aktivnosti vezane za strategiju 
djelovanja policije u zajednici, prevencija 
kriminaliteta te općenito, suradnja MUP-a 
RH sa Saveznim ministarstvom unutarnjih 
poslova SR Njemačke.m Marija ŽUŽUL

Snimio Ivica LAJTNER

Uvaženim gostima iz Savezne 
pokrajine Baden-Wurttemberg 
predstavljen je ustroj i 
nadležnost Policijske uprave 
te najznačajnije preventivne 
aktivnosti

Nakon održanog seminara za ruko-
voditelje u policiji u području prevencije 
kriminaliteta, koji je u organizaciji 
Odjela prevencije održan u Ravnateljstvu 
policije, delegacija policije Savezne 
pokrajine Baden-Wurttemberg  5. 
srpnja 2011. posjetila je Policijsku upra-
vu bjelovarsko-bilogorsku. U sastavu 
njemačke delegacije bili su Hans 
Becker, načelnik PU Mosbach i Joachim 
Schneider, načelnik Policijskog revira 
Buchen. Uz njemačku delegaciju nalazili 
su se i Mato Blažanović, načelnik Odjela 
prevencije Ravnateljstva policije, te Ivana 
Modrić i Monika Kovačić, policijske 
službenice navedenog Odjela. 

Posjetitelje je primio Hamdija 
Mašinović, zamjenik načelnika PU 
bjelovarsko-bilogorske. U sklopu pro-
grama boravka u PU, uvaženim gostima 

predstavljen je ustroj i nadležnost Po-
licijske uprave, a zatim su im prezentirane 
najznačajnije preventivne aktivnosti 
i programi koji su realizirani u 2010. 
i ovoj godini. Nakon što su saslušali 
prezentiranje preventivnih aktivnosti, 
gosti iz Njemačke pohvalno su se izjasnili 
o načinu kako je organizirana prevencija 
te o postignutim rezultatima.

Nakon toga, delegacija je razgledala 
grad Bjelovar, te je u sklopu toga posjetila 
Informativni centar za prevenciju, iz-
ložbu o prvom županu i izložbu foto-
grafija priređenima u Gradskom mu-

zeju, gdje im je domaćin bio profesor 
Mladen Medar, kustos muzeja.

U sklopu posjete njemačku delega-
ciju i predstavnike Ravnateljstva poli-
cije primio je Alen Bašćevan, zamjenik 
župana i Dalibor Jurina, predstojnik 
Ureda župana. Tijekom razgovora koji 
su vođeni u Uredu župana bjelovarsko-
bilogorske županije, načelnik Blažano-
vić posebno je naglasio potrebu većeg 
angažmana i financijskog sudjelovanja 
jedinica lokalne samouprave u provedbi 
preventivnih programa.m

Paola ANDROLIĆ

Njemačko izaslanstvo posjetilo  
PU bjelovarsko-bilogorsku
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Izaslanstvu je kroz različite 
aktivnosti predstavljeno 
ustrojstvo MUP-a RH, 
te prezentiran rad svih 
značajnijih organizacijskih 
jedinica  Policije

Prema planu i programu posjeta 
Ministarstvu unutarnjih poslova Re-
publike Hrvatske, izaslanstvo Mini-
starstva unutarnjih poslova Republike 
Tadžikistana, koje je predvodio pomoćnik 
ministra gospodin Tagoimurodov Anvar, 
zajedno sa predstavnicima Organizacije za 
europsku sigurnost i suradnju (OSCE), u 
petak je 20. svibnja, posjetilo  Policijsku 
upravu varaždinsku.

Nastavak je to studijskog putovanja 
koje je na zamolbu OSCE-a i preporuku 
Stalnih misija RH pri OSCE-u or-
ganiziralo naše Ministarstvo, i u okviru 
kojeg je proteklih dana spomenutoj 
delegaciji kroz različite aktivnosti, 
predstavljeno ustrojstvo MUP-a RH, 
te prezentiran rad svih značajnijih 
organizacijskih jedinica  Policije.

Prilikom posjeta PU varaždinskoj, 
izaslanstvo je primio načelnik policijske 
uprave Rade Sitar, koji  im je u svojem 
izlaganju objasnio ustroj i kategorizaciju 
uprave, te ih informirao o osnovnoj  
problematici rada i oblicima  kažnjivih 
ponašanja kojima se svakodnevno 
bavimo. 

Također je naglasio važnost preven-
cije kao jedne od ključnih komponenti 
u radu policije, te suradnju sa medijima 
i građanima u preveniranju i otkrivanju 
svih vidova protupravnih ponašanja.

U okviru posjeta Policijskoj upravi 
varaždinskoj, izaslanstvo je posjetilo 
i Policijsku postaju Ivanec, odnosno 
Postaju granične policije, gdje su ih sa 
lokalnim značajkama i specifičnostima 
u radu policije u manjim sredinama 
upoznali načelnici postaja.

Zahvaljujući susretljivosti Grada Va-
raždina, Gradskih muzeja Varaždin, Tu-
rističkih zajednica gradova Varaždina i 
Ivanca, posjet izaslanstava završio je u 

From: Klemar Prša Blanka 
Sent: Tuesday, June 21, 2011 10:35 AM
To: Borovec Krunoslav; Dragović Filip
Cc: Štefok Anđelković Nataša; Katalenić Kruno
Subject: 
OSCE
Organizacija za sigurnost i suradnju u Europi
Ured u Tadžikistanu

Šef Ureda                                                                       Dushanbe, 25 svibnja 2011. 
Vaša Ekscelencijo, 
Čast mi je izvijestiti Vas da je Ured OSCE-a u Tadžikistanu uspostavio policijsku pomoć 

koja se temelji na predviđenoj strategiji policijske reforme. Kako bi se ojačali kapaciteti 
viših i srednjih rukovoditeljskih kadrova, u skladu s reformom policije Ureda OSC-a 
u Tadžikistanu, u suradnji s Ministarstvom unutarnjih poslova Republike Tadžikistan, 
Ministarstvo unutarnjih poslova Republike Hrvatske, Veleposlanstvo SAD-a u Tadžikistanu 
i Hrvatskoj i Ured OSCE-a u Zagrebu doveli su deset viših službenika Tajik policije, 
zajedno s njihovim prevoditeljima u Hrvatsku kako bi proučavali regulatornu strukturu 
i provedbu reforme policije na terenu. Izaslanstvo Tajika predvođeno zamjenikom 
ministra Tagoimurodov Anvar-om sastalo se s državnim tajnikom hrvatskog Ministarstva 
unutarnjih poslova Ivicom Buconjićem te su razgovarali o usporedivim izazovima s kojima 
se susreću policijski službenici u obje zemlje. Viši predstavnici policije Tadžikistana 
susreli su se s kolegama iz operative hrvatskog Ravnateljstva policije i to sa službenicima 
Unutarnje kontrole, kriminalističke policije i specijalne jedinice za borbu protiv korupcije 
i organiziranog kriminaliteta, forenzičkog laboratorija, Policijske akademija, Centra K-9, 
Uprave za pravne i kadrovske poslove i Specijalne policije. Posebni cilj posjeta bio je rad 
policije u zajednici uključujući i odnose s medijima i s javnošću. Delegacija Tajika posjetila 
je Kontrolni centar u Zagrebu, policijske postaje u Zagrebu, Samoboru, Ivancu i Varaždinu 
te dva granična prijelaza na različitim mjestima na granici između Hrvatske i Slovenije. Isto 
kao i u Tadžikistanu, proces reforme policije u Hrvatskoj razvijao se paralelno s tekućim 
pravnim i pravosudnim reformama. 

Ured OSCE-a u Tadžikistanu želio bi uputiti svoju izuzetnu zahvalnost velikoj podršci 
i gostoljubivosti Ministarstva unutarnjih poslova Republike Hrvatske i svim njegovim 
službenicima koji su bili uključeni u naš posjet. Naročito bih želio naglasiti profesionalnu 
podršku organizatora u Hrvatskoj, gospodina Andreja Dogana, savjetnika ministra pri 
Stalnoj misiji Republike Hrvatske u OSCE-u, ravnatelju, gospodinu Filipu Dragoviću i 
njegovim službenicima Sandru Bošnjaku i Robertu Mikacu. Njihov doprinos bio je od 
neprocjenjive vrijednosti za uspjeh našeg studijskog posjeta svim predstavnicima hrvatske 
Vlade i policijske službe na najvišoj razini. 

Koristim ovu prigodu ponovno uputiti izraze svojeg najvišeg poštovanja. 
S poštovanjem, 
Veleposlanik Ivar Vikki
Šef Ureda OSCE-a u Tadžikistanu 

Nj.E. veleposlanik Neven Madey
Šef Stalne misije Republike Hrvatske pri OSCE-u
UN i međunarodne organizacije u Beču 
BEČ

Izaslanstvo Tadžikistana posjetilo PU varaždinsku
razgledavanju različitih kulturno povi-
jesnih znamenitosti našeg kraja, te u 
nadanju kolega iz Tadžikistana da će biti 
u prilici uzvratiti gostoprimstvo.m

Igor PLANINC
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Tijekom sedmodnevnog radnog 
posjeta domaćini su njemačko 
izaslanstvo detaljnije upoznali 
s postignutim rezultatima 
i aktivnostima na raznim 
projektima

U okviru međunarodne policijske sura-
dnje, u radnom posjetu Policijskoj upravi 
istarskoj boravilo je, sredinom lipnja, iza-
slanstvo policije iz Hannovera, na čelu s vo-
diteljem delegacije g. Gerdom Lewinom.

Međunarodna policijska suradnja iz-
među PU istarske i PD Hannover započela 
je u listopadu 2002. godine, u okviru Spo-
razuma o stabilnosti za jugoistočnu Europu, 
kao dio projekta u suradnji Ministarstva 
unutarnjih poslova Republike Hrvatske sa 
Saveznim ministarstvom unutarnjih poslova 
Savezne Republike Njemačke u sklopu 
Strategije  djelovanja Policija u zajednici 
- Razvoj komunalne prevencije u lokalnoj 
zajednici.

Ovaj je posjet nastavak višegodišnje su-
radnje između PU istarske i PD Hannover, 
koja se ostvaruje kroz godišnje radne posje-
te delegacija obiju policijskih uprava pa je 
tako od 2002. do 2010. godine ostvareno 
17 međusobnih radnih posjeta, u kojima je 

sudjelovalo preko 50 hrvatskih i njemačkih 
policijskih službenika.

Tijekom sedmodnevnog posjeta do-
maćini su njemačko izaslanstvo detaljnije 
upoznali s postignutim rezultatima i akti-
vnostima na projektu ‘’Priručnik za kon-
takt policiju’’ te su prezentirali na koji način 
hrvatska policija provodi mjere prevencije 
nasilja na nogometnim terenima, u sklopu 
čega se delegaciji  omogućio i obilazak no-
gometnog stadiona ‘’Aldo Drosina’’ u Puli. 
Njemački policajci upoznali su se i s aktivno-
stima suzbijanja i otkrivanja kompjutorskog 
kriminaliteta te zanimljivom problematikom 
oko motorističkih bandi, a predstavljen im je 
i projekt ‘’Sigurna turistička sezona’’.

Delegacija je tijekom svog boravka, 
20. lipnja posjetila i gradonačelnika Pule 
g. Borisa Miletića, kojom prilikom je 
načelnik Policijske uprave istarske g. Mladen 
Blašković istaknuo kako je posjet njemačkog 
izaslanstva nastavak višegodišnje suradnje 
između dviju policijskih uprava, koja se 
temelji na unapređenju strategije djelovanja 
‘’Policija u zajednici’’, odnosno organizaciji 
‘’Komunalne prevencije’’, a ujedno je nagla-
sio i važnost preventivnih projekata za 
promociju Pule i cijelog istarskog poluotoka, 
kao sigurne turističke destinacije.m

Suzana SOKAČ

Nastavljena uspješna suradnja PU istarske i 
PD Hannover

Međunarodna suradnja dviju 
policijskih uprava relativno je 
novijeg datuma te je ovo prvi 
posjet slovačke delegacije

Policijsku upravu istarsku posjetila je 
od 16. do 19. lipnja delegacija slovačke 
policije – Policijske uprave Banska By-
strica, na čelu s načelnikom uprave g. Bo-
risom Benom.

Međunarodna suradnja dviju policijskih 
uprava relativno je novijeg datuma te je 
ovo tek prvi posjet slovačke delegacije, 
nakon što je početkom ožujka ove godine 
istarska delegacija boravila u radnom 
posjetu Republici Slovačkoj.

Nakon što je izaslanstvo Policijske 
uprave Banska Bystrica u prostorijama 
Policijske uprave primio načelnik uprave 

g. Mladen Blaško-
vić sa suradnicima 
i upoznao ih s na-
činom rada policije 
i stanjem sigurnosti 
u Istarskoj županiji, 
slovački su se poli-
cajci tijekom tro-
dnevnog boravka 
imali prilike upoznati 
s preventivnim pro-
gramima i projekti-
ma po problematici 
maloljetničke delin-
kvencije i mjerama sigurnosti tijekom 
velikih sportskih i kulturnih događaja, a 
posebno im je prezentiran i rad pomorske 
policije te cjelokupne mjere koje policijski 
službenici provode tijekom turističke 

sezone, s ciljem održavanja povoljnog stanja 
sigurnosti i zaštite domaćih i stranih gostiju 
te promoviranja Hrvatske kao sigurne 
turističke destinacije.m

Suzana SOKAČ

Izaslanstvo slovačke policije u PU istarskoj
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Odmaralište MUP-a u Dramlju 
krajem lipnja bilo je rezervirano 
za djecu policijskih službenika iz 
cijele Hrvatske  

U odmaralištu MUP-a u Dramlju 
od 21. do 30. lipnja Zaklada policijske 
solidarnosti organizirala je ljetni kamp 
za 63-je djece policijskih službenika iz 13 
policijskih uprava i Ravnateljstva policije 
slabijeg imovinskog statusa i djecu iz obitelji 
sa više djece. Prvo je to ljetovanje koje 
financira Zaklada policijske solidarnosti. 
Za djecu su brinule odgajateljica, učiteljica, 
animatorice i zdravstvena djelatnica. U 
Dramalj je doputovalo i troje roditelja 
djece s posebnim potrebama. 

Svako jutro i poslijepodne djeca su 
odlazila na plažu gdje su se osim kupanja, 
natjecala u raznim štafetnim igrama u moru. 
Najbolji su dobili nagrade poput majica i 
USB stikova. U popodnevnim satima, 
nakon ručka i dnevnog odmora, kada je 
sunce bilo najjače, djeca su sudjelovala 
u jednoj od četiri radionice: likovnoj, 
plesnoj, sportskoj ili novinarskoj. 

Svi neplivači proplivali
Za neplivače je bila organizirana škola 

plivanja koja se održavala dvaput dnevno. 
Pod budnim okom trenerice Ivane Ljubičić 
iz PU splitsko-dalmatinske, 22 neplivača 
savladalo je osnove plivanja. Djeca su 
neumorno vježbala plivačke pokrete i 
bila uporna sve dok nisu uspjeli. Bravo za 
trenericu Ivanu!

Plesna grupa uvježbala cijelu 
koreografiju   

U plesnoj radionici šest plesačica i 
jedan plesač učili su plesne korake salse i 
bachate. Za posljednju večer u Dramlju 
uvježbali su koreografiju na pjesmu 
Lady Gage „Bad Romance“. Plesači s 
voditeljicom Dolores Cota iz Odjela za 
odnose s javnošću MUP-a ništa nisu 
prepustili slučaju pa su za nastup odjenuli 
haljine koje su izradili polaznici likovne 
radionice. Frizure i šminka također su bile 
u stilu sa pjesmom.

Najviše interese za sport      
Trenerica teakwondoa Josipa Kupres iz 

Sektora za nabavu MUP-a bila je zadužena 
za sportske aktivnosti. Bez obzira na 
popodnevnu vrućinu, za njezinu radionicu 
bilo je najviše zainteresiranih. Nakon 
zajedničkog zagrijavanja i rastezanja, 

djeca su birala između odbojke, košarke 
i nogometa.   

Sa Zakladom na ljetovanju

Mladi umjetnici

U likovnoj radionici pod vodstvom 
Nine Petretić i Anite Čer nastajala su 
prava umjetnička djela. Djeca su oslikavala 
kamen, platno i izrađivali razne oblike od 
papira, poput brodova, cvjetova i slično. 
Zadnje večeri organizirana je izložba 
radova.
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Izleti u Crikvenicu i na Krk
Jedan dan bio je rezerviran za posjet 

otoku Krku. Djeca su brodom plovila 
do Šila na otoku Krku, a na Krku su 
razgledali i poznatu špilju Biserujku. U 
obližnjoj Crikvenici posjetili su i akvarij s 
jadranskim i tropskim ribama. 

Zvijezde s djecom
Pobjednik prve sezone RTL-ovog 

showa Hrvatska traži zvijezdu (HTZ) 

Hvala sponzorima
Zaklada policijske solidarnosti za-

hvaljuje sponzorima koji su svojim 
donacijama pomogli da ljetovanje  
djece bude ugodnije i ljepše. Zaklada 
zahvaljuje Hrvatskoj turističkoj zajed-
nici koja je za djecu osigurala kape i 
šešire, Banci Populare Croatia koja 
se pobrinula za majice, Krašu koji je 
donirao slatkiše, Ledu koji je osigurao 
sladolede, Atlantic Grupi koja je dala 
Cedevitu. Velika hvala i Auto Hrvatskoj 
koja je omogućila besplatan autobusni 
prijevoz iz Zagreba do Dramlja i nazad. 
Hvala i Croatia osiguranju koje je za 
djecu osiguralo putna i zdravstvena 
osiguranja. Zahvale idu i Odjelu za 
sigurnost cestovnog prometa i Odjelu 
za prevenciju koji su osigurali majice i 
druge poklone za djecu. 

Web novinari zaduženi za 
Facebook  

U radionici web novinarstva mali 
novinari svakodnevno su na Facebook 
stranici Zaklade policijske solidarnosti 
objavljivali fotografije i kratke vijesti 
o svojim aktivnostima. Pod vodstvom 
autorice ovog teksta djeca su naučila na 
koja pitanja mora odgovarati svaka vijest 
što je to internet ili web novinarstvo i 
kako voditi Facebook stranicu. Što su 
naučili pokazali su i u intervjuu s pjevačem 
Bojanom Jambrošićem. Roditelji su 
zahvaljujući Facebooku mogli pratiti što 
im djeca svakog dana rade i čime se bave. 

Bojan Jambrošić je 24. lipnja posjetio 
djecu u Dramlju. Bojan se družio sa 
svojim obožavateljima, pjevao s njima, 
fotografirao se i na kraju naravno podijelio 
brojene autograme. Dan ranije, djecu je 
posjetila i ovogodišnja finalistica HTZ-
a Marcela Oroši. Simpatična Marcela 
odgovarala je na brojna pitanja znatiželjne 
djece, pjevala sa njima te se fotografirala sa 
svakim od njih i podijelila autograme.

Jedna večer je bila rezervirana za ma-
giju i trikove. Poznati hrvatski iluzionist 
i glumac Luka Vidović pokazao je zna-
tiželjnoj publici svoje najpoznatije trikove. 
Najviše od svega ih se dojmilo „lebdjenje 
u zraku“ male Cecilije Grgec. Na kraju 

su djeca Luki pokazala svoje trikove s 
kartama.

Nadareni i kreativni
Svake večeri za djecu je bilo organizirano 

neko natjecanje. U Masterchef natjecanju 
djeca su bila podijeljena u pet grupa, a 
za 60 minuta morali su napraviti pizzu 
i voćnu salatu. Stručni žiri sastavljen od 
odgajatelja i šefice kuhinje ocjenjivao je 
okus, izgled i aktivnost. Prvo mjesto za 
najbolju pizzu osvojila je ekipa Overtime 
sa jelom „TJ pizza“. Najbolju voćnu salatu 
naziva „Slađo“ napravila je ekipa Brzi i 
žestoki. 

Iduću večer održano je natjecanje 
Super talent. Djeca su se natjecala u plesu, 

pjevanju i glumi. Super finalisti bili su: 
Marija Katarina Branović, Dino Leskovec 
i David Vlah, Nikola Konforta, Gabrijel 
Petković, Srđan Sudar i Andrea Andrejević. 
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Intervju sa Bojanom Jambrošićem

„Radim što volim i 
pjevam cijeli dan“

Pobjednik prve sezone RTL-
ova showa HTZ-a Bojan 
Jambrošić mladoj reporterki iz 
novinarske radionice otkrio je 
kako je to biti pjevač, kako se 
osjećao kada je prvi put stao na 
pozornicu 

Paula: Bojane, kako se osjećaš ovdje 
s nama?

Bojan: Ovdje se osjećam stvarno divno, 
pogotovo zato jer ste bili super! Super 
ste me dočekali i pjevali ste sa mnom. 
Napravili ste dobru atmosferu. Svaka 
vam čast!

Paula: Kako si prihvatio poziv da se 
dođeš družiti s nama?

Bojan: Prihvatio sam poziv jer moram 
priznat da me malo privuklo, jer je sve to 
na moru, a ja se obožavam kupati i tako... 
I naravno, zato što nikad ne propuštam 
priliku da se dobro zabavim i da dobro 
pjevam!

Paula: Pobijedio si u prvoj sezoni 
Hrvatska traži zvijezdu. Kako si se osjećao 
kad si čuo svoje ime kao pobjedničko?

Bojan: Isprva nisam mogao vjerovati, 
ali bio sam jako sretan... Vidio sam da su 
moji u publici jako sretni, da mama i tata 
plaču. To mi je bilo jako drago i mislim 

sve je to bilo onako – odjednom... tako  da 
se nisam ni snašao. Ali kasnije, kad su već 
prošli dani, onda sam počeo vjerovati.

Paula: Tko ti je bio favorit u ovogo-
dišnjoj sezoni HTZ-a?

Bojan: U ovogodišnjem HTZ-u imao 
sam više favoriti. U početku sam navijao 
za Ines Huskić i Maju Bajamić, a kasnije 
kad su ostali Goran i Marcela, više sam 
navijao za Marcelu, iako je i Goran isto 
tako kvalitetan, ali mislim da bi ona čak 
mogla puno toga ostvariti i postići.

Paula: Ušao si u pjevačke vode. Kakav 
je osjećaj biti pjevač?

Bojan: Pa osjećaj je divan, pogotovo jer 
radim ono što volim i pjevam po cijeli dan. 
Sad se  zapravo tim bavim i mislim da sam 
uspio spojiti ugodno s korisnim.

Paula: Kad si prvi puta stao na pozornicu 
kakav je to bio osjećaj? Jesi li imao tremu?

Bojan: Prvi put sam stao na pozornicu 
u četvrtom razredu osnovne škole. Pjevao 
sam na jednom dječjem festivalu i tada 
sam prvi put stao na pozornicu. Naravno 
da sam imao tremu, ali nije to bila neka 
velika trema da nisam mogao otpjevati, 
pjevao sam OK. 

Paula: Viđaš li se s finalistima HTZ-a 
prve sezone?

Bojan: Vidim se sa svim finalistima i 
prve i druge sezone,  čak i sa Kim se znam 
susresti. Svi smo si ostali dobri, s nekima 
malo više, s nekima malo manje. Recimo 
s Karlom, Nikolinom, Barbarom... ostao 
sam sa svima u kontaktu.

Paula: Imaš li još neki hobi osim 
pjevanja? 

Bojan: Trenutno za neki hobi nemam 
baš previše vremena, ali ako možemo 
rolanje na Jarunu nazvati hobijem - onda 
je to moj hobi!

Paula: Hvala Bojane, to je sve.
Razgovarala Paula GADANEC

Pobijedila je Marija Katarina Branović s 
točkama „Škorpion“, „Ženska špaga“ i 
„Stajanje na kostima“.

Predzadnji dan na terasi odmarališta u 
Dramlju održan je izbor za Miss, Mistera i 
najbolju odgajateljicu. Pobjedu su odnijeli: 
Monika Rodišić za Miss, Josip Crnković 
za Mistera, a najbolja odgajateljica bila je 
Nina Petretić.    

CSI dan u Dramlju
Zadnjeg dana ljetovanja, djecu su 

posjetili vodič službenog psa za otkrivanje 
eksploziva Denis Jelenčić i kriminalistički 
tehničar Miljenko Brletić iz PU primorsko-
goranske. Publika je oduševljeno pratila 
pokaznu vježbu otkrivanja uzorka eksplo-
ziva. Vodiču Denisu postavili su mnoga 
pitanja o obuci, poslu i zajedničkom životu 
s „četveronožnim policajcem“ belgijskim 
ovčarom Irom. Dječja pitanja su bila vrlo 
detaljna pa ih je zanimalo: koliko traje 
obuka psa, može li isti pas otkriti i drogu i 
eksploziv, što utječe na vrijeme potrebno psu 
za pronalazak eksploziva, ide li pas s vodičem 
doma, kad pas ide u mirovinu, kolika mu 

je mirovina itd. U zajedničkom  druženju 
uživala su i djeca i belgijski ovčar Ir.

Predstavljen kao „CSI - stručnjak“ dje-
ci je Miljenko Brletić pokazao terensku 

opremu koju krim-tehničar koristi pri 
obavljanju očevida. Na opće zadovoljstvo 
djece, odrađeno je daktiloskopsko izu-
zimanje otisaka prstiju i dlanova, a pone-
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„Načelnik Policijske uprave međimurske 
Ivan Sokač zaželio je sretan put, lijepo vrijeme 
i uzorno vladanje sedmero djece policijskih 
službenika iz Međimurja koja su krenula na 
besplatno ljetovanje. 

U organizaciji Zaklade policijske solidarno-
sti (koja se financira isključivo dobrovoljnim 
prilozima policijskih službenika i donacijama), 
ova su se djeca u Zagrebu pridružila svojim vr-
šnjacima iz cijele Hrvatske na zajedničkom pu-
tovanju i desetodnevnom boravku u Dramlju.

Otputovala su djeca policijskih službenika 
slabijeg imovinskog statusa, djeca iz višečlanih 
obitelji i ona samohranih roditelja. S obzirom 
da sa svojim obiteljima žive u teškim materi-

jalnim uvjetima, nekima od njih ovo će biti 
prvi susret s morem.

Sretno i veselo im bilo!
Krunoslav GOSARIĆ

„Mali policajci“ idu na more

Roditelji  
su na Facebooku napisali...

Hvala svima koji su čuvali i pazili našu 
djecu te im dali nezaboravne dane ljetovanja. 
Hvala organizatorici Heleni Biočić i svim 
odgajateljima iskrena zahvala medicinskom 
osoblju, sponzorima... Djeca su prezadovoljna 
odmorom, stekli su nove prijatelje. 

  Mirjana Kuster Ex Brlek
Hvala bogu i dobrim organizatorima što 

su nam se djeca sretno vratila kućama. Hvala 
svim odgajateljicama i medicinskom osoblju i 
naravno hvala sponzorima sa željom da se to 
sve ponovi sljedećih godina. Djeca su uživala i 
stekla su nove prijatelje. 

  Dubravka Novak
Hvala Vam što ste usrećili našu djecu i 

pružili nezaboravne trenutke, došli su kući puni 
dojmova i novih prijatelja. Sve najbolje Vam 
želimo u Vašem daljnjem radu!

  Aleksandra Križanović

ki su i sami „umrljali“ sebe i bližnje sivim 
argentorat praškom i „skidali“ otiske 
prozirnom DKT folijom. Na kraju dru-
ženja djeca su se za uspomenu skupno fo-
tografirala, ali naravno da sve to nije moglo 
proći bez fotkanja s Irom.

Uspjeh pilot projekta
Nakon što su se slegli svi dojmovi, 

tajnica Zaklade policijske solidarnosti 
Helena Biočić je zaključila da je projekt 
ljetnog kampa u Dramlju u potpunosti 
uspio i da su  svi jako zadovoljni uči-
njenim. 

- Jako nas veseli to što su neka djeca prvi 
put bila na moru i što su svi naučili plivati 
– rekla nam je tajnica Zaklade.

Helena Biočić zahvaljuje svima koji su 
pružili podršku u realizaciji ovog projekta. 
Najavila nam je kako su povratkom iz 
Dramlja započele pripreme za idući ljetni 
kamp koji će se održati u isto vrijeme i 
na istom mjestu, ali sa nekim drugim 
klincima.m

Ana Marija VOJKOVIĆ, 
Tomislav VERŠIĆ

Foto: PU primorsko-goranska
 i novinarska radionica  

č
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Edukacija je tek prvi korak 
ka boljoj suradnji policije i 
žrtava zločina iz mržnje. Brojne 
zemlje ili njihove policijske 
uprave imaju posebne odjele 
i službenike koji se brinu o 
procesuiranju tog oblika kršenja 
ljudskih prava

Pošteno, dostupno i kvalitetno postu-
panje prema građanima uz osigurava-
nje mirnog i sigurnog okruženja koje 

uključuje poštovanje i održavanje njihovog 
digniteta u slučajevima zločina samo je je-
dna je od temeljnih uloga koju policija i 
policijske snage provode u demokratskim 
zemljama. Između ostalog, u tu zaštitu spa-
da i zaštita od zločina iz mržnje; odnosno 
napada na pojedinca ili grupu zbog njiho-

ve pripadnosti, ili nerijetko puke sumnje 
napadača da pripadaju nekoj od skupina 
čije političke, religijske, ideološke i dru-
ge stavove ili način života ne podržavaju. 
Nerijetko se događa da žrtve napada budu 
osobe koje nisu dio subkulture s kojima ih 
napadači identificiraju ili ne dijele identi-
tete članova društva s kojima ih povezuju, 
a najbolji primjer za to je napad na trojicu 
sudionika Povorke ponosa (Zagreb Pridea) 
prošle godine koji su heteroseksualne spol-
ne orijentacije.

Istraživanja su pokazala kako svi zlo-
čini izazivaju svojevrstan post-traumatski 
stresni poremećaj kod žrtava, a dokazano 
je kako PTSP treba znatno duže i ozbilj-
nije tretirati kod žrtava zločina iz mržnje 
zbog konstantnog straha da ponovno ne 
postanu žrtve napada zbog svoje boje 
kože, seksualne orijentacije ili religijskog 

opredjeljenja: osobina koje ne mogu pro-
mijeniti. Svakako i da zločini iz mržnje 
ostavljaju dugotrajne posljedice na psihu 
žrtava koje potom mjesecima prate osjećaj 
nesigurnosti i straha prilikom obavljanja 
svakodnevnih životnih zadataka ili obveza 
– od odlaska na posao do večernje šetnje 
gradom.

Upravo stoga je dužnost policijskih 
snaga, koje se susreću s LGBTIQ (lezbij-
kama, gejevima, biseksualnim, transse-
ksualnim, transrodnim, interseksualnim 
i kvir) osobama kao žrtvama fizičkih i 
verbalnih napada, pristupiti analizi tih 
slučajeva i prikupljanju informacija s pro-
fesionalnog stajališta obogaćenom službe-
nom naobrazbom o delikatnosti zločina 
kojeg procesuiraju, kao što se to npr. radi 
sa žrtvama silovanja i drugih zločina koje 
imaju intenzivne i traumatične posljedice 

Edukacija je ključna  
za sigurnost žrtava zločina iz mržnje
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na psihu žrtve. Napad na LGBTIQ osobe 
u njima budi osjećaj manje vrijednosti, 
niskog samopoštovanja i straha od slobo-
dnog nastavka življenja vlastitog spolnog 
i rodnog identiteta, vrlo slično kao što se 
događa i spomenutim žrtvama težeg psiho-
fizičkog nasilja.

Kad već spominjem važnost policije u 
zaštiti LGBTIQ osoba, htio bih spomenuti 
i kako su gore izneseni scenariji ne najo-
ptimalnije, već temeljne prakse kojih bi se 
policijske snage trebale držati pri susretu 
s kršenjem osnovnih ljudskih prava i nji-
hovih žrtava. Tako je u mnogim zemljama 
zapadne Europe; no, u mnogim drugima 
je situacija i posve drugačija. Unatoč tome 
što se radi o načelno demokratskim druš-
tvenim tvorevinama, u brojnim istočnim 
zemljama policija je aparat vlasti koja nji-
me prisilno provodi svoju volju: koja često 
uključuje kršenje ljudskih prava, suzbijanje 
protesta i zatvaranja aktivista. Ne treba po-
sebno ni napominjati kako su ove prakse 
redovito osuđene od strane visokih europ-
skih institucija a neki su slučajevi, poput 
ruskog, sankcionirani i od strane Suda za 
ljudska prava u Strasbourgu.

Ipak, priča ide i u drugom smjeru. 
Druga istraživanja koja su provedena 
među LGBTIQ osobama koje su imale 
neposredni kontakt s policijskim službe-
nicima (kontakt koji je od njih zahtijevao 
iskazivanje svog seksualnog identiteta) 
pokazala su jaku želju među žrtvama da 
nauče kako komunicirati s policijom i na 
najbolji mogući način predstaviti situaci-
ju u kojoj su se našli a da zahtijeva pomoć 
ili intervenciju policije. Policijske snage, 
naime, često se (i s razlogom) gledaju kao 
autoritativne figure. Problem je u tome 
što mnoge LGBTIQ osobe imaju loša 
iskustva s postavljanjem autoriteta – kao 
što se događa kada budu izbačeni iz kuće 
zbog toga što gej – zbog čega ponekad ne-
maju iskustva međusobnog poštovanja i 
razumijevanja s osobama koje im trebaju 
biti od pomoći.

Nisu neuobičajeni i slučajevi policij-
skog zlostavljanja LGBTIQ osoba. Žrtve 
i svjedoci napada zbog seksualne orijenta-
cije povremeno nailaze na nerazumijeva-
nje, izjave poput „da niste provocirali ne 
bi vas ni napali“ i slično. Premda je sve 
rjeđe da policija koristi ovakve izraze; iz 
svega iznesenog jasno je kako je obrazo-
vanje o postupanju s LGBTIQ osobama 
od presudne važnosti ne samo kako bi se 
žrtva osjećala ugodno i da joj se pruža po-

moć kakvu zaslužuje već kako bi u boljoj i 
povjerljivoj komunikaciji sa službenicima 
lakše utvrdili činjenično stanje i što prije 
ulovili počinitelje.

Na niz načina, mimo edukacije, mi-
nistarstva su unutarnjih poslova u zapa-
dnoeuropskim zemljama doskočile ovom 
problemu. Švedska je tako 2005. izdala 
brošuru namijenjenu policijskim službe-
nicima koja se fokusira na senzibiliziranje 
policije za LGBTIQ problematiku i po-
boljšanje podrške koja se pruža žrtvama 
zločinima iz mržnje. Godine 2009. tiskani 
su i letci namijenjeni LGBTIQ osobama 
pod naslovom „Biti svoj nije zločin“ u 
kojima se objašnjava što je zločin iz mr-
žnje, kako ga prijaviti te što i kako šved-
ska policija radi po pitanju homofobije i 
transfobije u društvu. Iste godine praksu 
je slijedila i Italija, posebice zbog Rima 
koji bilježi znatan porast homofobnog i 
transfobnog nasilja u društvu. Potaknuta 
događanjima policija prepoznaje potrebu 
povećanja kapaciteta kadra unutar svojih 
redova za borbu protiv diskriminacije i 
zločina iz mržnje a uspostavio se i dijalog 
s nevladinim LGBTIQ organizacijama na 
formalnoj i neformalnoj razini. Edukaci-
je policije uskoro provode i druge zemlje 
poput Portugala i istočnoeuropske Bu-
garske a najveći korak čini Škotska 2010. 
koja izdaje vodič za policijske službenike 
o postupanju u slučaju zločina iz mržnje 
prema LGBTIQ osobama. Vrijedi spo-
menuti i kako je Nizozemska prva 2008. 
godine omogućila prijavu zločina iz mr-
žnje putem online upitnika, što je danas 
praksa gotovo svih zapadnoeuropskih 
zemalja, a sučelje je zaživjelo i u hrvat-
skoj u obliku Rozog megafona koalicije 
udruga pod nazivom ‘Centar za LGBT 
ravnopravnost’.

Isti taj Centar trenutno provodi prvu 
edukaciju mladih policajki i policajaca 
o ophođenju prema žrtvama zločina iz 
mržnje u Hrvatskoj. Od planiranih osam 
predavanja prije ljetne stanke održana su 
dva koja su se bavila spolnim i rodnim 
identitetom, zločinom iz mržnje te pra-
vnom zaštitom koju napadnute LGBTIQ 
osobe mogu ostvariti. U edukaciji, uz 
predstavnike ‘Centra za LGBT ravno-
pravnost’, sudjeluju stručni psiholozi i 
odvjetnici koji se bave zločinom iz mr-
žnje prema seksualnim i rodnim manji-
nama u Republici Hrvatskoj. Prvi ciklus 
treninga zahvatio je skupinu od stotinjak 
pripravnika, od toga znatni broj žena u 

policiji, koji su već na prvim predava-
njima pokazali značajan interes kako za 
pitanja o spolnom i rodnom izražavanju 
tako i o sankcioniranju zločina iz mržnje. 
Istovremeno, potvrdili su nam iz Centra, 
edukacija je pokazala, nažalost, i znatnu 
neupućenost budućih policajaca kako u 
pojmove i prakse civilnog društva tako i 
u spolno-rodnu terminologiju – od kojih 
su oboje podjednako važni za stručnu i 
kvalitetnu pomoć žrtvama.

Edukacija je tek prvi korak ka boljoj 
suradnji policije i žrtava zločina iz mržnje. 
Brojne zemlje ili njihove policijske uprave 
imaju posebne odjele i službenike koji se 
brinu o procesuiranju tog oblika kršenja 
ljudskih prava; najčešće u vidu specijalnog 
državnog odvjetnika, posebno treniranog 
i visoko iskusnog, koji se bavi isključivo 
tim slučajevima ili pak u vidu postrojbi 
za zločine iz mržnje koji se treniraju na 
zasebnim tečajevima te stvaraju kontakte 
s LGBTIQ udrugama kako bi što efekti-
vnije zaštitile građane protiv zločina mo-
tiviranih mržnjom.

Vrijedi spomenuti kako je i naša po-
licija, posebno zagrebačka, nakon niza 
prijavljenih slučajeva zločina iz mržnje 
(koji su svi sistematizirani na online Gay 
Bashing mapi Zagreba vidljivoj na slu-
žbenim stranicama Zagreb Pridea, www.
zagreb-pride.net) mogla već i sama pre-
poznati lokacije na kojima se ovi napadi 
učestalo događaju. Najčešće je to bilo u 
užem i širem centru grada, u blizini ne-
kadašnjeg gej kluba Global u Hatzovoj 
ili ureda udruge navijača kluba Dinamo 
u Draškovićevoj.

Ipak, kako aktivisti nebrojeno puta na-
vode, posao policije nije da poznaje svaki 
klub ili svako mjesto na kojem se pripadni-
ci seksualnih i rodnih manjina okupljaju 
kako bi ih zaštitila od potencijalnih napada 
koliko je važno znati prepoznati na kojem 
mjestu tražiti informaciju.

Upravo stoga odgovor na zločine iz 
mržnje mora biti čvrst, profesionalan uz 
obzir prema potrebama žrtava i LGBTIQ 
zajednice. Prepoznavanje čitavog spektra 
zločina iz mržnje danas zahtijeva posvetu 
stručnih istražitelja, senzibilnih supervi-
zora i konkretnih resursa kojima se može 
spremno i učinkovito odgovoriti na svaku 
prijavu zločina protiv čovjeka i njegova vla-
sništva na osnovu rase, religije, seksualne 
orijentacije, nacionalne osnove, roda, dobi 
ili fizičkih mogućnosti.m

Marino ČAJDO, portal queer.hr
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Uoči Međunarodnog dana 
nedužne djece žrtava nasilja 
3. lipnja u Matici hrvatskoj 
održan je seminar u organizaciji 
Psihološkog centra Tesa, 
u suradnji s Odjelom za 
školstvo Matice hrvatske, a  uz 
potporu Ministarstva znanosti 
obrazovanja i športa

Nasilje među djecom u školama 
obuhvaća širok spektar agresivnih 
ponašanja koja se događaju među 

djecom: od rješavanja sukoba nasilnim 
putem, neprihvatljivog izražavanja ljutnje 
ili frustracije do ozbiljnih incidenata uz 
upotrebu oružja. Osobito je zabrinjavajuće 
zlostavljajuće ponašanje djece vršnjačko 
zlostavljanje (engl. bullying).

Upravo zato u sklopu projekta Ruka 
podrške organiziran je seminar „Vršnjačko 
nasilje u školama“. Program ovog projekta 
osmišljen je kako bi se smanjilo i preveniralo 
vršnjačko nasilje (bullying). Naime, upravo je 
vršnjačko nasilje velik problem u osnovnim 
i srednjim školama u Hrvatskoj. Primjerice, 
istraživanja govore kako je 100 tisuća 
učenika izloženo vršnjačkom nasilju, a 
negativne posljedice trpe svi uključeni u 
nasilje, uključujući i „promatrače“, što 
navedeni broj znatno povećava. Stoga je 
prevencija i zaustavljanje vršnjačkog nasilja 
zadaća svih odgojno-obrazovnih djelatnika 
te državnih i lokalnih institucija koje se bave 
mladima i njihovim roditeljima. Obrazovnim 
ustanovama pomažu UNICEF-ovi programi 
koji su usmjereni na prevenciju vršnjačkog 
nasilja, no dragocjeni su i različiti projekti i 
programi nevladinih udruga. 

Ovaj seminar o vršnjačkom nasilju 
omogućio je raznim udrugama i insti-
tucijama da, sagledavajući taj problem 
s različitih motrišta, otvore kvalitetnu 
raspravu o ovom problemu. Nakon što 
je Ljubica Banović, pročelnica Odjela 
za školstvo Matice hrvatske, pozdravila 
prisutne i održala uvodno izlaganje, svoj rad 
su predstavili i prezentirali nam rezultate: 
psiholog–psihoterapeut prof. Jasenka 
Pregrad, savjetnica autorica i UNICEF-ovog 
Programa „Za sigurno i poticajno okruženje 
u školama“ te prof. Mirna Slaviček, savjetnica 

u Uredu pravobraniteljice za djecu, zatim 
prof. Ivana Petanjek, viša savjetnica u 
Agenciji za odgoj i obrazovanje kao i prof. 
Gorana Hitrec, iz Udruge roditelja „Korak 
po korak“, dok je prof. Tanja Dejanović 
predstavila rezultate Projekta „Ruka podrške“ 
u ime Psihološkog centra „Tesa“. Primjere 
dobre prakse u školama iznijele su nam prof. 
Vedrana Kurjan Manestar i  prof. Marija 
Sučić Vojnović. 

Na svako se nasilje mora 
reagirati

Prof. Jasenka Pregrad osvrnula se na 
UNICEF-ovu kampanju: „Stop nasilju 
među djecom!“, koju je Ured UNICEF-a u 
Hrvatskoj pokrenuo 2003. godine. Rekla je 
da: „Ako hoćemo raditi na prevenciji nasilja 
naš rad treba biti utemeljen u vrijednostima 
društva.“ Posebice je istaknula kako ovaj 
projekt ima drugačije polazište kad je riječ 
o školama: „ Umjesto da pitamo što škole 
rade - projektom šaljemo važnu poruku 
školama: vi ste važan faktor u ovoj akciji! 
Mi ne možemo bez vas – ali mi ni nećemo 
bez vas!“ Istaknula je kako se, želimo li 
postupati u skladu sa UNICEF-ovim 
programom, najprije uspostavlja vrijednosni 

okvir škole u odnosu na nasilje. Pri tome se 
ima u vidu da je: neprimjereno kažnjavanje 
zlostavljanja – nažalost i nesvjesno pod-
ržavanje zlostavljanja. Znači: ne smije se 
reagirati tek kad se zlostavljanje dogodi i to 
kažnjavanjem pojedinca. Istodobno, na svako 
nasilje mora se reagirati: ako tko ne reagira na 
nasilje – znači da ga podržava, da je suglasan s 
takvim načinom rješavanja problema. 

UNICEF-ov Projekt „Sedam koraka“ teži 
stoga: 1. osvijestiti da problem postoji; 2. 
definirati element zaštitne mreže (aktivnost 
na razini razreda, škole - npr. nadzor, 
sandučić povjerenja, rad sa vršnjacima-
pomagačima te rad s roditeljima,); 3. 
uspostaviti djelotvornu „zaštitnu mrežu“; 4. 
ostvariti suradnja s drugim čimbenicima u 
lokalnoj zajednici; 5. da učenici traže pomoć, 
tj. ojačavanje „najslabijih karika“; 6. da škola 
reagira i djeluje po školskom protokolu 
o postupanju;7. da škola bude sigurnije 
mjesto – nakon čega se dodjeljuje priznanje 
pojedinoj školi: Škola bez nasilja. Kako 
bi ostvario ciljeve programa UNICEF je 
stoga educirao 90 mentora, koji su educirali 
učitelje u 280 škola u zemlji.

Kad je pak riječ o djeci koja postaju 
mete nasilnika, prof. Pregrad naglašava 
kako treba raditi na njihovim socijalnim 
vještinama: ona su nerijetko bila na neka 
način „prezaštićena“ pa su zato i postala 
meta nasilnika. Treba u tom smislu razvijati 
njihovu socijalnu kompetentnost, njihovo 
samopoštovanje i vjeru u sebe. S druge 
strane, olako kažnjavanje nasilnika šalje 
pogrešnu poruku: „Tko jači - taj kvači!“ A 
ne zaboravimo da se odnosi snaga mijenjaju 
čim nastavnika nema u blizini... 

Prof. Pregrad podsjetila nas je i da je 
šk. god. 2004./2005. provedeno inicijalno 
ispitivanje vršnjačkog nasilja u školama 
koje su kasnije stekle status „Škola bez 
nasilja“, kako bi se pratio učinak provedbe 
programa. Istraživanje je provedeno na 
uzorku od 4939 učenika, 1205 učitelja te 
1931 roditelja iz 39 škola. Dobiveni rezultati 
uspoređivali su se sa rezultatima u 2008. 
godini te rezultatima nezavisne evaluacije 
iz 2005. godine. Istaknula je kako takvi 
komparativni podaci jasno pokazuju da 
je osjećaj kompetentnosti učitelja kad se 
susretne s različitim vidovima vršnjačkog 
nasilja vidno porastao u odnosu na inicijalno 

Vršnjačko nasilje i UNICEF

Raste broj prijavljenih slučajeva nasilja

Prof. Jasenka Pregrad
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istraživanje (sa 35 posto u 2004. godini na 
56 posto u 2008. godini). Istodobno je 
broj učitelja koji se u odnosu na vršnjačko 
nasilje osjećaju bespomoćno sa 40.40 posto  
u 2004. „pao“ na 27 posto u 2008. godini. 
Istraživanje pokazuje da je i prema percepciji 
učenika znatno veći broj odraslih osoba u 
školi koje pokušavaju zaustaviti nasilje (40 
posto) - u odnosu na inicijalno ispitivanje 
2004. godine kad je to pokušavalo 25 posto 
odraslih osoba, odnosno, nastavnika. Isto 
tako, dok 2004. 15,47 posto nastavnika 
gotovo nikad nije pokušavalo zaustaviti 
nasilje, u 2008. godini taj je broj gotovo 
upola manji (7,65 posto).  Uz to, podsjeća 
nas prof. Pregrad da nastavnicima treba 
vremena da inkorporiraju stečeno znanje o 
poželjnom načinu postupanja kad je riječ o 
vršnjačkom nasilju u – ponašanje.

Prevencija elektroničkog nasilja
Dopuna ovom programu je Prekini lanac 

nasilja (www prekinilanac), program koji je 
proveden u  suradnji s Hrabrim telefonom 
i s MUP-ovim Odjelom za maloljetničku 
delinkvenciju, a kojim se želi prevenirati 
elektroničko nasilje. 

Kampanja je nastala kao odgovor na 
traženje djece, roditelja, učitelja, stručnih 
suradnika i ravnatelja škola uključenih u 
UNICEF-ovu Mrežu škola bez nasilja. 
Kampanjom se željelo djeci pomoći zaustaviti 
ovaj oblik nasilja, a roditeljima i učiteljima 
pomoći da pouče djecu sigurnosti i ponašanju 
u ovome novome, virtualnom i uzbudljivom 
svijetu mobitela i interneta. Kampanja se sastoji 
od televizijskoga spota, tiskanih oglasa, jumbo 
plakata, internetskih oglasa, SMS-oglasa, 
plakata, letaka za djecu i roditelje te internetske 
stranice. U realizaciji cjelokupne kampanje 
UNICEF je dobio veliku i nesebičnu potporu 
brojnih partnera koji su se udružili s nama 
kako bismo zaustavili nasilje među djecom.

Djeca često ne znaju kome se 
mogu obratiti

Mirna Slaviček, savjetnica u Uredu 
pravobraniteljice za djecu podsjetila nas je da 
se pravobraniteljici za djecu mogu se javiti svi 
koji žele upozoriti na slučajeve povreda prava 
djeteta (e-mail: info@dijete.hr te posebni 
e-mail samo za djecu: mojglas@dijete.hr ). 
Prijave se mogu odnositi na povrede prava 
pojedinog djeteta ili na opće pojave koje 
ugrožavaju prava i interese djece.

Članak 19. Konvencije o pravima djeteta 
obvezuje nas da poduzmemo: „... sve po-
trebne zakonodavne, upravne, socijalne i 

prosvjetne mjere u svrhu da zaštite dijete od 
svakog oblika tjelesnog ili duševnog nasilja, 
povreda ili zlouporaba, zanemarivanja ili 
zapuštenosti, zlostavljanja ili iskorištavanja, 
uključujući spolno zlostavljanje (...) te 
da  takve mjere zaštite trebaju, kad je 
to primjereno, obuhvatiti djelotvorne 
postupke za uvođenje socijalnih programa 
kojima se pruža potrebna pomoć djetetu i 
onima koji o njemu skrbe, kao i postupke 
za uvođenje drugih oblika sprječavanja 
i utvrđivanja, izvješćivanja, ukazivanja, 
istraživanja, postupanja i praćenja gore 
opisanih slučajeva zlostavljanja djeteta i, kad 
je potrebno, za uključivanje suda.“ 

Nakon što je naglasila kako raste broj 
prijavljenih slučajeva nasilja, posebice se 
osvrnula na problem nasilja preko mobitela i 
interneta – koji ugrožavaju pravo na privatnost. 
Postanu li mete nasilnika djeca često ne znaju 
kome se mogu obratiti, a školske ustanove 
nerijetko ne prepoznaju pravovremeno 
problem te problem „vide“ samo u djetetu. 
Pokušavaju ga tada riješiti jednokratnim 
razgovorom i prijavom socijalnoj službi i 
policiji. Problem je i što školama nerijetko 
jednostavno nedostaje stručnih službi za rad 
s djecom, a ne zadovoljava ni komunikacija 
škole i roditelja. Nadalje, s jedne strane njezin 
Ured susreće se s nezadovoljstvom roditelja 
koji nisu informirani što su škole dužne činiti, 
a s druge strane roditelji se često oglušuju o 
savjete stručnjaka. 

Gdje je nestao odgoj iz 
obrazovnih ustanova?

Prof. Ivana Petanjek, viša savjetnica za 
defektologe u Agenciji za odgoj i obrazovanje 
na početku izlaganja postavila je pitanje: 
„Gdje je nestao odgoj iz naših obrazovnih 
ustanova?“ Naime, prema njezinom mišljenju 
previše se govori o ukorima, zabranama, 
opomenama, nedovoljno se koriste poticajne 
odgojne mjere. Isto tako vrlo rijetko se 
navodi što je pojedina škola i što su učenici 
dobro napravili. Došlo je to, primjerice, do 
izražaja nedavno kad su mediji izvještavali o 
Danu maturanata: nabrajalo se tada koliko 
ih je bilo pijanih i koliko ih se neprihvatljivo 
ponašalo – a o pozitivnim primjerima ni 
riječi! Kad je pak riječ o vršnjačkom nasilju 
prof. Petanjek naglašava kako treba nastojati 
svako pojedino dijete „ojačati“ tako: da 
izgradi pozitivnu sliku o sebi, da nauči biti 
prijatelj te da ima bar jednog dobrog prijatelja 
(po mogućnosti u razrednoj zajednici) kao i 
da se nauči uspješno uključiti u skupinu. 
Na taj način daleko je manja mogućnost da 

pojedino dijete postane „meta“ nasilnika, 
odnosno, da sam postane osoba agresivnog, 
neprihvatljivog ponašanja.

Primjeri iz školske prakse
Vedrana Manestar, pedagoginja OŠ 

Medvedgrad iz Zagreba, predstavila je na 
koji način njihova škola provodi UNICEF-
ov program. Naime, kako bi djeci jasno 
dali do znanja da se bilo kakav vid nasilnog 
ponašanja neće tolerirati te da bi prevenirali 
vršnjačko nasilje organizirali su radionice 
na temu mirnog rješavanja sukoba. Isto 
tako, svaka razredna zajednica osmislila je 
i plakat na kojem su jasno ispisana pravila 
nenasilnog ponašanja, ali i posljedice ako 
se tko tih pravila ne pridržava. „Kazne“ su 
predložili sami učenici. Primjerice, onaj tko 
se neprimjereno ponaša i prekrši pravila mora 
djetetu kojeg je povrijedio toga dana nositi 
školsku torbu ili napisati pismo potpore (ako 
je osobu uvrijedio riječima). Organizirane 
su i ankete o nasilju (primjerice: potiče li 
određena vrsta glazbe nasilno ponašanje)  te 
kvizovi znanja na tu temu, a preventivni rad 
obuhvatio je i razgovore s roditeljima.

Primjer dobre prakse je i Tehnička škola 
„Ruđer Bošković“. Pedagoginja Marija Sučić 
naglasila je kako je riječ o srednjoj školi koja 
ima 44 razredna odjela, 117 nastavnika 
te da većinom obrazuju dječake (školu 
pohađa svega 8 posto djevojčica). Kako bi 
za sve polaznike stvorili sigurno okruženje, 
na hodnike i izvan škole postavili su video 
nadzor. Na ekranima smještenim u portirnici 
može se u svakom trenutku vidjeti gdje se 
što u školi i oko nje događa. Isto tako uveli 
su aktivno dežurstvo nastavnika (definirano 
Pravilnikom o kućnom redu škole) i dežurstvo 
učenika. Na taj su način osigurali da na svim 
mjestima u školi bude gotovo u svakom 
trenutku prisutna odrasla osoba, što je vrlo 
obeshrabrujuće za potencijalne nasilnike . 
Istodobno, često kontaktiraju IV. policijsku 
postaju na Peščenici, koja im redovito šalje 
policijske ophodnje. Naime, u jednom su 
trenutku bili učestali prepadi na učenike od 
strane „lokalnih mladića“. 

Zapaženo je i kako formalno obrazovanje 
većine nastavnika u toj školi ne obuhvaća 
i pedagoško te psihološko obrazovanje pa 
su stručne suradnice (dvije pedagoginje i 
psihologinja) razradile Plan rada razrednika 
po godinama obrazovanja. Na Vijećima 
razrednika organizirane su potom radionice 
kako bi se nastavnike kvalitetno uputilo na 
koji način realizirati Plan rada razrednika. 
S roditeljima su pak organizirani tematski 
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roditeljski sastanci. Na kraju je s ponosom 
istaknuto kako je ove godine Nagradu „Luka 
Ritz – nasilje nije hrabrost“ dobio Dominik 
Bartolović, učenik Tehničke škole Ruđera 
Boškovića. 

Program prevencije seksualnog 
zlostavljanja djece

Iznimno informativno bilo je i izlaganje 
psihologinje Gorane Hitrec koja je predstavila 
CAP (Child Assault Prevention) program. 
Riječ  je o jednom od najobuhvatnijih 
programa prevencije seksualnog zlostavljanja 
djece, koji je u Hrvatskoj pokrenut 

U povodu seminara 
održanog u Matici hrvatskoj 
u organizaciji Psihološkog 
centra Tesa razgovarali smo sa 
psihologinjom prof. Jasenkom 
Pregrad, savjetnicom i jednom 
od autorica UNICEF-ovog 
programa prevencije vršnjačkog 
nasilja i zlostavljanja nazvanim  
„Za sigurno i poticajno 
okruženje u školama“

MUP: Osamdesetih godina pohađala 
sam zagrebačku gimnaziju u kojoj 
ste Vi započinjali svoju profesionalnu 
karijeru. Koliko je i na koji način ta 
„gimnazijska praksa“ utjecala na Vaš 
profesionalni razvoj? 

- Posao psihologa u II. gimnaziji u Zagre-
bu moje je prvo radno mjesto u struci. U ona 
vremena se psiholozi nisu lako zapošljavali, 
pa sam imala već nekog staža kao učiteljica 
klavira, a i volontirala sam u toj gimnaziji i 
tako otvorila sebi put u zapošljavanje. Već 
tada na početku znala sam da želim raditi s 
djecom ili mladima i sudjelovati u njihovom 
osobnom rastu i razvoju. Zbog toga sam 
odbila mjesto asistenta na fakultetu, što je 
bilo prilično neobično u to vrijeme (možda 
i drsko) pa su neki moji profesori s dosta 
posprdnosti komentirali kako je moguće da 
već na samom početku znam čime se želim 
baviti. Nisam nikada požalila!

Kad danas iz prilične povijesne perspektive 
od 35 godina gledam na svojih prvih 18 
godina u II. gimnaziji i dalje mislim da mi 
je to bilo najkorisnije profesionalno iskustvo. 
To je bila velika škola od dvije tisuće učenika 

1999./2000. na inicijativu Udruge roditelja 
“Korak po korak”. CAP program ima 
nekoliko varijanti (kurikuluma) koje su 
namijenjene djeci različite dobi i različitih 
potreba. Sve one koriste „troslojni“ pristup 
edukacije o prevenciji: obučavanje osoblja 
škola/ vrtića, obučavanje roditelja, obučavanje 
djece.  Ključne strategije uključuju: zalaganje 
za sebe, podršku vršnjaka, učinkovitu 
komunikaciju i traženje pomoći. Svi CAP-ovi 
programi polaze od stava da napad predstavlja 
kršenje, ugrožavanje osnovnih ljudskih prava 
i da svi ljudi i njihova djeca imaju pravo biti 
sigurni, jaki i slobodni.

Kako je riječ o programu koji osnažuje 
djecu u sprječavanju napada od strane 
vršnjaka, napada nepoznate osobe (otmica) 
i napada od strane poznate odrasle osobe, o 
njemu ćemo na stranicama našeg glasnika 
uskoro opširnije govoriti.

Zahvaljujemo Psihološkom centru Tesa 
što je u suradnji s Odjelom za školstvo 
Matice hrvatske organizirao ovaj seminar i 
omogućio nam da poslušamo vrlo iznimno 
dobro pripremljena izlaganja i sudjelujemo 
u poticajnoj diskusiji.m

Otilija MANDIĆ – TRKULJA
 Snimio Ivica LAJTNER 

i tu sam mogla dobro upoznati različitosti 
među ljudima (učenicima, roditeljima, 
profesorima): čega sve ima na tom svijetu, 
kako sve ljudi žive svoje živote. Mogla sam 
shvatiti i što psihologija jest, što može, a što 
ne može. Kako znanja iz knjiga upotrijebiti 
u praksi, a shvatila sam i kako četiri godine 
studija i dvije godine specijalizacije nisu 
dovoljne. Posebice sam shvatila koliko 
toga još ne znam da bih stvarno bila od 
koristi ljudima s kojima sam radila i da 
bih bila sigurna da im stvarno pomažem 
(jer kao što znamo: „put u raj je popločan 
najboljim namjerama“) Dakle, nije bilo 
dovoljno imati samo dobre namjere pa sam 
zapravo nastavila učiti na razne formalne i 
neformalne načine.

„Shortcut“ reakcije s puno 
emocija 

MUP: Bili smo buntovna generacija 
u vječnim prijeporima oko svega 
i svačega. Stoga nam je nastavnik 
filozofije Boris Zenić stalno ponavljao: 
„Samo ono što je jasno „ u glavi“ 
može biti i jasno rečeno“.  
No, nije li teenageru upravo to najteže: 
jasno sagledati situaciju i verbalizirati 
je kako bi znao primjereno djelovati? 

- Kažete da ste bili buntovna generacija. 
Ja vas ne pamtim tako. Rekla bih da ste 
bili generacija koja misli svojom glavom i 
propituje život i autoritete. Pravi adolescenti 
koji nikome i ničemu ne vjeruju na riječ. 
Zbog toga ste i mogli biti kreativni jer niste 
bili poslušni. Rado se sjećam toga vremena 
i različitih projekata, predstava, filmova, 
novina, akcija koje ste poduzimali. Naravno, 
sjećam se i da sam vas često zagovarala i 

branila „u zbornici“, ali jedini način da svijet 
ide naprijed je taj u kojem mladi ljudi nisu 
poslušni nego svoji. 

Ta rečenica koju vam je prof. Zenić po-
navljao bila je zapravo vodilja, govorila vam 
je da je važno da izbistrite svoje misli, sta-
vove, želje i u tom smislu je bila poticajna i 
odgojna. I to upravo zato što vam je trebala 
vježba iz jasnog i argumentiranog načina za-
stupanja sebe. Nitko se nije čudio tome da 
imate „razbarušene“ misli, nego vas je htio 
potaknuti da ih izbistrite, jer je to važna ži-
votna vještina. 

Da govorimo nejasno i zbrkano – istinito 
je ne samo kad je riječ o adolescentima nego 
i o odraslima. Dakle, govorimo i nejasno i to 
je u redu. Kako ćemo pojasniti sebi i drugima 
svoje misli ako ne razmišljamo sami u sebi i 
naglas s drugima? 

Adolescenti se izražavaju prvenstveno po-
našanjem i to često „u metafori“ ili kako ja 
volim reći imaju „shortcut“ reakcije s puno 
emocija i energije, ponekad dosta radikal-
no. Izražavaju se i govorom, ali to je medij u 
kojem još nisu sasvim dobri, pa ga moraju 
vježbati i razvijati. 

Kad kažem „u metafori“, evo dva pri-
mjera za pojašnjenje. Na kraju godine pri 
zaključivanju ocjena kod profesora koji je 
malo više favorizirao cure nego dečke, jedan 
učenik je kad ga je profesor prozvao da mu 
zaključi ocjenu rekao: „Profesore, da prvo 
obučem suknju ili možemo i ovako?“. To 
kratko i provokativno pitanje bi uz „jasnoću 
u glavi“ vjerojatno glasilo – „Profesore, imam 
osjećaj da ste stroži u ocjenjivanju momaka 
nego cura, pa se bojim kako ćete me ocije-
niti i volio bih kad biste bili pravedni prema 
meni“, no to je razina komunikacije koja se 
tek kasnije stječe. 

Nakon preventivnih programa ništa više nije isto



mup 50 m srpanj/kolovoz 2011.50

CIVILNO DRUŠTVO

Ili jedan vrlo težak događaj koji je 
uslijedio nakon što su novinari pronašli gdje 
stanuje djevojka za koju su na konferenciji 
za tisak u MUP-u rekli da je pokušala suicid. 
Majka djevojke pristala je da novinari, koji su 
je nazvali telefonom, dođu i snime razgovor 
s njom i djevojkom (valjda nadajući se da 
će nešto ušićariti kad javnost vidi njihovu 
muku), ali o tome nije ništa rekla djevojci. 
Kad su novinar i snimatelj s kamerom došli 
u stan i kad je djevojka shvatila zbog čega 
su došli, otišla je u kupaonicu, uzela žilet, 
vratila se i pred kamerom naglo žiletom 
prerezala zapešće govoreći - „Evo vam, 
snimajte, kad ste po to došli!“. Jasna misao 
koja stoji iza ovog ponašanja bila bi poduža 
i tko zna što bi sve rekla, ali svakako nešto 
o tome da je novinari vide kao objekt, da 
žele njenu muku prodati za novac i vlastitu 
promidžbu, da je ne poštuju, a vjerojatno bi 
nešto slično rekla i svojoj mami. 

Dakle, na mladima je da se izražavaju 
onako kako mogu i umiju, a na odraslima 
(roditeljima, profesorima, drugima koji ih 
odgajaju) je da ih slušaju i trude se da ih razu-
miju. Čak i onda kad govore nemušto, razba-
rušeno i u metaforama i „shortcut-ima“.

Je li dozvoljen „javni linč“ zlostavljača?
- Za nas koji ih podržavamo u rastu i 

razvoju nije uvijek bitno koliko jasno nešto 
govore, nego što u njihovoj duši stoji iza toga 
što govore. To je naravno posebno bitno nama 
psiholozima. Sjećam se jednog skinhead-a koji 
mi je vrlo jasno, argumentirano i elaborirano 
tumačio zbog čega treba tuči Rome, crnce i 
mulate i proučavati nacističku literaturu na 
internetu. Na razini argumentacije i jasnoće 
misli mogli smo se do sita prepirati. Poanta je 
bila u tome da uložim trud i pokušam dokučiti 
što je u duši toga mladića što ga je nagnalo da 
povjeruje da nije siguran u ovom svijetu, da 
odrasli ljudi i država ne garantiraju dovoljno 
sigurnosti, pa je onda on i oni kojima pripada 
uzimaju u svoje ruke. Trebalo mi je nekoliko 
mjeseci rada s njim i njegovom obitelji da 
steknem dovoljno povjerenja da mi ispriča 
kako su ga kad je krenuo u prvi razred stariji 
dječaci svaki dan ritualno zlostavljali i kako 
ni roditelji ni učiteljica ni škola tome zapravo 
nisu stali na kraj. 

Ili jednog BBB-ovca koji mi je vrlo 
jasno i potanko tumačio zbog čega je nužno 
isprebijati jednog „uvrnutog“ učenika. Cijela 
njegova argumentacija je bila prihvatljiva. 
No, nije bilo prihvatljivo da ga zbog „toga“ 
treba - isprebijati. Međutim, dok sam 
razgovarala s tim BBB-ovcem imala sam na 

umu da ga je lani njegov otac vezao za stolac i 
ošišao na „nulu“ za kaznu (to je bilo u vrijeme 
dok obrijane glave nisu bile u modi). 

To  što je u duši mladog čovjeka i što 
stoji iza nekog ponašanja je misao vodilja 
psihologu i psihoterapeutu kad razgovara s 
mladima. I pri tome on ne smije razgovarati 
sa zlostavljačem i žrtvom: on mora razgovarati 
s djetetom ili mladićem/djevojkom koji 
se ponaša nasilno, koji zlostavlja druge, 
odnosno, koji trpi nasilje i ne umije se 
obraniti. Mi u UNICEF-ovom programu 
nismo nikad rekli ni napisali „zlostavljač“ i 
„žrtva“ nego „dijete koje zlostavlja“ i „dijete 
koje trpi nasilje ili je zlostavljano“ - i to je vrlo 
važno. Jer, ako krenemo s njima razgovarati 
kao sa zlostavljačima ili žrtvama nećemo 
nikad razumjeti što nam zapravo govore tim 
svojim ponašanjem, niti što njime skrivaju.

U posljednje vrijeme smo svjedocima 
sve češćih zahtjeva da se strože kazne djeca i 
mladi koji zlostavljaju. U nekim situacijama 
to gotovo zove na „javni linč“. U lanjskom 
slučaju zlostavljanja dječaka u školi u Bje-
lovaru, kad je snimka tog zlostavljanja zavr-
šila na Youtube-u, mogli smo se osvjedočiti 
kako odjednom javnost postaje zlostavljač 
prema djeci koja su zlostavljala učenika. Na 
Youtube-u se pojavio filmić koji predstavlja 
fotografijama svakog od učenika koji su zlo-
stavljali s imenom i prezimenom, ružnim 
nadimkom i opisom punim objeda, a u ko-
mentarima koje su ljudi (djeca, ali i odrasli) 
ostavili ispod filmića je bilo sedam stranica 
vrlo pogrdnih, prijetećih i povrjeđujućih ko-
mentara i samo jedan glasić razuma koji je 
pokušao nešto reći o tome da su i oni djeca 
i da treba odrasle (roditelje i učitelje) držati 
više odgovornima za takvo ponašanje. 

Nešto ranije, ova ekipa djece koja su 
zlostavljala otvorila je grupu mrzitelja tog 
učenika na FB-u. Na zidu grupe je naravno 
bilo uvreda, prijetnji i ponižavanja tog uče-
nika (jer je u te svrhe grupa i osnovana), ali 
je bilo podosta komentara različitih ljudi koji 
su kritizirali takvu grupu, tražili da se zatvori, 
branili napadnutog učenika. Dakle, učenik 
koji je trpio nasilje je dobio podršku i razu-
mijevanje javnosti, što je dobro i lijepo, ali 
su učenici koji su se ponašali zlostavljački do-
bili samo prijetnje i povrede te iste javnosti. 
Opasnost u našem reagiranju na nasilje leži 
u tome što nasilje prirodno izaziva nasilje. Ta 
gotovo automatska nasilna reakcija ozbiljno 
ugrožava naše šanse da istinski pomognemo 
djetetu koje zlostavlja da s tim prestane. 
Dapače, prijeke kazne i javni linč ih samo 
uvjeravaju u tome da je logika „tko jači taj 

kvači“ ispravna, samo oni još malo moraju 
rasti i bildati se u svojoj nasilnosti i bahatosti 
i onda su sigurni jer će biti jači i moćniji. 

Ni djeca koja trpe ne profitiraju na dugu 
prugu od našeg zaštićivanja. Oni i jesu po-
stali laka meta zato što ne znaju stati iza 
sebe i izboriti se za sebe. Dakle, nakon što 
zaustavimo nasilje, bitno je dati im podršku 
da razvijaju te osobine. U protivnom postat 
će meta nekog sljedećeg zlostavljača.

Ono što mi se čini da je problem u druš-
tvenoj reakciji na nasilje i zlostavljanje je da 
ne činimo razliku između kazne i snošenja 
posljedica za vlastito ponašanje. U zazivanju 
kazne, naročito kad ona ima prizvuk odma-
zde (što je čest slučaj u javnosti i medijima), 
možemo prepoznati osjećaj bespomoćnosti 
društva u odnosu na problem, pa je kazna 
u maniri odmazde poruka „Sad ćeš ti vidje-
ti da ovdje ne vladaš ti nego mi!“. A osjećaj 
bespomoćnosti dolazi iz činjenice da su 
odrasli i društvo nekompetentni u nošenju 
s problemom nasilja. 

Javnost ima stav da ako pokažemo su-
osjećanje i razumijevanje za djecu i mlade 
koji su nasilni (za ono što je u njihovoj duši) 
automatski padamo u popustljivost i nemo-
gućnost da zaštitimo drugu djecu. No, to su 
doista „pobrkani lončići“. Valja činit razliku 
između efikasnog zaustavljanja nasilja i sno-
šenja posljedica za vlastito ponašanje s jedne 
strane kao nužnog odgovora društva (odra-
slih) na nasilno ponašanje te suosjećanja i 
razumijevanja djece i mladih koji su nasilni 
kako bismo im pomogli da to prestanu biti, 
da razviju one osobine koje im nedostaju 
(poglavito emocionalnu toplinu i suosjeća-
nje) te postanu po sebe i druge bolji ljudi. 

Pri tome odrasli trebaju biti mirni, sabra-
ni, logični, odlučni i odmjereni u posljedica-
ma (a ne popustljivi) pri zaustavljanju i sprje-
čavanju nasilnog ponašanja, a nakon toga 
trebaju pokazati razumijevanje i suosjećanje 
i dati podršku u razvoju te djece. Zbog svega 
toga je važno da se odrasli u ovom problemu 
pojavljuju u različitim društvenim i profesio-
nalnim ulogama od roditelja, učitelja, polici-
je, centara za socijalnu skrb, psihologa i psi-
hoterapeuta – svatko od njih ima svoju važnu 
i nezamjenjivu ulogu u tom kompliciranom 
odgovoru na nasilje i zlostavljanje. 

Kad se „drami“ uz pomoć 
medija

MUP: Naglasili ste kako se često kad 
govorimo o nasilju, a posebice kad 
interpretiramo statističke podatke 
s toga područja, miješaju „kruške 
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i jabuke“ – što na kraju rezultira 
pogrešnim zaključcima. Možete li nam 
pojasniti taj svoj stav?

Prvo, ne činimo jasnu razliku između 
nasilja i zlostavljanja. Nasilje je svako po-
našanje koje ugrožava druge (tjelesno, du-
ševno, društveno), bez obzira je li namjerno 
ili nenamjerno, te koji je motiv i razlog u 
podlozi takvog ponašanja i je li ono napad ili 
obrana. Nasilja je bilo i bit će ga, pogotovo 
tamo gdje su djeca i mladi, upravo zato što 
djeca ne znaju bolje kontrolirati sebe, ne 
znaju „jasno misliti“ i zastupati sebe nekim 
drugim načinima koji nisu nasilni. 

Zadaća je onih koji ih odgajaju da im po-
mognu u sazrijevanju i na tom području. 

Zlostavljanje je nasilje s namjerom da 
se nekoga povrijedi i da se uspostavi odnos 
moći i bespomoćnosti između onoga tko 
zlostavlja i onoga koji trpi. To je već devi-
jantno ponašanje koje ostavlja dugotrajne 
posljedice u životu i onih koji zlostavljaju 
i koji trpe i zato ga treba ozbiljno, posve-
ćeno i temeljito prevenirati. Dakle, to su 
kruške i jabuke. 

Osim toga često čujemo različite brojke 
različitih istraživanja o tome koliko ima 
nasilja u školama, pa koliko je roditelja pri-
javilo nasilje nekoj državnoj instituciji, pa 
koliko je djece doživjelo seksualnu ponudu 
na internetu i iz toga površno zaključujemo 
kako je nasilje u porastu. 

Meni se nekada učini i da „dramimo“ uz 
pomoć medija, a ne vidim koji je učinak od 
toga osim što isprepadamo roditelje i učitelje 
(a ponešto i javnost) te samo i dalje širimo 
ozračje da smo bespomoćni u odnosu na 
strašan i narastajući problem. A to, kao što 
sam već rekla, samo povećava vjerojatnost 
da ćemo reagirati tražeći drakonske kazne i 
promašiti našu odgojnu zadaću i funkciju, 
što zaista nije nikome u interesu: ni javnosti, 
ni društvu, ni roditeljima i učiteljima. 

Broj prijavljenih slučajeva nasilja ne znači 
automatski i porast nasilja. Vjerojatnije je da 
smo uspjeli u osvještavanju javnosti o tom 
problemu pa da ljudi spremnije reagiraju 
na nasilje, više prijavljuju, traže pomoć i 
podršku. 

Socijalna izolacija je nasilje
Mi smo u UNICEF-ovom programu 

nakon godinu i pol provedbe programa 
primijenili isti upitnik kao i prije početka 
programa i dobili podatak da su svi oblici 
nasilja smanjeni, jedino je socijalna izolacija 
povećana. Razgovarajući u „fokus grupama“ 
s učenicima shvatili smo da oni socijalnu 

izolaciju nisu ni smatrali nasiljem prije 
početka programa. To što su se dogovorili u 
razredu da jednog učenika nitko neće pozvati 
na rođendan ili da se nitko s njim neće igrati 
u suštini jest nasilje, ali ga oni nisu do tada 
prepoznavali kao nasilje. 

Dakle, treba biti vrlo oprezan u načinu 
na koji ispitujemo pojavu nasilja kod djece, 
a i u interpretaciji tih rezultata.

Razlog zbog čega sam ja posebno osjetljiva 
na takvo „dramljenje“ oko porasta nasilja u 
djece leži u tome da tako na djecu svaljujemo 
breme teškoće s kojom se ne umijemo 
mi odrasli nositi. Mi imamo tendenciju 
govoriti da su nam djeca sve gora i gora, kao 
da to kakva su nije naša odgovornost nego 
njihova. 

Često tvrdim da su nam djeca bolja nego 
što zaslužujemo i to zato što osim što ih mi 
odrasli odgajamo tako kako ih odgajamo, 
njihovom rastu i razvoju pomaže i biologija, 
odnosno urođeni motiv rasta i razvoja po-
tencijala. Posebno me smeta kad ističemo i 
izdvajamo samo loše primjere, a previđamo 
dobre, a njih je više. To činimo svi, a pose-
bice mediji. 

Kao ravnotežu slici o djeci i mladima da-
nas željela bih istaknuti rezultate nedavnog 
istraživanja o poštivanju prava djece, koje je 
za potrebe UNICEF-a napravio Puls. Djeca 
su tada kazala: kad bi oni odlučivali na te-
leviziji bi bilo manje filmova neprimjerenih 
djeci  (ružnih i strašnih, ubijanja i ubojstava, 
horor filmova, nasilja općenito, ali i serija i 
sapunica te vijesti i dnevnika). No, bilo bi 
više zabavnih emisija sa smijehom i vicevima, 
dokumentarnih emisija koje opisuju život 
ljudi i životinja i, općenito, pozitivnih vijesti, 
dobrih, lijepih i humanih stvari i primjera. 
Rezultati su to koji oslikavaju razmišljanja 
većine djece. Dakle, zajedno s njima, s dje-
com, treba graditi svijet bez nasilja. Oni su 
nam važni i neophodni suradnici i sudionici 
u programima prevencije.

Društvene promjene u korist 
djece

MUP: Na seminaru su se predavači 
vrlo pohvalno izrazili o UNICEF-ovim 
programima o prevenciji vršnjačkog 
nasilja.  Koje biste programe UNICEFA-a 
Vi istaknuli? 

- Budući su ljudi ključ skrbi o djeci, svi 
UNICEF-ovi programi primarno ulažu u 
ljudske potencijale u području skrbi o djeci i 
nastoje unaprijediti znanja i promijeniti sta-
vove koji će dovesti do podizanja kvalitete, 

ali i pomoći društvu da doista krene donositi 
i provoditi odluke koje će biti u najboljem 
interesu djece. Primjerice, zna se još uvijek 
dogoditi da liječnik već u rodilištu savjetuje 
roditeljima da djecu s teškoćama u razvoju 
smjeste u instituciju. 

Dug boravak djece bez roditeljske skrbi u 
institucijama je, između ostaloga, i  odraz vje-
rovanja brojnih stručnjaka kako udomitelji 
žele iskoristiti sustav naknada. Ima i stručnja-
ka koji javno govore o tome kako je maloj 
djeci bolje u institucijama jer tamo imaju 24 
sata medicinsku skrb. I u vrtićima imamo 
još uvijek odgojitelja koji koriste tjelesno 
kažnjavanje, ne znajući se drugačije nositi s 
neposluhom djece.  Uključujući javnost kroz 
kampanje i prikupljanje sredstava, provodeći 
istraživanja, educirajući stručnjake i sudje-
lujući u stvaranju javnih politika, UNICEF 
uspijeva facilitirati društvene promjene u 
korist djece na duge staze. Kroz Stop nasilju 
među djecom podigli smo svijest javnosti i 
kapacitete učitelja u borbi protiv vršnjačkog 
zlostavljanja; Prve 3 su najvažnije! postala je 
poštapalica o važnosti prvih godina života; 
nakon kampanje Svako dijete treba obitelj 
u sustav je ušlo više od 100 udomiteljskih 
obitelji, a tri godine kasnije dobili smo i prvi 
zakon o udomiteljstvu. Napominjemo i kako 
je projekt  Prve 3 su još važnije! po prvi put 
progovorio i o pravima obitelji djece s teško-
ćama u razvoju na nacionalnoj razini. To su 
samo neke od promjena koje su se dogodile 
zahvaljujući UNICEF-u.

Na nedavnom predstavljanju novog, 
dopunjenog izdanja priručnika Stop nasilju 
među djecom, programa za prevenciju nasi-
lja, te priručnika Rastimo zajedno, programa 
podrške roditeljima u sklopu Prve 3 su najva-
žnije! gospodin Darko Toth, zamjenik ravna-
telja Agencije za odgoj i obrazovanje rekao je 
da ništa više nije isto u pogledu preventivnih 
programa i literature nakon što je UNICEF 
pokrenuo ove kampanje, razvio programe i 
podržao ih novim knjigama. Voljeli bismo 
vjerovati da je tako jer je to naš cilj.m

Otilija MANDIĆ – TRKULJA
Snimio Ivica LAJTNER i ARHIV UNICEF-a
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Dragan Paravinja, osumnjičen 
za teško ubojstvo 17-godišnje 
Antonije Bilić i dva pokušaja 
silovanja, u svom prvom iskazu 
u šibenskom sudu porekao 
je sva kaznena djela. Za 
dokaze je ustvrdio da su mu 
podmetnuti. No istražitelji 
imaju pune ruke posla: 
slijedi ispitivanje svjedoka, 
vještačenje...

Tog kobnog utorka 7. lipnja 2011. 
oko 8.30 sati sedamnaestogodišnja 
Antonia Bilić je iz svog doma u 

slikovitom mjestu  Kričke kod Drniša  s 
majkom Milkom Bilić krenula sa susjedom 
njegovim automobilom u Drniš kako bi 
obavila stručnu praksu u tamošnjoj trgovini. 
Antonia  se školovala za zanimanje prodavača 
i vjerojatno, kao i većina maturanata, 
maštala da po završenom školovanju uspije 
naći posao. Ova 175 centimetara visoka 
djevojka, vitke građe, duge crne kose i crnih 
očiju odjevena u plave traperice, bijelu 
majicu kratkih rukava sa sitnim plavim 
točkicama, te popularne zlatne tenisice 
marke „Nike“ ni po čemu nije odskakala 
od većine svojih vršnjaka.  

Antonijina majka Milka Bilić, nakon što 
se po dolasku u Drniš razdvojila od Antonije 

i autobusom otišla u Šibenik, nije niti slutila 
da joj je to zadnji kontakt s kćerkom. 

Antonia je istog dana oko 10 sati po 
izjavama očevidaca viđena kako stopira 
u Drnišu u blizini Čikolskog mosta na 
lokalnoj cesti Drniš-Split, vjerojatno u 
namjeri da se vrati kući u Kričke,  a zatim i 
kako ulazi u teretni kamion - tegljač bijele 
kabine s plavom ceradom na prikolici, koji 
se uputio istom cestom u pravcu Muća te 
dalje u pravcu Splita.

Antonijin susjed, umirovljeni policajac je 
zamijetio taj tegljač  kako se kreće u supro-
tnom smjeru od smjera u kojem je Antonia 
stopirala, te da se polukružno okreće na 
raskrižju i zatim dolazi do Antonije, a vo-
zač starosti oko 35 godina tamnije zalizane 
kose   otvara Antoniji vrata, a ona sjeda u 
vozilo i od tada joj se gubi svaki trag. Nije 
mu bilo čudno što je vidio Antoniju kako  
stopira, jer je to za nju, ali i za stanovnike 
okolnih sela uobičajeno zbog  malog broja 
autobusnih linija.

Sutradan, 8. lipnja 2011., nakon što 
se Antonia nije vratila kući, a na pozive 
na mobitel koji je kasnije i isključen nije 
odgovarala, majka Milka Bilić je došla u 
Policijsku postaju Drniš prijaviti njezin 
nestanak. Odmah je raspisana potraga za 
nestalom djevojkom, te se krenulo u potragu 
za koju se tada nije niti moglo naslutiti kojih 
će razmjera biti.

Kako je provjerama utvrđeno da je 
Antonija mirna i povučena djevojka 

Nestanak maloljetne Drnišanke šokirao je i digao na noge cijelu Hrvatsku. Krenula je najveća potraga ikad...

Nastavlja se potraga za Antonijom Bilić
Opsežna istraga 
postala policijski 

prioritet na 
nacionalnoj razini

U potrazi za nestalom Antonijom Bi-
lić je kroz dosadašnju pretragu terena su-
djelovalo preko 2 000 ljudi: više od 1700 
policijskih službenika kriminalističke, 
interventne i specijalne policije iz više 
policijskih uprava, preko 200 pripadnika 
HGSS-a sa 15 specijaliziranih pasa, oko 
60 ronilaca i više desetaka  vatrogasaca.

Temeljito je pretražen sliv rijeke Krke 
od Knina do Prukljana, jezera Brljan i 
Visovac, Manojlovački Slapovi, Roški 
Slap, Slap Rošnjak, područje uz obalu 
oko hidrocentrale Miljacka, jezero Sv. 
Rok, i akumulacijska jezera kod mjesta 
Štikada.

Pretraživan je teren u više policijskih 
uprava: osim Policijske uprave šibensko-
kninske, pretraživala su se područja rute 
kretanja Dragana Paravinje na području 
PU splitsko-dalmatinske, PU zadarske, 
Pu ličko-senjske i PU karlovačke, a pre-
traga terena još uvijek traje.
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nesklona skitnji ili udaljavanju od kuće te 
da nije pokazala niti najmanje namjere da 
ode od kuće, nakon što je utvrđeno da je 
stopirala, a potom i sjela u teretno vozilo 
s nepoznatom osobom, a na mobitel se 
nije javljala jer je isključen, opravdano 
se posumnjalo da je nad njom počinjeno 
kazneno djelo. Već je sljedećeg dana, tj. 
9. lipnja 2011. u PU šibensko-kninskoj 
oformljen poseban stožer za potragu za 
nestalom, a uskoro u Ravnateljstvu policije 
i nacionalni stožer za nadzor, praćenje i 
koordinaciju provedbe mjera i radnji koje 
se poduzimaju radi pronalaska Antonije 
Bilić sa zadaćom koordiniranja rada svih 
policijskih uprava koje su uključene u ovu 
istragu.

Prema izjavama očevidaca, izrađen 
je foto robot vozača koji je osim što je 
dostavljen svim policijskim upravama, 
objavljen i u medijima radi prikupljanja 
korisnih saznanja od šire javnosti, ne 
samo o vozaču, već i o nestaloj djevojci. 
Vozač je opisan kao muškarac starosti 
oko 35 godina, crne kratke kose, malo 
zalizane, blijede puti, tankih usana, da mu 
najvjerojatnije nedostaje treći zub u gornjoj 
vilici, izduljenog i koštunjavog lica, upalih 
očiju, pojačanih obrva i kvrgavog nosa. 

Započela je opsežna potraga ne samo za 
nestalom djevojkom, već i za vozačem, ali i 
za teretnim vozilom u koji je, prema izjava-
ma očevidaca, Antonia sjela.

koje se dojavljivalo da nalikuju na crtež s foto 
robota, te je više od 400 osoba provjereno kroz 
obavijesne razgovore, a neki i kroz detaljnu 
provjeru koja uključuje njihovo kretanje 
u vrijeme Antonijina nestanka, korištenje 
mobilnih uređaja, alibije... U samoj istrazi je 
obavljeno preko 600 obavijesnih razgovora. 

Usprkos tome što, kako se kasnije 
pokazalo, foto robot nije bio vjerodostojan, 
a opis vozila nije odgovarao, opsežna i 
temeljita istraga koja je obuhvatila preglede 
videozapisa svih nadzornih kamera s 
autoputa kao i drugih videosnimki s 
nadzornih kamera u vrijeme nestanka 
Antonije Bilić, ali i provjera  preko 9000 
teretnih vozila kao i vozača teretnih vozila 
(u državi ih u dobi od 25-45 godina ima 59 
320) je itekako urodila plodom.

U istragu koja je postala policijski 
prioritet na razini države, uključilo se 
izravno sedam policijskih uprava (uz  
Šibensko-kninsku, uključile su se i Splitsko-
dalmatinska, Zadarska, Ličko-senjska, 
Karlovačka, Zagrebačka i Koprivničko-
križevačka), dok su se sve preostale policijske 
uprave uključile indirektno kroz provjere i 
prikupljanja obavijesti.

Gotovo pet dana u PU šibensko-knin-
skoj je 10-tak policijskih službenika pre-
gledavalo nadzorne kamere videosnimki s 
autoputa, kao i sve raspoložive zapise nad-
zornih kamera s objekata na alternativnim 
cestovnim pravcima, što je dovelo do iden-
tifikacije spornog vozila, te je utvrđeno da 
se radi o tegljaču plave kabine s prikolicom 
sive cerade, a ne kako su očevidci navodili 
bijele kabine s plavom ceradom.

Utvrđivanje vozila je, naravno, dovelo 
i do utvrđivanja identiteta vozača koji je 
povezao s Čikolskog mosta Antoniju Bilić 
- Dragana Paravinje za kojim je raspisana 
policijska potraga.

Osumnjičen Dragan Paravinja
Istog dana kad je utvrđeno o kojem je 

vozilu riječ, ono je pronađeno na autocesti 
A-1 kod čvora Sv. Rok. U vozilu je od stra-
ne vještaka iz Centra za forenzična ispitiva-
nja, istraživanja i vještačenja „Ivan Vučetić“ 
izvršena pretraga, te su kasnije i rezultati 
vještačenja potvrdili da je nestala Antonia 
Bilić bila u tom vozilu, a Dragan Paravinja je 
postao osumnjičenik za njezin nestanak.

Dragan Paravinja je, osim za Antonijin 
nestanak, osumnjičen i za pokušaj silovanja 
djevojke s područja Omiša u lipnju 2010. g., 
zbog čega je Županijski sud u Splitu za njim 
raspisao i međunarodnu tjeralicu.

Dragan Paravinja je, kako je utvrđeno, 
u Republici Hrvatskoj stalno boravio od 
2009. g. i bio je zaposlen u prijevozničkoj 
tvrtki iz Zagreba kao vozač „šlepera“. Uobi-
čajeno je vozio relacije iz Đurđevca i Oguli-
na prema Dalmaciji.

Saznavši da ga policija sumnjiči za 
nestanak maloljetnice ilegalno je prešao 
granicu i preplivavši Savu ušao u Bosnu i 
Hercegovinu, odnosno Republiku Srpsku 
gdje je nakon trodnevnog skrivanja i bje-
žanja tamošnjoj policiji 26. lipnja uhićen 
u mjestu Donji Srđevci 40-tak kilometara 
od Banja Luke.

Hrvatski policijski službenici su s njim 
istog dana obavili razgovor o okolnostima 
nestanka maloljetne Antonije Bilić u kojem 
je i priznao njezino ubojstvo. 

PU šibensko-kninska je 27. lipnja protiv 
Dragana Paravinje Županijskom državnom 
odvjetništvu u Šibeniku podnijela kazne-
nu prijavu zbog sumnje na teško ubojstvo 
Antonije Bilić, a nakon čega je Županijsko 
državno odvjetništvo u Šibeniku nadležnom 
Županijskom sudu u Šibeniku podnijelo 
zahtjev za pokretanje istrage.

Ministarstvo pravosuđa Republika 
Hrvatske je 30. lipnja od Bosne i Hercegovine 
zatražilo Paravinjino izručenje.

Međutim, i  srpsko Ministarstvo pravo-
suđa je podnijelo zahtjev za njegovim 
izručenjem, jer ga Republika Srbija traži od 
2007. g. zbog izdržavanja kazne zatvora od 
četiri i pol godine zbog silovanja i pokušaja 
silovanja.

Protiv Dragana Paravinje se i u Bosni i 
Hercegovini u Sarajevu vodi postupak zbog 
pokušaja silovanja iz 2002. g. za što je ne-
pravomoćno osuđen na dvije godine i deset 
mjeseci zatvorske kazne. 

Opsežna pretraga terena u 
potrazi za Antonijom

Dragan Paravinja je hrvatskim policij-
skim istražiteljima priznajući Antonijino 
ubojstvo, naveo da je tijelo bacio s jednog 
od tri mosta u rijeku Krku.

Započela je opsežna pretraga terena u 
potrazi za Antonijom i to ne samo lokacije 
koju je naveo Paravinja, već daleko šira i 
sveobuhvatnija pretraga cijelog sliva rijeke 
Krke, kao i cijele rekonstruirane trase kretanja 
Dragana Paravinje u spornom teretnom 
vozilu u vrijeme njezina nestanka, ali i svih 
drugih njegovih  možebitnih ruta kretanja. 

Ova opsežna istraga je postala policijski 
prioritet na nacionalnoj razini, a nije se 
bazirala samo na opsežnoj pretrazi terena, 

Izrada foto robota
Od građana je zaprimljen velik broj 

dobronamjernih dojava da je foto robot  
osoba koju baš oni poznaju, sve su dojave i 
provjeravane, ali nisu dovele do pronalaska 
osumnjičene osobe. Temeljem izrađenog foto 
robota obavljeno je oko 150 temeljitih obrada 
koje se odnose na provjere vozila i vozača za 
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već su se uzimale u obzir sve opcije, pa i da 
je Antonia eventualno živa i žrtva moguće 
trgovine ljudima.

U potrazi za nestalom djevojkom je 
kroz dosadašnju pretragu terena sudjelovalo 
preko 2 000 ljudi: više od 1700 policijskih 
službenika kriminalističke, interventne i 
specijalne policije iz više policijskih uprava, 
preko 200 pripadnika Hrvatske gorske službe 
spašavanja s 15 specijaliziranih pasa, oko 60 
ronilaca i više desetaka  vatrogasaca.

Temeljito je pretražen sliv rijeke Krke 
od Knina do Prukljana, jezera Brljan i 
Visovac, Manojlovački Slapovi, Roški 
Slap, Slap Rošnjak, područje uz obalu oko 
hidrocentrale Miljacka, jezero Sv. Rok i 
akumulacijska jezera kod mjesta Štikada.

Obavljena je pretraga terena u više po-
licijskih uprava: osim Policijske uprave ši-
bensko-kninske, pretraživala su se područja 

rute kretanja Dragana Paravinje na podru-
čju PU splitsko-dalmatinske, PU zadarske, 
Pu ličko-senjske i PU karlovačke, a pretraga 
terena još uvijek traje.

U pretragu se uključila i HV te 
slovenska vojska i specijalna 
policija

U pretrazi je u više navrata sudjelovao 
helikopter MUP-a koji je u nekoliko 
navrata nadlijetao područja pretrage radi 
fotografiranja interesantnih mjesta radi 
njihove daljnje pretrage.

Helikopterom su nadlijetana i pretraže-
na područja oko rijeke Krke, cijelog njenog 
toka, posebno jezero Brljan, Lika i Velebit.

Pretrazi se priključilo 12 pripadnika 
Hrvatskih  oružanih  snaga  s bespilotnim 
letjelicama koje su snimale područje oko 
kanjona rijeke Krke i to od brane na Brljanu 

do ušća rijeke Krke u Šibeniku. Riječ je o 
letjelicama koje imaju domet 20 kilometara 
s kamerama visoke rezolucije koje snimaju 
teren, te su kasnije te snimke pregledavane 
i korištene u svrhu daljnje ciljane pretrage 
terena.

Po prijedlogu hrvatske Specijalne 
policije, a na poziv glavnog ravnatelja 
hrvatske policije Olivera Grbića, pretrazi 
se priključila grupa od šest pripadnika 
Slovenske vojske i Slovenske specijalne 
policije i to s vojnim čamcem i uređajem 
Scidescan Sonar Edge Tech 4200 koji služi 
za pretragu vodene površine. Ovaj uređaj 
radi tako da se spušta u dubinu od 10 posto 
ukupne dubine vode i koristi se odbijanjem 
zvukova o predmete koji se nalaze na 
dnu vodene površine. Na računalu koje 
zaprima povratnu informaciju vide se obrisi 
predmeta s dna vodene površine, a uređaj 
evidentira frekvencije od 400 do 900 kHz. 
Uspješno je korišten u Sloveniji prilikom 
pretraga rijeka Drave i Soče. Ovim uređajem 
su ukupno pet dana pretraživana jezera 
Brljan, Visovac, Štikada i Sv. Rok.

Isušivanje jezera Brljan 
Posebna opsežna pretraga je rađena oko i 

u samom jezeru Brljan  koje je sasvim ispra-
žnjeno, odnosno isušeno zbog detaljnog 
pregleda njegovog dna.

Za ispumpavanje je korištena 31 pumpa, 
sudjelovalo je oko 50 vatrogasaca, u pretrazi 
je sudjelovalo oko 160 policijskih službe-
nika, oko 25 pripadnika Hrvatske gorske 
službe spašavanja s 5 specijaliziranih pasa i 
60 ronilaca. Cjelokupan posao je trajao 14 
dana, a nakon samog isušivanja jezero je 
gotovo nalikovalo na pustinju. 

Dragan Paravinja izručen RH    
Dragan Paravinja je 23. srpnja 2011.  

privremeno izručen Republici Hrvatskoj 
zbog nestanka maloljetne Antonije Bilić i 
nalazi se u zatvoru u Šibeniku, a postupak 
protiv njega se vodi na Županijskom sudu 
u Šibeniku.

Paravinju je o okolnostima za koje ga se 
tereti već sljedećeg dana, tj. 24. srpnja 2011. 
ispitao Istražni sudac Županijskog suda u 
Šibeniku dok je ovaj monstrum negirao 
Antonijino ubojstvo i izjavio da ne zna gdje 
je nestala djevojka. 

Na policiji je da nastavi sa svojim poslom 
na rasvjetljavanju ovog slučaja, nadamo se 
uspješnom.m

Sanja BALJKAS
Foto: PU šibensko-kninska

Jezero Brljan prije i nakon isušivanja
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Ivica Kostanić: 
Policija je odradila 
odličan posao

O potrazi za Antonijom Bilić, ali i cjelo-
kupnoj iznimno velikoj i zahtjevnoj istrazi 
razgovarali smo s načelnikom PU šibensko-
kninske  Ivicom Kostanićem:

• Je li potraga za 17-godišnjom 
Antonijom Bilić dosad najveća potraga 
u PU šibensko-kninskoj? 

- Sa sigurnošću se može reći da je potra-
ga za Antonijom Bilić najsveobuhvatnija 
potraga koju je ikad organizirala PU 
šibensko-kninska i kako po razmjerima 
tako i po intenzitetu, jer su pored PU 
šibensko-kninske uključene što izravno, 
što neizravno sve policijske uprave, a 
također se potraga cijelo vrijeme koordi-
nira od strane našeg Ministarstva u sje-
dištu.

Moram istaći da su djelatnici našeg 
Odjela kriminalističke policije s krim. 
analitikom odradili lavovski dio posla. 
Naime, u taj Odjel su se slijevali svi po-
daci s terena, sve operativne provjere i 
saznanja policijskih službenika, sve dojave 
građana, zapisi s nadzornih kamera i 
telefonski ispisi. Djelatnici krim. analitike 
su imali težak posao da sve te podatke 
analiziraju i na osnovu rezultata stvore 
sliku o potencijalnom počinitelju i vozilu 
u koje je sjela Antonia na dan nestanka, 
a što je ključno za istragu.

Ako vam kažem da samo u jednom 
danu i to u istom smjeru autocestom 
prođe preko 8 500 kamiona, a uz to smo 
morali  provjeriti i kamionski prijevoz 
alternativnim cestovnim pravcima, te da 
je preko 60 000 vozača u dobi između 25 
i 45 godina u ovom trenutku u Hrvatskoj, 
koji su odgovarali profilu traženog vozača, 
vidljivo je da je to itekako opsežan i muko-
trpan posao.

Odgovorno tvrdim da je policija od-
radila odličan posao, jer je u relativno 
kratkom roku otkrila sporni kamion i 
počinitelja i to usprkos tome što smo  
prema iskazima očevidaca tragali za 
kamionom bijele kabine i plave cerade, 
a otkrili smo kamion plave kabine i sive 
cerade. Previše toga nas je vodilo na 
krivi trag, ali usprkos tome stručnim 
i analitičkim radom došli smo do 
pravog počinitelja i praktički jednog 

opasnog kriminalca, mogućeg serijskog 
silovatelja i ubojicu maknuli s ulice.    

Smatram da smo to uspješno odradili, 
otkriven je sporni kamion, kao i počini-
telj koji je priznao Antonijino ubojstvo, 
a u kamionu su pronađeni Antonijini 
tragovi.

U policijskoj praksi su u pravilu du-
gotrajne  potrage za nestalima - „tihi 
posao“. Tako i danas PU šibensko-knin-
ska traga za Nenadom Gracinom koji je 
nestao davne 1986. godine i provodimo 
radnje koje nas vode na trag kako bi se 
rasvijetlilo što se s njim dogodilo. 

• Koje je vrijeme za nestalom osobom 
ključno za uspješnost potrage?    

- To su svakako prva tri dana i upravo 
stoga se u svaku potragu policija uključu-
je s maksimalnom ozbiljnošću, tj. odmah 
i žurno nakon dojave, što je vrlo bitno i 
kada je riječ o nesretnom slučaju.

Za Antoniju Bilić se odmah pokazalo 
da se radi o maloljetnici koja nije sklona 
skitnji, socijaliziranoj i inteligentnoj, te je 
od samog početka bilo jasno da se radi o 
kaznenom djelu. Antonia nije imala ni-
kakvu namjeru pobjeći od kuće ili sama 
sebi oduzeti život. Upravo suprotno, da-
kle od starta je bilo jasno da je nad njom 
počinjeno kazneno djelo.

Prijava o nestanku maloljetne Antonije 
Bilić zaprimljena je od njene majke 8. 
lipnja 2011. u Policijskoj postaji Drniš, a 
toga dana je i započelo provođenje mjera i 
radnji na njenom pronalasku, tj. raspisana 
je potraga za nestalom osobom, uz raspis 

svim policijskim upravama, dok je odmah 
idućeg dana, tj. 9. lipnja 2011. oformljen 
poseban stožer u PU šibensko-kninskoj 
za potragu za nestalom djevojkom (gdje 
su postavljeni članovi najužeg kolegija 
Policijske uprave), a u sklopu Odjela kri-
minalističke policije je oformljen poseban 
radni tim najiskusnijih policijskih istraži-
telja za rad na ovom predmetu.     

• Sumnjate li imalo da je u 
Antonijinom slučaju možda riječ o 
trgovanju ljudima?

Ne vjerujemo da je riječ o trafikin-
gu, jer zasad ništa na to ne upućuje, ali 
ne isključujemo niti jednu mogućnost, 
pa ni tu.

Trgovanje ljudima ja organizirani 
kriminal, a djevojke koje se nastoje uvući 
u taj krug se najčešće traže po noćnim 
klubovima, preko oglasa... U takvim 
slučajevima djevojke  dobrovoljno pristaju 
otići privučene pričama o lakoj i brzoj 
zaradi, a kasnije, kad prijeđu državnu 
granicu događa im se zatočeništvo, 
prisiljavanje na rad, pružanje seksualnih 
usluga i slično. 

Dakle, trgovina ljudima je jedan od 
najunosnijih pojavnih oblika organizira-
nog kriminaliteta, ilegalna djelatnost koja 
je unaprijed organizirana i planirana, s 
već uhodanim metodama vrbovanja, dok 
u ovom konkretnom slučaju za sada ne 
postoji niti jedna indicija koja bi ukazi-
vala na trgovanje ljudima, ali naravno da 
ćemo svaku informaciju koja ukazuje na 
to itekako detaljno provjeriti.
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Naoko miran dan u Policijskoj upravi 
požeško-slavonskoj u ovo vrijeme niskih 
vodostaja u rijekama donio je vrlo do-
bar „ulov“ policijskom službeniku za 
protueksplozijsku zaštitu Mirku Petroviću. 
Naime, on je od građanina s područja 
općine Brestovac preuzeo 3.4 kg eksploziva 
te 14 ručnih bombi M-75 i M-52. Također 
je od istog građanina preuzeo 49 protu-
pješačkih mina PMA-2 i 63 upaljača za 
PMA-2, nekoliko detonatora, upaljača za 
minobacačke mine, kumulativni tromblon 
te oko 940 komada puščanog streljiva.

Ovo je zaista impozantna količina 
minsko-eksplozivnih sredstava, za koju 
je teško povjerovati da još netko čuva u 
svome domu ili njegovoj blizini. „Iako je 
ova sredstva građanin nepovlasno posje-
dovao, protiv njega neće biti podnesena 
prekršajna ili kaznena prijava, niti će se 
ispitivati porijeklo predanog oružja i strelji-
va“, napominje Petrović.  

Stoga ponovno pozivamo građane da 
se bez ikakvih posljedica riješe opasnosti 
koju takva sredstva predstavljaju u sva-
kom domu i na taj ga način učine sigur-
nijim za sebe i svoje ukućane, a pogotovo 
za djecu.m

Pripremila: Ivana RADIĆ

• Koliko su u cijeloj istrazi pomogle 
dojave građana? 

- Uistinu smo zahvalni građanima na 
dojavama i informacijama, sve dojave i 
dalje provjeravamo i niti jednu ne isklju-
čujemo.

Međutim, bilo je i zlonamjernih 
dojava kako prema policiji tako i prema 
obitelji Bilić. Zabilježili smo primjerice 
slučajeve telefonskih dojava mlađih 
ženskih osoba koje su javljale „Živa sam 
i zdrava“ , „Ne brinite se, doći ću kući“ 
i slično. Provjerom smo doznali da je te 
poruke slala vrlo mlada osoba nesvjesna 
što radi.

• Kakva je suradnja s obitelji nestale?  
- Stalno smo u kontaktu s obitelji 

nestale djevojke, kako s roditeljima u 
selu Kričke kod Drniša tako i s njene 
dvije sestre iz Zadra, a osim toga je 
jedan policijski službenik Odjela krimi-
nalističke policije zadužen za svakodnevni 
kontakt sa sestrama.     

Antonijine sestre su bile kod nas 
u Policijskoj upravi i detaljno smo 
ih proveli kroz Odjel kriminalističke 
policije gdje se provodi cjelokupna 
istraga, upoznali ih s ljudima koji rade na 
Antonijinom nestanku, pokazali im što 
se sve poduzima i o kakvom je opsežnom 
poslu riječ. Njihov nam angažman puno 
pomaže.

• Kako su po Vašem mišljenju cijelu 
priču popratili mediji? 

- Mediji su pokazali velik interes za 
ovaj slučaj i pomno i dobro prate naš 
rad iz dana u dan, zbog čega smo im 
zahvalni, a ponajviše što su u ključnom  
trenutku kada je raspisana potraga za 
Antonijom, kao i trenutku izrade crteža 
fotorobota osigurali prostor za isto, a što 
je bitno za upoznavanje javnosti i dojave 
od građana.

• Ometa li ova opsežna i zahtjevna 
istraga u turističkoj sezoni imalo 
redovan rad PU šibensko-kninske? 

- Nestanak Antonije Bilić je uzdrmao i 
digao na noge cijelu Hrvatsku, a ne samo 
Šibensko-kninsku županiju. Redovan 
rad policije zbog toga nije niti smije biti 
usporen, niti se zanemaruju naša druga 
postupanja.

Radimo punim intenzitetom, ponaj-
prije na tome da turistička sezona pro-
tekne u najboljem redu. Za sada smo 
iznimno zadovoljni dosadašnjim  stanjem 
sigurnosti ove turističke sezone i nadamo 
se da će tako i ostati. U sklopu akcije 
„Tours“ i projekta „Sigurna turistička 
sezona“ ove godine uz ispomoć policijskih 
službenika iz unutrašnjosti imamo na 
raspolaganju i dva policijska službenika 
iz Češke, a također smo unutarnjom 
preraspodjelom pojačali broj policijskih 
službenika u priobalnim policijskim 
postajama u Šibeniku i Vodicama s 
kolegama iz Drniša i Knina. m

Sanja BALJKAS
Foto: PU šibensko-kninska

Dobar „ulov“ policijskog službenika 
protueksplozijske zaštite
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Nakon više od četiri desetljeća radnog staža, od čega 15 godina provedenih u MUP-ovu  
Odjelu za odnose s javnošću, omiljeni fotograf i dugogodišnji urednik fotografije MUP-ovog mjesečnika, 

nekadašnjeg „Halo 92“, a današnjeg „Mir, ugled, povjerenje“,  
Ivica Lajtner 1. kolovoza otišao je u zasluženu mirovinu

Ivica Lajtner otišao u zasluženu mirovinu

Ovaj čovjek koji još od svojih ranih 
dvadesetih godina života govori i 
misli kroz objektiv svog fotoapa-

rata, priznati je umjetnik iza kojeg stoji 
dug i plodonosan fotografski rad kojeg se 

uistinu teško i prisjetiti, a kamoli nabrojati. 
Dovoljno je istaknuti da iza sebe ima 20-ak 
samostalnih i više skupnih izložbi u zemlji 
i inozemstvu. Ovom prilikom izdvojit 
ćemo samo neke od njih - samostalne: Vu 

plavem trnaci (Zagreb, 1992.).; Kamenje 
(Zagreb, 1994.); Prag (Zagreb, 1995.); 
Ranjene crkve (Karlovac, Rijeka, 1996.). 
Ratne kolone (ZAGREB, 1997.); Bilješke 
svjetla (Krašić, 1998.); Forme-puž (Zagreb, 



59
2011. srpanj/kolovoz m mup 50

MUP

1999.), Ratne kolone (Zagreb, 1997.) te 
skupne: Ono oko (Zagreb, 1996. ); Hrvatska 
fotografija (Zagreb, 1997.). Izlagao je u 
Zagrebu, Šibeniku, Osijeku, Samoboru, 
Karlovcu, Rijeci, Mariboru, Tirani, Osaki i 
Melbournu. Dugogodišnji je član Hrvatskog 
novinarskog društva i Hrvatske udruge likov-
nih umjetnika primijenjenih umjetnosti. 
Samostalno je opremio fotografijama više 
knjiga, prirodoslovnih časopisa, plakata i 
kalendara. Oženjen je i otac troje djece, a 
posebno je ponosan na činjenicu da je s 
nepunih 47 godina života postao djed.

Ivica Lajtner rođen je 6. lipnja 1950. 
godine u Zagrebu, gdje je završio osnovnu 
školu i gimnaziju. Studirao je na zagrebačkom 
Fakultetu za fizičku kulturu. Studij je 
napustio radi životnih prilika, ali već u to 
vrijeme uvelike se bavio fotografijom. Njegov 
talent najprije su prepoznali u Karlovačkom 
tjedniku, gdje je još davne 1971. godine 
objavljena njegova prva fotografija. Od tada 
se neprekidno bavi novinskom fotografijom. 
Po završetku vojnog roka u bivšoj JNA, neko 
vrijeme radio je za Večernji list, a potom u 
dopisništvu beogradske „Politike“ gdje je 
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pratio sva najvažnija događanja u Hrvatskoj i 
šire kao, primjerice, dolazak Tita u Hrvatsku, 
razorni potres u talijanskim Udinama ‘74. 
godine, avionsku nesreću iznad Vrbovca u 
kojoj su se sudarila dva aviona, itd. 

- Kad sam snimao avionsku nesreću u 
Vrbovcu bio sam na terenu četiri dana i 
praktički nisam ništa jeo. Cijelo to vrijeme 
bio sam na relaciji Vrbovec-Zagreb. Tada nije 
bilo digitalije, pa je postupak bio sljedeći: 
nakon što bih snimio fotografije, razvijao 
sam film, izradio slike, a potom ih nosio na 
poštu odakle su se telefoto slale u Beograd, 
prisjeća se Lajtner zgoda i nezgoda u svojoj 
fotografskoj karijeri. Nakon beogradske 
„Politike“, zaposlio se kao fotograf na 
Zavodu za paleontologiju i geologiju kvar-
tara pri tadašnjoj Jugoslavenskoj Akademiji 
znanosti i umjetnosti, a potom u Hrvatskom 
prirodoslovnom muzeju gdje se počinje 
intenzivno baviti malakologijom odnosno 
znanošću koja se bavi proučavanjem meku-
šaca. Njegovu pažnju posebno je zaokupilo 
proučavanje puževa, čime se i danas bavi iz 
hobija. Izrazito je ponosan na činjenicu da 
je u to vrijeme objavio sedam znanstvenih 
i stručnih radova s područja prirodoslovlja 
te da je tijekom svojih brojnih istraživanja 
i terenskog rada u selu Mletak kod Zadra 
otkrio novu vrstu puža pod nazivom Chon-
drula mletaki.

Ratni fotoreporter
Nakon tog relativno mirnog razdoblja u 

svojoj bogatoj karijeri, zaposlio se u tjedniku 
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„Arena“. Već u to vrijeme u Hrvatskoj i 
BiH bjesnio je rat. Kao ratni fotoreporter 
obišao je sva ratišta u Domovini i BiH. 
Dok razgovaramo uz kavu, prisjeća se tih 
ratnih vremena:

- U „Areni“ je bilo jako zanimljivo raditi. 
Radili smo jako dobre reportaže s terena 
proputovavši sva ratišta kako u Hrvatskoj, 
tako i u BiH, od Viteza, Mahale, Sarajeva 
do Istočnog Mostara. U pogibeljnoj situaciji 
sam se našao više puta, a jedna posebno 
teška me je zadesila u Istočnom Mostaru 
dok sam fotografirao čovjeka na štakama 

koji je prolazio ispred jedne srušene kuće. U 
jednom trenutku od nekud se stvorilo veliko 
vozilo bez registracija iz kojeg je izletjelo pet 
ljudi. Nisu mi dali da fotografiram, krenuli 
su prema meni psujući i prijeteći. Čak su mi 
prijetili da će me zaklati. Srećom, u to je kraj 
nas prošlo oklopno vozilo te im na trenutak 
odvratilo pažnju. Tad sam zgrabio opremu i 
počeo bježati koliko su me noge nosile prema 
hrvatskoj strani, prisjetio se ovog nemilog 
događaja. U Sarajevu je bio 1993. godine 
zajedno s pokojnim kolegom uglednim 
novinarom Srđanom Španovićem. 

- Već u to vrijeme Sarajevo je bilo u po-
tpunoj blokadi. Pokojni kolega Španović i 
ja nakon tri dana provedenih na splitskom 
aerodromu uspjeli smo se ukrcati u američki 
transportni zrakoplov. Sa sobom smo nosili 
kacige i pancirke. Sam dolazak u Sarajevo 
bio je vrlo rizičan pa su nas nakon što smo 
sletjeli transporterom prevezli preko srpskog 
teritorija. U Sarajevu smo se smjestili u je-
dnu privatnu kuću bez struje i vode. U to 
vrijeme svako kretanje po gradu bilo je jako 
opasno. Uveden je policijski sat iza 22 sata, 
što je značilo da smo iza 22 sata ostajali 
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spavati tamo gdje smo se zatekli. U gradu 
nije bilo ni struje ni vode, bilo je mnoštvo 
snajperista, ali unatoč tome radili smo svoj 
posao. Situacija je bila izrazito teška, toli-
ko da su ljudi čupali travu da bi preživjeli, 
prisjeća se Lajtner tih krvavih devedesetih 
godina. Dvije fotografije iz njegovog boga-
tog opusa koje su mu najviše prirasle srcu 
nastale su upravo u ratnom Sarajevu 1993. 
godine.

-Slikao sam izlog na kojemu su bile 
rupe od metaka, a iza izloga je prolazio čo-
vjek. Zbog crne sjene te rupe se jako dobro 
vide. Na drugoj slici je spaljena Sveučilišna 
biblioteka u Sarajevu. U prvom planu je 
stara pisaća mašina, dok se u pozadini vide 
spaljeni stupovi. 

Svoju fotografsku karijeru u MUP-u je 
započeo 1994. godine. 

S kolegom Slavkom Rakom, tada 
novinarom u MUP-u, snimajući je obišao 
gotovo sva hrvatska ratišta. S fotoaparatom 
u ruci bio je vjerni pratitelj hrvatske policije 

na terenu, posebice specijalaca tijekom akcija 
„Bljesak“ i „Oluja“. S njima je prošao gotovo 
sva bojišta: surovi Velebit, Liku, teren prema 
Gračacu, Donjem Lapcu itd. Za njega je to 
bilo posebno dinamično, ali i emocionalno 
razdoblje, prepuno akcije, ali i opasnosti. 

-U „Halo 92“, ali i u glasilu „MUP“ bilo 
je jako lijepo raditi. Bilo je dinamično, puno 
akcije, radili smo puno reportaža s terena 
kako u ratu tako i tijekom mirne reintegracije 
hrvatskog Podunavlja, koja je bila jako 
popraćena u našem glasilu. Tada smo prošli 
cijelu granicu na Dunavu uzduž i poprijeko. 
Također smo radili lijepe priče o hrvatskoj 
policiji iz svih dijelova Hrvatske, kako na 
kopnu tako i na moru i otocima, prisjeća se 
Lajtner. Kao hrvatski branitelj od prosinca 
1991. do kraja akcije Maslenica s puškom 
u ruci kao izviđač diverzant, pripadnik 
planinske satnije „Velebit“ sudjelovao je u 
obrani Domovine. Nositelj je Spomenice 
Domovinskog rata i medalja „Bljesak“ i 
„Oluja“. 

Susret s Papom jedan od 
najznačajnijih događaja u 
karijeri

Do sada je fotografirao brojne ugledne 
ličnosti iz hrvatskog i svjetskog javnog 
života od političara, umjetnika, pjevača 
do glumaca. Tako su se pred objektivom 
njegovog fotoaparata našli: Ivo Josipović, 
Jadranka Kosor, Stipe Mesić, Josip Broz Tito, 
Edo Murtić, Marino Tartalja, Zvonimir 
Šepat, Dušan Đamonja, Dimitrije Popović, 
Pero Kvrgić, Bill Clinton, George W. Bush, 
papa Ivan Pavao Drugi, papa Benedikt 
XVI., Peter Galbraith, Tony Blair, Francois 
Mitterand, Ursula Andress, Kićo Slabinac, 
Alka Vuica, članovi grupa Indexi i Bijelo 
dugme i brojni drugi.

Mnogi od njih ostali su mu u lijepom 
sjećanju, ali susret s papom Ivanom 
Pavlom II. za njega će zasigurno ostati 
jedan od najposebnijih, najznačajnijih i 
najupečatljivijih događaja u karijeri. 

-Snimanje drugog posjeta pokojnog 
pape Ivana Pavla II. Hrvatskoj, kada je 
obišao Zagreb, Split i Mariju Bistricu, 
za mene je bio možda i najzahtjevniji 
posao koji sam radio. Mogu zahvaliti 
policiji što su mi omogućili to snimanje, 
a budući da su me upoznali s papinim 
osiguranjem mogao sam cijelo vrijeme 
biti blizu papi i pratiti ga u stopu. Posjet 
je trajao četiri dana. Imao sam tu čast da 
budem na aerodromu kada je dolazio, ali 
isto tako da s njime putujem u avionu do 
Rima pri njegovom povratku u Vatikan. 
To je bio vrlo zahtjevan, ali i interesantan 
posao kojeg sam radio s puno energije i 
duha. Mjesec dana prije njegovog dolaska 
u Hrvatsku, obilazio sam sva mjesta koja 
je kasnije posjetio: Krašić, Mariju Bistricu, 
katedralu, Solin, Split. Fotografirao sam 
kako teku pripreme, posebice pripreme 
policijskog osiguranja. Imao sam moguć-
nost snimanja papinog posjeta i iz heli-
koptera. Nakon toga, MUP je u suradnji 
s AKD-om tiskao monografiju o papi. 
Zadnjeg dana posjeta, Sveti otac je primio 
sve nas koji smo ga pratili. Došao sam do 
njega, kleknuo i poljubio mu ruku, a on 
mi je dao krunicu. Tada mu je netko od 
njegove pratnje šapnuo da sam fotograf 
i da sam ga pratio cijelo vrijeme posjeta, 
a on me je potom pomilovao po glavi, 
prisjeća se Ivica dojmljivog trenutka koji 
će pamtiti cijeli život. 

Također je ponosan na kalendar koji je 
nastao u suradnji s grafičkim dizajnerom 
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i grafičkim urednikom glasila „Mir, ugled, povjerenje“ 
Vladimirom Buzolićem, a tiskan u AKD-u.

- Na kalendaru se nalaze fotografije koje sam snimao 
na hrvatskim otocima, najviše na Palagruži i Brusniku, s 
tim da je Vladimir Buzolić na svaku sliku vrlo diskretno 
ukomponirao jedno slovo glagoljice. Kalendar je 1996. 
godine osvojio treću nagradu na natječaju SEPI, kaže 
Lajtner koji sve ove godine ni u privatnom životu ne 
miruje. 

Već godinama se bavi pčelarstvom, a nada se da će 
u budućnosti taj hobi proširiti na barem dvadesetak 
košnica, dok ih za sada ima deset. Zaljubljenik u 
prirodu, sa svojom suprugom inače docenticom na 
Prirodoslovno-matematičkom fakultetu u Zagrebu, 
rado odlazi na terene širom Lijepe naše, gdje se ona 
bavi proučavanjem malakofaune kopnenih voda. Za 
sebe kaže da je veliki gurman te da svakodnevno uživa 
u svojim kulinarskim umijećima. Posebno ga veseli 
pripremati hranu za obitelj i brojne prijatelje. Veseli ga 
što će ubuduće imati puno više vremena za brojne hobije 
kojima se bavi. I dalje aktivan i kreativan, s energijom 
na kojoj bi mu pozavidjeli i mnogi mlađi od njega, i u 
svojim predstojećim umirovljeničkim danima kamo god 
krenuo, kaže, sa sobom će zasigurno nositi fotoaparat bez 
kojeg ne može. Stoga, dragom kolegi i prijatelju, u ime 
redakcije glasila „Mir, ugled, povjerenje“ od srca želimo 
puno sreće i zdravlja, svako dobro u daljnjoj budućnosti 
i još puno, puno dobrih fotografija.m 

Marija ŽUŽUL
Foto: Privatni arhiv Ivice LAJTNERA

MUP
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Grbić posjetio PU 
vukovarsko-srijemsku

Glavni ravnatelj policije 
posjetio je kontakt službu 
policije Bajakovo-Batrovci, u 
kojoj zajedno rade policijski 
službenici Republike Srbije i 
Republike Hrvatske, s ciljem 
brže i bolje razmjene informacija 
i pomoći građanima obje zemlje

U postaji granične policije „Bajakovo“, 
glavni ravnatelj policije Oliver Grbić održao 
je 22. srpnja radni sastanak sa čelnicima 
Policijske uprave vukovarsko-srijemske. 
U izaslanstvu Ravnateljstva policije bili su 
i Sandra Veber, načelnica Ureda glavnog 
ravnatelja policije, Nikola Milina, načelnik 
Uprave za granicu, Dubravko Teur, načelnik 
Uprave policije, te nadležni predstavnici iz 
Uprave za granicu, policije i kriminalističke 
policije.

U ime PU vukovarsko-srijemske sastanku 
su nazočili Ivan Matić, načelnik PU, njegov 
zamjenik Ante Zovak, Fabijan Kapular, 
načelnik Odjela policije, Tomislav Iljić, 
načelnik Odjela granične policije te drugi 
nadležni rukovoditelji ustrojstvenih jedinica 
PU vukovarsko-srijemske.

Sastanak je bio usmjeren na praćenje 
definiranih prioriteta postupanja, koji su 
zacrtani Strateškom procjenom PU vuko-
varsko-srijemske. Analizirani su rezultati i 
učinkovitost rada PU vukovarsko-srijemske, 
te izvršeno kritičko raščlanjivanje procije-
njenih rizika. Uz analizu strateške procjene 
PU na regionalnoj razini, raspravljalo se i o 
učinkovitosti postupanja i na lokalnoj razi-
ni, pa je u tom smislu analiziran rad Postaje 
granične policije „Bajakovo“ i Policijske 
postaje Ilok.

Tom prilikom glavni ravnatelj policije 
posjetio je kontakt službu policije Bajako-
vo-Batrovci, u kojoj zajedno rade policijski 
službenici Republike Srbije i Republike Hr-
vatske, s ciljem brže i bolje razmjene infor-
macija i pomoći građanima obje zemlje.m

www.mup.hr

Vrijednost uništene količine 
droga procjenjuje se na 1,37 
milijuna kuna

U tvornici Našicecement u Našicama, 
12. srpnja 2011. spaljeno je oko 500 ki-
lograma droge zaplijenjene u nizu pro-
vedenih kriminalističkih obrada u Republici 
Hrvatskoj. Ovo je šesto spaljivanje u 
protekle tri godine a do sada je spaljeno 
preko šest i pol tona različitih vrsta droga.

Spaljena droga izdvojena je iz ukupno 
5835 predmeta, a oduzeta je u razdoblju 
od 2007. do 2010. godine. Uništeno je više 
od 102 kilograma heroina, 82 kilograma 
kokaina, 297 kilograma i 899 grama 
marihuane i hašiša te drugih ilegalnih 
opojnih sredstava i predmeta s tragovima 
droge. Vrijednost uništene količine droge 
procjenjuje se na 1,37 milijuna kuna.

Sve količine ilegalnih opojnih sredstava 
i predmeta s tragovima droge oduzete su u 
raznim policijskim akcijama te sukladno 
Zakonu o suzbijanju zlouporabe droga, 
uništavanje se obavlja pred Povjerenstvom 
koje je osnovano odlukom Vlade Republike 
Hrvatske, a članove čine predstavnik 
Ministarstva zdravstva i socijalne skrbi, 
Ministarstva unutarnjih poslova, predstavnik 
Ministarstva pravosuđa, Ministarstva 
obitelji, branitelja i međugeneracijske 
solidarnosti, Hrvatskog novinarskog društva 
te predstavnik Vladinog Ureda za suzbijanje 
zlouporabe droga, a Povjerenstvo imenuje 
Vlada Republike Hrvatske. 

Sabirući podatke o uništenju raznih 
količina opojnih sredstava, došli smo do 
najranijih podataka, po kojima je prvo 
uništavanje odnosno spaljivanje droga 
u Republici Hrvatskoj obavljeno 28. 
srpnja 1992. u tvornici „TOZ“, odnosno 
u visokoj peći tvornice na temperaturi 
od 800 do 1000 stupnjeva Celzijevih. 
Uništeno je 56 kilograma heroina i preko 
4 kilograma hašiša. Dvije godine kasnije 
obavljena su dva spaljivanja. Spaljena je 
droga koja je oduzeta 1989. i 1990. godine. 
Jedno je bilo na Plesu u organizaciji vojne 
policije UN-a, a drugo u tvornici „TOZ“ 
u Zagrebu, u kojoj je spaljena droga koja 
je oduzeta u razdoblju od 1990. do 1992. 
godine.

U poduzeću „Puto“ na Jakuševcu u 
Zagrebu 1997., 1999., te 2001. godine 
bilo je uništeno oko 703 kilograma mari-

huane, dok je 2000. godine u istom podu-
zeću uništeno oko 862 kilograma kokaina 
koji je bio zaplijenjen tijekom 1999., i 
2000. godine. 

Nakon što je Ministarstvo zaštite oko-
liša, prostornog uređenja i graditeljstva, 
nakon izvršenih provjera i testiranja, izdalo 
dozvolu za spaljivanje droga, 2008. godine 
uništavanje oduzetih opojnih sredstava 
obavljeno je u tvornici Našicecement u 
Našicama. Predsjednica Povjerenstva za 
uništavanje droga je Ines Gmajnički, 

Našice: Spaljeno je oko 500 kg      zaplijenjene droge
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načelnica Centra za forenzička ispitivanja, 
istraživanja i vještačenja „Ivan Vučetić“. 

U razdoblju od 2008. do 2011. go-
dine sveukupno je spaljeno 7 tona, 111 
kilograma i 481 gram ilegalnih opojnih 
sredstava i predmeta s tragovima droge, i to 
heroina, kokaina, marihuane i hašiša, tvari 
koje se koriste u sintezi droga MADMA, 
Amfetamina, Metadona, mCPP (tablete 
i prah), razne vrste tableta te industrijska 
konoplja. 

Iz ovih podataka možemo zaključiti 
da je u razdoblju od 19 godina, odnosno 
od samih početaka uništenja do danas 
uništeno preko 8 tona raznih vrsta droga. 

Droga - opasna bolest i 
globalno zlo današnjice

Hrvatska policija sustavno se bori 
s tim problemom današnjice, ali isto 
tako uvelike postiže i zadovoljavajuće 
rezultate u borbi protiv trgovine drogama 
i zlouporabe droga.

Sa sigurnošću možemo potvrditi da je 
droga opasna bolest i globalno zlo dana-
šnjice i da nije samo problem jedne zemlje 
ili pak zapadnoeuropskog društva već cije-
log čovječanstva.

Dubravko Klarić, predstojnik Ureda 
za suzbijanje zlouporabe droga Vlade 
Republike Hrvatske objasnio je da je 
Hrvatska, iako se narkodileri služe sve 
sofisticiranijim metodama u svijetu, pos-
tala respektabilan partner u borbi protiv 
suzbijanja zlouporabe opojnih droga. 
Mnoge institucije u Republici Hrvatskoj 
poduzimaju sve mjere i aktivnosti u okvirima 
svojih nadležnosti kako bi se spriječila 
međunarodna trgovina. Napomenuo je da 
putove droge više ne možemo izdvojeno 
gledati kao balkansku rutu koja je išla od 
pravca istoka prema zapadu, nego su to 
kružni pravci koji dolaze iz svih smjerova i 
gotovo svi tipovi droge dolaze njima. 

Prema posljednjim statistikama Hrvat-
skog zavoda za javno zdravstvo za 2009. 
godinu prikazan je ukupan broj liječenih 
osoba. Njih je 7. 733, od toga je 6. 251 
osoba tipa opijatne ovisnosti, odnosno 
njih 1.482 su konzumenti ostale droge, 
no prema podacima Zavoda za javno 
zdravstvo o kretanju broja ovisnika, dola-
zimo do zaključka da se broj novih opijat-
nih ovisnika smanjuje.m

Sabina FUNTAK
Snimio Ivica LAJTNER

Našice: Spaljeno je oko 500 kg      zaplijenjene droge

Četrdesetdvogodišnjak je 
uz prijetnju nožem počinio 
razbojništvo nad zaposlenikom 
benzinske postaje otuđivši 
novac, sjeo na skuter i dao se 
u bijeg

Noćna smjena uskoro završava, kon-
centracija nije na zavidnoj razini, no 
to ne sprječava policijski tandem iz 2. 
policijske postaje Zagreb, Stipe Čičak 
- Doris Baronji da pravovremeno rea-
giraju i profesionalno odrade svoj 
posao. U redovnoj policijskoj ophodnji 
30. lipnja oko 5 sati, vozeći se u služ-
benoj policijskoj škodi, Čičak - Baronji 
ugledali su 42-godišnjaka kako nakon 
razbojstva s plijenom istrčava iz ben-
zinske postaje, sjeda na skuter i daje se 
u bijeg.

Počinje policijska potjera, scenarij 
kakvog smo navikli gledati u akcijskim 
filmovima. Razbojnik se na neregis-
triranom skuteru udaljava s mjesta 
počinjenja kaznenog djela, a za njim 
kreće i policijska patrola. Policijski 

Nakon razbojstva u potjeri 
uhitili počinitelja na skuteru

dvojac ubrzo sustiže 42-godišnjaka na 
skuteru, u vožnji prilaze tik do njega 
i naređuju mu da se zaustavi. Ovaj se 
oglušuje na njihovu zapovijed i nastavlja 
s bijegom. U Ulici Sigetje policajci su 
službenim automobilom prepriječili 
razbojniku put ali ni to ga nije spriječilo 
u njegovom naumu da pobjegne. Ipak, 
ometen službenim policijskim vozilom, 
počinitelj gubi nadzor nad skuterom 
i pada na tlo. Čičak – Baronji izlaze 
iz automobila, prilaze razbojniku i 
nad njim primjenjuju sredstva prisile.  
Odvezen je u postaju na kriminalističko 
istraživanje. 

U razgovoru s 29-godišnjim zaposle-
nikom benzinske, žrtvom razbojstva, 
doznali smo kako je 42-godišnjak uz 
prijetnju nožem počinio razbojništvo 
otuđivši novac. Procedura - uobičajena. 
Četrdesetdvogodišnjak je nakon krimina-
lističkog istraživanja uz kaznenu prijavu 
odveden u Istražni centar Županijskog 
suda u Zagrebu.m

Mario MAČKOVIĆ
Foto: PUZ
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Od 14. do 17. lipnja u 
Valbandonu je održan 
seminar Osnove projektnog 
menadžmenta

U Uslužnoj jedinici Ministarstva unu-
tarnjih poslova u Valbandonu 17. lipnja 
održana je svečana podjela certifikata prvoj 
skupini policijskih službenica i službenika, 
osposobljenih za trenera za područje 
projektnog menadžmenta.

Naime, od 14. do 17. lipnja u Valban-
donu je održan seminar Osnove projektnog 
menadžmenta’’, čime je završen program 
izobrazbe trenera za područje projektnog 
menadžmenta, ali i sveukupne aktivnosti 
ADA-Projekta u Hrvatskoj, koje se izvode u 
okviru međunarodnog programa policijske 
suradnje MUP-a Republike Hrvatske i 
MUP-a Republike Austrije.

ADA-Projekt u Hrvatskoj započeo je 
2006. godine prihvaćanjem prijedloga 
MUP-a Republike Austrije, a riječ je 
o projektu podrške Vlade Republike 
Austrije zemljama Jugoistočne Europe u 
izgradnji policijskih kapaciteta za suzbijanje 
nezakonitih migracija, krijumčarenja lju-
dima i trgovanja ljudima. Za koordinatora 
provedbe glavni ravnatelj policije imenovao 
je mr.sc. Josipa Strmotića, nastavnika Visoke 
policijske škole Policijske akademije.

Ispred Ministarstva unutarnjih poslova 
Republike Hrvatske podjeli certifikata 
nazočio je Zlatko Sokolar, dok su ispred 
Agencije ADA Vlade Republike Austrije  
prisustvovali Andreas Hofbauer, voditelj 
Ureda Projektnog menadžmenta BK BMI 

te Harald Kirnbauer i Hannes Gulnbreiner, 
također djelatnici Saveznog ministarstva 
unutarnjih poslova Republike Austrije i 
nositelji izvedbe spomenutog programa.

Pomoćnik načelnika Uprave policije u 
Ravnateljstvu policije Zlatko Sokolar u ime 
glavnog ravnatelja policije Olivera Grbića i 
njegovog zamjenika Dražena Viteza čestitao 
je policijskim službenicama i službenicima, 
petnaestorici njih, koji su prvi u Hrvatskoj 
završili poseban program izobrazbe trenera 
za Projektni menadžment. Navodeći sve-
ukupno provedene aktivnosti ADA-Projekta 
u Hrvatskoj, Sokolar je naglasio važnost 
završenog programa izobrazbe, budući da 
time započinje proces razvoja projektne 
kulture u Ministarstvu unutarnjih poslova 
Republike Hrvatske. 

‘’Nesporno je da je izvedbom navedenih 
programskih aktivnosti ostvaren doprinos 

unaprjeđenju upravljanja procesima rada i 
ljudskim potencijalima u sustavu policije, s 
ciljem povećanja učinkovitosti rada policije 
i poboljšanja suradnje policije i građana’’, 
istaknuo je Zlatko Sokolar.

Voditelj Ureda Projektnog menadžmenta 
BK BMI Andreas Hofbauer s velikim je 
zadovoljstvom čestitao novim kolegama 
trenerima, naglasivši kako završetkom ovog 
programa izobrazbe nisu stekli samo internu 
izobrazbu, već i međunarodno priznanje, 
odnosno međunarodni certifikat: Trener za 
područje Projektnog menadžmenta. Također 
je istaknuo kako se nada da će koncept 
projektnog menadžmenta prijeći u strukturu 
naobrazbe policijskih službenika te da će se 
oformiti kompetencijski centar za projektni 

menadžment koji bi policijskim službenicima 
pružao naobrazbu, ali i potrebnu podršku. 
‘’Dobivanjem ovih certifikata za trenere, 
pojavljuje se i iskra globalizacije. Nadam 
se da ćete iskoristiti jezičnu sličnost regije i 
pozvati kolege iz susjednih zemalja kako biste 
ih upoznali sa svojim radom i razmijenili s 
njima svoja iskustva, a sve s ciljem zajedničke 
borbe protiv kriminaliteta’’, zaključio je  
Hofbauer.

Program izobrazbe trenera projektnog 
menadžmenta uspješno su završili:

Jasmin Brkljača, načelnik Sektora za 
granicu PU primorsko-goranske

Zlatko Miletić, pomoćnik načelnika 
Uprave za granicu Ravnateljstva policije

Božo Kirin, zamjenik načelnika PU 
istarske

Ninoslav Ćurić, policijski službenik PU 
splitsko-dalmatinske

Josip Bukvić, pomoćnik načelnika Upra-
ve policije, Ravnateljstvo policije

Damir Barlović, načelnik Odjela krimi-
nalističke tehnike Sektora za potporu krimi-
nalističke policije, Uprava kriminalističke 
policije, Ravnateljstvo policije

Ivo Jakić, voditelj Odsjeka za prevenciju 
i metodologiju rada policije Odjela za javni 
red PUZ-a

Stipo Rimac, bivši načelnik PU osječko-
baranjske, sada umirovljenik

mr.sc. Darko Dundović, bivši načelnik 
Odjela za unaprjeđenje rada i razvoj poli-
cije Ureda ravnatelja policije, Ravnateljstvo 
policije, sada djelatnik INE Zagreb i vanjski 
predavač na VPŠ PA

mr.sc. Mato Pušeljić, nastavnik VPŠ PA, 
Ravnateljstvo policije

Danijela Petković, pomoćnica načelnika 
PA, Ravnateljstva policije

Silvio Bratković, načelnik Odjela za 
stručno usavršavanje i specijalizaciju PA, 
Ravnateljstvo policije

Smiljana Jurković, voditeljica programa 
stručnog usavršavanja u Odjelu za stručno 
usavršavanje i specijalizaciju PA, Ravnatelj-
stva policije

Vlatko Cegur, voditelj Odsjeka za 
droge, Odjela kriminalističke policije PU 
karlovačke

mr. sc. Josip Strmotić, nastavnik VPŠ PA, 
Ravnateljstvo policije.m

Suzana SOKAČ

Dodijeljeni certifikati  
skupini trenera projektnog menadžmenta
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Alkohol i maloljetnici? Samo dio 
odrastanja ili opća pošast?! 

Vijeće za provedbu programa prevencije 
kriminaliteta Grada Splita održalo je, u 
Gradskoj knjižnici Marko Marulić 20. lipnja 
Okrugli stol na temu „Alkohol i mladi“. 
Kako je jedan od ciljeva Vijeća za prevenciju 
smanjenje konzumacije alkoholnih pića od 
strane maloljetnika, novoosnovani Odsjek za 
prevenciju PU splitsko dalmatinske izradio je 
preventivni projekt pod nazivom „Alkohol, 
ne hvala!“. Jedna od prvih aktivnosti predvi-
đenih u ovom projektu bila je analiza postoje-
ćeg stanja odnosno provođenje istraživanja 
„Pojavnost konzumacije alkohola kod djece 
VIII. razreda osnovnih škola i IV. razreda 
srednjih škola Grada Splita“. 

U okviru ovog projekta članovi Vijeća, 
a ujedno i organizatori Okruglog stola su i 
policijski službenici spomenutog Odsjeka za 
prevenciju PU Splitsko-dalmatinske, g. Paško 
Ugrina i Marko Doljanin dok je na Okruglom 
stolu kao predstavnik Odjela prevencije iz 
Ravnateljstva policije, sudjelovala i policijska 
službenica, gđa Ivana Modrić. 

Na samom početku dr.sc. Ingrid Tripković, 
dr. med iz Županijskog zavoda za javno 
zdravstvo prezentirala je rezultate provedenog 
Istraživanja „Pojavnost konzumacije alkohola 
među učenicima VIII. razreda osnovnih škola 
i IV. razreda srednjih škola Grada Splita“. 
Važno za napomenuti je kako je istraživanje 
provedeno na uzorku od 2799 učenika osmih 
i četvrtih razreda, te naravno uz pismeni 
pristanak roditelja. Naime, rezultati pokazuju 
kako čak 54% srednjoškolaca povremeno 
pije, a 21% maturanata i 2% osmaša pije 
svaki vikend.

Zbog zabave i dobrog osjećaja pije 67% 
maturanata i 19% osmaša, a isti postotak 
maturanata pribjegava tzv. „Beach drinkingu“. 
Poražavajući su rezultati koji govore o 
dostupnosti alkohola maloljetnicima. Više od 
polovine ispitanika, njih 53% izjavilo je kako 
ih nitko u trgovinama nije pitao za godine.

Nakon iznošenja ovih podataka, svi 
nazočni kratko su se osvrnuli na prezentirane 
rezultate. Pravobraniteljica za djecu, gđa Mila 
Jelavić konstatirala je kako se mi kao društvo 
još uvijek nismo uhvatili u koštac s problemom 
pijenja alkohola kod maloljetnika. Istaknula je 
sljedeće: „Visoki postotak djece kupuje i 
pije alkohol kod kuće, tako da ta sklonost 
odnekud mora počinjati. Nadalje, zakoni se 
ne primjenjuju u praksi, a problem je njihovo 
tumačenje. Primjerice, iako su nadzorne 

kamere jednog supermarketa u Zagrebu 
registrirale maloljetnicu koja je bez problema 
kupila bocu apsinta, državni inspektorat nije 
mogao ništa, jer se inspektor nije našao na licu 
mjesta u trenutku prodaje. 

Nadalje, istaknula je kako je njen Ured još 
2009. godine predlagao izmjenu Zakona o 
prekršajima protiv javnog reda i mira, kako bi 
se maloljetnicima onemogućilo konzumiranje 
alkohola na javnim površinama, no kako se 
do sada još ništa nije promijenilo, kao niti od 
prijedloga da se zabrani reklamiranje piva na 
TV-a do određenog doba dana. 

Predstavnik Državnog inspektorata, 
Područne jedinice Split, g. Nikša Sirotković 
istaknuo je da ukoliko se inspektor ne zatekne 
na terenu u trenutku kršenja zakona, unatoč 
službenoj zabilješci policije, sudovi im najčešće 
odbacuju takve optužne prijedloge.

Pravobraniteljica je nadalje istaknula kako 
uočava nedostatak programa prevencije i 
edukacije djece o štetnosti alkohola. Manja 
dostupnost alkohola pretpostavka je za 
preventivno djelovanje jednako kao i žurna 
regulacija konzumiranja alkohola na javnim 
površinama te zabrana reklamiranja alkohola 
u medijima, koja za sada ne postoji.

A zašto djeca i maloljetnici piju, odgovor je 
pokušala dati i psihologinja prof.dr.sc. Mirjana 

Nazor istaknuvši vidljive kontradiktornosti 
društva koje se s jedne strane bori protiv 
ovog poroka a s druge bez pardona reklamira 
alkohol, posebice pivo. Smatra kako je u 
rješavanju ovog problema, najvažnija pri-
marna prevencija, a pri tome misli na odgoj 
djece i mladih, a to je uloga cijele zajednice. 
Nadalje je postavila pitanje zašto mladi piju, 
konstatirajući kako je razlog često ogledalo 
nas. „Očito smo ih često ostavljali same i pri 
tome ih nismo upućivali u druge aktivnosti. 
Pozivam roditelje da izvršavaju svoje dužnosti, 
jer podatak da 5% osmaša izlazi svaki dan 
pokazuje da roditeljima stvari izmiču iz ruku. 
Izlaženje s podacima u medije je dvosjekli 
mač, jer percepcija o tome što rade drugi 
– misle da piju i oni koji ne piju – stvara se 
percepcija da svi piju i da je to uobičajeno 
ponašanje. Važno je da mediji ne doprinose 
i ne stvaraju senzacionalne vijesti“, istaknula 
je prof.d.sc. Nazor.

Prevencijom protiv alkohola
Policijska službenica iz Odjela prevencije 

Ravnateljstva policije, gđa Ivana Modrić 
naglasila je kako zabrana konzumacije alko-
hola na javnim mjestima rješava jedan mali 
dio problema, izražavajući zabrinutost kako 
će se problem sa ulice „preseliti“ u drugo 

Alkohol, ne hvala!
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područje. No, upravo ciljani preventivni 
projekti utemeljeni na znanstvenim istraži-
vanjima, kakve i MUP u suradnji s drugim 
službama razvija i potiče u lokalnim 
sredinama, mogu doprinijeti sprječavanju 
ove problematike među mladima. „Ovaj 
problem potrebno je tretirati i kroz rad s 
odraslima, roditeljima, koji su vrlo često 
indiferentni. Teško je doprijeti do njih, 
a samim tim vrlo je teško uključiti ih 
u preventivne projekte“, istakla je gđa 
Modrić. 

Pedagoginja dr.sc. Esmeralda Sunko je 
istaknula da upravo zajedničko djelovanje 
svih relevantnih subjekata u ovom području 
može dati određene rezultate. U tom smislu 
potrebna je i Nacionalna strategija koju još 
uvijek nemamo kada je u pitanju borba 
protiv zlouporabe alkohola. Također predlaže 
i donošenje Kodeksa sa pivarima koji bi se 
odnosio na preventivne aktivnosti.

U raspravu na okruglom stolu uključio 
se i Petar Metličić, naš vrsni rukometaš, koji 
želi dati svoj doprinos u stvaranju pozitivnog 
ozračja kada je u pitanju korištenje slobodnog 
vremena. Naglasio je da upravo bavljenje 
sportom pomaže u stvaranju i podizanju 
samopouzdanja koje je mladima potrebno 
u odrastanju. 

Svakako treba istaknuti da su u radu ovog 
Okruglog stola sudjelovali i Ante Peruzović, 
prof. Aktiv ravnatelja srednjih škola u Splitu, 
Hrvoje Bašić – predstavnik Vijeća učenika 
srednjih škola, pročelnici gradskih službi 
Grada Splita za zdravstvo te ostali sudionici. 
Svi netom navedeni složili su se kako je po-
trebno da Grad Split uključivši različite po-
nuditelje od škola, gradskih kotareva, udru-
ga te javnih službi nudi brojne sadržaje, no 
zabrinjavajuća je činjenica kako one na kraju 
ne dolaze do krajnjih korisnika. 

Zaključak ovog Okruglog stola je što 
hitnije pokretanje inicijative za zabranu 
konzumacije alkohola za maloljetnike na 
javnim površinama po uzoru na neke hrvatske 
gradove, Osijek, Karlovac, Makarska, Hvar... 
koji su kroz Odluke o komunalnom redu 
regulirali ovo pitanje. No, pravobraniteljica 
je pri tome istaknula da želi da sva djeca i 
maloljetnici budu ravnopravni u svom pravu 
na zdravlje i zaštitu od štetnih utjecaja. Stoga 
podržava donošenje propisa na lokalnom 
nivou ali samo kao jedno prijelazno razdoblje, 
jer je potrebno što hitnije reguliranje zabrane 
konzumacije alkohola za maloljetnike putem 
donošenja zakonskih propisa.m

Odsjek za odnose s javnošću  
i izvještajnu analitiku PU S-D

Šest - sedam minuta „filmske 
akcije“ temeljne i prometne 
policije izvrstan su primjer 
pozitivne percepcije rada službe 
u javnosti jer su vijest o uhićenju 
prenijeli svi mediji

Petci u svibnju u Zagrebu znaju biti 
relativno mirni. No, ovaj put prvi petak 
u šestom mjesecu za prodajni salon 

satova u Praškoj ulici počeo je burnije nego 
obično. U pola deset ujutro u salonu bile su 
dvije žene: prodavačica i njezina prijateljica. 
Deset minuta kasnije u salon ulaze dva 
uglađena gospodina i tu priča počinje.

Ta su dvojica došli do pulta, izvadili 
pištolje i odgurali žene dublje u prodajni 
prostor. Prodavačica im je, pod prijetnjom, 
otključala vitrine i ova su dvojica u torbu i 
vrećicu (koja će kasnije doživjeti zanimljivu 
sudbinu) potrpali oko pedeset skupih satova 
i još gotovinu iz blagajne. Dvjema su ženama 
zatim vezali ruke i noge i otišli prema Trgu 
kralja Tomislava.

 Niti dvije minute kasnije u I. 
policijskoj postaji već znaju za razbojništvo, 
a znaju i da se dvojica muškaraca kreću u 
njihovoj blizini. To je jutro radila smjena 
Ivice Grgića, policajca sa skoro 21 godinom 
staža. Šef smjene Grgić s pauze diže prvo 
dvojicu policajaca: vođu ophodnje Miroslava 
Ivančića i Gorana Šturbeka. Za njima ide još 
i mladi Luka Knezović, taj petak dežurni na 
ulazu u postaju. 

Kreću u pretragu terena, a za njima samo-
inicijativno dolazi i Boris Zelić. 

Brzinski uhićeni naoružani 
pljačkaši

Njih četvorica primjećuju dvojicu muška-
raca na Strossmayerovom trgu kod kućnog 
broja 11. 

Kod jednog od sumnjivih vidi se i pištolj 
kako viri iz hlača malo prije nego što će početi 
trčati prema jugu. Ipak, mladi vježbenik Kne-
zović baca se na sporijeg od bjegunaca i na 
pločniku mu oduzima pištolj i stavlja lisice. 

Tu je uhićen 36-godišnjak iz Mirkovaca, 
predgrađa Vinkovaca, dok je lov za drugim 
počiniteljem bio nešto dulji i puno opasniji. 
I za građane i za hrabre policajce Prve 
policijske postaje „Centar“.

Drugi naoružani pljačkaš, 29-godišnjak 
također iz Vinkovaca, nastavio je bijeg preko 
Strossmayerova i Tomislavova trga i Šenoine 
do Petrinjske ulice gdje za njim u stopu trče 
Zelić, Šturbek i Ivančić te posade dvije auto-
ophodnje: Ivica Lerotić i vježbenik Antonio 
Cesar te Mladen Bosnar i Davor Mirčetić. 

U isto vrijeme sedmorici policajaca u 
pomoć dolazi i osmi. Ovaj put „motorizirani“. 
Goran Garić iz I. postaje prometne poli-
cije pokrivao je područje i pomogao u 
okruživanju pljačkaša koji se riješio satova 
još na Strossmayerovom trgu. Policajci su ga 
uspjeli okružiti kod kafića na kućnom broju 
42 premda se cijelo vrijeme potjere okretao 
prema njima i prijetio pištoljem koji je, 
kasnije se ustanovilo, bio repetiran. 

Kako se kradu satovi     i koliko se to u Zagrebu ne isplati
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Pištoljem je mahao malo prema policaj-
cima, a malo prema sebi i prijetio da će se 
ubiti. Kad se u jednom od okretaja pljačkaš 
blago spotaknuo Ivica Lerotić ga je s leđa 
obuhvatio oko lakta, a Mladen Bosnar ga 
hvata za podlaktice dok kolega iz prometne 
policije prima pištolj za cijev. Kad je vidio da 
29-godišnjak više nema prst na obaraču i da 
je cijev okrenuta prema zidu zgrade, zgrabio 
mu ga je iz ruke. Ostali mladića svladavaju, 
stavljaju mu lisice i autom šalju da se pridruži 
„poslovnom partneru“ u I. postaji.

Grgić: Knezović je napravio 
najveći dio posla

Za Mir, Ugled i Povjerenje popričali smo 
sa šestoricom od jedanaestero sudionika. 

Evo što šef smjene Grgić kaže o dojavi 
događaja: Žao mi je što nema malog Luke 
(Luka Knezović). On je, po meni, napravio 
najveći dio posla. Velik dio posla napravili 
su ljudi koji su bili na pauzi. To ti je kod nas 
tako, kad se nešto događa, nema odmora, 
nema pauze! Izlazi se van. 

Na odmoru su bili kolege Ivančić i 
Šturbek. Mali je Luka, željan akcije, doletio 
do mene i pitao može li i on van. Imao je 
pištolj na tri minute jer je razoružao tipa. 

Ivančić i Lerotić o uhićenju drugog ra-
zbojnika: U lijevoj ruci drži vrećicu sa sa-
tovima, a u desnoj drži pištolj i praktički se 
zaletavamo jedan u drugoga. Uz Hotel „Pa-
lace“ trči prema Tomislavcu. I tu baca žutu 
vrećicu sa satovima. U istom trenu natrčava 
kolega Zelić i sva trojica ga počinjemo pratiti. 
Svaka dva-tri koraka taj se muškarac okreće 
prema nama i prijeti pištoljem. Tada nismo 
mogli reagirati jer građani su prolazili i da 
ne bi bilo rikošea. Tu kolege Zelić i Šturbek 
vade oružje. Pokušavamo ga savladati, ali bez 
uspjeha. On sad trči preko parka i tada nam 

se priključuje kolega prometnjak na motoru. 
On ga isto pokušava zaustaviti. Također ovdje 
s Branimirca dolaze Lerotićeva i Bosnarova 
patrola i kod kafića Tip-top u Petrinjskoj je 
savladan.

Lerotić: Da, okružili smo ga. Bilo je se-
dam-osam policajaca, svi s pištoljima vani. 
Ovaj je imao pištolj uperen u nas, no odje-
dnom nam je okrenuo leđa - skočio sam mu 
na leđa, uhvatio ga za ruke i pokušao sam 
ga baciti na pod. Ali bio je malo „živinče“ 
(smijeh) pa sam ga nekako presavio prema 
dolje. Onda je došao kolega Bosnar i uhva-
tio ga za jednu ruku, a kolega iz prometne 
policije za drugu. 

Najvažnije je u toj situaciji da se mi kao 
smjena dobro razumijemo i da kad netko 
daje informaciju onda slušamo: ne idemo 
svi na jednu loptu. 

Šef smjene Grgić: Zovemo načelnika Pe-
trovića da izvijestimo o razbojništvu. Zovemo 
minutu kasnije da imamo jednoga. Zovemo 
onda još malo kasnije da imamo i drugoga. 
Informacije su samo išle... (smijeh).

Ivančić: Bila je jedna slična intervencija 
kad su dvojica također brzo „pala“ nakon 
pljačke u Hotelu „Palace“. Bilo je to ne-
gdje 2007., a ta su dvojica „pala“ u Teslinoj 
ulici. 

Načelnik Petrović: Ovo stvarno nije bila 
svakidašnja situacija. Ovo je bilo jako brzo, 
jako hrabro i jako ludo! 

Ivančić: Ovdje je zaista došlo do izražaja 
ono temeljno načelo policije: zaštita ljudi i 
imovine. Instinktivno smo istrčali i dobro 
obavili posao. U akciji su sudjelovali ljudi 
koji su bili na pauzi i koji rade na mjestima 
na kojima se ne očekuje da istrče i hvataju 
naoružane pljačkaše s metkom u cijevi.

Spomenuta vrećica puna satova završila 
je na pločniku Strossmayerova trga. Dok je 

trajala potjera kroz trg na teren je izašao i 
Antun Čavčić, vođa grupe kriminalističke 
policije, i pregledavao put kojim je 29-go-
dišnjak bježao. Našao je vrećicu, ali i trećeg 
muškarca koji ju je mjerkao kako bi je uzeo. 
Taj muškarac od 26 godina nema direktne 
veze s ovom dvojicom, ali je pokazivao želju 
da se poveže sa satovima vrijednim skoro 
milijun kuna. 

Krim. istraživanje obavljeno je u službe-
nim prostorijama i drugi dan u noći. Dvoji-
ca razbojnika (i prije više puta evidentirana) 
pojavili su se na Istražnom sudu. 

Predloženi za prigodnu nagradu 
MUP-a

Ovih šest-sedam minuta filmske i odlu-
čno izvedene akcije temeljne i prometne 
policije gdje su zajedno radili policajci razli-
čitog stupnja iskustva (od skoro 33 godine u 
službi do godine i tri mjeseca u slučaju Luke 
Knezovića) izvrstan su primjer pozitivne 
percepcije rada službe u javnosti jer su vijest 
o uhićenju prenijeli svi mediji. 

Primjer je to i podizanja sigurnosti u 
gradu Zagrebu i zato je načelnik I. poli-
cijske postaje Zvonimir Petrović predlo-
žio svu jedanaestoricu (Ivicu Grgića, Luku 
Knezovića, Miroslava Ivančića, Gorana 
Šturbeka, Borisa Zelića, Ivicu Lerotića, 
Antonia Cesara, Davora Mirčetića i Mladena 
Bosnara te Gorana Garića iz I. postaje 
prometne policije) za prigodnu nagradu 
Ministarstva unutarnjih poslova kako bi im 
odao priznanje za profesionalno obavljen 
posao zaštite građana koji su u Petrinjskoj 
cijeli dan prepričavali dinamičnu akciju 
za kakvu obično plaćaju kino ulaznice ili 
TV pretplatu. Taj petak imali su joj priliku 
svjedočiti bez naknade! m

Antonio HADROVIĆ

Kako se kradu satovi     i koliko se to u Zagrebu ne isplati
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Nakon završetka tečaja polaznici 
su se vratili u svoje policijske 
uprave, te se očekuje da će 
vrlo brzo početi samostalno 
obavljati odgovornu zadaću 
kriminalističkog tehničara

Odjel kriminalističke tehnike Uprave 
kriminalističke policije je od ožujka do li-
pnja 2011. organizirao, te u suradnji s Cen-
trom za forenzička ispitivanja, istraživanja 
i vještačenja „Ivan Vučetić“ i Policijskom 
akademijom, proveo Tečaj za izradu portreta 
osobe, Specijalistički tečaj za kriminalističke 
tehničare iz područja daktiloskopije te Tečaj 
za kriminalističke tehničare.

Tečaj za izradu portreta osobe
Od 21. do 25. ožujka 2011. održan 

je Tečaj za izradu portreta osobe pomoću 
računala, polaznici su bili Krunoslav Mataz 
i Zoran Kon iz PU osječko-baranjske, Darko 
Prskalo i Mario Komar iz PU splitsko-
dalmatinske, Katja Pilepić i Kristijan 
Marinović iz PU primorsko-goranske te 
Ivana Čuljak i Zdravko Mlinarić iz PU 
zagrebačke.

Predavači na Tečaju bili su stručnjaci 
iz Odjela za policijsku obuku Policijske 
akademije, Odjela daktiloskopije i identi-
fikacije Centra za forenzička ispitivanja, 
istraživanja i vještačenja „Ivan Vučetić“, 
Odjela kriminalističke tehnike Uprave 
kriminalističke policije te Gregor Kovač, viši 
kriminalistički inspektor-specijalist Uprave 
kriminalističke policije Generalne policijske 
uprave MUP-a Republike Slovenije. 

Polaznici su na tečaju stekli osnovna zna-
nja o funkcijama, organizaciji baze podata-
ka, dopuni komponenti za bazu podataka, 
dopuni vlastitih komponenti lica osoba, ure-
đivanju vanjskih slika i održavanju sustava 
računalnog programa „Facette“, zatim radu 
s oštećenim osobama ili svjedocima u pogle-
du osnova percepcijske psihologije, obje-
ktivnih i subjektivnih faktora koji utječu 
na percepciju osoba, metodama ispitivanja 
svjedoka i tehnikama dosjećanja pamćenja 
te osnovama računalne izrade portreta osobe 
u pogledu preciznih crtanja anatomije lica, 
proporcije lica kod muškaraca i žena te si-
muliranje procesa starenja.

Nakon provedenog teorijskog i prak-
tičnog dijela tečaja polaznicima je uručena 
odgovarajuća potvrda.

Specijalistički tečaj za 
krim. tehničare iz područja 
daktiloskopije i identifikacije

Planom obrazovanja, školovanja, spe-
cijalizacije, stručnog osposobljavanja i usa-
vršavanja djelatnika MUP-a, za 2011. godinu 
predviđeno je održavanje četiri programa 
Specijalističkog tečaja za kriminalističke 
tehničare iz područja daktiloskopije i 
identifikacije. 

Cilj tečaja bio je stjecanje kompetencija 
u području daktiloskopije a zamišljen 
je  kao nadogradnja znanja u području 
pronalaska, izazivanja, fiksiranja i izuzimanja 
te procjene uporabljivosti spornih tragova 
papilarnih linija, stečenih tijekom pohađanja 
osnovnog tečaja za kriminalističke tehničare 
i vlastitih iskustava u obavljanju poslova 
kriminalističke tehnike tijekom očevida na 
mjestu događaja.

Tečaj je održan u Centru za forenzična 
ispitivanja, istraživanja i vještačenja „Ivan 
Vučetić“ od 7. ožujka do 29. travnja 2011., 
u suradnji Odjela kriminalističke tehnike 
Uprave kriminalističke policije te Odjela 
daktiloskopije i identifikacije Centra.

Polaznici tečaja bili su: Hrvoje Marko-
bašić iz PU vukovarsko-srijemske, Franjo 
Farkaš iz PU bjelovarsko-bilogorske, Jurica 
Mokos iz PU zagrebačke, Danijel Jeličić iz 

PU istarske,Ivica Ercegovac iz PU šibensko-
kninske, Joško Stolica iz PU splitsko-dal-
matinske, Božidar Tomašković iz PU zadarske, 
Josip Kruhak iz PU krapinsko-zagorske, 
Marijan Lišnić iz PU osječko-baranjske, Ivan 
Habula iz PU međimurske, Zlatko Varjačić 
iz PU koprivničko-križevačke.

Polaznici tečajeva pohađali su predavanja i 
vježbe u trajanju od 80 sati, kojima je obuhva-
ćeno korištenje optičkih metoda (forenzičko 
svjetlo), fizikalnih (instant, specijalni, magne-
tni i UV prašci, suspenzija prašaka – SPR) te 
kemijskih metoda (cijanoakrilat i obojivači, 
ninhidrin, DFO i thermanin) za izazivanje 
spornih tragova papilarnih linija na različitim 
vrstama podloga, zatim pravilno fiksiranje 
pronađenih spornih tragova papilarnih linija 
fotografijom i daktiloskopskim folijama, te 
rad i mogućnost AFIS-a (unos nespornih oti-
saka papilarnih linija osoba, te unos, provjera, 
validacija i pohranjivanje spornih tragova pa-
pilarnih linija u bazu sustav AFIS).

Na kraju tečaja polaznici su položili ispit 
te od Policijske akademije dobili Uvjerenje 
o osposobljenosti, a od Centra za forenzična 
ispitivanja, istraživanja i vještačenja „Ivan 
Vučetić“ potvrdu o pohađanju Specijali-
stičkog tečaja za kriminalističke tehničare iz 
područja daktiloskopije i identifikacije.

Tečaj za kriminalističke 
tehničare

Početkom lipnja 2011. godine završen je 
26. naraštaj Tečaja za kriminalističke tehniča-

Specijalistički tečajevi i tečajevi  
iz područja kriminalističke tehnike
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re, u čijoj su organizaciji i provođenju sudje-
lovali Odjel kriminalističke tehnike Uprave 
kriminalističke policije, Centar za forenzična 
ispitivanja, istraživanja i vještačenja „Ivan 
Vučetić“ te Odjel za stručno usavršavanje i 
specijalizaciju Policijske akademije.

Predavači na Tečaju bili su iskusni stručnjaci 
Odjela za stručno usavršavanje i specijalizaciju 
i Visoke škole Policijske akademije, Centra za 
forenzična ispitivanja, istraživanja i vještačenja 
„Ivan Vučetić”, Odjela kriminalističke tehnike 
Uprave kriminalističke policije, Uprave za 
pravne poslove i ljudske potencijale, Protu-
eksplozijskog Odjela Uprave policije, Odjela/
Odsjeka/Pododsjeka kriminalističke tehnike 
iz PU koprivničko-križevačke, PU istarske, 
PU vukovarsko-srijemske, PU zadarske iPU 
zagrebačke te Zavoda za sudsku medicinu 
i kriminalistiku Medicinskog fakulteta 
Sveučilišta u Zagrebu.

Prema Izvedbenom planu Tečaj je pro-
veden od 14. ožujka do 8. lipnja 2011., a 
polaznici su imali predavanja iz sljedećih 
nastavnih cjelina: kriminalistička tehnika, 
foto i video tehnika u kriminalistici, krimi-
nalističko skiciranje, identifikacija osoba, 
daktiloskopski tragovi, biološki tragovi, ba-
listika, mehanoskopija, kontaktni tragovi, 
tragovi kod požara i eksplozija, tragovi kod 
prometnih nesreća, toksikologija, vještačenja 
rukopisa, dokumenata i novčanica, medicin-
ska kriminalistika, pravni propisi, prevencija 
profesionalnog stresa i zločini iz mržnje.

Praktični dio tečaja uspješno je izveden 
kroz vježbe iz pojedinih nastavnih cjelina, 
situacijske vježbe simuliranih očevida na mjestu 
eksplozije, požara, samoubojstva vješanjem, 
razbojništva i ubojstva te kroz praksu sa 
iskusnim kriminalističkim tehničarima i višim 
kriminalističkim tehničarima u Odjelima za 
očevide i kriminalističku tehnike PU osječko-
baranjske, PU primorsko-goranske, PU 
istarske i PU splitsko-dalmatinske te Odjelu 
kriminalističke tehnike PU zagrebačke. 

Tijekom tečaja po-
laznici su posjetili Cen-
tar za forenzična ispi-
tivanja, istraživanja i 
vještačenja „Ivan Vu-
četić”, gdje su upoznali 
iskusne stručnjake Cen-
tra te vidjeli sofisticira-
nu laboratorijsku opre-
mu.

Polaznici ovog Te-
čaja bili su: Nikola Fun-
dak i Robert Povolj-
njak iz PU zagrebačke, 

Dario Fot iz PU osječko-baranjske, Mario 
Seretin i Stjepan Čošić iz PU primorsko-
goranske, Jure Gabelić i Goran Zovko iz 
PU splitsko-dalmatinske, Ivica Brdar iz PU 
istarske, Krunoslav Plavetić iz PU karlovačke, 
Dalibor Grbeša iz PU sisačko-moslavačke, 
Tomislav Blinja iz PU šibensko-kninske, 
Darijo Penezić iz PU zadarske, Alen Mudrovčić 
iz PU bjelovarsko-bilogorske, Velimir Šokec 
iz PU koprivničko-križevačke, Hrvoje 
Vičić iz PU ličko-senjske, Katarina Drčec 
iz PU varaždinske, Dalibor Cerovski iz PU 
virovitičko-podravske.

Na sastanku je predstavljena 
djelatnost svih odjela u Centru 
za forenzična ispitivanja, 
istraživanja i vještačenja 
„Ivan Vučetić“, s osvrtom na 
usvojene nove metode rada 
sa sofisticiranijom opremom 
i primjenu znanstvenih 
dostignuća sličnih laboratorija u 
drugim suvremenim europskim 
policijama

Centar za forenzična ispitivanja, istraži-
vanja i vještačenja „Ivan Vučetić“ u suradnji 
s Odjelom kriminalističke tehnike Uprave 
kriminalističke policije, proveo je regional-
ne jednodnevne radne sastanke s dijelom 
policijskih službenika iz policijskih upra-
va, s ciljem poboljšanja suradnje i kvalitete 
rada kriminalističkih tehničara i vještaka 
iz Centra.

Sastanci su održani od prosinca 2010. 
godine do lipnja 2011. u PU zagrebačkoj, 
PU osječko-baranjskoj, PU primorsko-go-
ranskoj, PU karlovačkoj, PU splitsko-dal-

matinskoj, PU varaždinskoj i PU bjelovar-
sko-bilogorskoj a njima su prisustvovali i 
policijski službenici iz susjednih policijskih 
uprava koji obavljaju poslove kriminalističke 
tehnike, prometne kriminalističke tehnike, 
kriminaliteta droga, organiziranog krimi-
naliteta, pomoćnici načelnika za poslove 
kriminalističke policije u Policijskim po-
stajama te predstavnici područnih državnih 
odvjetništava i sudova. 

Na sastanku je predstavljena djelatnost 
svih odjela u Centru, s osvrtom na usvojene 
nove metode rada sa sofisticiranijom opre-
mom i primjenu znanstvenih dostignuća 
sličnih laboratorija u drugim suvremenim 
europskim policijama, potom na poteško-
će do kojih dolazi pri pronalaženju, izuzi-
manju, pakiranju i dostavi spornih tragova 
i nespornih uzoraka na vještačenje te kod 
određivanja vještačenja.

Predstavnici Odjela kriminalističke te-
hnike su prikazali svoju aktivnost povodom 
edukacija kriminalističkih tehničara, nabave 
i raspodjele specifičnog potrošnog materijala 
i kriminalističko-tehničke opreme, te plani-
ranih aktivnosti do kraja 2011. godine.m

Vladimir ČIČA

Osim navedenih policijskih službenika, 
Tečaj su pohađali Danijel Borić i Jurica Biuk, 
djelatnici Ministarstva obrane Republike 
Hrvatske, Jure Skoko i Denis Bošnjak, 
policijski službenici Uprave policije Ljubuški 
MUP-a Županije Zapadnohercegovačke, 
BiH te Pavo Mikolić i Vice Džijan, policijski 
službenici Uprave policije Orašje MUP-a 
Županije Posavske, BiH.

Na završnoj svečanosti polaznicima su 
predstavnici Policijske akademije, Centra te 
Odjela kriminalističke tehnike UKP-a, uru-
čili Uvjerenje o osposobljenosti za obavljanje 
poslova kriminalističke tehnike, uz želju da 
kvalitetno obavljaju poslove za koje su na 
ovom tečaju obučeni.

Zbog zavidnih rezultata na pismenom 
i usmenom ispitu, ispitno povjerenstvo je 
posebno pohvalilo Katarinu Drčec i Dani-
jela Borića.

Nakon završetka tečaja polaznici su se vra-
tili u svoje policijske uprave, te se očekuje da 
će vrlo brzo početi samostalno obavljati odgo-
vornu zadaću kriminalističkog tehničara.

Sretno kriminalistički tehničari!m
Vladimir ČIČA

Foto: Arhiva tečaja

Radni sastanci s krim tehničarima i policijskim 
službenicima u policijskim upravama
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Prava atrakcija na svečanosti 
obilježavanja  432. rođendana 
grada Karlovca bio je Milenijski 
bal koji je imao i humanitarno 
obilježje. Tom prigodom 
prikupljena su novčana sredstva 
za projekt Udruge Artus, Vile i 
vilenjaci – Artusi, odnosno za 
pomoć djeci bez odgovarajuće 
roditeljske skrbi Dječjeg doma 
„Vladimir Nazor“ u Karlovcu 

Povodom obilježavanja 432. rođen-
dana grada Karlovca u samom gradu 
održan je niz kulturnih i sportskih mani-
festacija. Posebno svečano bilo je na Dan 
grada 13. srpnja, kada je svečanoj sjednici 
Gradskog vijeća nazočio i predsjednik 
Republike Hrvatske Ivo Josipović, te 

potpredsjednici u Vladi R Hrvatske 
gospoda Petar Čobanković i Domagoj 
Milošević.  

Naime, uz mnogobrojne goste u sve-
čanosti je sudjelovalo i izaslanstvo PU 
karlovačke, predvođeno načelnikom poli-
cijske uprave Josipom Ćelićem. Izaslan-
stvo policijske uprave kod spomenika 
poginulim hrvatskim braniteljima u Kar-
lovcu, na Trgu hrvatskih branitelja zapalilo 
je svijeću te prisustvovalo Svetoj misi i 
svečanoj sjednici Gradskog vijeća.

Deset karlovačkih plesnih 
parova zaplesalo u policijskim 
odorama

Uz sva događanja, u organizaciji Pro-
menada kluba iz Karlovca organiziran je 
i drugi po redu Milenijski bal, kojemu 
su se na poziv organizatora odazvali i 

PU karlovačka  
obilježila rođendan grada Karlovca

predstavnici PU karlovačke i MUP-a BiH, 
Unsko-sanskog kantona. Naime, uz veliku 
neizvjesnost i vrućinu u večernjim satima 
deset plesnih parova iz policijske uprave, 
a među kojima je bio i načelnik Josip 
Ćelić, te pet plesnih parova MUP-a BiH, 
Unsko-sanskog kantona u Bihaću, na čelu 
s njihovim komesarom Stevom Trninićem, 
u povodu obilježavanja 432. rođendana 
grada Karlovca zaplesalo je u policijskim 
odorama. Ovim odzivom karlovačke 
policije i policije BiH građanima grada 
Karlovca i okolice zajednički smo odaslali 
poruku da našoj suradnji granice nisu 
prepreka, a kolege iz Unsko-sanskog 
kantona oduševljeni sudjelovanjem na 
balu napomenuli su da svakako dolaze i 
iduće godine.   

Milenijski bal, ne samo da je bio 
pravi bal po plesu i plesnim kreacijama, 
već je on imao i humanitarni karakter. 
Naime, od sudionika bala prikupljena su 
novčana sredstva za projekt Udruge Artus, 
Vile i vilenjaci – Artusi. Začetnik ovog 
projekta je Dječji dom „Vladimir Nazor“ 
u Karlovcu, a iz njega bi se financijski 
potpomogla djeca tog doma koja su bez 
adekvatne roditeljske skrbi. Kako bi dopri-
nijeli što boljoj budućnosti te djece i 
mladih, ovoj hvale vrijednoj humanitarnoj 
akciji sa svojim prilozima odazvali su se i 
plesači PU karlovačke.m   

Andreja LENARD
Foto: PU karlovačka
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Nakon deset godina, 
Ministarstvo unutarnjih 
poslova ponovno je uspostavilo 
strukovno obrazovanje za 
zanimanje policajac u trajanju od 
dvije godine, kroz treći i četvrti 
razred srednje škole, kako bi 
poboljšalo postojeći sustav 
policijskog obrazovanja

Reforma policijskog obrazovanja na svim 
razinama nametnula se kao nužnost koja, 
osim iz strateških dokumenata Ministarstva 
unutarnjih poslova, proizlazi i iz potrebe 
usklađivanja s najboljom praksom Europske 
unije koje će Republika Hrvatska uskoro 
postati članica. Stoga je 27. srpnja 2010. na 
Kolegiju ministra unutarnjih poslova prih-
vaćen koncept strategije reforme sustava 
policijskog obrazovanja. Uloga policijskog 
obrazovanja i stručnog usavršavanja od izu-
zetne je važnosti jer se razvojne promjene ne 
mogu provesti bez kvalitetnog obrazovanja i 
usavršavanja policije.

Dosadašnji model školovanja
Model „temeljnog policijskog tečaja“ za 

zanimanje policajac, koji se provodio od 

2007. godine obuhvaćao je osobe starosti 
između 18 i 24 godine sa završenom 
četverogodišnjom srednjom školom, a 
sastojao se od teorijsko-praktične nasta-
ve u trajanju od 9 mjeseci na Policijskoj 
akademiji te šestomjesečne praktične obuke 
pod vodstvom mentora u policijskim 
upravama i policijskim postajama. Ipak, 
taj je program imao dosta nedostataka, a 
ovdje ćemo izdvojiti samo neke od njih.

Dobar dio polaznika tečaja imao je 
završenu trogodišnju srednju školu, a 
potom naknadno i četvrti razred kako bi 
udovoljili uvjetima natječaja, pa je razina 
općeg obrazovanja bila relativno niska. 
Opću gimnaziju je, primjerice, završilo 
otprilike 9 posto polaznika. Glavni faktor 
prijave kandidata na „temeljni policijski 
tečaj“ bio je socijalni. Nastava je u velikoj 
mjeri bila opterećena teorijskim sadržajima, 
a nakon završetka programa polaznici 
su zadržavali postojeću srednju stručnu 
spremu što potencijalnim kandidatima 
svakako nije bio motivirajući faktor za 
prijavu. I sam izraz „temeljni policijski 
tečaj“ nije upućivao na stjecanje zanimanja 
već pojedinih vještina.

Novi - stari model
Strukovno obrazovanje za zanimanje 

policajac u trajanju od dvije godine kroz 
treći i četvrti razred srednje škole već 
se provodilo na Policijskoj akademiji u 
razdoblju od 1994. do 2002. godine. Iako 
nisu provođena sustavna komparativna 
istraživanja vezana za završetak policijskog 
obrazovanja, analizom uspješnosti i kvali-
tete rada novopridošlih policajaca te miš-
ljenja njihovih kolega policajaca, postoji 
konsenzus da najbolja postignuća u radu 
ipak imaju policajci sa završenom srednjom 
policijskom školom. Polaznici s navršenih 
16 odnosno 17 godina odlučuju se za 
životno zanimanje, te imaju primjerenu 
motivaciju za izbor policijske struke kao 
životnog poziva. Osim toga, na mlade ljude 
u toj dobi još je uvijek moguće odgojno 
djelovati i razvijati pozitivne moralne 
vrijednosti. Ono što je najvažnije, ovakvo 
školovanje, u trajanju od dvije godine, 
omogućuje kvalitetnije izučavanje predmeta 
struke i sadržajniju policijsku obuku. Pri 
ovome se misli na primjenu modernih 
metoda praktične nastave u policijskoj 
obuci uz aktivnu suradnju i verifikaciju 

Nakon 10 godina,  
ponovno formirana

Srednja policijska škola
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nadležnih ustrojstvenih jedinica policije, na 
sve veći udio situacijske nastave, simulacije, 
rješavanja slučajeva, problemsku nastavu 
i ostale moderne metode obrazovanja 
odraslih koje se temelje na osnovnim 
načelima učenja odraslih osoba i koje 
maksimalno potiču polaznike na vlastito 
sudjelovanje u rješavanju zadaća i situacija 
u nastavi pripremajući ih tako za učinkovito 
rješavanje svakodnevnih, pa i najsloženijih 
policijskih zadaća. Također, nastavit će se i 
programi dopunskog stručnog usavršavanja 
koje na terenu, u policijskim upravama i 
postajama provode predavači i instruktori 
prethodno stručno i pedagoški osposobljeni 
u Policijskoj akademiji. 

Proveden natječaj
Nakon izrade nastavnog plana i pro-

grama, rješavanja pravnog statusa Policijske 
škole, prilagodbe programa razvojnim 
tendencijama u srednjoškolskom obra-
zovanju te odobrenja od strane Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i športa, 27. svibnja ove 
godine ministar unutarnjih poslova objavio 
je natječaj za upis tristo učenika u treći 
razred za stjecanje strukovne kvalifikacije 
za zanimanje policajac/policajka u školskoj 
godini 2011./2012. Natječaj za upis bio je 
otvoren od 8. do 27. lipnja.

Uvjete za prijave 
imali su kandidati 
do 19 godina starosti, 
koji su završili drugi 
razred gimnazije, te
strukovne ili umjet-
ničke škole u če-
tverogodišnjem tra-
janju,  hrvatskog 
državljanstva s pre-
bivanjem u Republici 
Hrvatskoj, a učenici 
državljani Republike 
Hrvatske koji se ško-
luju u inozemstvu 
po programu zemlje 

domaćina imali 
su pravo prijave 
na natječaj teme-
ljem rješenja o 
priznavanju isto-
vjetnosti u nad-
ležnosti Mini-
starstva znanosti, 
obrazovan ja  i 
športa. Izbor kan-
didata temeljio se 
na općem uspjehu 
iz prethodnog ob-
razovanja, uzornom vladanju, uspjehu iz 
predmeta značajnih za nastavak školovanja 
(hrvatski jezik, matematika, strani jezik 
te tjelesna i zdravstvena kultura), provjeri 
motoričkih sposobnosti, psihologijskom 
testiranju, zdravstvenoj sposobnosti za 
obavljanje policijskih poslova te dostojnosti 
za obavljanje policijskih poslova koje 
utvrđuje nadležna policijska postaja suk-
ladno Zakonu o policiji. Kod samog 
prijavljivanja kandidati su mogli odlučiti 
da li se kandidiraju za jedno od 270 mjesta 
za policijske službenike Ministarstva unutar-
njih poslova ili se kandidiraju za jedno od 
30 mjesta policijskih službenika koji će 
biti raspoređeni u Ministarstvo pravosuđa. 
A bez obzira na njihov odabir, školovanje 

svih provodi se po jedinstvenom programu 
strukovne kvalifikacije za zanimanje poli-
cajac/policajka.

Velik interes kandidata
Na natječaj se prijavilo ukupno 1569 

kandidata od čega 723 muških i 286 žen-
skih. Od sveukupnih prijava 460 ih je bilo 
nepotpunih ili nevažećih pa se ukupan broj 
važećih prijavljenih kandidata smanjio na 
1109. Od tog broja prijavljenih kandidata 123 
učenika pohađali su gimnaziju, a 986 učenika 
srednju strukovnu školu u četverogodišnjem 
trajanju. Najviše prijava pristiglo je iz PU 
vukovarsko-srijemske, osječko-baranjske, 
brodsko-posavske i splitsko-dalmatinske, 

a najmanje iz PU istarske, ličko-senjske te 
primorsko-goranske. Prvu selekciju uspješno 
je prošlo 554 kandidata, a za njih se trenutno 
provode provjere dostojnosti. 

Ukupno tri stotine primljenih kandidata, 
odnosno učenika, tijekom školovanja imat 
će pravo na smještaj i prehranu na Policijskoj 
akademiji, propisanu odoru i športsku 
opremu, knjige i školski pribor, mjesečnu 
novčanu naknadu za osobne potrebe te 
naknadu za prijevoz do prebivališta i natrag 
za vrijeme školskih praznika. Međusobna 
prava i obveze između učenika i Ministarstva 
unutarnjih poslova odnosno Ministarstva 
pravosuđa uredit će se ugovorom.m

Nikolina GOTAL
Foto: Dubravka PAVKOVIĆ-POGAČAR
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IZ RADA POLICIJE

75
2011. srpanj/kolovoz m mup 50

Vijeće za prevenciju 
kriminaliteta grada Županja i 
kontakt-policajci PP Županja 
provode preventivnu akciju 
evidentiranja i izdavanja 
prometnih isprava za bicikle.

Vijeće za prevenciju kriminaliteta grada 
Županja prihvatilo je inicijativu policijskih 
službenika PP Županja te financijski podržalo 
i donijelo odluku o provođenju preventivne 
akcije besplatnog evidentiranja bicikala, 
koja je održana 29. lipnja 2011. na gradskoj 
tržnici u Županji kako bi se prevenirale 
krađe bicikala i lakše identificiralo vlasnike 
pronađenih bicikla. 

Svi bicikli su fotografirani i evidentirani u 
bazi podataka računala kontakt-policajaca, a 
vlasnicima su izdane prometne isprave za bi-
cikle. Akciji se odazvalo 167 vlasnika sa 201 
biciklom. Za 11 bicikala ukucani su brojevi 
na okviru bicikla, a ostali su imali tvorničke 
brojeve. Odaziv građana nadmašio je sva pr-
vobitna očekivanja, što upućuje na zaključak 
kako građani žele i imaju potrebu za zaštitom 
svoje imovine bez obzira na vrijednost bici-
kala, jer  za građane koji su ishodili isprave 
o evidentiranju očito bicikli imaju posebnu 
vrijednost.

Ova akcija i dalje će se provoditi svake 
srijede u mjesecu srpnju na gradskoj tržnici, 
a nakon toga građani će se moći osobno ja-
viti radi dogovora o evidentiranju bicikala u 
prostorima PP Županja. 

Uz bezrezervnu podršku načelnika 
PP Županja Zlatka Čaćića, najveći teret 
aktivnosti podnijeli su kontakt-policajci 
Bono Tomašević, Mirko Vić i Željko Debak, 
domar Miroslav Rajković te vođa sektora 
Nikola Kajkić kao  i pomoćnik načelnika PP 
Županja za policiju Željko Marošević.

Bicikl kao jedno od osnovnih 
prijevoznih sredstava

U gradu Županji, kao zasigurno i u drugim 
gradovima kontinentalne Hrvatske, bicikl 
je jedno od osnovnih prijevoznih sredstava. 
Doprinosi tome i grad uređenjem i gradnjom 
prostora i staza potrebnih za bicikliste te 
bicikle koriste sve dobne skupine građana.

U pojedinim dijelovima grada veća je 
frekvencija biciklista i parkiranih bicikla, 
što pogoduje činjenju kaznenih djela krađe 
bicikala. U slavonskome kraju mnogi ostaju 
bez bicikala jer se njime počinitelji krađe 
posluže za prijevoz, a onda ga odbace, o čemu 
dojavljuju građani ili policijske ophodnje 
pronalaze bicikle u jarcima, parkovima. Na 
području grada Županje nestaju tjedno 2 
– 3 bicikla. Istodobno, u skladištu policijske 
postaje nalazi se 416 bicikala kojima se ne 
znaju vlasnici. Mnogi građani ne znaju svoj 
bicikl ni opisati kad nestane jer nemaju 
upisane korisne podatke o njemu. Izvršenim 
analizama evidentiranih kaznenih djela u 
velikom broju slučajeva bicikli nisu bili 
zaštićeni sigurnosnim napravama lokotima i 
sl., a najčešći načini izvršenja ovih kaznenih 
djela su odnošenje, odnosno, odvoženje. 

U 2011. godini do početka provedbe akcije 
u PP Županja zabilježeno je 60 kaznenih 
djela krađe bicikla, a kod rješavanja takvih 
kaznenih djela nemoguće je provjeriti pripada 
li bicikli doista osobi koja ga traži, s obzirom 
da bicikli nisu evidentirani niti je njihova 
krađa prijavljena. Pretraživanje ustrojene 
baze podataka po svim karakteristikama 
evidentiranih bicikala koristit će se za 
rješavanje svih prijavljenih krađa bicikla.

S obzirom da poduzimane preventivno 
represivne akcije nisu rezultirale smanjivanjem 
broja, odnosno, rješavanja problema krađa 
bicikla te koristeći do sada pozitivna iskustva 
PU međimurske i varaždinske, ukazala se 
potreba i za povezivanjem takvog načina 
rada s preventivnim djelovanjem u vidu 
evidentiranja bicikala. Djelatnici PP Županja 
ideju o provođenju akcije na području grada 
Županja predstavili su članovima Vijeća za 
prevenciju kriminaliteta, koji su je podržali 
te financirali troškove projektnih aktivnosti. 
Inače treba istaknuti da je na inicijativu policije 
do sad na području policijske uprave osnovano 
deset vijeća za prevenciju kriminaliteta koja 
za sada nisu dovoljno aktivna: neka čak nisu 
održala ni radnu sjednicu, a neka s manje ili 
više uspjeha počinju provoditi aktivnosti, 

Registracija bicikla u Županji

Odaziv graana nadmašio je sva 
oËekivanja jer graani æele i imaju 
potrebu za zaštitom svoje imovine 
bez obzira na vrijednost bicikala: 
za graane koji su ishodili isprave 
o evidentiranju oËito bicikli imaju 

posebnu vrijednost.
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uz uporno inzistiranje policijskih službenika 
kako bi vijeća ostvarila svrhu zbog koje su i 
osnovana.

Predloženi način rješavanja problema u 
lokalnoj zajednici upućuje da su i ovakvi 
problemi rješivi, odnosno, svodljivi na 
prihvatljivu razinu samo uz angažiranje svih 
potencijala društvene zajednice. 

U konkretnom predmetu kontakt-poli-
cajci PP Županja prihvatili su se svog dijela 
posla i odgovornosti te svojim transparentnim 
djelovanjem, poticanjem i ostvarivanjem 
partnerskih odnosa i povjerenja nastoje 
doprinijeti učinkovitijem rješavanju pro-
blema. Dakle, osim boljeg iskorištavanja 
vlastitih potencijala zbog poticanja na rad 
Vijeća, potaknuli su i građane da aktivnije 
sudjeluju u rješavanju problema, čime će se 
kod njih povećati kako osjećaj kontrole nad 
sigurnošću tako i osjećaj važnosti što će ih i 
dalje motivirati da doprinose zajedničkom 
rješavanju lokalnih problema i poboljšanju 
kvalitete življenja.

U suprotnom, problem ostaje neriješen ili 
se rješavanje proteže u nedogled, a teoretski 
gledano, poznato je kako problem koji se 
ne rješava ili se pravimo da ne postoji, nije 
rješiv sam po sebi, naprotiv  on  s vremenom 
raste i postaje puno ozbiljniji i teži. Sličnim 
projektima u zapadnoeuropskim zemljama 
dokazano je kako su indirektni načini 
suzbijanja kriminaliteta usmjereni na raz-
ličite oblike preddelikventnih stanja često 
uspješniji način redukcije kriminaliteta 
u urbanim sredinama od isključivo foku-
siranja na najveće kriminalne probleme, a 
najbolji rezultati postižu se ravnomjernom 
zastupljenošću oba načina.

Na kraju treba istaknuti kako je subjektivni 
strah građana od kriminaliteta znatno 
prisutniji u sredinama  gdje stupanj javnog 
reda nije zadovoljavajući, a taj strah građana 
od kriminaliteta neposredno se reflektira 
na prihvaćanje policije i ocjenu uspješnosti 
rada policije. Policija koja kao novo mjerilo 
uspješnosti rada i osnovnu orijentaciju u 
radu proklamira načelo da uspjeh policije 
ovisi o odobravanju građana, o tome mora 
voditi računa.

Treba očekivati da će provedba ove pro-
jektne aktivnosti doprinijeti  unapređenju 
rada policijskih službenika i Vijeća za pre-
venciju kriminaliteta, što će rezultirati većim 
stupnjem povjerenja kod građana, boljim 
prihvaćanjem i razumijevanjem policije i po-
licijskog posla te sveukupnim unapređenjem 
stanja i odnosa u lokalnoj sredini.m

Ivo IVKIĆ

Sukladno s odlukama Vijeća za pre-
venciju grada Orahovice, općina Čačinci, 
Zdenci, Crnac, kao i dogovoru policijske 
postaje Orahovice s osnovnim školama 
„I.Mažuranić“ u Orahovici, „A.G.Matoš“ 
u Čačincima i „I.G.Kovačić“ u Zdencima 
te Županijskog tima za provedbu projekta 
„Prometna preventiva u osnovnoj školi“, 
tijekom svibnja 2011., obavljena je realizacija 
projekta pod nazivom „Biciklom u promet“, 
u kojoj su sudjelovala 24 učenika petih 
razreda navedenih osnovnih škola. 

Projekt se sastojao od edukacije učenika 
vezane uz poznavanje prometnih pravila  i 
teoretske provjere, nakon čega su po pet 
učenika iz svake škole, koji su ostvarili 
najbolje rezultate na testiranju, izabrani 
za završno natjecanje, koje se održalo 1. 
lipnja 2011. ispred OŠ „I. B. Mažuranić“ 

Biciklom u promet

u Orahovici na prostoru tzv. starog po-
ligona. Odabrani učenici prezentirali 
su svoje stečeno znanje putem vožnje 
biciklima na poligonu, a svim učenicima 
- sudionicima u natjecanju od strane 
načelnika PP Orahovica Davora Solića, 
dodijeljene su diplome i zahvalnice. 

Prvo mjesto u natjecanju osvojio je 
Ivan Vukušić, učenik OŠ „A.G.Matoš“ 
Čačinci, kojemu je gradonačelnik Ora-
hovice Josip Nemec uručio bicikl, ka-
cigu i reflektirajući prsluk. Na tron do 
pobjednika, tj. drugo mjesto popeo se 
Karlo Kovačić, učenik OŠ „I.G.Kovačić“ 
Zdenci, kojemu je policijska službenica 
za prometnu preventivu PP Orahovice 
Marina Šimon dodijelila kacigu, reflek-
tirajući prsluk i katadiopter. Treće mjes-
to osvojio je Stjepan Sudarić, učenik OŠ 
„I.G.Kovačić“ Zdenci, kojemu je Svjetlana 
Urbanek, nastavnica tehničkog odgoja OŠ 
„I.B.Mažuranić“ u Orahovici, dodijelila 
kacigu i reflektirajući prsluk. 

Sponzori ovoga natjecanja bili su grad 
Orahovica, općine Čačinci, Zdenci, Crnac 
te tvrtke Astro, Liograf i Geosoft.m

Josip ŠTAJDOHAR
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Preventivno-edukativna akcija 
„Motociklom u život“ održana 
na Automotodromu Grobnik  

U organizaciji Županijskog savjeta za 
sigurnost prometa na cestama Primor-
sko-goranske županije 16. lipnja na Auto-
motodromu Grobnik održana je preven-
tivno-edukativna akcija „Motociklom u 
život“. Ova akcija tradicionalno se provodi 
od 2005. godine, a podijeljena je na teoretski 
i praktični dio.

Prvi je dio započeo predavanjem Lorisa 
Valjana, našeg poznatog motociklističkog asa, 
koji je rekao kako je automotodromska pista 
mjesto za ljubitelje velikih brzina, a ceste su 
mjesto gdje se treba pridržavati prometnih 
propisa. Loris Valjan je prisutnim ljubitelji-
ma motociklizma objasnio kako je on veliki 
zaljubljenik (ili čak „ovisnik“) kada je riječ o 
motociklizmu. Svjestan je da mnogi nepo-

trebno riskiraju svoj život, kao i život ostalih  
sudionika u prometu, jer nisu svjesni teških 
posljedica do kojih dolazi kada motociklist 
precijeni svoje sposobnosti. Iznio je mnoge 
primjere u kojima motociklisti nisu opre-
mljeni adekvatnom opremom (zaštitna kaci-
ga sumnjive kvalitete, neadekvatne rukavice, 
odjeća i obuća, tehnički neispravan motocikl, 
neadekvatan pritisak u gumama itd.). 

Načelnik Odjela za sigurnost cestovnog 
prometa ove Policijske uprave - Boris Ske-
ledžić ukratko je naveo podatke o stradalima u 
prometu, istaknuvši pri tome kako tu nažalost 
značajan udio imaju vozači motocikala i 
mopeda. Prikazane su video-snimke policijskih 
presretača, na kojima su zabilježene interesan-
tne situacije na cesti u kojima su sudjelovali 
motociklisti i mopedisti. Livio Hubička - 
voditelj Ispitnog centra HAK-a prisutnima je 
podijelio kratak test o prometnim pravilima, 
a predavanje je nastavio dr. Darko Ledić. 

neurokirurg, s Odjela 
neurokirurgije KBC-
a Rijeka. Dr. Ledić je 
govorio o najčešćim oz-
ljedama motociklista, 
odnosno o pasivnoj i 
aktivnoj sigurnosti či-
me se mogu u znatnoj 
mjeri spriječiti ozbiljna 
stradavanja.

Nakon teoretskog 
dijela 20-ak vozača 
mopeda i motocikala 
imali su prilike voziti 
po poligonu na moto-

Motociklom u život

ciklističkoj pisti. Izgled poligona je zamislio 
Loris Valjan, a u postavljanju su pomagali 
i članovi motociklističkog kluba „Blue 
Knights“. Zadaća vozača mopeda i motocikla 
bila je da pokušaju što bolje izbjeći iznenadne 
prepreke na kolniku (u ovom slučaju 
čunjeve), što je po Valjanovim riječima česta 
i pogibeljna situacija u stvarnim situacijama. 
Zadana vježba na poligonu pokazala je 
koliko je dug zaustavni put motocikla. 
Vozačima je rečeno da razviju maksimalnu 
brzinu u startnoj ravnini piste te da nakon 
toga zakoče i potpuno zaustave motocikl. 
Policijski službenici za sigurnost cestovnog 
prometa mjerili su radarom brzinu, a lase-
rom zaustavni put nakon naglog kočenja. 
Nemalo čuđenje među vozačima izazvala je 
informacija da moćni motocikli opremljeni 
ABS-om pri naglom kočenju s  brzinom od 
173 km/h trebaju čak 164 m zaustavnog 
puta. Loris Valjan je komentirao posljednju 
vježbu na način da vozači ne razmišljaju o 
situacijama kada moraju potpuno zaustaviti 
moped ili motocikl, već samo kako smanjiti 
brzinu sa na primjer 100 na 40 km/h. Na-
žalost, postoje situacije kada se mopedist/
motociklist susreće s preprekama koje blo-
kiraju cijelu širinu ceste (odron, prometna 
nesreća, vremenska nepogoda, popravak 
kolnika).

Na kraju predavanja i praktičnog dijela 
svi sudionici su izjavili kako su zadovoljni 
spomenutom akcijom, koju će i u budućnosti 
podržati svi oni koji žele pridonijeti smanje-
nju čestih stradavanja u prometu.m

Tekst i slike: Tomislav VERŠIĆ
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Mjuzikl „Srce ulice“ premijerno 
je postavljeno u Dugom Selu 
kao dio programa „Podigni 
glas protiv ovisnosti“ koji su 
organizirali Grad Dugo Selo, 
Vijeće za prevenciju Grada 
Dugog Sela i Savjeta mladih 
Grada Dugog Sela

U četvrtak, 9. lipnja, premijerno je izve-
den mjuzikl koji osnovno i srednjoškolcima 
na zabavan i pop-kulturni način pokazuje 
kako je lako u loše društvo upasti i kako je 
teško iz njega se izvući. Glavni likovi izvlače 
se glumeći, pjevajući i plešući, a „Srce ulice“, 
glavni junak, pokazuje im sve to kroz vlastiti 
primjer samootkrivenja.  

„Srce ulice“ premijerno je postavljeno 
u Dugom Selu kao dio programa „Podigni 
glas protiv ovisnosti“ koji su organizirali 
Grad Dugo Selo, Vijeće za prevenciju Grada 
Dugog Sela i Savjeta mladih Grada Dugog 
Sela. Mjuzikl su postavili glumci iz Udruge 
„Mravs“, a postoje i planovi za slanje mjuzikla 
na turneju po obrazovnim institucijama.

U subotu, dva dana kasnije, isti su 
organizatori gradu poklonili mimohod 
srednjoškolaca i građana kroz centar, a na 
rukometnom je igralištu postavljena bina 
gdje su mladi bendovi mogli pokazati što su 
naučili u podrumima i garažama umjesto u 
kafićima i parkovima.

Za Mir, ugled i povjerenje porazgo-
varali smo s Brankom Guštekom, načel-
nikom Policijske postaje Dugo Selo i 
potpredsjednikom Vijeća za prevenciju 
grada Dugog Sela, Valentinom Krčmar, 
predsjednicom Savjeta mladih Dugog 
Sela i Ivanom Gerecijem, zamjenikom 
gradonačelnika Dugog Sela.

Branko Guštek: - Vijeće za prevenciju 
osnovano je prije dvije godine i na samom 
početku vijeće je funkcioniralo sporadično. 
Imali smo „porođajne muke“  i to moramo 
iskreno priznati.  Kako je vrijeme prolazilo 
došlo je do promjena unutar samog Vijeća 
i uključili su se ljudi koji u tome trebaju 
sudjelovati i imaju volje to raditi pa s današ-
njim danom mogu s ponosom reći da imamo 
izuzetno korektnu suradnju, počevši od 

predsjednika Vijeća (gradonačelnika Dugog 
Sela), svih ostalih članova uključujući i 
Savjet mladih koji su nam u ovom trenutku 
najzanimljivija kategorija.

Moram priznati da sam na početku bio 
skeptičan oko Vijeća, mada su možda više 
bili skeptični ostali članovi zbog toga što 
svatko iz svoje linije rada poduzima mjere 
vezane na prevenciju, ali sami po sebi nismo 
znali za sve akcije na temu prevencije koje se 
provode i te akcije nisu bile koordinirane. 
Danas, situacija je puno bolja.

U Dugom Selu nema puno problema 
vezanih uz najopakiji dio prevencije – drogu. 
Većina konzumenata koje tu zatičemo nisu 

s ovog područja ili ne spadaju u mlađu 
kategoriju. Ovo naravno ne znači da 
problem ne postoji. Među učenicima je 
provedena anketa i veći je problem alkohol 
koji kod srednjoškolaca dolazi u prvi plan.  

Danas je postavljen štand s materijalima o 
prevenciji narkotika i policijski su službenici 
u civilnoj odjeći s natpisom „Policija u 
zajednici“ što je sugerirao i Savjet mladih. 
Također, mladima se približavamo i kroz 
Sajmove mogućnosti i sve kroz ostale javne 
manifestacije gdje se građani okupljaju. A i 
danas su u mimohodu kontakt  policajci na 
koje su se građani navikli  kao na dijelove 
zajednice.

Valentina Krčmar, predsjednica Savjeta 
mladih grada Dugog Sela: - Savjet mladih je 
manje savjetodavno, a više tijelo koje izvrša-

va projekte koji se tiču mlađe populacije. Za 
primjer: radili smo „Festival mladih“ gdje 
smo okupili mlade nade iz Dugog Sela i cijele 
Županije, a u „mjesecu borbe protiv ovisnosti“ 
Savjet mladih je bio krovno tijelo koje je 
surađivalo sa osnovnim i srednjim školama, 
dijelili smo letke koje su oslikali učenici 
osnovnih škola i brinuli se da sve dobro 
ispadne. Ključno nam je bilo da ljudi dođu i 
vide mjuzikl jer od svih opijata, alkohol je u 
srednjim školama najčešći. Više se i ne smatra 
ovisnošću jer spada u društveno prihvatljivu 
kategoriju konzumacije. Poslije alkohola ide 
duhan i droga koja mi je najzanimljivija jer 
ljudi smatraju da je u Dugom Selu nema i 

Glasno protiv ovisnosti u Dugom Selu
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da to njihova djeca ne rade. A kad se uđe na-
večer u parkove svašta se nađe.

Zapravo, jezgra, „core“, prevencije jest 
u obitelji i zato su cilj projekta djeca u 
osnovnoj školi. Smatram da sve počinje 
od kuće gdje se možda događaju neke ne-
sređene situacije poput rastave ili slično jer 
je spektar problema puno veći danas nego 
prije, recimo, pedeset godina. 

Što se budućih djelovanja tiče, u 
devetom mjesecu ćemo ponoviti „Srce 
ulice“ za osnovne i srednje škole. Zatim, 
planiramo izložbu fotografija „običnih“ 
ljudi maskiranih u dilere i narkomane.

Velika nam je pomoć u svim projekti-
ma i policija u Dugom Selu. Što god tre-
bamo, a policija može pomoći – policija 
izađe u susret i pomogne. 

Ivan Gereci, zamjenik gradonačelnika 
Dugog Sela: - Kao službeni predstavnik 
grada Dugog Sela prvo želim pohvaliti 
Policijsku postaju Dugo Selo za odličnu 
suradnju kod ovih problema kojih evidentno 
ima iako smo mi mala sredina od otprilike 
18 tisuća ljudi po preliminarnim rezultatima 
ovogodišnjeg popisa stanovništva. Vijeće za 
prevenciju je novo tijelo kod nas i prolazilo 
je određene „porođajne muke“. O njima 

je govorio načelnik Guštek. U samom 
Vijeću Savjet mladih je izuzetno aktivan 
s programima koje kreiraju. Kao što je 
Valentina rekla, alkohol je kod mladih 
najveći problem. S druge strane, Vijeće za 
prevenciju je dugoročan projekt na kojem 
treba dugoročno raditi i bilo koja vlast i 
bilo koja politička opcija u to ne bi trebala 
zadirati.m

Antonio HADROVIĆ

Policijska uprava primorsko-
goranska i Primorsko-goranska 
županija potpisali sporazum o 
suradnji

Župan Primorsko-goranske županije, 
Zlatko Komadina i načelnik Policijske 
uprave primorsko-goranske, Tomislav Dizdar 
potpisali su 8. lipnja, Sporazum o suradnji 
Primorsko-goranske županije i Odsjeka 
za prevenciju PU primorsko-goranske. 
Riječ je o sporazumu kojim se uređuje 
provođenje programa prevencije nasilja, 
ovisnosti, ponašanja i kulture mladih vozača 
i motociklista u prometu te kaznenopravna 
i obiteljska zaštita za učenike drugih, trećih i 
četvrtih razreda srednjih škola. 

Sam cilj projekta čije programe provodi 
Odsjek za prevenciju PU primorsko-goranske 
je preventivno djelovanje na razvoj svijesti o 
štetnosti svih vrsta nasilja, poticanje učenika 
na pozitivne modele ponašanja, približavanje 
policije i njenog rada učenicima i roditeljima 
uz razvijanje partnerskog odnosa  te utjecanje 
na povećanje svijesti kod roditelja i nastavni-
ka o nužnosti suradnje s policijom. 

Potpisan je također i ugovor o suradnji u 
programu „S.A.M.“ – Promocija sigurnosti 
i javnozdravstvene samosvijesti. Svrha ovog 
programa je da se proaktivnim i ciljanim 

edukacijama utječe na smanjenje stope 
kriminaliteta i ovisničkog ponašanja te 
pridonese usvajanju preventivnih navika, 
sprječavanju širenja zaraze i usvajanju te 
provođenju higijensko-epidemioloških 
mjera.

Ovaj program obuhvaća tri područja i 
to nasilje, ovisnosti i javnozdravstvenu svi-
jest, a provodit će ga Odsjek za prevenciju 
i Nastavni zavod za javno zdravstvo PGŽ. 
Njegova je realizacija zamišljena kroz niz 
tematskih predavanja i  prezentacija uz pri-
mjere iz prakse, tijekom kojih će se učenici 
upoznati i s potencijalnim sankcijama, ali s 
aspekta prevencije (djelovati na uzroke, a ne 
na posljedice kažnjivih djela). 

Valja reći da će se  za potrebe edukacije 
izraditi promotivni edukativni materijali, a u 
planu je izrada i evaluacijskih i anketnih listića 
u cilju praćenja kvalitete samog Programa. 

Potpisivanju navedenog Sporazuma i 
ugovora o suradnji u programu „S.A.M.“ 
prisustvovali su također i voditelj Odsjeka 
za prevenciju, Darko Stanković, ravnatelj 
Nastavnog zavoda za javno zdravstvo PGŽ, dr. 
sc. Vladimir Mićović te pročelnik Upravnog 
odjela za zdravstvenu zaštitu i socijalnu skrb, 
Ivo Afrić.

Nastavak je to dobre suradnje Policijske 
uprave primorsko-goranske i Primorsko-
goranske županije u zajedničkim nastojanjima 
da se realizacijom pozitivnih preventivnih 
programa utječe na opću sigurnost, djeluje 
na svijest mladih naraštaja, njihovih roditelja 
i nastavnika o potrebi partnerskog odnosa i 
preventivnog djelovanja. To je i dio puta kojim 
policija u svojoj reformi od represivnog aparata 
postaje javni servis građanima i integrirani, a ne 
izdvojeni dio društvene zajednice.m

Tekst i slike: Mirjana KULAŠ

Zajedno protiv nasilja i ovisnosti

Ispravak
U glasilu Mir, Ugled, Povjerenje u 

broju 49 – lipanj 2011., objavljen je tekst 
u rubrici Obljetnice, pod nazivom „Nismo 
zaboravili“.

U tekstu je zabunom, umjesto fotografije 
Marka Papak, objavljena fotografija na kojoj 
se nalazi Mato Klarić. S obzirom da je došlo 
do nenamjerne pogreške, redakcija glasila 
upućuje iskrene isprike članovima obitelji 
pokojnog hrvatskog branitelja Marka Papak, 
kao i Mati Klariću te cijenjenim čitateljima.

S izrazitim štovanjem, 
  Uredništvo redakcije
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PU brodsko-posavska inicirala 
projekt „Pomoć Tae-kwon-do 
klubu Vrpolje“

Sredinom lipnja, u dvorani Osnovne 
škole „Ivan Meštrović“ u Vrpolju, održana 
je svečanost projekta pod nazivom „Pomoć 
Tae-kwon-do klubu Vrpolje“. Ovaj projekt 
je sastavni dio preventivnog programa u 
organizaciji Policijske uprave brodsko-
posavske pod nazivom „Športom protiv 
nasilja“, koji će se provoditi tijekom 2011. 
godine. Osim predstavnika policijske 
uprave kao glavnog inicijatora, suradnici 
ovog projekta su Županija brodsko-
posavska, Osnovna škola „Ivan Meštrović“, 
te Općine: Vrpolje, Slavonski Šamac i 
Velika Kopanica. 

Na svečanosti je izvršena primopredaja 
sportske opreme „tatamija“, „Tae-kwon-
do klubu Vrpolje“. Županija brodsko-po-
savska je izdvojila šest tisuća kuna, Općina 
Vrpolje, Općina Velika Kopanica i Općina 
Slavonski Šamac po dvije tisuće kuna, te 
su na ovakav način pomogli klubu. Ku-
pljena je neophodna sportska oprema za 
normalno funkcioniranje i to strunjače, 
tzv. „tatami“, dva ringa dimenzija 7 x 7 m, 
čija se cijena kreće oko 12 tisuća kuna, a 
koje si članovi kluba nisu mogli sami pri-
uštiti. Darovana sportska oprema odmah 
je i isprobana.

Pripadnici kluba su na svečanosti 
pokazali svoje demo izvedbe posjetiteljima. 
Djeca i mladi, njihovi roditelji i drugi 
građani, mogli su pogledati i zanimljivu 
pokaznu vježbu pripadnika Interventne 
jedinice policije.  

Prepoznajmo sposobnosti naše 
djece i omogućimo im njihov 
razvoj

Predsjednica Tae-kwon-do kluba Jele-
na Turčić je u okviru kratkog prigodnog 
programa pozdravila goste i posjetitelje, te 
zahvalila na suradnji i pomoći svima koji 
su sudjelovali u projektu.

„Svrha našeg okupljanja je sudjelova-
nje u projektu policijske uprave „Športom 
protiv nasilja“. „Tatami“ strunjače, koje 
smo danas primili, uvelike će pomoći u 
daljnjem radu našeg kluba. „TKD klub Vr-
polje“ djeluje od 1993. godine. Trenutno 
okuplja oko 80 djece i mladih, a do sad je 
kroz klub prošlo oko tisuću članova. Vjero-
jatno svi znate da je Tae-kwon-do pojedi-
načni borilački sport, koji potječe iz Koreje 
i promovira fer-plej samokontrolu, pošto-
vanje, uljudnost, pa slobodno mogu reći, 

da je uvijek bila svrha potaknuti i okupiti 
mlade, kako bi ovako korisno sportski pro-
veli svoje slobodno vrijeme. 

Važniji rezultati kluba su promovirani 
na našim medijima. Najzapaženiji rezultat 
nam je osvojeno drugo mjesto u svijetu i 
prvo mjesto u Europi u sparingu, mi bi-
smo rekli u tučama - laički, a posebno se 
ponosimo održavanjem međunarodnih 
susreta regije Valentinovo kupa, koji je 
ove godine održan po 13. puta zaredom. 
Za uspjehe kluba možemo zahvaliti sa-
mozatajnom i vrlo vrijednom radu našeg 
trenera Josipa Petrovića, njegovim poma-
gačima, roditeljima, koji su uvijek uz nas, 
različitih sponzora, pa evo u ovom slučaju i 
Policijske uprave brodsko-posavske, koja je 
sve to inicirala. Zahvalila bih svima koji su 
prepoznali važnost ovog sporta i pomažu 
njegov rad na bilo kakav način. Posebno 
zahvaljujem u ime kluba općini Vrpolje, 
našoj policiji, Županiji brodsko-posavskoj, 
općinama Velika Kopanica i Slavonski Ša-
mac, Babina Greda, osnovnim školama i 
njihovim ravnateljima, koji nam ustupaju 
prostor. Bez toga sigurno ne bismo mo-
gli funkcionirati. Vodimo se sloganom: 
„Prepoznajmo sposobnosti naše djece i 
omogućimo im njihov razvoj!“  – rekla je 
predsjednica kluba.

Načelnica općine Vrpolje – Ankica 
Zmaić je istaknula: „Posebno pozdravljam 
Policijsku upravu brodsko-posavsku, koja 
je inicirala ovu akciju, županiju i općine na 
financijskoj potpori, djecu i mlade. Hvala 
svima koji su došli na primopredaju ove 
sportske opreme, a poglavito sudionicima 

Športom protiv nasilja

Pravi izbor za djecu i mlade
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kluba za koje je ona osigurana. Trebamo 
i dalje težiti da naš Tae-kwon-do klub 
nastavi sa svojim radom. Zahvala svim 
članovima, njihovom treneru, njihovim 
roditeljima. Općina Vrpolje apsolutno po-
država aktivnosti svoga kluba, jer je jako 
bitno gdje se okuplja naša mladež, gdje i 
kako provodi svoje vrijeme“. 

Sportom protiv negativnih 
utjecaja

Načelnik policijske uprave Darko Petek: 
„Ovo mi je prvi posjet Vrpolju u sadašnjoj 
funkciji. Drago mi je da je moj posjet 
iniciran ovakvim povodom. Policijska 
uprava na žalost nema novaca za velike 
projekte, no imamo želje i ideje. Cijenim 
to što su naše ideje prepoznate u ovom 
slučaju i od jedinica lokalne i regionalne 
samouprave, što je rezultiralo provedbom 
ovog projekta. Iznimno me veseli zbog 

mladih, članova kluba, koji su dobili 
opremu i zato što su svi prepoznali važnost 
ovog projekta. Mi iz policije sa idejom smo 
pronašli zajednički jezik s onima koji su to 
potakli s ciljem da mladi imaju veći izbor 
nego što su ga imali do sad. Važno je da se 
djeca i mladi bave sportom, a ne pićem ili 
cigaretama, te kako ne bi u svoje slobodno 
vrijeme pali pod nekakve negativne utjecaje. 
Treba naglasiti sve općine i županiju koji 
su financirali  sportsku opremu imajući u 
vidu današnju ekonomsku situaciju i treba 
cijeniti svakog onog tko je odvojio i jednu 
kunu za ovakav projekt. 

Mi se nadamo da će biti još prilika za 
suradnju, jer mi imamo ideje. Nadam se 
da će ubuduće biti više novaca za slične 
projekte i da ćemo se ovakvim povodom 
češće susretati. Hvala svima!“ 

Ovim projektom pomoglo se klubu 
u nabavci sportske opreme za trening 

i normalno funkcioniranje, kroz koje 
članovi usvajaju borilačke vještine, ubla-
žavaju agresije i na jedan pozitivan na-
čin koriste tjelesne sposobnosti. Važno je 
kroz sportske aktivnosti afirmirati pozi-
tivne vrijednosti, nenasilje i pozitivu, te 
razvijati pozitivan odnos na relaciji djeca 
– policija.

Policijska uprava brodsko-posavska 
nastavlja sa sličnim preventivnim aktivno-
stima, kako bi djecu i mlade potakla na 
bavljenje ovom vrstom sporta ili drugim 
vrstama sporta i na taj način prevenirala 
nasilje među mladima. Ukoliko se bave 
ovakvim borilačkim sportom, djeca od 
malih nogu uče o disciplini i poštiva-
nju pravila. Na ovakav način doprinosi 
se podizanju svijesti među mladima uz 
implementaciju spoznaje o sportu kao 
pozitivnoj aktivnosti.m

Kata NUJIĆ

Ova obuka dio je šesterotjednog 
tzv. održavajućeg ciklusa, a riječ 
je o kondicionom plivanju kojim 
se održava visoka spremnost 
interventnih policajaca

U okviru sveobuhvatne obuke policijski 
službenici IJP Požega ovih dana provode 
i intenzivnu obuku plivanja. Obuka se 
provodi na bazenima u mjestu Velika 
svakog radnog dana u prijepodnevnim 
satima tijekom cijelog ljeta, a sastoji se 
od 2,5 km plivanja i tehnika spašavanja 
utopljenika. 

Prilikom posjeta policijskih službenika 
za odnose s javnošću obuku je provodio 
zapovjednik interventnog odjeljenja Mario 
Ester s kojim smo kratko porazgovarali.

Kako je Mario dok je bio pripadnik 
Specijalne policije 1998. godine završio tečaj 
za ronioca u policijskom centru za obuku 
na Malom Lošinju, pokazao se kao prava 
osoba za provođenje obuke plivanja jer je u 
mogućnosti svoja znanja i iskustvo  prenijeti 
na ostale kolege, pogotovo mlađe koji su 
svoju policijsku karijeru tek započeli.

U razgovoru sa zapovjednikom IJP 
Požega Antom Bajićem doznali smo da je 

ova obuka dio šesterotjednog održavajućeg 
ciklusa, tj. da se zapravo radi o kondicionom 
plivanju kojim se održava visoka spremnost 
interventnih policajaca.

- Sastavni dio obuke je i spašavanje 
utopljenika - kaže Marijan Kovačević, 
instruktor u IJP Požega, koji inače provodi 
cjelokupnu obuku plivanja. Cilj je, prema 
riječima Kovačevića, naprednijim plivačima 
pokazati tehnike prilaženja i izvlačenja 
utopljenika iz vode te pružanja pomoći 
utopljeniku. 

Ako uzmemo u obzir da se ovisno o vre-
menskim prilikama tijekom zime provodi 
obuka skijanja, postaje jasno da su policij-
ski službenici IJP Požega pripremljeni za 
zaista širok spektar poslova.m

Krunoslav KOKIĆ

Plivačka obuka interventne policije
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Policijska uprava krapinsko-
zagorska u suradnji s Obiteljskim 
centrom Krapinsko-zagorske 
županije početkom srpnja 
sudjelovala je na Sportskim 
igrama učenika koje se održavaju 
na školskom igralištu Osnovne 
škole “Ljudevit Gaj” u Krapini u 
organizaciji  Društva sportskih 
igara učenika.

Tijekom navedene manifestacije sudio-
nicima natjecanja, djeci i mladima - navija-
čima, kao i ostalim građanima, prezentiran 
je rad na temu prevencije razvoja ovisnosti 
kod mladih osoba uz podjelu prigodnih 
letaka. I ovom prilikom u svom radu poli-
cijski službenici koristili su mobilni centar 
za prevenciju. 

Ujedno se kroz osobne kontakte, igru i 
likovne radionice kod djece i mladih radi-
lo na jačanju pozitivnog stava prema igri i 
športu kao aktivnosti u kojoj se jača njihovo 
samopouzdanje i negativan stav prema sred-
stvima ovisnosti.

Navedenu manifestaciju posjetili su i 
Dražen Vitez, zamjenik glavnog ravnatelja 
policije, Dubravko Teur, načelnik Uprave 
policije,  Josip Turkalj, zapovjednik 
Zapovjedništva interventne policije, Mato 
Blažanović, načelnik Odjela za prevenciju 
u Uredu glavnog ravnatelja policije, sa 
predstavnicima njemačke delegacije: g. 
Jürgen Schubert, inspektor  interventne 
policije SR Njemačke; g. Jörg Müller, 
kontakt osoba njemačke interventne policije 
za RH i g. Dieter Balcerek, službenik Ureda 
inspektora interventne policije nadležnog za 

financije i projekte, kojima je tom prilikom 
prezentiran mobilni centar za prevenciju 
Policijske uprave krapinsko-zagorske. 

Završna finalna natjecanja Sportskih 
igara učenika organiziranih od strane 
Društva sportskih igara učenika Krapinsko-
zagorske županije održana su posljednja tri 
dana  od 12. srpnja do 14. srpnja na igralištu 
Osnovne škole u Krapinskim Toplicama. 
Okupio se veliki broj mladih sa područja 
Krapinsko-zagorske županije koji su se 
natjecali u finalu mnogobrojnih sportova - 

mali nogomet, rukomet, badminton,  cross, 
odbojka na pijesku, rukomet,  stolni tenis, 
tenis i ulična košarka.  

Na mjestu okupljanja velikog broja 
mladih ljudi uključila se i Policijska 
uprava krapinsko-zagorska, u sklopu svog 
preventivnog rada na prevenciji razvoja 
ovisnosti kod djece i mladih, te u suradnji 
s Obiteljskim centrom Krapinsko-zagorske 
županije sudionicima natjecanja, navijačima, 
kao i ostalim građanima, prezentirala svoj 
rad na temu prevencije razvoja ovisnosti kod 
mladih osoba uz podjelu prigodnih letaka. 
I ovom prilikom u svom radu policijski 
službenici koristili su mobilni centar za 
prevenciju.

Prve tri prvoplasirane ekipe ili pojedinci 
u pojedinačnim športovima nagrađeni su 
medaljama, a u čijoj podjeli je ponosno 
sudjelovala i policijska službenica za 
prevenciju. Nagrađujući djecu i mlade za 
njihovu opredijeljenost prema športu i 
igri, dajemo im veliku podršku u jačanju 
njihovog samopouzdanja i poželjnog načina 
provođenju slobodnog vremena što je snažno 
oružje u prevenciji razvoja ovisnosti.m

Andreja JURIĆ

Igrom i športom protiv 
ovisnosti

Pripadnici prometne jedinice 
mladeži aktivno su započeli s 
radom 17. srpnja 2011. te će u 
idućem razdoblju biti angažirani 
svakog vikenda i po potrebi 
drugih dana u tjednu, za vrijeme 
održavanja hodočašća u Mariji 
Bistrici

Od 6. do 14. srpnja 2011., policijski 
službenici iz Pododsjeka za sigurnost ces-
tovnog prometa PU krapinsko-zagorske 
(Grmovšek Marijan, Duktaj Mario i Svrtan 
Zlatko) i iz PP Donja Stubica (Carek 
Vanja) obavili su edukaciju kandidata za 
pripadnike Prometne jedinice mladeži 
Marija Bistrica. 

Edukacija je provedena kroz teoretski 
dio koji je obuhvaćao: Prometno-preven-
tivni odgoj sudionika u prometu, Pravila 
prometa i Prometni znakovi te praktičan 
dio koji je obuhvaćao: Upravljanje prome-
tom i Pružanje pomoći sudionicima u 
prometu. Program edukacije prošli su 
kandidati: Sanja Kušić, Valentina Pet-
ric, Marta Hajster, Katarina Baticeli, 
Milan Hamin, Nikolina Hamin, Petra 
Horvatinčić i Marta Čukman.

U teoretskom dijelu obavljena je 
pisana provjera kandidata na kojoj su svi 
kandidati zadovoljili. U praktičnom dijelu 
svi kandidati usvojili su zadovoljavajuće 
znanje iz upravljanja prometom i pružanja 
pomoći sudionicima u prometu.

Dana 14. srpnja 2011. kandidatima su 
uručene iskaznice pripadnika Prometne 
jedinice mladeži.

Općina Marija Bistrica opremila je 
odorom pripadnike Prometne jedinice 
mladeži, za njih sklopila Policu osiguranja 
sa Croatia osiguranjem iz Zaboka te sa 
njima sklopila Ugovor o djelu.  

Pripadnici Prometne jedinice mladeži 
aktivno su započeli s radom 17. srpnja 
2011. te će u idućem razdoblju biti anga-
žirani svakog vikenda (subota i nedjelja) 
i po potrebi drugih dana u tjednu, za 
vrijeme održavanja hodočašća u Mariji 
Bistrici.m

 Zlatko SVRTAN

Pripadnici 
Prometne jedinice 

mladeži  
u Mariji Bistrici
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Upaljače, sprejeve, lakove i 
boje treba držati u originalnim 
pakovanjima na mjestima 
gdje nisu izloženi visokim 
temperaturama te rukovati 
s njima prema uputama na 
pakovanjima 

Budući da se već nekoliko dana tempe-
rature ne spuštaju ispod 30 °C upozoravamo 
vas da obratite pažnju na zapaljive tekućine 
i plinove u svojim kućanstvima, koje je 
potrebno držati u originalnim pakovanjima 
na mjestima gdje nisu izloženi visokim 
temperaturama te rukovati s njima prema 
uputama na pakovanjima. Riječ je o pred-
metima poput upaljača, raznih sprejeva te 
lakova i boja. 

Tako je, primjerice, u nedjelju 10. sr-
pnja ove godine oko 16 sati u Kuzmici 
akumulirana toplina, uslijed visoke dne-
vne temperature od čak 38°C, uzrokovala 
samozapaljenje lakozapaljive tekućine u 

obliku spreja u bočici pod pritiskom koja 
se nalazila neposredno uz prozor na južnoj 
strani zida garaže. Bočica je eksplodirala 
i zapalila gorivi materijal u garaži, nakon 
čega se požar proširio na krovište garaže i 
obiteljske kuće. Šteta nastala ovim požarom 
procijenjena je na više od sto tisuća kuna!   

Dva dana poslije također oko 16 sati 
u Požegi u Dubrovačkoj ulici izgorjelo je 
krovište dvorišne zgrade jedne obiteljske 
kuće. Policijski službenici utvrdili su 
da se u zgradi na polici ispod krovišta 

nalazila otvorena limena kutija sintetičke 
lakozapaljive tekućine (emaj-laka) koja se 
zapalila zbog visoke temperature i dodatnog 
akumuliranja topline u skučenom prostoru 
između drvene police i samog krovišta.   

U prvih šest mjeseci na području Po-
licijske uprave požeško-slavonske zabilje-
ženo je ukupno 108 požara. Od toga dva 
na vozilima, 29 na građevinama i 77 na 

otvorenom prostoru u kojima je zahvaćena 
površina od 150 hektara. Ukupno nastala 
materijalna šteta procijenjena je na oko 
milijun kuna, ali su  srećom samo tri oso-
be ozlijeđene.

Uzrok požara: nepropisno 
izvedene električne instalacije 

Najčešći uzroci nastanka požara na gra-
đevinama su nepropisno izvedene električne 
instalacije ili njihovo neodržavanje. Tako 
su zabilježena tri požara uzrokovana 

postavljanjem improviziranih grijalica 
za prasce, tri požara zbog postavljanja 
električnih vodova direktno na drvenu 
konstrukciju, jedan zbog postavljanja 
neoriginalnih zaštitnih osigurača te tri 
požara nastala zbog neodržavanja elektri-
čnih uređaja. Ostali uzroci požara su bili 
nepropisno izvedene dimovodne instala-
cije, odbačen opušak, a bilo je i požara koje 

je uzrokovalo neodgovara-
juće kontroliranje prilikom 
pripreme hrane, udar gro-
ma, dječja igra i drugo.

Vlasnici, odnosno, ko-
risnici građevina trebali bi 
sukladno propisima, nor-
mama i uputama proizvo-
đača održavati u ispravnom 
stanju postrojenja, uređaje, 
električne, plinske, venti-
lacijske i druge instalacije, 
dimnjake i ložišta, kao i 
druge uređaje i instalacije 
koji mogu prouzročiti na-
stajanje i širenje požara. 
Prema Zakonu o zaštiti 
od požara o održavanju 

u ispravnom stanju moraju posjedovati 
dokumentaciju.

Postavljanje električnih i plinskih 
instalacija, dimovodnih i ventilacijskih 
instalacija mora se povjeriti stručnim 
osobama, kao i njihovo održavanje.

I na kraju još jedan mali savjet: ne pa-
lite biljni i ostali otpad u blizini građevi-
na i građevinskih dijelova, zbog mogućeg 
prijenosa požara s otvorenog prostora na 
građevine! m
 Ivana RADIĆ

Obratite pažnju  
na zapaljive tekućine i plinove u kućanstvima
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Krajem ove školske godine kontakt 
policajci Policijske postaje Kutina u svojoj su 
postaji za učenike osnovnih škola i djecu iz 
vrtića organizirali „Dane otvorenih vrata“. 

Tako su ovu postaju sa svojim učitelji-
ma i odgajateljima posjetili učenici iz ku-
tinskih osnovnih škola Vladimira Vidrića 
i Zvonimira Franka, djeca nekoliko dječjih 
vrtića iz Kutine te učenici Osnovne škole 
Velika Ludina. 

Prilikom dolaska djeca su dočekana u 
holu zgrade, gdje ih je načelnik kutinske 
postaje Tone Mašunjac, zajedno sa svojim 
kontakt policajcima, ukratko upoznao s 
poslovima koje policija obavlja te kako 
prilikom obavljanja svojih poslova policajci 
mogu pomoći djeci. 

Nakon kratkog izlaganja obišli su zgra-
du, počevši od prostorija operativnog 

dežurstva, u kojem su im pokazane radio-
veze, telefoni i terminali u kojima policija 
ima podatke o svim svojim građanima, 
a između ostalog i o svakom djetetu i 
njihovim roditeljima, što je kod djece 
izazvalo iznenađenje i oduševljenost. 
Također su na posebnom monitoru vidjeli 
i prostorije za zadržavanje u koje su se 
nakon razgledavanja operativnog dežurstva 
i uputili te su oni hrabriji, a bilo ih je 
dosta, ušli iza rešetaka te uz vrisku i smijeh 
„isprobali“ kako je biti zatvorenik.

Zbog opsega posla kriminalistički te-
hničari nekim su grupama pokazali svoje 
prostorije, dok neke grupe nisu bile te 
sreće jer su tehničari imali neodgodivih 
poslova i obveza ili su pak bili negdje na 
očevidu. Oni sretniji tako su iz prve ruke 
mogli vidjeti kakvim se „magičnim“ stva-

rima kriminalistički tehničari bave pa su 
na praznom papiru ostavili otiske svojih 
dlanova, a tehničar je posebnim kistom 
učinio da se otisci pojave, što je naravno 
djecu oduševilo. 

Nakon obilaska zgrade krenuli su i u 
obilazak garaža gdje su mogli sjesti na 
službene motocikle, kao pravi policajci 
staviti kacigu na glavu i upaliti bljeskalice. 
Posebno im je zanimljivo bilo vozilo 
„presretač“ za kojeg su imali najviše 
pitanja oko toga koliko brzo vozi, kako 
snima brze automobile i kako izgleda 
„policijska potjera“. Vidjeli su i specijalno 
policijsko vozilo, tzv. maricu i isprobali 
kakav je osjećaj biti zatvoren u njoj, a 
ponajviše ih je zanimalo kakvi se ljudi 
u njoj prevoze i kako je policajcu voziti 
„maricu“.  

Nakon završenog razgledavanja sva 
djeca su kao sjećanje na posjet i druženje 
s kutinskim policajcima dobila bojanku s 
crtežima na kojima su obilježja policije.    

Odmah su dogovoreni susreti i za slje-
deću godinu te su neki učenici presretni 
ovom posjetom sa svojim policajcima-do-
maćinima podijelili dojmove. 

Oduševljeni učenici
Mia Juričić, 4.a OŠ Ludina, 
Velika Ludina:

Danas smo bili u Kutini u Policijskoj 
postaji.

Kada smo stigli na ulazu nas je dočekala 
ljubazna policajka. Policajka i policajac 
su nam pričali o policijskom poslu. Marko, 
Zvonimir i Karla su glumili da su policajci 
koji zaustavljaju automobile. Kasnije smo 
išli u sobu za dojavljivanje. Tamo ima puno 
zanimljivih stvari. Bili smo i u zatvoru. 

Policajac nas je zatvorio, ali i 
brzo pustio. Nakon toga je, tko 
je htio,mogao ići sam u pritvor. 
Napokon su na red stigli policijski 
automobili i motori. Svatko se 
smio slikati na motoru, pa čak 
i učiteljice. Pokazali su nam i 
automobil presretač kao iz serije 
KOBRA 11. Izašli smo van iz 
garaže, a onda ušli u kombi u 
kojem prevoze zatvorenike.  Bilo 
je ludo!

Nakon obilaska došao je red i 
na fini sladoled. Svi smo u njemu 
uživali.

Dani otvorenih vrata u PP Kutina
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Super sam se provela na ovom izletu. Na-
dam se da će tako zanimljivih izleta biti još. 

Viktoria Pomahač,4.a OŠ 
Ludina, Velika Ludina:

Danas 13. svibnja 2011., posjetili smo 
Policijsku postaju u Kutini. 

Tamo su nas lijepo dočekali. Prvo su nas 
upoznali s policijskim poslom, a zatim smo 
krenuli u razgledavanje.

Potom smo otišli u centar za dojave gdje 
stižu sve važne informacije. Bili smo i u 
pritvoru. Tamo drže preko noći ljude koji su 
prekršili zakon. Odveli su nas i u garažu u 
kojoj smo vidjeli policijske motore, automo-
bile i presretač.

Mogli smo sjediti na policijskim moto-
rima. Na kraju posjeta smo vidjeli i ušli u 
kombi u kojem se voze zločinci.

Jako mi se svidjelo sve ono što sam vidjela 
i čula i željela bih biti policajka. 

Zvonimir Gavrić, 4.a OŠ Ludina, 
Velika Ludina:

Na početku smo naučili bitne stvari o 
policijskom poslu. Mene su obukli u odijelo 
prometnog policajca pa sam glumio da 
zaustavljam automobile. Poslije toga smo 
otišli u dežurstvo i vidjeli kako tamo policajci 
rade. Išli smo i u zatvor. Baš je bilo fora! Ja 
sam ušao u pritvor i malo ostao zatvoren da 
vidim kako je biti tamo. Nije lijepo. Vidjeli 
smo i motore, ali i automobil presretač marke 
Mercedes koji ide 340 km na sat.Ušli smo i u 
kombi kojim policija prevozi zločeste ljude.

Sve smo to vidjeli i bio sam sretan što 
je moj tata policajac cijelo vrijeme bio uz 
mene.

Na kraju smo išli na sladoled.
Ja sam se jako dobro proveo.m

Iva HRANITELJ

Vrpoljačka 
policija u kolumni 
školskih novina 
„45 minuta“ u OŠ 
„Viktor Car Emin“ 

Policijska postaja Vrpo-
lje ima odličnu suradnju 
s odgojno-obrazovnim 
ustanovama na svom pos-
tajnom području pa tako 
i s Osnovnom školom 
„Viktor Car Emin“ u 
Donjim Andrijevcima. 
Naši plavci su često u 
posjetu ovoj školi i uvijek 
su dobrodošli u radnim 
sat ima prevent ivno-
edukativnog karaktera. 
Također je neizbježno 
sudjelovanje u svečanim 
proslavama Dana škole, 
kad se može vidjeti izlo-
žena policijska oprema 
i demonstracije raznih 
vještina.

U ovom slučaju vrpoljačka policija 
nalazi se u rubrici školskih novina i to, 
u ulozi savjetnika. Naime, policijski 
službenici Policijske postaje Vrpolje, 
vođa sektora Tomislav Sudić i kontakt-
policajci Anto Grgić i Perica Zečević u 
suradnji sa ravnateljicom škole Marinom 
Dražić proveli su projekt pod nazivom 
„Školske novine – 45 minuta“ pa je 
u lipanjskom izdanju novina broj 2 
izišla kolumna pod nazivom: „Policija 
savjetuje“.

Cilj je jedinstven i zajednički, a to je 
prevenirati sve oblike nekontroliranog 
ponašanja maloljetnika i približiti po-
liciju mladima, implementirati ju u 
zajednici među građane i to pro-ak-
tivnim djelovanjem putem suvremenih 
načina komuniciranja (www, e-mail). U 
kolumni se nalaze e-mail adrese kontakt-
policajaca na koje učenici i roditelji 
mogu dostavljati pitanja ili prijedloge 
za poboljšanje sigurnosti ili ukazivati 
na eventualne probleme s naznakom da 
će se neka pitanja ili prijedlozi objaviti 
u sljedećim izdanjima školskih novina. 
Također će na web stranici škole www.
os-vce.hr biti postavljen link koji će biti 
direktno povezan sa e-mail adresama 

kontakt-policajaca Policijske postaje 
Vrpolje. 

U rubrici „Policija savjetuje“ učenici 
mogu pročitati razne savjete o tome 
kako da se ponašaju u prometu, saz-
nati više o vršnjačkom nasilju i drugim 
opasnostima. Također se mogu informirati 
i pročitati korisne savjete o opasnostima 
koje ih vrebaju iz računala, odnosno 
elektroničkom nasilju (cyberbullyng) jer 
„Policija ima učinkovite načine i vrlo lako 
pronalazi počinitelja“, kako stoji na 16. 
stranici ovih školskih novina u članku koji 
je pripremila Mihaela Iveljić.

Neki korisni savjeti koje učenici 
mogu pročitati u ovom broju svojih no-
vina primjerice o:
- prometu: „Kad se vozimo u automobilu, 

moramo biti vezani i ne smijemo ometati 
vozača dok vozi. Djeca nikako ne smiju 
sjediti na prednjim sjedištima. Za vas je 
to jako opasno i zabranjeno...“

- vršnjačkom nasilju: „Najbolja prevencija 
i najmoćnije oružje u borbi protiv vršnjač-
kog nasilja (bullynga) leži upravo u tome 
da publika preuzme kontrolu i spriječi 
zlostavljanje... Jedno hrabro dijete je malo 
i može nastradati, ali grupu hrabre djece 
nitko ne može zaustaviti...“m

Kata NUJIĆ

Policija savjetuje
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Kada je sigurnost i ljudski život 
u pitanju tu nema kompromisa. 
No, brze i stresne situacije sa 
sobom nose pojačan ljudski 
angažman, a samim time fizičko 
i psihičko trošenje zaposlenika 

Policijski operativni, ili poslovi državnih 
službenica i službenika Ministarstva unu-
tarnjih poslova sa sobom nose mnoge 
profesionalne napore. Brze, pravovaljane 
i točne odluke koje svakodnevno, često 
pod pritiskom moraju donositi zaposlenici 
MUP-a, u javnosti se pripisuju uglavnom 
samo managerima za krizni management. 
S obzirom na stereotip u javnosti kako je 
državna uprava inertna i s odgođenom 
reakcijom te što se poslovne učinkovitosti 
tiče, u usporedbi s privatnim sektorom u 
inferiornijem položaju, u većini policijskih 
poslova tome nije tako. Samo jedna pogrešna 
odluka policijskog ili državnog službenika 
može prouzročiti negative posljedice za 
pojedinca, ali i za cijelu društvenu zajednicu. 
Kao što se pogrešna odluka managera neke 
prominentne korporacije može negativno 
odraziti na poslovanje te tvrtke, tako se 
i pogrešna odluka nekog od zaposlenika 
MUP-a nepovoljno može odraziti na sigur-
nost ili pravo građana. Policija kao javni 
servis, u opisu svoga rada ne trpi pogreške 
jer one često mogu biti fatalne. Zato se svako 
postupanje ili odluka policijskog ili državnog 
službenika MUP-a gleda kroz strogu prizmu 
odgovornosti. Takvo poimanje javne službe je 
i očekivano s obzirom da porezni obveznici 
plaćaju naš rad kroz porezna davanja, kao 
što i svaki kupac ili klijent korporacije 
očekuje od uplaćenog proizvoda ili usluge 
maksimiziranje svog uloga. Kada je sigurnost 
i ljudski život u pitanju tu nema kompromisa. 
No, brze i stresne situacije sa sobom nose 
pojačan ljudski angažman, a samim time 
fizičko i psihičko trošenje zaposlenika. 

Obavljanje posla neprestano vas inte-
lektualno ili fizički potpuno iscrpljuje i 
imate osjećaj da ste konstantno pod stresom, 
napeti i razdražljivi? Nakon posla vas čeka 
još niz drugih obveza, kao na primjer: 
dodatno obrazovanje ili školovanje, trening? 
Kao rezultat posla i dodatnih aktivnosti 
pojavljuje se konstantan osjećaj umora, 
bezvoljnosti i nezadovoljstva te taj osjećaj 
traje duže vrijeme? 

Ukoliko su vaši odgovori na ova pitanja 
pozitivni vjerojatno patite od burn out sin-
droma tj. sindroma profesionalnog sago-
rijevanja. 

Što je to sindrom poslovnog sago-
rijevanja? Kako se naučiti nositi sa stresom 
i poslovnom odgovornošću, biti kvalitetan 
radnik, a ujedno sačuvati i opće zdravlje 
- obrazložit će se u daljnjem tekstu.

Burn out sindrom
Burn out sindrom ili profesionalno sa-

gorijevanje opisuje se kao niz tjelesnih i 
mentalnih simptoma iscrpljenosti, odnos-

no, kao odloženi odgovor na kronične 
emocionalne i interpersonalne stresne 
događaje na radnom mjestu (Cooper, 
Dewe i O Driscoll, 2001.). Simptomi 
profesionalnog sagorijevanja najčešće se 
ispituju u zanimanjima čija je domena 
bavljenja mentalno i tjelesno zdravlje 
(medicinske sestre, liječnici, obrazovanje, 
upravljanje ljudskim resursima ali i u policiji 
i vojsci) (Maslach, 1982.). Profesionalno 
sagorijevanje definirano je trima dimen-
zijama: emocionalnom iscrpljenošću, deper-
sonalizacijom i percepcijom smanjenog 
osobnog postignuća.

Emocionalna iscrpljenost odnosi se 
na osjećaj osiromašenosti ili oslabljenosti 
emocionalnim resursima što na kraju re-
zultira gubitkom energije i slabošću.

Depersonalizacija, često nazivana cini-
zmom, označava emocionalno distanciranje 
i gubitak idealizma u profesionalnom ra-
du, što se najčešće iskazuje u negativnim 
stavovima osobe prema klijentima. Gubitak 
percepcije smanjenog osobnog postignuća 
uključuje smanjenje osjećaja kompetencije 

i postignuća na poslu (Maslach i Jackson, 
1984.)

Prevencija 
Kako bi se preventivno djelovalo u borbi 

protiv burn out sindroma potrebno je reor-
ganizirati svoje poslovno i privatno vrijeme.

Poslovni segment:
• selektivno čitanje;
• izrada popisa stvari koje se želi napraviti 

danas, sutra ili za tjedan dana (pritom 
imati na umu dugoročne ciljeve);

• držati sve na svojem mjestu;
• važne stvari obavljati jednu po jednu;

• male poslove ubacivati između važnih i 
obavljati više jednostavnih odjednom;

• isplanirati vrijeme za nesmetano razmi-
šljanje i vrijeme za opuštanje;

• pokušati izbjegavati stalnu brigu;
• pročitati barem jedan članak dnevno vezan 

s našim profesionalnim usmjerenjem;
• ne pretrpavati se dnevnim obvezama;
• aktivno sudjelovati u aktivnostima gdje 

ćemo graditi pozitivan emocionalni fond;
• i naravno slaviti male poslovne pobjede!
Privatni segment:
• pravilna raspodjela vremena;
• bavljenje sportom;
• kvalitetna prehrana;
• vizualizacija ciljeva;
• odvojeno vrijeme za prijatelje i obitelj;
• intelektualne aktivnosti i kulturni život;
• optimistično preoblikovanje situacije.

Ljudi su najvrjedniji kapital neke kompa-
nije ili organizacije stoga je vrlo bitno održa-
vati svoje psihičko i fizičko zdravlje. To će 
se sigurno pozitivno odraziti na vas ali i na 
poslovanje vaše firme!m

Mario MAČKOVIĆ
Foto: www.monique-moniquices.blogspot.com

Sindrom profesionalnog sagorijevanja
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Organizirali su malonogometni 
memorijalni turnir za poginule 
pripadnike Specijalne policije 
„Trenk“, a sav prihod od 
prodanih karata namijenili su 
teško oboljeloj Evici Blatančić iz 
Ciglenika 

U ove vruće ljetne dane srce nam je 
dodatno zagrijala topla priča o humano-
sti članova Udruge specijalne policije iz 
Domovinskog rata „Trenk“ Požega. Oni 
su, naime, organizirali malonogometni 
memorijalni turnir za poginule pripa-
dnike Specijalne policije „Trenk“, a sav 
prihod od prodanih karata namijenili su 
obitelji Ankice Blatančić iz Ciglenika, 
odnosno, njezinoj teško oboljeloj kćeri 
Evici koja se duže vrijeme liječi od ma-
ligne bolesti kemoterapijama.

O samoj ideji organizacije memo-
rijalnog turnira i drugim aktivnostima 
Udruge porazgovarali smo s predsjed-
nikom Željkom Grgićem. On nam je 
rekao da Udruga ima preko dvjesto čla-
nova, da je aktivna i da često sudjeluje na 
raznim obilježavanjima koja su vezana za 
određene datume iz Domovinskog rata. 
Također aktivno pomaže svom članstvu 
u rješavanju raznih problema i to od 
egzistencijalnih do pravnih problema te 
oko ostvarivanja određenih prava, kao 

i u običnim stvarima od cijepanja drva 
i radova u vrtu pa do pokrivanja krova 
i sličnih radnih akcija. Napomenuo je 
da već nekih četiri - pet Udruga pomaže 
obitelji Blatančić financijski i na druge 
načine te da su do ideje o održavanju 
memorijalnog malonogometnog turnira 
došli tražeći nove oblike prikupljanja 
pomoći. „Nažalost, moram reći da 
ima ljudi kojima sudbina nije bila 
naklonjena i kojima je život postao 
jedan ogroman teret s kojim se jako 
teško nose. Srećom ima dobrih ljudi 
koji žele pomoći i tako je nastala ideja 
o organizaciji ovog memorijalnog 
turnira“, suosjećajno govori Grgić i 
nastavlja: „Cilj je bio pomoći obitelji 
Blatančić, konkretno pomoći mladoj 
Evici koja boluje od teške bolesti i 
njezino liječenje iziskuje znatna sredstva 
koja ova obitelj nema.“  

Osmišljeno je da turnir traje dva 
dana, petak i subotu 1. i 2. srpnja. Prvi 
dan je bilo otvorenje turnira i nastupale 
su ekipe u kategoriji Limači. Dječaci su 
pokazali veliko znanje i očitu borbenost, 
što nije čudno budući da su nekima od 
njih očevi bili pripadnici specijalne 
policije „Trenk“ Požega. Nakon toga 
odigrane su dvije revijalne utakmice 
između veterana Specijalne policije 
„Trenk“ i jedne ekipe iz Delnica koju 
su činili pripadnici bojne za posebna 
djelovanja MORH-a. Uslijedilo je 

druženje uz prigodni program na ko-
jem su nastupile i međunarodno nagra-
đivane požeške mažoretkinje. 

Drugi dan odigravao se malonogo-
metni turnir na kojem je bilo prijavlje-
no 18 ekipa. Turnir je trajao cijeli dan 
i to po dosta lošim uvjetima budući da 
je padala kiša, a igralo se na travnatom 
terenu. Loše vrijeme nije pomelo dobru 
volju i humanost sudionika i gledatelja 
koji su se odazvali u velikom broju. „Sav 
prihod prikupljen od ulaznica namije-
njen je obitelji Blatančić, a prikupljeno 
je gotovo 10 tisuća kuna te se očekuju 
određena sredstva od Grada Požege koji 
je bio pokrovitelj turnira“, govori Gr-
gić. Pobjednik turnira je ekipa“Jakšić“, 
druga je ekipa „Ovčare“, a treće mjesto 
je osvojila ekipa „Restoran Sara“, ali 
pravi pobjednici su zapravo svi prisutni 
koji su pridonijeli uspjehu ove huma-
nitarne akcije.

Organizaciji turnira pomogli su i 
brojni sponzori od kojih bi izdvojio 
ekipu iz ugostiteljskog objekta Sara koji 
su za ovu priliku napravili travnati teren 
i osvijetlili ga reflektorima, što je zaista 
hvale vrijedno. I tako se još jednom 
pokazalo da je duh zajedništva članova 
Udruge specijalne policije „Trenk 
– Požega“ rođen u Domovinskom ratu 
nastavio živjeti i da zaista vrijedi slogan: 
Zajedno u ratu, zajedno u miru.m 

Ivana RADIĆ

Udruga SP Domovinskog rata ‘Trenk’ Požega 
nesebično pomaže obitelji Blatančić
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Policijski službenik Marijan 
Šimatović iskazao izuzetnu 
humanost donacijom 
matičnih stanica za liječenje 
nepoznatog primatelja

Povodom Dana Grada Gospića 
koji se obilježava 22. srpnja, u prosto-
rijama Kulturno-informativnog cen-
tra Gospić, 20. srpnja upriličena je 
dodjela zahvalnica zaslužnim gra-
đanima Grada Gospića, koji su svojim 
djelima doprinijeli razvoju i ugledu 
Grada Gospića. Jedna od zahvalnica 
dodijeljena je policijskom službeniku 
Policijske uprave ličko-senjske Mari-
janu Šimatoviću, za dobrovoljno dari-
vanje krvotvornih matičnih stanica u 
svrhu liječenja nepoznatog primatelja.

On je kao dobrovoljni donator Zaklade 
Ana Rukavina donirao matične stanice za 
liječenje nepoznatog primatelja. Naime, 
ova Policijska uprava je sa Zakladom Ana 
Rukavina u veljači 2008. godine organizirala 
akciju dobrovoljnog darivanja krvi za 

tipizaciju kojom se ulazi u Hrvatski registar 
dobrovoljnih darivatelja koštane srži i 
matičnih stanica. U toj humanitarnoj akciji 
kojoj je cilj pomoć oboljelima od leukemije 
i limfona, sudjelovao je i policijski službenik 
Marijan Šimatović. Nakon tipizacije krvi, 
tijekom veljače 2011. godine pozvao ga je 

Gospić: Zahvalnica policijskom službeniku
dr. Mirando Mrsić iz KBC Zagreb, 
koji ga je obavijestio da su njegovi 
uzorci matičnih stanica kompatibilni 
s matičnim stanicama jedne oboljele 
osobe, te od njega zatražio pristanak 
za doniranje, na koji je on pristao, te 
16. lipnja ove godine u KBC Rebro 
donirao matične stanice. 

Zahvalnicu policijskom službeniku 
je uručio gradonačelnik Grada Gospića 
gospodin Milan Kolić, istakavši značaj 
doniranja matičnih stanica i sam hu-
manitarni čin policijskog službenika 
koji može poslužiti kao primjer svim 
građanima. 

Ovim postupkom policijski služ-
benik Marijan Šimatović je iskazao 
izuzetnu humanost, zbog čega je i 

zaslužio priznanje, za koje navodi da mu je 
drago da ga je dobio, ali ističe da matične 
stanice nije donirao radi dobivanja nagrada 
i priznanja, već isključivo iz humanitarnih 
razloga, da bi pomogao onome kome je 
takva pomoć neophodna.m

 Kristina MAODUŠ

Znajući da je Alan veliki 
obožavatelj rukometa, koji 
unatoč svojoj bolesti posjećuje 
rukometne utakmice u Umagu, 
policijski službenici PP Umag, 
Vlatko Možar i Krunoslav 
Marin ispunili su mu želju te su, 
iskoristivši utakmicu Hrvatske 
i Litve koja se igrala u porečkoj 
dvorani Žatika, organizirali 
susret i druženje s rukometnim 
reprezentativcima

Policijski službenici Policijske postaje 
Umag i Zbor rukometnih sudaca Poreč su, 
uz pomoć Hrvatskog rukometnog saveza, 
11. lipnja organizirali akciju humanitarnog 
karaktera, a u sklopu koje su 15-godišnjem 
Alanu Gaborovu, dječaku koji boluje od 
cerebralne paralize, omogućili druženje s 
rukometnom reprezentacijom  Republike 
Hrvatske.

Znajući da je Alan veliki obožavatelj 
rukometa, koji unatoč svojoj bolesti po-
sjećuje rukometne utakmice u Umagu, 
policijski službenici Policijske postaje Umag 

Vlatko Možar i Krunoslav Marin ispunili 
su mu želju te su, iskoristivši utakmicu 
Hrvatske i Litve koja se igrala u porečkoj 
dvorani Žatika, organizirali susret i druženje 
s rukometnim reprezentativcima. Dan prije 
kvalifikacijske utakmice za Europsko 
prvenstvo sljedeće godine u Srbiji, Alan je 
sa svojom sestrom Lanom, majkom Sonjom 
i ocem Aleksandrom bio nazočan treningu 
rukometaša u dvorani Žatika te mu je tada 
direktor reprezentacije g. Ivan Udovičić 
uručio dres Ivana Čupića s potpisima 

svih reprezentativaca, kao i ulaznicu za 
utakmicu Hrvatska – Litva, koja se odigrala 
sljedećeg dana. Nakon treninga, rukometaši 
su se družili i razgovarali s Alanom, a zatim 
su se svi zajedno fotografirali,  za uspomenu 
Alanu i njegovoj obitelji.

Policijski službenik Vlatko Možar tom 
je prilikom kazao kako je rukometašima 
ova gesta bila sitnica, njima kao policiji i 
rukometnim sucima zadovoljstvo, a Alanu 
Gaborovu ispunjenje jedne životne želje.m

Suzana SOKAČ

Humanitarna akcija umaške policije
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Ša l j e :  Dubravka  Ljub i č i ć 
[dubravka.ljubicic@zg.t-com.
hr]
Poslano: 20. svibanj 2011 12:21

Prima: Javnost

Predmet: Za PP Sesvete
Poštovani!
 
16. i 17. svibnja 2011. 

učenici četvrtih razreda OŠ 
Brestje (4.a, 4.b, 4.c, 4. d i 4. e) 
posjetili su Policijsku postaju 
Sesvete u sklopu akcije MAH. 
U razgovoru s policijskim 
službenikom djeca su upoznata 
s opasnostima od ovisnosti te 
djelokrugu rada policijskih 
službenika.

 Izlaganje policijskog služ-
benika Branka Hegolja bilo je 
na razini razumljivoj učenicima 
četvrtoga razreda. 

Zadovoljni smo posjetom te 
vas srdačno pozdravljamo!

 
Dubravka Ljubičić, 

predstavnica 
učiteljica četvrtih razreda 

OŠ Brestje

hr]

DRUŠTVO OSOBA S TJELESNIM INVALIDITETOM
52100 Pula, J. Rakovca  8 
tel./fax:++385 (0) 52 505 576;
Ur.Broj:103/11
U Puli, 03.06.2011.

MUP PU ISTARSKA
Postaja prometne policije Pula
Tršćanska 36
52100 PULA
PREDMET:  Zahvala
Dana 2. lipnja 2011. godine tijekom poslijepodneva naša članica pokušala je ući u prostor Društva u Rakovčevoj 8,  no uslijed 

obavljanja radova na rekonstrukciji nogostupa, isto nije bilo moguće. 
Kako nas nitko od nadležnih službi nije izvijestio o radovima koji će se odvijati, niti je vodio računa o tome da je to prostor koji 

koristi Društvo osoba s tjelesnim invaliditetom te pristup riješio postavljanjem ploča ili sličnih provizornih rješenja, članica nije 
znala što bi učinila.

Pozvala je člana Mladena Pucarića  koji je pokušavajući iznaći rješenje pozvao Centar 112, gdje ga je službenik preusmjerio na 
vašu postaju. Nakon što je dežurnom službeniku iznio u čemu je problem u vrlo kratkom roku na teren su izašli vaši djelatnici, koji 
su pružili pomoć i članici pomogli ući, a potom i izaći iz prostora.

Ovim putem želimo vam zahvaliti na suradnji, a posebnu zahvalu u ime članova Mladena Pucarića i Luane Višković upućujemo 
policajcima Igoru Košari i Amelu Mešanoviću na iznimnoj susretljivosti i razumijevanju. 

      Srdačan pozdrav,   
       S poštovanjem,
          TAJNICA:
               Zuzana Hoti-Radolović



REAGIRANJA

mup 50 m srpanj/kolovoz 2011.90

From: Ante Radelić [mailto:ante.radelic@infomare.hr] 
Sent: Monday, May 30, 2011 4:42 PM

To: Javnost

Subject: Zahvala

Poštovani,
dopustite mi da se javno zahvalim na visoko profesionalnom radu ekipe za uviđaj I. postaje prometne policije u Zagrebu.
Zapisao sam broj policijske značke 18251, jednog od dva policajca u ekipi. 
U utorak, 17.5.2011., oko 18:20h, bio sam sudionik sudara pred adresom Jordanovac 110.
Vozio sam ulicom Jordanovac u smjeru sjevera, a udarilo me vozilo koje je izlazilo s parkinga unatoč znaku „Stop“.
Nismo se složili u ocjenama krivice i opisa događaja pa sam nazvao tel. 92 i zamolio da se obavi uviđaj.
Vozač vozila koje me je udarilo „u trenu“ je imao tri svjedoka s potpuno usklađenim ocjenama mog načina upravljanja vozilom, 
smjera kretanja, brzine mog vozila....
Bio sam sâm u vozilu i nisam imao ni jednog svjedoka.
Policajci iz ekipe za uviđaj obavili su uviđaj krajnje profesionalno, nadasve pristojno i nisu se poveli pritiskom brojnih svjedoka.
Svjestan sam velike vjerojatnosti da me se proglasi  krivim temeljem moguće pristranih svjedočenja, kada ne bi bilo dokaza stečenih 
uviđajem koji bjelodano dokazuju neutemeljenost takvih svjedočenja.       
Hvala gospodi iz ekipe za uviđaj.

Srdačan pozdrav,

Ante Radelić
ante.radelic@infomare.hr
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-----Original Message-----
From: nijadr@xnet.hr [mailto:nijadr@xnet.hr] 
Sent: Tuesday, June 28, 2011 8:34 AM
To: Javnost
Subject: [Fwd: antonija bilic]

Originalna poruka  
ministar Tomislav Karamarko

Cjelokupna obitelj, susjedi i znanci prate dogadanja 
vezana za slucaj Antonije Bilic.
Kao gradanin ponosan sam na rad policije pa 
stoga i saljem ovaj mail.
Svaka cast premijerki, policiji i vama osobno na 
cinjenom i ucinjenom.

Iskreno divljenje i srdacan pozdrav,
   Nikola Jadric, Split

̌

̌

̌
̌ ̌

̌

́

́

́

̄

̄
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From: Maja [mailto:maja.savic@hi.t-com.hr] 
Sent: Saturday, June 18, 2011 8:08 PM
To: Javnost; Policija
Subject: POHVALA

Postovani,
Uvijek lako posezemo za kritikom a vrlo tesko,nazalost za 
pohvalom.
Mislim da je svaki trud vrijedan,te ovim putem zelim izraziti 
svaku pohvalu na organizacija danasnje gay parade.
Kao gradanin smatram da je policija odradila veliki dio po-
sla,zastitila sve gradane,te osigurala sigurnost koja je i na-
gradena i prosla bez ijednog veceg incidenta.
Jos jednom svaka pohvala,veliko hvala i nada da cete i da-
lje tako nastaviti.
Svako dobro i sve najbolje.
S postovanjem,
Savic Maja

From: Nurija Kurtic [mailto:nurija.kurtic@gmail.com] 
Sent: Monday, July 25, 2011 2:53 AM
To: Javnost
Subject: Pohvala p.p. Zelina

Poštovana gospodo, čast mi je pohvaliti policijsku postaju Sveti Ivan iz 
Zeline. Sve djelatnike te postaje koji su uspjeli pronaći mog nećaka od 17 
godina koji je otišao od kuće u subotu u jutro. U suradnji s ujakom i majkom  
iz Donje Zeline lociran je njegov mobitel na području Ivanić Grada. 
Zahvaljujem se policijskoj postaji iz Zeline i policijskoj postaji Ivanić Grada 
koji su bili jako ljubazni i surađivali sa nama roditeljima i rodbinom. Uz veliki 
napor policije iz Zeline i nas samih sedamnaestogodišnjak je sa svojom 
majkom i rodbinom. Stoga molim nadređene u MUP-u da pohvale i 
nagrade svoje kolege policajce iz PP Zelina i PP Ivanić Grad. 
Sa štovanjem, Nurija Kurtić!

Šalje: Audit d.o.o. B.luka [audit@y7mail.com]
Poslano: 4. srpanj 2011 0:28
Prima: PU zagrebačka
Predmet: Pismo zahvale 
Poštovani.
Uzimam sebi slobodu da se ovim putem zahvalim policajcima Republike Hrvatske, 
gospodinu Alenu Vujnoviću i gospođici Valentini Rimpf kao i da objasnim svoj ra-
zlog za veliko H V A L A!!!!!
Spomenuti policajci su 03. srpnja ove godine, u nedjelju poslije podne, bili na dužno-
sti na zagrebačkom autobusnom kolodvoru gdje sam pored bankomata zaboravila 
torbu sa mini laptopom u kojem je pohranjen dio moje službene dokumentacije, dva 
veoma skupa mobitela i drugo. Sve stvari u torbi su za mene iznimno vrijedne!
Nedugo nakon što sam torbu zaboravila postala sam svjesna šta sam napravila i 
žurno se vratila na mjesto gdje se sve desilo. 
Spomenuti policajci su mi prišli i pozvali me u obližnji lokal gdje je na stolici  stajala 
moja torba a stvari unutra su bile nedirnute. Zahvaljujući im na tom hvale vrijednom 
gestu pokušavala sam ih novčano nagraditi. Riječi “Hvala od srca” su prihvatili ali 
novac nikako! Zamolila sam da mi napišu svoja imena i uspjela kod konobara platiti 
samo popodnevnu kavu koju su prethodno bili naručili. Radi mene ni tu kavu nisu  
mogli u miru popiti. 
Zahvaljujem se još jednom hrvatskim policajcima, Alenu Vujnoviću Valentini Rimpf  
i želim dodati da me neizmjerno raduje da Hrvatska ima takvu policiju. Zato i ne 
čudi što je jedna od najpoželjnijih turističkih destinacija. Mnogo sam putovala 
i sa sigurnošću mogu reći da je malo vjerovatno da se ovako nešto desi igdje 
drugdje. 
Ujedno se nadam da će primjer ovo dvoje mladih ljudi biti javno istaknut sukladno 
pravilima službe a da će moje riječi hvale biti dobronamjerno prihvaćene. 
U poznati turističko-reklamni slogan ‘Kad srce kaže ljeto - kaže Jadran’ dodala bih 
‘Kad srce kaže sunce - kaže Hrvatska’.
Sa poštovanjem. Božana Lepir, Banja Luka

From: popzd@hotmail.com
To: tkaramarko@mup.hr
Subject: zahvalnost
Date: Thu, 30 Jun 2011 10:52:56 +0000
Poštovani gospodine ministre Tomislave Karamarko i vaši sara-
dnici,
Ovom prigodom bih Vam zahvalio na ažurnosti i rješavanju proble-
ma koji su se desili,a koje sam vam naveo u pismu nedavno.
Danas smo supruga i ja bili na razgovoru kod načelnika PU Zadar 
gospodina Darka Cara, koji nas je srdačno primio, saslušao i usre-
dotočio se na naše probleme koje imamo u našoj zajednici. Tijek 
razgovora je bio prijateljski i na vrlo visokom nivou, što odražava 
profesionalizam i predanost poslu gospodina Cara.
Svojim riječima i učinjenim djelom nas je ohrabrio da ne posrnemo 
i da hodamo podignute glave, a sve što nas bude sprečavalo u tome 
da se lično obratimo njemu.
Hvala Vam gospodine ministre na svemu što ste učinili za mene, 
kao božjeg pastira, za dobrobit mene i moje profesije.
Srdačno Vas pozdravljam i želim Vam svako dobro i blagoslovlje-
ni bili, 
sluga božji i pokorni
protojerej stavrofor
Petar Jovanović 
Zadar

From: Duÿffff9ako ÿffff8atrbac [mailto:dusko_strbac@yahoo.com] 
Sent: Tuesday, June 28, 2011 6:19 PM
To: Policija
Subject: Ultramaraton Solin - Vatikan
Poštovani gospodine ministre!
U svoje ime i u ime preostalih šest ultramaratonaca koji su od 12.-24. 
lipnja 2011. godine trčali etapni ultramaraton od Solina do Vatikana 
od srca Vam zahvaljujemo. Ultramaraton se trčao u čast i kao znak 
zahvalnosti blaženome Ivanu Pavlu II, za sve što je učinio za hrvatski 
narod, za njegovu ljubav i pomoć u teškim trenucima.
Ovaj ultramaraton ne bi se realizirao da nam Vi niste omogućili pra-
tnju policije od Solina do graničnog prijelaza Rupe. Policija je besprije-
korno osigurala pratnju i sigurnost maratonaca. Zbog toga još jednom 
neizmjerno Vam zahvaljujemo što ste nam osigurali pratnju.
Pozdravljaju Vas maratonci: Nikola Kovač iz Strizivojne, Elvir 
Rakipović iz Osijeka, Mirsad Veladžić iz Daruvara, Ivan Nikolić iz 
Osijeka, Robert Kasumović iz Osijeka, Mladen Hodak iz Zagreba i 
moja malenkost Duško Štrbac također iz Zagreba!
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DUHOVNI KUTAK

Na Misnom slavlju u Slavonskom Brodu policija 
u zajedništvu molila za blagoslov svih vozača i 
vozila 

U župi i svetištu Gospe Brze Pomoći u Slavonskom Brodu, svećenici 
su u zajedništvu sa policijom, nositeljima vlasti i brojnim vjernicima 
bili ujedinjeni u molitvi za Domovinu. Ljetno je razdoblje, godišnji 
odmori su na pragu, te brojni građani planiraju svoja putovanja, no 
iz Slavonskog broda kreću uz Božji blagoslov. Na Misnom slavlju, 
zajedno se molilo da Božji blagoslov i Gospina pomoć bude sa svima 
koji voze i putuju preko godine, kao i u policijskom zvanju. Božji 
blagoslov je uvijek dobrodošao u policijskoj djelatnosti, pa su tako 
svećenici predvodili molitvu i blagoslovili službena policijska vozila i 
njihove vozače, te oko stotinjak vozila vjernika i vozača.

Ivan Lenić – župnik i upravitelj svetišta Gospe Brze Pomoći u 
Slavonskom Brodu, kazao je za naše glasilo: 

Uvijek se sjetim poglavlja iz moralne teologije sa svoga studija, 
koji je nosio naslov: „Kršćanska savjest na cesti“. Želeći u našem 
gradu moliti za blagoslov svim vozačima i prijevoznim sredstvima, 
te – u zajedništvu s policijom – promicati prometnu kulturu, samu 
kršćansku odgovornost i savjesno ponašanje na cesti i drugim 
mjestima, upriličimo u našoj župi i svetištu – kako je još negdje 

Kršćanska savjest na cesti

praksa – blagoslov vozača, članova obitelji i vozila prije ljetnih 
odmora i putovanja. Zahvalni smo što nam se policija u tome 
pridružuje i daje svoj doprinos. I ovim činom svjedočimo svoju 
brigu, svatko na svoj način, za dobro svojih bližnjih, naših dragih 
sugrađana. Pohvaljujem od srca one koji su se ove godine odazvali 
na blagoslov i neka ih on posvuda prati!“m

Kata NUJIĆ

Ivan LeniÊ: „Mi kao kršÊani vjerujemo da nas Bog svuda 
prati svojim blagoslovom, pa takoer i u prometu. S 

druge strane, svoju odgovornost za sebe i 
svoje bliænje mi svjedoËimo i na cesti“.  

Molitvom se podsjetilo na obvezu poštivanja prometnih 
znakova, brizi o tehniËkoj ispravnosti vozila, izbjegavanju 
nervoze i brzopletosti u prometu. Neka su blagoslovljeni 
trenutci odmora, no neke stvari svatko ponaosob mora 
i moæe sam uËiniti. S vremenom treba zastati, osvrnuti 
se za sobom, promotriti svoj put, promisliti o tome što 

je dobro, a što ne. Takoer je vaæno osvijestiti Ëinjenicu 
Boæje prisutnosti uza se, jer je On tu u svakom trenutku. 

On daje vjeru, nadu, ljubav i svaki blagoslov.

Policijska kapelanija sv. Vida sa sjedištem u Rijeci 
djeluje od 1. travnja 2011., a njenim dušobrižnikom 
imenovan je o. Mirko Vukoja

Vojni ordinarij mons. Juraj Jezerinac potaknut pastoralnim 
razlozima uspostavio je Policijsku kapelaniju sv. Vida za Policijsku 
upravu primorsko-goransku. Dekretom od 7. ožujka 2011. dotadašnje 
dušobrižništvo za djelatnike PU primorsko-goranske uzdignuto je na 
dostojanstvo policijske kapelanije. Policijska kapelanija sv. Vida sa 
sjedištem u Rijeci djeluje od 1. travnja 2011., a njenim dušobrižnikom 
imenovan je o. Mirko Vukoja.

Svečanost obreda uspostave Policijske kapelanije sv. Vida za 
Policijsku upravu primorsko-goransku održana je dana 16. lipnja.  
Na samom početku svečanosti ispred sjedišta Policijske uprave 
primorsko-goranske položen je cvjetni aranžman i zapaljene su 
svijeće na spomen obilježju poginulim policajcima Policijske uprave 
primorsko-goranske. Molitvu za sve poginule redarstvenike predvodio 
je mons. Juraj Jezerinac. 

Svečanost je nastavljena u 11 sati u Katedrali sv. Vida u Rijeci 
svetom misom koju je predvodio vojni ordinarij mons. Juraj Jezerinac 
u koncelebraciji sa svećenicima i kapelanima Vojnog ordinarijata. 
O. Mirko Vukoja, koji je ovom svečanom svetom misom uveden u 
službu  policijskog kapelana, naglasio je: “Dobro je što ste i za ovu 
Policijsku kapelaniju prepoznali duhovnu potrebu naših redarstvenika. 
U vremenu i prostoru u kojem živimo, od velikog je značenja da 
djelatnike trajno potičemo, ne samo riječima već i konkretnim 
primjerom životnog stila na temeljne vrijednosti za koje živimo, 
život dostojan čovjeka, sloboda, odgovornost, osobno ali i opće 

dobro, ljubav, sloga, praštanje, milosrđe, pravednost, domoljublje, 
zajedništvo.” 

Mons. Juraj Jezerinac istaknuo je veliki značaj uspostave Policijske 
kapelanije sv. Vida s vjerom da će djelovanje kapelanije pripomoći du-
hovnome miru svih djelatnika Policijske uprave primorsko-goranske.

Svečanosti uspostave Policijske kapelanije sv. Vida za Policijsku 
upravu primorsko-goransku  prisustvovali su načelnik Policijske 
uprave primorsko-goranske, Tomislav Dizdar sa suradnicima, djela-
tnici Policijske uprave, roditelji poginulih branitelja i redarstvenika, te 
predstavnici udruga stradalnika i sudionika Domovinskog rata. Kao 
predstavnici Vojnog ordinarijata uz mons. Juraja Jezerinca svečanosti 
su nazočili  vikar za pastoral don Josip Stanić, policijski i vojni kapela-
ni sa svojim pomoćnicima, te djelatnici Odjela za suradnju s Vojnim 
ordinarijatom u Republici Hrvatskoj.m

Ankica KOLIĆ
FOTO: PU P-G

Uspostavljena policijska kapelanija  
sv. Vida za PU primorsko-goransku
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upozoravao druge sudionike u prometu na 
opasnost od nadolazećeg „čuda tehnike“. 
U to doba brzina vožnje bila je ograničena 

na 4 do 5 km/h kako bi bila usklađena 
s brzinom hoda pješaka s crvenom 
zastavom.

Nakon Prvog svjetskog rata raste serij-
ska proizvodnja automobila, a cestovna 

mreža uglavnom je zadovoljavala 
potrebe pa se pitanje ograničenja 
brzine rješavalo sporadično od 

države do države. Nakon Drugog 
svjetskog rata tehnološki napredak 

potaknuo je izraženiju proizvodnju vo-
zila, ali je popratna izgradnja cestovne 
mreže zaostajala za potrebama. Usporedo 
s tim činjenicama, povećavao se i broj pro-
metnih nesreća.

U to vrijeme primjenjivali su se razno-
vrsni sustavi ograničenja brzine: takozvani 
apsolutni sustav prema kojemu je zakonom 
određeno ograničenje brzine za sva vozila 
na javnim putovima; relativni sustav – od-
nosio se samo na određene vrste vozila ili 
cesta, i subjektivni sustav prema kojemu 
se zakonskim propisima nisu određivale 
granice brzine, već je vozač trebao voziti 
prema stvarnim mogućnostima, ne ugro-
žavajući ostale sudionike u prometu. Neo-
visno o tomu koji je sustav ograničenja 
brzine u nekoj zemlji bio odabran, pro-
metna policija bila je dužna provoditi 
nadzor nad brzinama vozila u cestovnom 
prometu.

Fizikalni pojam brzine
Dok još nisu postojali uređaji za nadzor 

brzine kakve danas poznajemo, dobro 
su poslužila pomagala čija se primjena 
temeljila na objašnjenju fizikalnog pojma 
brzine. Zbog toga ćemo opisati načine 
mjerenja kakvi su bili u primjeni do početka 
šezdesetih godina prošlog stoljeća. 

Poznato je kako je brzina omjer između 
prijeđena puta i jedinice vremena. Ako je 
jedinica puta kilometar /km/, a jedinica 
vremena sat /h/ onda, primjerice, za vozilo 
koje prijeđe 52 kilometara u jednom satu 
kažemo da se kretalo brzinom od 52 km/h. 
Preračunavanjem kilometara u metre i sata 
u sekunde moguće je jednostavno izračunati 
i brzine vozila na kraćim relacijama i u kraće 
vrijeme. Tako se brzina kretanja vozila može 
provjeriti na putu poznate udaljenosti 
mjerenjem vremena s pomoću kronomet-
ra. Kronometar je sat koji precizno mjeri 
vrijeme (popularno ga zovemo „štoperica“). 

Čemu je služio pasoskop?

1 kilometar za
Prosječna 

brzina  
na sat

1 kilometar za
Prosječna 

brzina 
na sat

1 kilo-
metar za

Prosječna 
brzina 
na sat

1 kilo-
metar za

Prosječna 
brzina 
na sat

m. sek. km. m. sek. km. sek. km. sek. km.
3 - 20 1 31 30,560 50 72 25 4/5 139,534
2 55 20,571 1 30 40 49 73,469 25 3/5 140,625
2 50 21,735 1 29 40,449 48 75 25 2/5 141,732
2 45 21,818 1 28 40,909 47 76,595 25 1/5 142,857
2 40 22,500 1 27 41,379 46 78,260 25 144
2 35 23,225 1 26 41,860 45 80 24 4/5 145,161
2 30 24 1 25 42,352 44 81,818 24 3/5 146,341
2 25 22,827 1 24 42,857 43 83,720 24 2/5 147,540
2 20 25,714 1 23 43,373 42 85,714 24 1/5 148,760
2 15 26,666 1 22 43,902 41 87,804 24 150
2 10 27,692 1 21 44,444 40 90 23 4/5 151,260
2 5 28,800 1 20 45 39 92,307 23 3/5 152, 542
2 - 30 1 19 45,569 38 94,736 23 2/5 153,846
1 59 30,252 1 18 46,153 37 97,297 23 1/5 155,172
1 58 30,508 1 17 46,753 36 100 23 156,521
1 57 30,769 1 16 47,368 35 102,857 22 4/5 157,894
1 56 31,034 1 15 48 34 105,882 22 3/5 159,292
1 55 31,304 1 14 48,648 33 109,090 22 2/5 160,714
1 54 31,578 1 13 49,315 32 112,50 22 1/5 162,162
1 53 31,858 1 12 50 31 116629 22 163,636
1 52 32,142 1 11 50,704 30 120 21 4/5 165,137
1 51 32,432 1 10 51, 428 29 4/5 120,805 21 3/5 166,666
1 50 32,727 1 9 52,173 29 3/5 121,621 21 2/5 168,224
1 49 33,027 1 8 52,941 29 2/5 122,447 21 1/5 169,811
1 48 33,333 1 7 53,731 29 1/5 123,294 21 171,428
1 47 33,644 1 6 54,545 29 124,137 20 4/5 173,076
1 46 33,962 1 5 55,348 28 4/5 125 20 3/5 174,757
1 45 34,285 1 4 56,250 28 3/5 125,874 20 2/5 176,470
1 44 34,615 1 3 57,142 28 2/5 126,760 20 1/5 178,217
1 43 34,951 1 2 58,064 28 1/5 127,659 20 180
1 42 35,294 1 1 59,016 28 128,571 19 4/5 181,818
1 41 35,643 1 - 60 27 4/5 129,496 19 3/5 183,673
1 40 36 - 59 61,016 27 3/5 130,434 19 2/5 185,567
1 39 36,363 - 58 62,068 27 2/5 131,386 19 1/5 187,500
1 38 36,734 - 57 63,157 27 1/5 132,352 19 189,473
1 37 37,113 - 56 64,285 27 133,333 18 4/5 191,489
1 36 37,500 - 55 65,454 26 4/5 134,328 18 3/5 193,548
1 35 37,804 - 54 65,666 26 3/5 135,338 18 2/5 195,652
1 34 38,297 - 53 67,924 26 2/5 136,363 18 1/5 197,802
1 33 38,709 - 52 69,230 26 1/5 137,404 18 200
1 32 39,130 - 51 70,580 26 138,461

Tablica izmjerenog vremena i njoj pridružene brzine za rad s uređajem pasoskop, 1948. god.

Kronometar, oko 1950. 
(Hrvatski športski muzej)

Vozačima su dobro poznati 
nazivi uređaja što ih danas 
koristi prometna policija 
u nadzoru brzine vozila 
– TRAVIMO, MULTANOVA 
ili neki od laserskih radara, 
dok se stariji vozači sjećaju 
TRAFIPAXA i KOMARA... 
No, kako se brzina vožnje 
mjerila u vrijeme kad takvih 
uređaja nije bilo?

Ograničenje brzine kretanja vozila 
pojavilo se odmah po uvođenju vozila 
pokretanih snagom vlastita stroja. Bilo 
je to još u 19. stoljeću u Velikoj Britaniji 
kad se ispred parnog vozila morao kretati 
pješak koji je, mašući crvenom zastavom, 

MUZEJ POLICIJE
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Da bi se što više smanjio subjektivni utjecaj 
vremena reagiranja osobe koja mjeri 
brzinu kretanja, važno je da udaljenost 
između mjesta polaska i mjesta dolaska 
bude najmanje 300 do 400 metara. Što je 
udaljenost veća, to je i mjerenje preciznije, 
a štopericu u ruci drži osoba na kraju 
mjerene udaljenosti (ona zaustavlja njezinu 
kazaljku). Ali, kako se započinje mjerenje?

Tehnike mjerenja brzine u 
prometu nekad

Postojale su dvije mjerne tehnike u 
primjeni s obzirom na to je li tih, reci-
mo, 400 metara na zavojitom ili na 
ravnom putu. Ako se vizualno nisu 
mogle vidjeti točke početka i kraja puta, 
onda se trenutak prolaska vozila kroz 
polaznu točku javljao mjeritelju telefonom 
ili UKW stanicom. Kako je svakome 
potrebno određeno vrijeme za reagiranje, 
za ovaj posao je trebalo odabrati osobu s 
odličnim refleksima. Time se i značajno 
smanjila mogućnost pogreške tijekom 
mjerenja. Zbog točnijeg mjerenja bilo 
je preporučeno da se na dolaznoj točki 
nalaze dva mjeritelja, koji su imali neovisne 
dojavljivače. Drugim riječima, jedno 
mjerenje brzine obavljala su najmanje dva 
prometna policajca – a s kontrolom - i njih 
četvorica. Istina, promet nije bio toliko 
intenzivan, ali s današnjeg motrišta bila je 
to neracionalna uporaba ljudstva. 

Ako se mjerenje obavljalo na ravnoj 
cesti uporabom naprave zvane pasoskop 
moglo se uštedjeti na broju djelatnika s 
obzirom na to da je za takvo mjerenje bio 

potreban samo jedan promatrač, što se, 
nažalost, doskora pokazalo nedostatnim 
brojem.

Pasoskop je optički instrument koji se 
sastojao od zatvorene drvene ili metalne 
kutije oblika kvadra ili kocke s dvama 
otvorima na susjednim stranicama. Osi 
otvora su pod kutom od 90 stupnjeva, a u 
kutiji je bilo smješteno zrcalo pod kutom 
od 45 stupnjeva prema osi otvora pa su se 
svjetlosne zrake, koje su ulazile na jedan 
otvor, reflektirale van kroz drugi otvor.

Naprava se postavljala na stalak s jedne 
strane ceste, a na suprotnu stranu u istoj 
visini postavljao se izvor svjetlosti. Obično 
je za to bila dostatna jaka električna svje-
tiljka pa se njezino svjetlo reflektiralo duž 
ceste na udaljenosti do 400 metara. Vozilo 
koje je nailazilo prekinulo bi snop svjetlosti 
iz lampe, a mjeritelj bi tad stavio u pokret 
kazaljku kronometra. Kad bi vozilo prošlo 
kroz mjernu točku na kojoj stoji mjeritelj, 
on bi zaustavio kazaljku kronometra.

U uputi o uporabi navodi se da ovaj 
instrument ima više prednosti nad prvim 
načinom: jeftina izradba, manje je potrebnih 
ljudi za njegovo opsluživanje, a pogreške 
nastale mjerenjem svedene su na najmanju 
moguću mjeru jer ista osoba ima jednako 
vrijeme reagiranja kad kronometar uključuje 
i kad ga isključuje.

Brzina kretanja vozila određivala bi
se tako što bi prometni policajac s kro-
nometra očitao vrijeme u minutama i 
sekundama, a u tablici koju bi nosio uza 
se, uz očitano vrijeme prolaska vozila 
pročitao i izračunatu brzinu. Dakle, ra-

dilo se o izračunu prosječne brzine na 
zadanom putu, a ne najveće brzine. Slično 
je i kod današnjeg sustava TRAVIMO, čiji 
instrumenti proračunavaju brzinu vozila u 
prekršaju koji je ophodnja slijedila na putu 
slične dužine.

No, vratimo se nakratko samoj tablici, 
koju donosimo iz policijskog časopisa 
iz 1948. godine, i koja ima određenih 
zanimljivosti. Sastavljaču tablice očito nisu 
bili najjasniji temeljni fizikalni pojmovi o 
brzini jer u stupcima navodi „Prosječna 
brzina na sat“. Brzina je brzina i ne postoji 
brzina/sat. S druge strane, ista ta brzina 
izražavala se u dužinskoj jedinici – km, 
umjesto u km/h.

A ponajviše začuđuje podatak o ra-
sponu brzina koje su se mogle mjeriti 
– od 20 do 200 km/h! Teško je zamisliti 
o postojanju vozila koja su mogla voziti 
u vrijeme poslije Drugog svjetskog rata i 
po ondašnjim cestama brže od 80 ili 100 
km/h. A tablica ostavlja mogućnosti mje-
renja brzine do 200 km/h izračunatih na 
tri decimale!

U literaturi s početka šezdesetih godina 
prošlog stoljeća, iz koje donosimo shemat-
ski prikaz rada s uređajem, tek se u tekstu 
ispod fotografije navodi mogućnost da se 
pedesetak metara od osobe koja kronome-
trom mjeri brzinu postavlja druga osoba s 
fotoaparatom koja snima prolazeće vozilo 
s registarskim oznakama. Tomu dodajmo, 
kako je nakon još pedeset metara bilo po-
trebno postaviti i treću osobu koja bi po 
potrebi zaustavljala vozača koji je vozio 
neprimjerenom brzinom i koja bi zbog 
prekršaja prekoračenja brzine od vozača 
uzimala potrebne identifikacijske podatke. 
Jasno je i laiku, kako rad s ovim uređajem 
i nije bio tako štedljiv posebice kad je ri-
ječ o ljudima koji su ga opsluživali jer su 
u stvarnosti trebala tri djelatnika policije 
da ostvare djelotvoran nadzor.

Podroban opis rada s uređajem paso-
skop nalazimo u literaturi iz 1948. godine 
kao tadašnjem jedinom uređaju za nadzor 
brzine. U domaćoj literaturi s početka 
šezdesetih godina prošlog stoljeća još 
se uvijek opisuje rad s tim uređajem, 
ali se opisuje i rad s novim uređajem 
– TRAFIPAXOM, koji automatski foto-
grafira vozilo u prekršaju i na fotografiji 
registrira brzinu, datum i sat prekršaja.

U literaturi iz sedamdesetih godina rad 
s uređajem pasoskop spominje se tek kao 
povijesni.m

Željko JAMIČIĆ 

Shematski prikaz rada s uređajem pasoskop
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U Lovinac 3. listopada 1990. 
dolazi dvadesetak policajaca 
iz PU Gospić: toga dana je i 
osnovana Policijska ispostava 
„Lovinac“, koja zajedno s 
dragovoljačkom postrojbom 
kasnije prerasta u Policijsku 
postaju „Lovinac“

Jedinica za posebne namjene „Lovinac“ 
(JPN Lovinac)  utemeljena je 17. kolo 
voza 1990. godine, kao dragovoljačka 
postrojba naoružana s lovačkim i trofejnim 
naoružanjem iz II. svjetskog rata. Naime, 
toga dana dogodila se poznata „balvan 
revolucija” te se prostor Svetog Roka, 
Ličkog Cerja, Ričica i Lovinca, odnosno, 
mjesta naseljenih Hrvatima tadašnje općine 
Gračac, našao u potpunom okruženju 
pobunjenih srbo-četnika. Znali smo što 
nam je činiti i kao tadašnje političko 
vodstvo organizirali smo dragovoljačku 
postrojbu koja će branili svoje domove i 
pučanstvo. Bili smo u stalnom kontaktu s 
političkim vodstvom RH koje nas je kao 
postrojbu uputilo na gospodina Željka 

Tomljenovića, tadašnjeg doministra MUP-
a RH, glede našeg daljnjeg operativnog 
djelovanja.

Po zapovjedi doministra Tomljenovića 
20. rujna 1990. godim načelnik PU Gospić 
Milan Klobučar dovezao nam je puške 
tipa AP (dvadeset komada) i  pušaka tipa 
PA (deset komada). Drugi značajniji dio 
poznatih „kalašnjikova” dobivamo krajem 
desetog mjeseca 1990. godine, a dovoze 
nam ih tijekom noći djelatnici ATJ Lučko, 
pod zapovjedništvom Jakoba Bukvića. U 
Lovinac 3. listopada1990. godine dolazi 
dvadesetak policajaca iz PU Gospić. Toga 
dana je i osnovana Policijska ispostava 
„Lovinac“, koja zajedno s dragovoljačkom 
postrojbom kasnije prerasta u Policijsku 
postaju „Lovinac“, tj, Jedinicu za posebne 
namjene Lovinac MUP-a RH.

Postrojba nosi teret obrane Svetog Roka, 
Lovinca, Ličkog Cerja i Ričica. Prvi veći na-
pad četnika i tzv. JNA dogodio se odmah 
nakon „krvavog Uskrsa” na Plitvicama: 4. 
travnja 1991. godine u ranu zoru. Tada je 
znatno oštećena i zgrada PP Lovinac, ambu-
lanta i poljoprivredna zadruga - ali na sreću 
ljudskih žrtava nije bilo.

U više navrata u pomoć tada dolazi i 
jedinica za posebne namjene iz Gospića. Kako 
su se napadi četnika i tzv. JNA početkom 
srpnja 1991. godine pojačavali, od doministra 
Tomljenovića smo tražili pomoć u ljudstvu, 
te smo tako ojačani s djelatnicima ATJ Lučko 
Mirkom Horvatinom, Zvonkom Pausićem 
i Milanom Parobijom. Oni preuzimaju 
zapovjedništvo obrane, a sa njima dolazi i 
dio JPN iz PU Gospić. Nedugo zatim na 
područje ulazi i JPN Mosor 3 MUP-a RH, 
pod zapovjedništvom Ante Sladića, Boze Mi-
haljevića i Tihomira Varge. Ulazak jedinica 
i opskrba cijelog područja odvijaju se pod 
okriljem noći i pješice preko vrleti Velebita iz 
Jasenica i Starigrada. Velik doprinos opskrbi 
(tj. obrani) dali su Jaseničani i Starigrađani, 
predvođeni svećenicima don Tomom Bari-
čevićem i don Srećkom Petrovim. No, unatoč 
svemu ovome 24. rujna 1991. godine morali 
smo se povući zajedno s civilnim pučanstvom 
pred višestruko jačim četničkim agresorom.

Od tada zajedno s domobranskim po-
strojbama Jasenka i Starigrada uspostavljamo 
crtu na vršnim djelovima Velebita: od Alana 
do Oglavinovca sa bazom u Starigradu 
Paklenici.

Ratni put JNP Lovinac
SJEĆANJA

Odlazak na okupirano područje, listopad 1991. god. Akcija “Rovanjska”, prosinac 1991. god.

Minobacački položaj, svibanj 1992. god. Akcija “Maslenica”
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Na Velebitu smo uspjeti organizirati 
obranu, zaustaviti daljnje napredovanje 
četničkog agresora. U tom vremenu izvodili 
smo više operacija, a neke i u dubokoj 
pozadini neprijatelja kako bi se stvorila 
nesigurnost i rasteretila bojišnica oko 
Gospića. Sudjelujemo u Operaciji „Slivnica”, 
gdje smo na poziv gospode Magaša i Tuličića 
sudjelovali u zaustavljanju prodora četnika 
prema Paškom mostu. Isto tako jedinicu 
smo ojačali borbenom tehnikom, tako da 
smo imali dva tenka T-55, više minobacača, 
dva netrzajna topa, protivavijonske topove, 
protivavionske strijele, maljutke itd.

SJP MUP-a RH, u jesen 1992. godine, 
što se kasnije pokazalo jednim od ključnih 
poteza u obrani RH.

Dolaskom SJP-e MUP-a RH na Velebit, 
koje tada preuzimaju ključnu ulogu na 
Velebitu, postajemo sastavni dio svih 
operacija koje su se izvodile na Velebitu i to 
akcija: „Poskok”, „Poskok 1“, „Poskok 2”, 
Akcije „Maslenica” i Akcije „Oluja”, kojom 
ponosno dolazimo svojim domovima i 
okončavamo naš ratni put.

Dana 18. lipnja 2011., u 12.00 sati, u 
prostorijama Policijske akademije okupilo 
se 70-ak polaznika VI. tečaja za policiju, sa 

SJEĆANJA

dijelom zapovjednika, a koji je inače započeo 
s radom oko 17. lipnja 1991. godine. Taj je 
tečaj zbog ratnih događanja prekinut, a 400-
tinjak polaznika je pristalo biti raspoređeno 
po ratnom rasporedu MUP-a. Tako je 
formirana Jedinica za posebne namjene 
«MOSOR», koja je razvrstana u «MOSOR 
1», «MOSOR 2» i «MOSOR 3», koji su u 
obrani suvereniteta RH djelovali zajedno sa 
ATJ LUČKO i ZBOROM NARODNE 
GARDE, na području Pakraca, Karlovca, 
Sv. Roka i Lovinca, Viduševca i dr.

Okupljeni su se sv. misom u kapelici 
Policijske akademije prisjetili poginulih 
i preminulih pripadnika ratnih jedinica 
(preko 24), nakon čega su se okupili u 
Kino dvorani Policijske akademije sa 
ciljem dogovora oko organizacije udruge 
branitelja. Potom je priređen domjenak i 
druženje u restoranu akademije.m
  Božo Mihaljević

“Oluja”, ispred porušene zgrade PP LovinacAkcija “Lipa 4”, 1993. god

Poginuli pripadnici postrojbe:
Milan Sekulić

poginuo 05.08.1991. god.
Martin Šarić

poginuo 05.08.1991. god.
Jure Sekulić

poginuo 05.08.1991. god.
Stjepan Katalinić

poginuo 05.08.1991. god.
Ivan Ivezić

poginuo 05.08.1991. god.
Tomislav Brkič

poginuo 18.09.1991, god.
Luka Vrkljan

poginuo 18.09.1991. god.

Užurbano smo provodili obuku za što 
smo, uz pomoć dijaspore, angažirali dva 
profesionalna instruktora da bi smo se 
što bolje pripremili za konačni obračun s 
agresorom.

U ljeto 1992. godine, kad je potpisan 
čuveni Zagrebački sporazum te se povukle 
domobranske postrojbe, mi smo odbili 
zapovijed o povlačenju te smo ostali 
sami na Velebitu (gdje smo stjecajem 
okolnosti došli u oružani sukob sa 
snagama UNPROFORA) sve do dolaska 

Ranjeni pripadnici postrojbe:
Milan Dobrić - Dakija, Ivan 

Knežević - Perunica, Milan Tomičič 
-Mazalica, Robert Katalinić 

– Robe,  Ivica Katalinić - Apostol, 
Mate Brkić Tigar

Zarobljeni pripadnici 
postrojbe:

Tomislav Brkić - Braja, Marinko 
Matijević - Šika, Marijan Miletić 

–Kulje, Ivan Krpan - Barišn.

Zapovjednici postrojbe  
1990. -1995. :

Pavao Račić - Braco, Andrija 
Ostović, Mirko Horvatin, Božo 

Mihaljević, Ivan Miletić - Kapetan, 
Josip Vrkljan - Jotan.

Dozapovjednici postrojbe 
1990. -1995.:

Josip Vrkljan - Jotan, Mile Šulentić 
- Bindra, Ivan Miletić - Kapetan.

- U ovom dokumentu koji su moji 
prijatelji iz Udruge Vila Velebita 

naslovili kao ratni put, riječ je o otporu 
cijelog kraja: mjesta Lovinac, Sv. Rok, 

Ličko Cerje i Ričice. Povijest otpora 
ovog kraja je specifična po tome što 

je to i početak otpora srpskoj agresiji 
na Hrvatsku, počevši od Rokova 1990. 
godine – pojašnjava Božo Mihaljević 
i dodaje: -  Osobno sam bio vezan za 

navedeni kraj samo oko godinu dana i 
to kao jedan od zapovjednika jedinice 

Mosor 3, koja je u taj kraj došla u 
kolovozu 1991. godine kao ispomoć i 

branila ga sve do izlaska s narodom, a 
kasnije sam u studenom 1991. godine 
na nagovor ljudi iz tog kraja pristao 
biti zapovjednik postaje Lovinac sa 

sjedištem u Starigradu, sve do akcije 
POSKOK 1. 
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U Purnici i Daruvaru položeni vijenci i zapaljene 
svijeće na spomen obilježjima tragično poginulih 
redarstvenika koji su prije 20 godina mučki ubijeni

Komemoracijama u mjestu Purnica pored Sirača i u Daruvaru u 
ulici Petra Svačića 19. i 20. srpnja ove godine, djelatnici Policijske 
postaje Daruvar i PU bjelovarsko-bilogorske su, zajedno s obiteljima 
poginulih, predstavnicima lokalne samouprave te predstavnicima 
udruga proizašlih iz Domovinskog rata odali počast tragično pogi-
nulim redarstvenicima koji su prije 20 godina mučki ubijeni.

Devetnaestog srpnja 1991. u mjestu Purnica iz zasjede su ubijeni 
pripadnici Specijalne jedinice policije PU bjelovarsko-bilogorske 
Željko Cindrić i Ivica Filković, dok su ranjeni Josip Karpišek, 
Zdravko Hudaček, Ivan Smolčić, Mika Pašalija, Jozo Ćurić i Davor 
Špoljarić. Narednog dana, u samom središtu Daruvara, s leđa su 
ubijeni pripadnici Policijske postaje Daruvar Miroslav Polak, Robert 
Žili i Ivan Rončević, koji su u tom trenutku obavljali svoje redovite 
policijske zadaće. Kao i svake godine, oba datuma su obilježena na 
dostojanstven način. 

U Purnici su položeni vijenci i zapaljene svijeće te je služena Sveta 
misa zadušnica za poginule specijalce koju je predvodio policijski 
kapelan vlč. Damir Vrabec. U ulici Petra Svačića u Daruvaru položeni 
su vijenci i zapaljene svijeće na spomen obilježju te je održan vjerski 
obred koji je predvodio kapelan daruvarske župne crkve Mario 
Matijević u spomen na Miroslava, Ivana i Roberta. 

Povodom toga održan je 5. memorijalni malonogometni turnir 
pod nazivom  “Pet redarstvenika” na kojem su se natjecale ekipe 
Policijske postaje Daruvar, grada Daruvara, općine Sirač, općine 
Ivanska, Udruge Specijalne jedinice policije “OMEGA», Udruge 
policije branitelja Daruvara 1991. i ekipa HVIDR-e Daruvar. Nakon 
sportske i fer borbe pobjednički pehar je osvojila ekipa općine Sirač, 
drugo mjesto osvojila je ekipa Udruge Specijalne jedinice policije 
“OMEGA», a treća je bila ekipa Policijske postaje Daruvar. Turnir je 
održan u školsko-sportskoj dvorani Osnovne škole „Vladimir Nazor“ 
u Daruvaru uz svesrdnu pomoć općine Sirač i grada Daruvara koji 
su osigurali sve potrebno za održavanje ovog turnira. Ovaj turnir 
je postao već  tradicionalan te je i na ovaj način osigurano da ovi 
događaji ne padnu u zaborav.m

Paula ANDROLIĆ

Davor Vukas, pripadnik 2. postaje prometne 
policije Zagreb rođen je u Molvicama, a svoj život 
je domovini dao s tek 20 godina

Obilježavajući 20 godina pogibije 10 policijskih službenika 
koji su u Domovinskom ratu 26. srpnja 1991. dali svoje živote 
braneći mještane Struge Banske od srpskih agresora, u Molvicama 
je ispred crkve 22. srpnja otkriveno spomen obilježje policijskom 
službeniku Davoru Vukasu. Spomen obilježje svečano su otkrili 
načelnik Policijske uprave zagrebačke Tomislav Buterin i zamjenik 
samoborskog gradonačelnika Hrvoje Frankić. Davor Vukas, 
pripadnik 2. postaje prometne policije Zagreb rođen je u Molvicama, 
a svoj život je domovini dao s tek 20 godina. Cijela svečanost održala 
se na Trgu Davora Vukasa koji je tako nazvan prilikom obilježavanja 
10. godina njegove pogibije. 

- Otkrivanjem spomen obilježja našem Davoru Vukasu, prisjeća-
mo se ali i ubuduće ćemo se sjetiti svih poginulih policijskih službe-
nika i hrvatskih branitelja koji su dali živote za samostalnu državu 
Hrvatsku. Umrli su da bismo mi živjeli i uživali blagodati samostalne 
države. Najmanje što možemo učiniti za njih su ovakvi trenuci, kada 
širimo istinu o Domovinskom ratu i učimo o svojoj povijesti kako je 
ne bismo zaboravili. Svoju povijest ostavljamo mlađima, a ukoliko 
ju ne širimo ona će pasti u zaborav, a netko može reći da nije niti 
postojala – obratio se prisutnima načelnik PUZ-a Tomislav Buterin 
koji je tom prigodom  istaknuo:

- U ovom trenutku želim se prisjetiti svih koji su dali život za 
samostalnu Republiku Hrvatsku i zajedno s prvim hrvatskim pred-
sjednikom Franjom Tuđmanom stali u obranu njenog suvereniteta. 
Neka spomenik Davoru Vukasu simbolizira hrabrost, odvažnost i  
domoljublje. To su vrline koje su utkane u našem kolegi Vukasu kao 
i svim poginulim hrvatskim braniteljima. Na tim vrlinama izgrađeni 
su temelji samostalne i europske Hrvatske.  

Obilježavanje je započelo svetom misom koju je predvodio vojni 
ordinarij mons. Juraj Jezerinac, a uz obitelj Davora Vukasa svečanosti 
su prisustvovali načelnik Policijske uprave zagrebačke Tomislav 
Buterin, načelnik PP Samobor Renato Kos, policijski službenici 
2. postaje prometne policije Zagreb, samoborski dogradonačelnici 
Hrvoje Frankić i Željko Stanec, zapovjednik Javne vatrogasne pos-
trojbe Samobora Mladen Žitković, predstavnici DVD-a Molvice, 
predstavnici Udruga proizašlih iz Domovinskog rata i brojni 
mještani.m Mario MAČKOVIĆ

Foto: PUZ

Memorijal 
«Pet redarstvenika»

Otkriveno spomen 
obilježje Davoru Vukasu

OBLJETNICE
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Na najzahtjevnijoj utrci (ultri), 
poznatijoj kao Velebit 100, koja 
je održana u lipnju ove godine, 
nastupilo je 83 trekera od kojih 
je njih 69 završilo utrku

Nedavno sam dobila zadatak napisati 
članak o trekingu na Velebitu održanom 
u lipnju ove godine. Prva stvar koju sam 
pomislila bila je: „Što je to treking?“  
Po nekoj svojoj  logici zaključila sam 
da je to neka vrsta trčanja. I bila sam 
u pravu. Međutim, kada pomislim na 
trčanje zamislim nekog (po mogućnosti 
zgodnog) frajera u kratkim hlačicama koji 
trčkara po savskom nasipu, a znoj mu se 
slijeva niz leđa. Ali treking i to još ovaj 
održan na Velebitu sve je osim lagodnog 
trčkaranja i okretanja za komadima s 
kojima se mimoiđeš u prolazu. „Velebit 
100“ je treking utrka koja uključuje 
sto kilometara nepreglednog terena na 
Velebitu na kojem osim kozjih puteljaka 
ne možete pronaći stazu koju je ljudska 
noga ugazila. Vrludanja, usponi, nizbrdice, 
gusta klekovina, krševita škrapa, netaknuta 
priroda u svom najboljem izdanju odlike 
su ove sto kilometara dugačke utrke. 
Sama pomisao na kilometre i kilometre 
kamenog, kršovitog terena sa ponekom 
livadom koja ti na jakom lipanjskom 
suncu djeluje kao oaza i mami te da legneš 
i odmoriš umorne i upaljene mišiće, bolne 
zglobove, zbog kojih se pri svakom koraku 
pitaš: „Koji me đavo natjerao na ovo!?“ ili 
„Nema šanse da ovo ponovim!“, u mojoj 
glavi izaziva poštovanje. Jer kada malo bolje 
razmislim, fizički najzahtjevniji pothvat 
koji sam ostvarila u posljednje vrijeme je 
uspon na treći kat zgrade u kojoj živim (a i 
tu već osjećam naznake blažeg infarkta).

Kako je sve počelo
Prvu treking utrku u Hrvatskoj organi-

zirao je Šimun Cimerman, nekadašnji 
profesionalni vaterpolist, koji se sa ovim 
sportom upoznao krajem 90-ih, nakon 
završenog studija, u Americi. Igrom pri-
lika postao je član hrvatskog tima koji je 
sudjelovao na Eco Challengu u Maroku, 
pustolovnoj utrci dugačkoj oko 700 
kilometara, a koju su završili za devet 
dana. Pustolovna utrka kombinacija je 
planinarenja, alpinizma, kajakaštva, brd-

skog biciklizma i raftinga. Sve ove discipline 
prolazili su prelazeći nepreglednu Saharu, 
Atlantu, Atlas gorje i sl. Kako bi dočarali 
zahtjevnost utrke dovoljno je istaknuti da 
je u tih devet dana izgubio devet kilograma. 

„Bila je to jako brutalna utrka. Nakon pet 
dana tijelo potpuno otupi i više ne reagira na 
podražaje. Najteža, najduža i sve ostalo naj 
u to vrijeme.“- istaknuo je sam Šimun. Po 
povratku u Hrvatsku odlučio je organizirati 
nešto slično pa je tako 2000. godine orga-
nizirao prvu pustolovnu utrku na Bjelolasici. 
Trajala je tri dana i bila je dugačka 250 km. 
Prijavilo se 100-tinjak sudionika iz Hrvatske 
i nekolicina iz drugih zemalja. Međutim na 
pustolovnim utrkama ne može sudjelovati 
svatko. To je vrlo zahtjevan sport koji 
uključuje i vrlo skupu opremu (kajak, bicikl 
i sl.). U želji da organizira utrku na kojoj 
će moći svatko sudjelovati, 2003. godine 
organizirao je prvu treking utrku „Velebit 
140“ (održana još i 2004. i 2005.g.). Jedina 
oprema koja je ovdje bila potrebna bile su 
dobre tenisice, ruksak i puno dobre volje. 
Ruta od Paklenice do Senja bila je dugačka 
140 kilometara i postala je mitska utrka 
o kojoj se i danas priča. Međutim kako 

Velebit 100 treking

POSKOK 3 - nevjerojatna pustolovina

Naravno ne bi bilo u redu da ne spo-
menemo i pobjednike najnapornije i naj-
zahtjevnije utrke (Velebit 100): 
Muškarci:

1. Goran Lesjak (16 sati i 53 min),  
2. Ante Pešić (17 sati i 38 min),  
3. Kristijan Šivak (20 sati i 31 min),  
4. Tomislav Pandža,  
5. Josip Babić, 
6. Tihomir Golub 

Žene:
1. Tadeja Krušec (22 sata i 31 min),  
2. Senka Senković (23 sata i 58 min),  
3. Sebastijana Klepec (29 sati i 10 min),  
4. Jelena Brezak,  
5. Jagoda Malbaša,  
6. Daliborka Dokić

SPORT
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je ruta bila iznimno zahtjevna i od 40-ak 
natjecatelja koji su kretali samo njih 10-ak 
je završavalo utrku, 2006. g. odlučio ju je 
smanjiti na „samo“ sto kilometara, koliko 
je dugačka i danas. 

POSKOK 3
Od prve pustolovne utrke, na Bjelolasici 

2000. godine, započela je suradnja ovog 
pustolova i MUP-a čiji su službenici 
(većinom pripadnici specijalne policije) 
sudjelovali na ovim utrkama. Kao logičan 
rezultat uspješne suradnje, koja je uključivala 
logističku potporu svake utrke, rodila se 
ideja o projektu „POSKOK 3“ koji je prvi 
puta realiziran 2009. g. i održava se svake 
godine na Velebitu. Ovaj projekt organiziran 
je u suradnji hrvatske treking lige na čelu sa 
Šimunom Cimermanom i Udruge veterana 
specijalne jedinice policije „Alfa“ na čelu sa 
predsjednikom udruge Robertom Hasijom 
dok je neizmjeran doprinos u organizaciji 
dao i tajnik udruge Željko Šarić. Projekt je 
osmišljen i realiziran kao  niz treking utrka 

(različitih dužina) u spomen na  akcije 
„Poskok 1“ i „Poskok 2“ koju su izvele 
postrojbe specijalne policije u Domovinskom 
ratu na području srednjeg i južnog Velebita. 
Kroz ove dvije akcije postrojbe specijalne 
policije ovladale su južnim Velebitom i 
tako odigrale bitnu ulogu u kasnijem tijeku 
Domovinskog rata. U razdoblju od 1991. do 
1995. godine, pripadnici Specijalne policije 
su više od tisuću dana u vrlo ekstremnim 
planinskim uvjetima držali 120 km bojišnice 
sve do 4. kolovoza 1995. godine i početka 
vojno-redarstvene operacije „Oluja“. Time 
su dali nemjerljiv doprinos obrani tog 
dijela Hrvatske, pripremi i provođenju 
vojno-redarstvenih operacija „Maslenica“, 
„Medački džep“ i „Oluja“.

Velebit 100
Kako bismo dočarali zahtjevnost Velebit 

100 treking utrke, ističemo da ona nosi 3 
boda u europskoj treking ligi kao i utrka 
na Mont Blancu koju nazivaju utrkom svih 
utrka. Mont Blanc utrku, dugačku 165 km, 

započne oko 7000 sudionika, a samo trećina 
završi (sam Šimun tri je puta započinjao ovu 
utrku i dva puta je odustao dok je treći put 
zbog vremenskih uvjeta otkazana). Velebit 
100 treking utrka u okviru projekta „Poskok 
3“ održana je 25. i 26. lipnja ove godine. Bilo 
je to deveto izdanje velebitskog trekinga i prvo 
izdanje prvenstva Hrvatske u trekingu. Na 
utrke se ukupno prijavilo 362 sudionika koji 
su se natjecali u čak četiri kategorije: ULTRA 
na 100 km, SUPERPLANINSKA na 45 
km, PLANINSKA na 27 km i JOGGING 
kategorija na 10 km. S obzirom na raspon i 
dužinu ruta, na utrci je mogao sudjelovati 
svatko pa je tako bilo i obiteljskih „izleta“ koji 
su kroz šetnju mitskim Velebitom sudjelovali 
u ovoj pustolovini. Na najzahtjevnijoj utrci 
(ultri), poznatijoj kao Velebit 100,  nastupilo 
je 83 trekera od kojih je njih 69 završilo 
utrku. Završiti ovako napornu utrku po 
nepreglednim vrletima Velebita uspjeh je sam 
po sebi. Pored civilnih sudionika na utrkama 
su sudjelovali i pripadnici specijalne jedinice 
policije. Na ultri su nastupili njih sedmorica 
čija imena, s obzirom na ostvareni pothvat, 
moramo spomenuti: iz Zagreba Zoran 
Benažić, Stjepan Milković, Tihomir Golub 
i Damir Barić te iz Rijeke Dražen Knežević, 
Darko Slavuj i Marinko Matanović. U 
superplaninskoj utrci (45 km) sudjelovao je 
Luka Jagar, a na  planinskoj (27 km) Željko 
Grubiša, obojica članovi Udruge veterana 
specijalne jedinice policije „Alfa“. Sva 
devetorica su na utrkama sudjelovali već treći 
put (koliko puta je realiziran projekt Poskok 
3) kako bi dali svoj doprinos toj zajedničkoj 
akciji treking saveza i Udruge veterana 
specijalne jedinice policije „Alfa“ i odali 
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počast svima koji su sudjelovali u akcijama 
„Poskok 1“ i „Poskok 2“. Utrku su završili za 
33 sata dok je vremenski limit organizatora 
bio 36 sati. Ipak jednog člana ovog tima 
moramo posebno istaknuti. To je Tihomir 
Golub, instruktor u ATJ Lučko koji je utrku 
završio na 6. mjestu za što mu je trebalo 22 
sata i 44 minute. To je odličan rezultat kad 
se uzme u obzir da je organizator predvidio 
da će sudionicima trebati najmanje 20 sati da 
prijeđu čitavu rutu. Inače Tihomir je i jedini 
od njih koji se i ozbiljnije bavi pustolovnim 
sportovima pa njegov dobar rezultat ne 
iznenađuje. Po riječima naših predstavnika 
na ultri, utrka im je bila iznimno naporna. 
Krenuli su u subotu u 9 i 30 sati, a na cilj su 
se „dovukli“ (i to je uspjeh) u nedjelju u 19 
sati. To znači da su Velebitom „šetali“ čitava 
dva dana i jednu dugu noć. Tijekom čitave 
utrke odmarali su po 10 minuta svaka 2-3 
sata i jedna pauza od pola sata da se pripreme 
za noć. Za ovaj pothvat pripremali su se na 
Sljemenu koje ih ipak nije moglo pripremiti 
na iznimne napore koji su ih očekivali. Na 
100 km dugačkoj ruti morali su obići 16 
kontrolnih točaka po ravnici, dolinama 
i visokim brdima (najviši vrh Velebita je 
Vaganski vrh visok 1757 m, a tu je i 4 m niže 
Sveto brdo, oba obuhvaćena ovom rutom). 
Žuljevi, upale mišića, bol u zglobovima, 
dehidracija samo su neke od „normalnih“ 
nuspojava treking utrke dok uvijek postoji 
mogućnost ozljede, ozeblina (temperaturne 
razlike na Velebitu su nevjerojatne od nevjero-
jatno niskih rano ujutro do iznimno visokih 
za sat vremena kada sunce izađe). Međutim, 
ozbiljnijih ozljeda nije bilo pa Gorska 
služba spašavanja koja je prisutna na svakoj 
utrci nije imala posla. Tijekom čitave utrke 
najvažniji dio tijela nisu noge (jer nakon 
nekog vremena one idu same), najvažniji 
dio postaje glava. Borba sa samim sobom 
i konstantno bodrenje i podizanje morala, 
traženje i najmanjeg razloga zašto da nastaviš 
dalje. Kada su započeli utrku glavni cilj im 
je bio ne odustati i završiti utrku pa makar 
i izvan predviđenog vremenskog limita. 
Međutim, postignuti rezultat nadmašio 
je njihova očekivanja i dao im poticaj da 
i iduće godine sudjeluju pa možda i po-
prave postignuto. Velebit 100 opisuju kao 
nevjerojatno iskustvo koje bi unatoč naporu 
preporučili svima jer ovdje čovjek spoznaje 
svoje granice. Izdržljivost svoga tijela i jačinu 
svog uma. Sve što možemo reći je „Svaka 
čast dečki!“m

Vlatka POTOČIĆ
Foto: Šimun CIMERMAN (Outdoor.hr)

Hrvoje Znaor, policijski 
službenik Sektora krim policije 
PU S-D, dvostruki europski i 
svjetski prvak u jujitsu , danas 
je vrlo uspješan nacionalni 
trener i izbornik Jujitsu Cro 
Teama. Rame uz rame s njim je 
posljednjih godina sazrijevao 
odlični mladi borac Antonio 
Ljušanin, policijski službenik I. 
PP Split, te će ova dva sportaša i 
policajca predstavljati Hrvatsku 
na skorašnjem Svjetskom 
prvenstvu u „Ju Jitsu“ koje će se 
održati u Splitu  
od 26. do 28. kolovoza 2011. 

Samoobrana je danas u svijetu važan 
segment ne samo u sportskom treningu 
svakog sportaša koji se bavi borilačkim 
vještinama već i u svakodnevnom životu 
mnogih ljudi. Upravo u tom segmentu 
vrijedno je spomenuti koliko je treniranje 
samoobrane ili jujitsua važno i u svakodne-
vnom životu policajaca i vojnika.

Diljem svijeta, sve elitne policije i 
specijalne postrojbe poimaju jujitsu kao 
najvažniju komponentu svoje službe u 
fizičkom smislu. Kod nas ova vrhunska 
borilačka vještina tek lagano probija oko-
ve stereotipa i zauzima važno mjesto među 
mladim policijskim kadrom.

Upravo zbog toga, drago nam je da u 
Splitu postoje policajci koji se kroz revno 
obnašanje službe bore i u nacionalnom 
jujitsu teamu na europskim i svjetskim 
prvenstvima.

Hrvoje Znaor, policijski službenik Se-
ktora krim policije PU S-D, je alfa i omega 
razvoja jujitsua na području Dalmacije. 
Inače je dvostruki europski i svjetski pr-
vak u ovoj vještini a danas je vrlo uspje-
šan nacionalni trener i izbornik Jujitsu 
Cro Teama.

Rame uz rame s njim je posljednjih 
godina sazrijevao odlični mladi borac An-
tonio Ljušanin, a upravo ova dva sportaša 
i policajca će predstavljati Hrvatsku na 
skorašnjem Svjetskom prvenstvu koje će 

se održati u Splitu od 26. do 28. kolovoza 
2011. godine.

Hrvoje Znaor: Nadam se da ću 
osvojiti svjetsku titulu

- Uz sve rezultate koje smo kao klub 
postigli, uz sve što sam osobno osvojio, 
uspjeli smo organizirati odlične turnire 
europske i svjetske razine. Tako smo se 
kandidirali u 2010. godini i dobili orga-
nizaciju ovog velikog natjecanja i presretan 
sam zbog toga, to je za jednog sportaša 
vrhunac, ali nažalost malo ljudi to cije-
ni, posebno u službi – kazao nam je naš 
sugovornik Hrvoje Znaor i odgovorio na 
nekoliko pitanja.

MUP: Imate li podršku nadređenih u 
ovome što radite?

- Najradije bih iskreno odgovorio na 
ovo pitanje pa ću zbog toga preskočiti 
odgovor... Neobično sam ponosan što 
sam hrvatski policajac i kao takav sam 
ostvarivao odlične rezultate i promicao 
ugled MUP-a. Trudim se biti vrhunski 
i što profesionalniji na oba polja, pa mi 
je zato jako drago da je u našem klubu 
Uragan sve više policajaca kao što su: 
Antonio, Andrija, Sebastian, Marko... 
Ne očekujemo neku silnu podršku ali 
mi je žao kad nam ponekad nepotrebno 
odmažu.

MUP: Što očekujete od skorašnjeg 
Svjetskog prvenstva?

Split: Dva sportaša policajca 
branit će boje naše zastave 

na SP u ‘Ju Jitsu’
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- Očekujem da sve prođe u redu, da 
netko od Hrvata ode do kraja, a ja bih u 
svome gradu htio osvojiti svjetsku titulu, i 
nadam se da ću u tome uspjeti, to sanjam 
sve ove godine. Volio bih da je veća podrška 
šire društvene zajednice, ali sam siguran 
da ćemo ispuniti sva očekivanja, i više... 
Najavljen je dolazak mnogih zvučnih imena 
sa svih strana svijeta, posebice brazilskih, 
slovenskih, njemačkih, ruskih i španjolskih 
boraca, mahom pripadnika specijalnih 
postrojbi. Na ovom natjecanju se očekuje 
oko 450 natjecatelja iz 25 država svijeta.

MUP: Osim Antonija Ljušanina, 
treniraju li u klubu još neki policajci?

- Da, ima ih, ali trenutno nisu na ta-
kvom nivou da mogu biti odlični bor-
ci. Istaknuo bih Andriju Ljubasa, on će 
uskoro biti kao Antonijo, ali bitno je da 
treniraju zbog sebe jer će im u službi biti 
to od velikog značaja.

MUP: Ima li u klubu djevojaka, 
odnosno policajki?

- Ima djevojaka, ali policajki još nema, 
nadam se da će ih uskoro biti. Ovu vje-
štinu svakako preporučujemo nježnijem 
spolu, jer bi im ona mogla puno pomoći 
u životu. 

Antonio Ljušanin: Trudit ću se 
postići što bolje rezultate na 
natjecanju

Zamolili smo i Antonija Ljušanina da 
nam se predstavi.

- Djelatnik sam I. Policijske postaje u 
Splitu, radim već pet godina u kriminalisti-
čkoj policiji, zvanje viši policijski narednik 
a borilačkim vještinama, konkretno „Ju 
Jitsom“ intenzivno se bavim oko godinu i 

pol. Prije toga aktivno sam trenirao ruko-
met u RK Solin i „Kick boxing“. 

MUP: Što za tebe znači trenirati jujitsu?
- Trenirati „Ju Jitsu“ izuzetno je za-

nimljiv, uzbudljiv, plemenit osjećaj. U 
„Ju Jitsu“ klubu „Uragan“ pod vodstvom 
„senseia“ Hrvoja Znaora upoznao sam 
dobre prijatelje s kojima dijelim strast 
prema ovoj borilačkoj vještini. S njima sam 
proveo mnoge lijepe trenutke u druženju 
i treniranju kao i trenutke iščekivanja 
i uzbuđenja prije natjecanja. Osim što 
je majstor borilačkih vještina, trener 
Hrvoje Znaor, uz sve obveze, sa velikom 
predanošću od svih svojih članova izvlači 
najbolje iz njih i vrlo često napominje 
kako mu je bitno da svi postanu kvalitetne, 
odgovorne i hrabre osobe. Uz to uvijek 
održava prijateljsku i opuštenu atmosferu 
među članovima u klubu, a  druženje se 
često nastavlja i izvan kluba.

MUP: Koliko ti pomaže trening u 
svakodnevnom policijskom poslu? 

- Trening mi u policijskoj službi po-
maže da održim dobru formu, bolje po-
znajem borilačku vještinu, smirenije pri-
stupam određenim situacijama i ispravno 
se postavljam prema različitim tipovima  
pojedinaca sa kojima se susrećem na po-
slu i izvan njega. Kolege sa kojim radim  
pozitivno ocjenjuju moj trening i sport s 
kojim se bavim.

MUP: Što očekuješ od skorašnjeg 
Svjetskog prvenstva?

- Svjetsko prvenstvo u „Ju Jitsu“, koje 
će se održati u Splitu, iščekujem s nestr-
pljenjem da ostvarim što bolji rezultat, ali 
i sa oduševljenjem da se jedno takvo na-
tjecanje održava u Splitu zaslugom „sen-
sia“ Hrvoja Znaora. Nadam se i radit ću 
na tomu da postignem što bolje rezultate 
na natjecanjima i da stečenim znanjem 
podučim i druge koji žele znati nešto više 
o „Ju Jitsu“.

Za kraj, tek bismo dodali da svakom 
mladom policajcu trener Znaor i kolege 
iz JJK Uragan preporučuju bavljenje 
športom a posebice ovakvom borilačkom 
vještinom kako bi na što bolji i kvalitetniji 
način obnašali svoju službu, ali se i naučili 
vrhunskim elementima samoobrane i 
održavali dobru fizičku kondiciju. A mi se 
nadamo da će naši mladi policajci ostvariti 
svoj san i osvojiti medalje za Hrvatsku.m

Pripremila Marija KREŠ

Hrvoje Znaor i Pave Hazdovac na Prvenstvu 
Hrvatske

Sportska natjecanja provodila 
su se u pet disciplina: mali 
nogomet, borilački športovi 
– samoobrana, streljaštvo 
– zračna puška i pištolj, te 
odbojka

I ove godine održan je već tradicionalni 
18. međunarodni sportski susret četiri 
policijske uprave: Policijske uprave Mari-
bor, Policijske uprave Murska Sobota, 
Policijske uprave varaždinske i Policijske 
uprave međimurske. Ove godine čast za 
organizaciju pripala je Policijskoj upravi 
međimurskoj, a susret je održan na području 
Općine Donji Kraljevec. Ukupno je na su-
sretu učestvovalo 200-tinjak natjecatelja, 
koji su bili predvođeni načelnicima svojih 
policijskih uprava. 

Domaćin, načelnik Policijske uprave 
međimurske Ivan Sokač, na početku je sve 
sportaše pozdravio prigodnim govorom, 
u kojem je svim natjecateljima zaželio 
postizanje što boljih rezultata. Naglasio 
je želju za fair play ponašanjem, koje je i 
do sada krasilo ova sportska takmičenja. 
Ovakvi sportski susreti dokaz su dobre 
profesionalne suradnje ovih četiriju 
policijskih uprava, koje svakodnevno 
surađuju, a na dobrobit sigurnosti građana 
dviju susjednih država. 

Prigodnim riječima natjecateljima su 
se obratiti i direktor Policijske uprave 
Maribor gosp. Daniel Lorbek, direktor 
Policijske uprave Murska Sobota gosp. 
Drago Ribaš, načelnik Policijske uprave 
varaždinske gosp. Rade Sitar. 

Svečani obol takmičenju, svojim 
dolaskom dali su župan Međimurske 
županije Ivan Perhoč i zamjenik načelnika 
Općine Donji Kraljevec Kristijan Baranašić. 
Župan Međimurske županije, u svom 
pozdravnom obraćanju pohvalio je visoki 
stupanj profesionalne suradnje prisutnih 
policijskih uprava, te naglasio da se takva 
visoka razina suradnje mora i u budućnosti 
nastaviti, posebno u obavljanju policijskih 
poslova tijekom turističke sezone. 

Sportska natjecanja provodila su se u pet 
disciplina: mali nogomet, borilački športovi 
– samoobrana, streljaštvo – zračna puška 
i pištolj, te odbojka. U ukupnom poretku 
I. mjesto pripalo je Policijskoj upravi 
međimurskoj, drugo mjesto Policijskoj 

Međunarodni      sportski susreti 4 PU
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upravi Maribor, treće mjesto Policijskoj 
upravi Murska Sobota, a četvrto mjesto 
Policijskoj upravi varaždinskoj.

Svakako, najnapetije bilo je na malono-
gometnom terenu, gdje su se međusobno 

za prestiž nadmetale dobro pripremljene i 
podjednake ekipe. Na kraju u neizvjesnoj 
završnici pobjeda je pripala domaćoj ekipi. 
Voditelj i izbornik malonogometne ekipe 
Policijske uprave međimurske, Kristijan 

Međunarodni      sportski susreti 4 PU Srpak, istaknuo je kako su sve ekipe bile 
podjednake, ali zahvaljujući sportskoj sreći 
pobijedila je domaća ekipa. 

Pozornost sportaša posebno je bila 
usmjerena na praćenje odbojkaškog tur-
nira u kojem su se takmičile natjecateljice. 
Ponovno je u uzbudljivoj završnici pobjeda 
pripala domaćoj ekipi, zahvaljujući sna-
žnom bodrenju muških kolega. 

U rekreativnom dijelu susreta posebno 
se istakao načelnik Policijske uprave vara-
ždinske, koji je zahvaljujući dugogodišnjem 
ribičkom umijeću na jezeru u Prelogu, za 
pobjedu ulovio svoju “zlatnu ribicu”.

Gosti iz Republike Slovenije bili su 
izuzetno zadovoljni organizacijom natje-
canja, a posebno su bili oduševljeni pre-
zentacijom znamenitosti grada Preloga, 
općine Donji Kraljevec, kao i Međimurske 
županije, za koju su istakli da stvarno 
predstavlja cvjetnjak Republike Hrvatske. 

U večernjim satima za natjecatelje je 
organiziran kulturno-zabavni program 
predvođen Kulturno-umjetničkim društvom 
Općine Donji Kraljevec i Puhačkim orkes-
trom općine Donji Kraljevec.m

Krunoslav GOSARIĆ

Početkom srpnja na strelištu „Dubovečki 
breg“ u Koprivnici održano je natjecanje 
u praktičnom streljaštvu policijskih službe-
nika interventnih jedinica Policijskih 
uprava krapinsko-zagorske, varaždinske, 
međimurske, bjelovarsko-bilogorske, viro-
vitičko-podravske i domaćina, Policijske 
uprave koprivničko-križevačke. Kao gosti 
policijskih uprava regije sjever u natjecanju 
su sudjelovale Policijska uprava sisačko-
moslavačka i zagrebačka.  

Natjecanje je održano u ekipnoj disciplini 
i pojedinačno. Ekipu su sačinjavala četiri 
natjecatelja, gađano je iz službenog pištolja  
cal 9 mm. Natjecanje se održavalo na četiri 
zamišljena poligona prema pravilima IPSC 
-a, a vrednovani su pogoci u ukupno 22 
mete i vrijeme prolaska svih zadanih pozi-
cija na poligonu, a konačni rezultat koefi-
cijent je oba ostvarena rezultata. 

Natjecanje interventnih jedinica policije

Pojedinačno su najbolji bili Stevo Turek 
iz Policijske uprave sisačko-moslovačke, 
drugi Alen Kolarić iz varaždinske, dok je 
treći bio Goran Pintar također iz varaždinske 
policijske uprave. Pehare i prigodne poklone 
za osvojena mjesta natjecateljima je dodijelio 
instruktor u Zapovjedništvu Interventne 
jedinice policije Haris Sačević.m

Dijana  ŽAGAR

Na ovom zanimljivom i dinamič-
nom dvosatnom natjecanju ekipnu 
pobjedu izvojevala je ekipa Policijske 
uprave sisačko-moslavačke, varaždinske 
i zagrebačke, no kako su Siščani i Zagrep-
čani bili gosti, prijelazni pehar za najbolje 
u regiji Sjever pripao je Varaždincima. 
Drugi su bili Čakovčani, a treći Viro-
vitičani.
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Pojavljivanje prve mađarske 
policijske marke iz 2003. 
s jedinstvenim europskim 
brojem naglašavalo je važnost 
sigurnosnog aspekta i potrebne 
transformacije mađarske 
policije ulaskom u EU

Mađarska u razdoblju komunističke vla-
davine nije izdala marke koje bi bile posve-
ćene mađarskim milicijskim snagama koje su 
uz ostale državne službe bile zaštitnički mehanizam opstojnosti nenarodnog 
režima. Takvoj filatelističkoj praksi priklonila se i bivša država.Jugoslavija koja 
je također nakon Drugog svjetskog rata izgrađivala ipak liberalniji socijalistički 
sustav, za razliku od članica Varšavskog ugovora s kojima je raskinula 1948., 
gdje je dominirao utjecaj Sovjetskog Saveza. Jugoslavija je izdala samo 
jednu poštansku marku 1986. na policijsku temu kojom je bilo obilježeno 
održavanje 55. Skupštine Interpola u Beogradu. Za razliku od Jugoslavije 
i Mađarske, ostale članice Istočnog bloka njegovale su politiku izdavanja 
poštanskih maraka koje su bile posvećene pripadnicima narodne milicije, 
postojanim garantima i braniteljima razvoja socijalističkih odnosa. 

Mađarska pošta izdala je prigodnu policijsku marku 24. travnja 2003., 
na kojem je prikazan policajac na motoru u vrijednosti 65 forinti. Potom 
je uslijedila druga marka poslije godine dana, na sam blagdan sv. Jurja, na 
kojoj je vidljiv riječni brod mađarske policije u vrijednosti 48 forinti. Treća 
policijska marka bila je puštena u poštanski promet 22. travnja 2005. na 
kojoj se ističe slika policijskog helikoptera čija je nominalna vrijednost 85 
forinti. Time su u razdoblju od tri godine na tri marke prikazani policijski 
službenici koji rade na prometnim poslovima i u riječnim i zračnim 
policijskim snagama. I dok se djelatnici prometne policije na motorima 
nalaze često na poštanskim markama diljem svijeta, policijska plovila 
predstavljaju rijetka izdanja, naročito kod država koje nemaju izlaz na more. 
Prikazi policijskih helikoptera spadaju u još rjeđa policijska izdanja koja 
izazivaju veliku pozornost ne samo kod filatelista koji sakupljaju policijske 
marke nego i kod filatelista kojima je tema zrakoplovstvo. Za sve tri marke 
bila je iskorištena ista omotnica prvog dana (FDC) na kojoj je istaknuta 
poznata zgrada sjedišta Policijske uprave u Budimpešti. Što se tiče prigodnog 
žiga koji se koristio na omotnicama prvog dana bio je također istog idejnog 
rješenja na kojem se nalazi grb mađarske policije, s raznim datumom 
puštanja u opticaj navedenih prigodnih poštanskih maraka. 

Pored policijske tematike na markama vidljivo dominira istaknuti 
jedinstveni europski broj za hitne službe 112 na području Europske unije 
koji je uveden kako bi se omogućilo građanima da prijave hitnu situaciju, 
nesreću ili prijetnju za ljudske živote, imovinu, okoliš i kulturna dobra kako 
bi hitne službe (policija, hitna pomoć i vatrogasci) mogle brzo i učinkovito 
reagirati na bilo koji izvor ugroze. Jedinstveni europski broj za hitne slučajeve 
112 bio je uveden 1991. (Odluka Vijeća od 29.07.1991.). Unificiranje tog 
broja nametnulo se.jednostavno kao životna potreba i od naročite je važnosti 
uzevši u obzir da europski građani sve više putuju u druge zemlje Europske 
unije zbog zapošljavanja, studija, turističkih putovanja ili inih razloga. 
Telekomunikacijski operateri diljem Europske unije dužni su osigurati da su 
takvi pozivi dostupni i besplatni. Europski broj 112 sada je dostupan u svih 

27 članica Europske unije, a različiti sustavi 
112 ili sustavi za pozive u hitnim slučajevima 
usklađuju se u cijeloj Europskoj uniji. Da bi 
se postiglo što bolja funkcionalnost i izvršila 
popularizacija europskog broja 112, osnovana 
je Organizacija jedinstvenog europskog broja 
za izvanredne situacije (European Emergency 
Number Association – EENA). EENA je 
neprofitna organizacija sa sjedištem u Belgiji. 
Ciljevi djelovanja EENA-e su promoviranje 
uporabe 112 broja širom Europe kroz 
političke organizacije, privatne tvrtke, službi 

zaštite i spašavanja, civilnog društva pa do pojedinaca kako bi se preko svih 
aktera uključenih u razvoj i implementaciju broja 112 postigli pravodobni 
i maksimalni učinci postupanja u žurnim situacijama..

Hrvatski glavni vanjsko-politički cilj pridruživanje Europskoj uniji, 
uz neminovno. prihvaćanje europske pravne stečevine, podrazumijevao 
je usklađivanje i u domeni uvođenja europskog broja. Tako je Hrvatska 
još kao zemlja kandidat za pristupanje Europskoj uniji uvela korištenje 
jedinstvenog europskog broja 112 u veljači 2005. Time se i Hrvatska 
pridružila jedinstvenom europskom projektu omogućavanja dojavljivanja 
nesreća i potreba za djelovanjem hitnih službi. U Hrvatskoj se svake godine 
11. veljače obilježava Dan europskog broja 112. Kako je Hrvatska jedna 
od glavnih turističkih europskih destinacija, u ljetnom razdoblju tijekom 
šestogodišnje primjene broj 112 stekao je povjerenje hrvatskih građana 
i brojnih turista koji dolaze u Hrvatsku. Zbog sve brojnijih mađarskih 
turista koji pohode na Jadransko more, uspostavljena je 2006. godine 
međunarodna bilateralna suradnja između hrvatske i mađarske policije u 
ljetnom razdoblju na temelju koje mađarski policajci borave u Hrvatskoj..
Primarni cilj međunarodne suradnje policije u odori tijekom turističke 
sezone u Republici Hrvatskoj jest uspostavljanje što bolje komunikacije 
stranih policajaca u odori sa njihovim turistima koji borave u našoj zemlji. 
Višegodišnja hrvatsko-mađarska policijska suradnja doživjela je uspjeh jer 
su mađarski uniformirani policajci pripomogli da se ostvarila kvalitetnija 
komunikacija i suradnja između njih i turista iz Mađarske te istodobno.
povećao osjećaj sigurnosti kod mađarskih gostiju u Hrvatskoj. 

Pojavljivanje prve mađarske policijske marke iz 2003. s jedinstvenim 
europskim brojem naglašavalo je važnost sigurnosnog aspekta i potrebne 
transformacije mađarske policije ulaskom u Europsku uniju. Istodobno 
je bila iskazana i poruka o izvršenim prilagodbama koje je Mađarska 
provodila za vrijeme kada je bila kandidat za pristup Europskoj uniji. 
Mađarska je primljena u punopravno članstvo Europske unije 1. svibnja 
2004. zajedno sa još 9 novih država: Ciprom, Češkom, Estonijom, 
Latvijom, Litvom, Poljskom, Slovačkom, Slovenijom i Maltom. Postavši 
članicom Europske unije Mađarska je počela primjenjivati Schengenski 
sporazum iz 1985. po kojem se državljani država u Europskoj uniji mogu 
se slobodno kretati pod drugim članicama bez putovnice ili osobne 
iskaznice. To je podrazumijevalo nove reforme u preustroju mađarske 
policije kako bi suradnja u pravosuđu i unutarnjim poslovima koja je 
temeljena na Maastrichtskom ugovoru iz 1993., s drugim policijama 
članicama Europske unije bila postavljena na učinkovitom korištenju i 
provedbi zajedničkih zakonodavnih instrumentarija.m

Stjepan Zdenko BREZARIĆ

Mađarska policija i jedinstveni europski broj 
na poštanskim markama
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